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SESIÓN ORDINARIA DO 
EXCELENTÍSIMO CONCELLO 
PLENO DE DATA UN DE 
FEBREIRO DE DOUS MIL VINTE E 
CATRO 
 
No Salón de Sesións da Casa do Concello 
da cidade da Coruña, a 1 de febreiro de 
2024. Baixo a presidencia da Excma. 
Sra. Alcaldesa, dona Inés Rey García, 
e coa asistencia dos edís: 
 
 
GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 
POPULAR (PP) 
 
D. Miguel Lorenzo Torres 
D. Roberto Rodríguez Martínez 
D.ª Rosalía López Sánchez 
D.ª Judit Fontela Baró 
D.ª Susana Catalán Morcillo 
D. Gonzalo Mora do Campo 
D. Carlos San Claudio Yáñez 
D.ª Carmen María No Varela 
D. Roberto García Fernández 
D. Antonio Deus Álvarez 
D. Roberto Luis Coira Andrade 
D. Jose Ramón Amado de la Fuente 
 
GRUPO MUNICIPAL DOS 
SOCIALISTAS DE GALICIA-PSOE 
(PSdeG-PSOE) 
 
D. José Manuel Lage Tuñas 
D.ª Eudoxia María Neira Fernández 
D. Gonzalo Henrique Castro Prado 
Dª. Nereida María Canosa Domínguez 
D. Francisco Dinís Díaz Gallego 
D.ª Noemí Díaz Vázquez 
D. Manuel José Vázquez Martínez  
D.ª Diana María Sobral Cabanas 
D. Juan Ignacio Borrego Vázquez 
D.ª Montserrat Paz Romero 
 
GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 
NACIONALISTA GALEGO (BNG) 
 
D. Francisco Xesús Jorquera Caselas 

 SESIÓN ORDINARIA DEL 
EXCELENTÍSIMO AYUNTAMIENTO 
PLENO DE FECHA UNO DE 
FEBRERO DE DOS MIL 
VEINTICUATRO 
 
En el Salón de Sesiones de las Casas 
Consistoriales de la ciudad de A Coruña, a 
1 de febrero de 2024. Bajo la presidencia 
de la Excma. Sra. Alcaldesa, doña Inés 
Rey García, y con la asistencia de los 
ediles: 
 
GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 
POPULAR (PP) 
 
D. Miguel Lorenzo Torres 
D. Roberto Rodríguez Martínez 
D.ª Rosalía López Sánchez 
D.ª Judit Fontela Baró 
D.ª Susana Catalán Morcillo 
D. Gonzalo Mora do Campo 
D. Carlos San Claudio Yáñez 
D.ª Carmen María No Varela 
D. Roberto García Fernández 
D. Antonio Deus Álvarez 
D. Roberto Luis Coira Andrade 
D. Jose Ramón Amado de la Fuente 
 
GRUPO MUNICIPAL DE LOS 
SOCIALISTAS DE GALICIA-PSOE 
(PSdeG-PSOE) 
 
D. José Manuel Lage Tuñas 
D.ª Eudoxia María Neira Fernández 
D. Gonzalo Henrique Castro Prado 
Dª. Nereida María Canosa Domínguez 
D. Francisco Dinís Díaz Gallego 
D.ª Noemí Díaz Vázquez 
D. Manuel José Vázquez Martínez  
D.ª Diana María Sobral Cabanas 
D. Juan Ignacio Borrego Vázquez 
D.ª Montserrat Paz Romero 
 
GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 
NACIONALISTA GALEGO (BNG) 
 
D. Francisco Xesús Jorquera Caselas 
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D.ª Avia Veira González 
D. David José Soto Díaz 
 
reúnese, previa convocatoria 
regulamentariamente circulada, o 
Excelentísimo Concello Pleno, co 
obxecto de celebrar sesión ordinaria en 
primeira convocatoria. 
 
Dá fe do acto o infraescrito secretario 
xeral do Pleno, don Manuel José Díaz 
Sánchez, e atópase ademais presente o 
interventor xeral, don Ángel David 
Murado Codesal. 
 
Ás dez horas e sete minutos, a 
Presidencia declara aberta a sesión e 
pásase a tratar os seguintes asuntos 
incluídos na orde do día. 
 

Intervencións 
 
Presidencia 
 
Moi bo día a todos e a todas. Benvidos a 
este pleno correspondente ó mes de 
febreiro. Saudamos ós membros da 
Corporación, señor secretario xeral, señor 
interventor, ós xornalistas acreditados e 
todos aqueles que nos seguen a través do 
streaming. 
 
Comeza este pleno coa Parte Resolutiva. 
Asunto número un, señor secretario. 
 
 
Señor Secretario 
 
Bo día. En primeiro lugar desculpar a 
dona Mercedes Queixas Zas, que non 
pode asistir á sesión plenaria. 
 
I – PARTE RESOLUTIVA 
 
ASUNTO 1 
 
Comunicacións da Alcaldía 
 
11. Comunicado da Alcaldía sobre a 

D.ª Avia Veira González 
D. David José Soto Díaz 
 
se reúne, previa convocatoria 
reglamentariamente circulada, el 
Excelentísimo Ayuntamiento Pleno, al 
objeto de celebrar sesión ordinaria en 
primera convocatoria. 
 
Da fe del acto el infrascrito secretario 
general del Pleno, don Manuel José Díaz 
Sánchez, hallándose además presente el 
interventor general, don Ángel David 
Murado Codesal. 
 
A las diez horas y siete minutos, la 
Presidencia declara abierta la sesión y se 
pasa a tratar los siguientes asuntos 
incluidos en el orden del día. 
 

Intervenciones 
 
Presidencia 
 
Muy buenos días a todos y a todas. 
Bienvenidos a este pleno correspondiente 
al mes de febrero. Saludamos a los 
miembros de la Corporación, señor 
secretario general, señor interventor, a los 
periodistas acreditados y todos aquellos 
que nos siguen en directo. 
 
Comienza este pleno con la Parte 
Resolutiva. Asunto número uno, señor 
secretario. 
 
Señor Secretario 
 
Buenos días. En primer lugar disculpar a 
doña Mercedes Queixas Zas, que no puede 
asistir a la sesión plenaria. 
 
I – PARTE RESOLUTIVA 
 
ASUNTO 1 
 
Comunicaciones de la Alcaldía 
 
11. Comunicado de la Alcaldía sobre la 
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violencia de xénero. 
 
Presidencia 
 
Nas comunicacións de Alcaldía, como 
cada pleno ordinario dende o pasado 14 
de setembro de 2015, onde se aprobou 
unha moción que por unanimidade 
recollía o compromiso de iniciar cada 
pleno ordinario agardando tantos minutos 
de silencio como persoas fosen 
asasinadas polo machismo desde o 
anterior pleno, decir que según datos da 
Delegación do Goberno contra a 
violencia de xénero o número de mulleres 
asasinadas por violencia de xénero en 
España ascende a 57 no ano 2023, unha 
muller no 2024 e 1.240 dende o 1 de 
xaneiro de 2003. O número de menores 
asasinados ascende a dous no ano 2024 e 
a 52 desde o 1 de xaneiro do ano 2013, 
quedando 431 menores orfos desde 2013. 
 
Desde o Pleno do pasado 11 de xaneiro 
ata o Pleno do día de hoxe confirmáronse 
dúas mulleres asasinadas por violencia de 
xénero e dous menores, polo que 
deberemos gardar catro minutos de 
silencio polas vítimas que a continuación 
se relacionan:  
 
- O 6 de xaneiro de 2024 Xavi, menor de 
dez anos, en Barcelona. 
 
- O 6 de xaneiro de 2024 Noa, menor de 
7 anos en Barcelona. 
 
- O 12 de xaneiro de 2024 Ana, de 56 
anos en Vélez-Málaga,  
 
- e o 6 de agosto de 2023 unha muller de 
identidade descoñecida de 28 anos en 
Málaga, asasinato que se confirmou o 
pasado 29 de xaneiro de 2024.  
 
Así que solicito a todos os presentes que 
se poñan en pé. 
 
(Gárdanse catro minutos de silencio). 

violencia de género. 
 
Presidencia 
 
En las comunicaciones de Alcaldía, como 
cada pleno ordinario desde el pasado 14 
de septiembre de 2015, donde se aprobó 
una moción que por unanimidad recogía el 
compromiso de iniciar cada pleno 
ordinario esperando tantos minutos de 
silencio como personas fueran asesinadas 
por el machismo desde el anterior pleno, 
decir que según datos de la Delegación del 
Gobierno contra la violencia de género el 
número de mujeres asesinadas por 
violencia de género en España asciende a 
57 en el año 2023, una mujer en el 2024 y 
1.240 desde el 1 de enero de 2003. El 
número de menores asesinados asciende a 
dos en el año 2024 y a 52 desde el 1 de 
enero del año 2013, quedando 431 
menores huérfanos desde 2013. 
 
Desde el Pleno del pasado 11 de enero 
hasta el Pleno del día de hoy se 
confirmaron dos mujeres asesinadas por 
violencia de género y dos menores, por lo 
que deberemos guardar cuatro minutos de 
silencio por las víctimas que a 
continuación se relacionan:  
 
- El 6 de enero de 2024 Xavi, menor de diez 
años, en Barcelona. 
 
- El 6 de enero de 2024 Noa, menor de 7 
años en Barcelona. 
 
- El 12 de enero de 2024 Ana, de 56 años 
en Vélez-Málaga,  
 
- Y el 6 de agosto de 2023 una mujer de 
identidad desconocida de 28 años en 
Málaga, asesinato que se confirmó el 
pasado 29 de enero de 2024.  
 
Así que solicito a todos los presentes que 
se pongan en pie. 
 
(Se guardan cuatro minutos de silencio). 
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12. Aprobación de acta. 
 
Aprobación do borrador da acta da 
sesión extraordinaria e urxente do 29 
de novembro de 2023. 
 
Presidencia 
 
Nas Comunicacións da Alcaldía tamén 
está a aprobación do borrador da acta da 
sesión extraordinaria e urxente do 29 de 
novembro de 2023 que se entende 
aprobada ó non existir alegacións 
ningunha. 
 
Pasamos xa ó Asunto número dous 
correspondente á Área de Economía e 
Planificación Urbana. 
 
ÁREA DE ECONOMÍA E 
PLANIFICACIÓN URBANA 
 
ASUNTO 2 
 
13. Expte. 620/2024/6 
Autorización da sinatura do Convenio 
de Execución Urbanística para a 
regularización do viario, instalacións e 
servizos do polígono de Pocomaco. 
 
Este asunto foi ditaminado 
favorablemente pola Comisión 
Informativa de Economía, Facenda, 
Planificación Urbana e Administración 
Xeral en sesión celebrada o 29 de xaneiro 
de 2024, cos votos a favor do Grupo 
municipal dos Socialistas de Galicia-
PSOE e do Bloque Nacionalista Galego, 
e a abstención do Grupo municipal do 
Partido Popular, propoñendo ó Pleno da 
Corporación a adopción dos acordos 
seguintes:  
 
PRIMEIRO. -  A aprobación inicial do 
convenio de execución urbanística para a 
regularización do viario, instalacións e 
servizos do polígono de Pocomaco, nos 
termos que figuran como anexo, para a 

 
12. Aprobación de acta. 
 
Aprobación del borrador del acta de la 
sesión extraordinaria y urgente de 29 de 
noviembre  de 2023. 
 
Presidencia 
 
En las Comunicaciones de la Alcaldía 
también está la aprobación del borrador 
del acta de la sesión extraordinaria y 
urgente de 29 de noviembre  de 2023 que 
se entiende aprobada al no existir 
alegación alguna. 
 
Pasamos ya al Asunto número dos 
correspondiente al Área de Economía y 
Planificación Urbana. 
 
ÁREA DE ECONOMÍA Y 
PLANIFICACIÓN URBANA 
 
ASUNTO 2 
 
13. Expte. 620/2024/6 
Autorización de la firma del Convenio de 
Ejecución Urbanística para la 
regularización del viario, instalaciones y 
servicios del polígono de Pocomaco. 
 
Este asunto fue dictaminado 
favorablemente por la Comisión 
Informativa de Economía, Hacienda, 
Planificación Urbana y Administración 
General en sesión celebrada el 29 de enero 
de 2024, con los votos a favor del Grupo 
municipal de los Socialistas de Galicia-
PSOE y del Bloque Nacionalista Galego, y 
la abstención del Grupo municipal del 
Partido Popular, proponiendo al Pleno de 
la Corporación a adopción de los acuerdos 
siguientes: 
 
PRIMERO. -  La aprobación inicial del 
convenio de ejecución urbanística para la 
regularización del viario, instalaciones y 
servicios del polígono de Pocomaco, en los 
términos que figuran como anexo, para la 
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exposición pública do expediente. 
 
SEGUNDO. - Autorizar a firma do 
Convenio de Execución Urbanística para 
a regularización do viario, instalacións e 
servizos do polígono de Pocomaco, co 
código CSV 
022X126M0J111J6X0MV3, que se 
adxunta a este acordo, como modo de 
terminación convencional do 
procedemento de execución forzosa para 
a cesión dos viarios e o cumprimento dos 
deberes de urbanización do Polígono de 
Pocomaco, incoado na Xunta de Goberno 
Local do 25 de xaneiro de 2024, unha vez 
efectuada a tramitación legalmente 
establecida de ambos os procedementos. 
 
TERCEIRO. - Facultar tan amplamente 
como sexa posible en Dereito ao 
concelleiro responsable da área de 
Economía e Planificación Urbana para 
realizar cuantos actos, trámites e 
adaptacións sexan precisas, para o 
impulso, tramitación e perfeccionamento 
do devandito convenio, unha vez sexa 
aprobado definitivamente. 
 
CUARTO - O convenio tramitarase 
conforme ao previsto nos artigos 
correspondentes do Título VII da Lei 
2/2016 do Solo de Galicia, artigos 165, 
167 e 178 e do Decreto 143/2016 do 22 
de novembro da Lei do Solo de Galicia, e 
artigos 398, 400, 401, 402 e 403s 401, 
402 e 403 do Decreto 143/2016, do 22 de 
setembro, polo que foi aprobado o 
Regulamento da Lei do Solo de Galicia. 
 
QUINTO. - Notificar o presente acordo á 
Comunidade de Propietarios de 
Pocomaco, outorgándolles un prazo de 
tres meses para a firma do devandito 
convenio, (unha vez resolta a terminación 
convencional do procedemento de 
execución forzosa), desde a aprobación 
definitiva do mesmo, con expresa 
advertencia de que no suposto de 
permanecer o procedemento paralizado 

exposición pública del expediente. 
 
SEGUNDO. - Autorizar la firma del 
Convenio de Ejecución Urbanística para 
la regularización del viario, instalaciones 
y servicios del polígono de Pocomaco, con 
el código CSV 022X126M0J111J6X0MV3, 
que se adjunta a este acuerdo, como modo 
de terminación convencional del 
procedimiento de ejecución forzosa para la 
cesión de los viarios y el cumplimiento de 
los deberes de urbanización del Polígono 
de Pocomaco, incoado en la Junta de 
Gobierno Local de 25 de enero de 2024, 
una vez efectuada la tramitación 
legalmente establecida de ambos 
procedimientos. 
 
TERCERO. - Facultar tan ampliamente 
como sea posible en Derecho al concejal 
responsable del área de Economía y 
Planificación Urbana para realizar 
cuantos actos, trámites y adaptaciones 
sean precisas, para el impulso, tramitación 
y perfeccionamiento de dicho convenio, 
una vez sea aprobado definitivamente. 
 
 
CUARTO - El convenio se tramitará 
conforme a lo previsto en los artículos 
correspondientes del Título VII de la Ley 
2/2016 del Suelo de Galicia, artículos 165, 
167 y 178 y del Decreto 143/2016 de 22 de 
noviembre de la Ley del Suelo de Galicia, 
y artículos 398, 400, 401, 402 y 403s 401, 
402 y 403 del Decreto 143/2016, de 22 de 
septiembre, por el que fue aprobado el 
Reglamento de la Ley del Suelo de Galicia. 
 
QUINTO. - Notificar el presente acuerdo 
a la Comunidad de Propietarios de 
Pocomaco, otorgándoles un plazo de tres 
meses para la firma de dicho convenio, 
(una vez resuelta la terminación 
convencional del procedimiento de 
ejecución forzosa), desde la aprobación 
definitiva del mismo, con expresa 
advertencia de que en el supuesto de 
permanecer el procedimiento paralizado 
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por causas imputables á devandita 
comunidade, acordarase a caducidade do 
procedemento do convenio 
proseguíndose coa execución forzosa da 
regularización do viario, instalacións e 
servizos. 
 
SEXTO. - Notificar o presente acordo 
aos servizos e áreas municipais afectados. 
 
 
Señor Secretario 
 
Como por algún portavoz se ten suscitado 
precisións sobre a natureza do acordo, 
trátase de adoptar un acordo, digamos, de 
aprobación inicial que terá que ser 
obxecto de sinatura pola outra parte, terá 
que ser obxecto de exposición ó público e 
terá que volver a este pleno para a 
aprobación definitiva do documento. Ese 
é o valor do acordo que hoxe se somete a 
esta sesión. 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas, señor secretario. 
 
Aclarados os termos do asunto, ten a 
palabra o voceiro do Goberno, señor Lage 
Tuñas, para a exposición inicial e despois 
haberá unha única quenda de debate de 
cinco minutos por Grupo municipal 
previa á votación. 
 
Señor Lage, ten a palabra. 
 
Señor Lage Tuñas 
 
Grazas, señora alcaldesa. Bo día a todas e 
a todos. 
 
Estamos diante dun asunto creo que da 
máxima relevancia para a nosa cidade e 
un asunto que leva pendente moito 
tempo. 
 
En 1969, nove anos antes de que este país 
vivise as súas primeiras eleccións, o 

por causas imputables a dicha comunidad, 
se acordará la caducidad del 
procedimiento del convenio 
prosiguiéndose con la ejecución forzosa de 
la regularización del viario, instalaciones 
y servicios. 
 
SEXTO. - Notificar el presente acuerdo a 
los servicios y áreas municipales 
afectados. 
 
Señor Secretario 
 
Como por algún portavoz se ha suscitado 
precisiones sobre la naturaleza del 
acuerdo, se trata de adoptar un acuerdo, 
digamos, de aprobación inicial que tendrá 
que ser objeto de firma por la otra parte, 
tendrá que ser objeto de exposición al 
público y tendrá que volver a este pleno 
para la aprobación definitiva del 
documento. Ese es el valor del acuerdo que 
hoy se somete a esta sesión. 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias, señor secretario. 
 
Aclarados los términos del asunto, tiene la 
palabra el portavoz del Gobierno, señor 
Lage Tuñas, para la exposición inicial y 
después habrá un único turno de debate de 
cinco minutos por Grupo municipal previa 
a la votación. 
 
Señor Lage, tiene la palabra. 
 
Señor Lage Tuñas 
 
Gracias, señora alcaldesa. Buenos días a 
todas y a todos. 
 
Estamos ante un asunto creo que de la 
máxima relevancia para nuestra ciudad y 
un asunto que lleva pendiente mucho 
tiempo. 
 
En 1969, nueve años antes de que este país 
viviera sus primeras elecciones, el 
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Ministerio de Vivenda aprobaba o Plan 
Parcial do polígono de Pocomaco, un 
plan sustentado no planeamento vixente 
de 1966 e que permitiu no ano 1973 —hai 
máis de 50 anos— se fixeran os primeiros 
traballos previos para a urbanización do 
polígono, cuxo proxecto definitivo data 
de 1978. Malia o tempo transcorrido 
dende aquela iniciativa, unha iniciativa 
que permiteu poñer en marcha un pulmón 
económico moi importante para a cidade, 
máis de medio século despois, que non é 
pouco, pois máis de medio século que 
indica que nunca se chegara a rematar o 
procedemento preciso para regularizar o 
que é sen dúbida un dos pulmóns 
económicos máis importantes da nosa 
cidade.  
 
Dita regularización incluía, non xa 
segundo a lexislación actual, senón 
mesmo pola existente de 1966, unha serie 
de cesións para o dominio público que 
nunca se chegaron a concretar. Falamos 
esencialmente de viais e de zonas verdes 
que a día de hoxe seguen a ser privadas.  
 
Creo que todos podemos coincidir en que 
o polígono de Pocomaco é un dos 
pulmóns económicos máis importantes 
da nosa cidade e creo que tamén todos 
poderiamos chegar a coincidir en que a 
súa regularización é algo que debería de 
formar parte da normalidade e que 
estamos diante dunha situación anómala 
50 anos despois. 
 
É de todos coñecido e sabido que a 
normativa establece que todos aqueles 
polígonos de promoción privada teñen a 
obriga, unha vez culminadas as obras de 
urbanización, de ceder ó público viais e 
zonas de servizos. Non imos a entrar a 
analizar os motivos polos que este 
proceso nunca se chegou a culminar, pero 
creo que é necesario facer este 
recordatorio. O que si quero é analizar as 
consecuencias. 
 

Ministerio de Vivienda aprobaba el Plan 
Parcial del Polígono de Pocomaco, un 
plan sustentado en el planeamiento vigente 
de 1966 y que permitió en el año 1973 —
hace más de 50 años— se hicieran los 
primeros trabajos previos para la 
urbanización del polígono, cuyo proyecto 
definitivo data de 1978. A pesar del tiempo 
transcurrido desde aquella iniciativa, una 
iniciativa que permitió poner en marcha un 
pulmón económico muy importante para la 
ciudad, más de medio siglo después, que no 
es poco, pues más de medio siglo que 
indica que nunca se había llegado a 
finalizar el procedimiento preciso para 
regularizar lo que es sin duda uno de los 
pulmones económicos más importantes de 
nuestra ciudad.  
 
Dicha regularización incluía, no ya según 
la legislación actual, sino incluso por la 
existente de 1966, una serie de cesiones 
para el dominio público que nunca se 
llegaron a concretar. Hablamos 
esencialmente de viales y de zonas verdes 
que a día de hoy siguen siendo privadas.  
 
Creo que todos podemos coincidir en que 
el polígono de Pocomaco es uno de los 
pulmones económicos más importantes de 
nuestra ciudad y creo que también todos 
podríamos llegar a coincidir en que su 
regularización es algo que debería de 
formar parte de la normalidad y que 
estamos ante una situación anómala 50 
años después. 
 
Es de todos conocido y sabido que la 
normativa establece que todos aquellos 
polígonos de promoción privada tienen el 
deber, una vez culminadas las obras de 
urbanización, de ceder al público viales y 
zonas de servicios. No vamos a entrar a 
analizar los motivos por los que este 
proceso nunca se llegó a culminar, pero 
creo que es necesario hacer este 
recordatorio. Lo que sí quiero es analizar 
las consecuencias. 
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A primeira delas é que por causa desta 
anomalía os propietarios do polígono de 
Pocomaco veñen sendo privados da 
prestación de servicios públicos e tamén 
dos investimentos necesarios dos que, 
pola contra, si se benefician outros 
polígonos desta cidade. Polo tanto, 
estamos diante dunha situación cando 
menos diferente. 
 
Por que sucede isto? Bueno, sucede isto 
por algo que eu creo que tamén é bo 
recordar: o Concello non pode asumir 
mantementos ou servizos en espazos que 
son de titularidade privada agás exista 
algún tipo de cesión. Esta circunstancia 
supón tamén un agravio comparativo 
entre os propietarios de Pocomaco e os 
titulares de parcelas industriais noutros 
emprazamentos da cidade que si teñen 
servizos públicos, limpeza e recollida de 
lixo, iluminación, mantemento viario, 
transporte, axardinamentos. É unha 
diferenza notable e esa é, é a diferenza do 
que acontece en Pocomaco con respecto 
a outras parcelas industriais polos 
motivos xa citados. 
 
 
A situación non só era anómala, senón 
que empezaba a supoñer un problema 
para os propietarios e propietarias por 
diversos motivos. Un deles é a contía que 
supón afrontar investimentos de 
modernización, de instalacións e 
infraestruturas, que terían que asumir os 
propietarios pola súa conta, como 
nalgúns casos xa asumiron durante 
moitos anos. Outro dos motivos é o feito 
da dificultade para conceder novas 
licencias de obra nova aténdose á 
normativa que exixe que calquera solo 
urbanizable linde cun viario público. 
 
 
Quero recordar neste punto que foi a nosa 
alcaldesa, Inés Rey, quen decidiu poñer 
os medios necesarios para acabar con esta 
situación e a que dende o pasado mandato 

La primera de ellas es que por causa de 
esta anomalía los propietarios del 
polígono de Pocomaco vienen siendo 
privados de la prestación de servicios 
públicos y también de las inversiones 
necesarias de las que, por el contrario, sí 
se benefician otros polígonos de esta 
ciudad. Por lo tanto, estamos delante de 
una situación cuando menos diferente. 
 
¿Por qué sucede esto? Bueno, sucede esto 
por algo que yo creo que también es bueno 
recordar: el Ayuntamiento no puede 
asumir mantenimientos o servicios en 
espacios que son de titularidad privada 
excepto que exista algún tipo de cesión. 
Esta circunstancia supone también un 
agravio comparativo entre los propietarios 
de Pocomaco y los titulares de parcelas 
industriales en otros emplazamientos de la 
ciudad que sí tienen servicios públicos, 
limpieza y recogida de basura, 
iluminación, mantenimiento viario, 
transporte, ajardinamientos. Es una 
diferencia notable y esa es, es la diferencia 
de lo que sucede en Pocomaco con 
respecto a otras parcelas industriales por 
los motivos ya citados. 
 
La situación no solo era anómala, sino que 
empezaba a suponer un problema para los 
propietarios y propietarias por diversos 
motivos. Uno de ellos es la cuantía que 
supone afrontar inversiones de 
modernización, de instalaciones e 
infraestructuras, que tendrían que asumir 
los propietarios por su cuenta, como en 
algunos casos ya asumieron durante 
muchos años. Otro de los motivos es el 
hecho de la dificultad para conceder 
nuevas licencias de obra nueva 
ateniéndose a la normativa que exige que 
cualquier suelo urbanizable linde con un 
viario público. 
 
Quiero recordar en este punto que fue 
nuestra alcaldesa, Inés Rey, quien decidió 
poner los medios necesarios para acabar 
con esta situación y la que desde el pasado 
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impulsou unha canle de comunicación 
aberta e permanente coa directiva da 
Comunidade de Propietarios para poder 
poñer fin a esa anomalía. 
 
Detrás do traballo que traemos hoxe aquí, 
pois hai centos de horas de estudio, de 
supervisión, de diálogo por parte dos 
anteriores responsables nos servicios 
correspondentes, na Concejalía de 
Urbanismo no pasado mandato e tamén 
neste mandato de todos aqueles que levan 
traballando arreo dende xullo para poder 
completar un esforzo que forma parte das 
prioridades de Inés Rey como alcaldesa, 
poñer fin a unha anomalía, a unha 
anomalía que —digámolo todo—, 
anomalía que non foi resolta en máis de 
50 anos. 
 
Pero neste punto teño que agradecer en 
nome do Goberno e da nosa alcaldesa a 
vontade de diálogo e a vontade para 
chegar a acordos tamén amosada pola 
Xunta Reitora do polígono de Pocomaco, 
que teño que dicir que amosou dende o 
primeiro momento unha absoluta 
disposición a normalizar a situación.  
 
 
Esforzo, traballo, dedicación por parte de 
concelleiros e concelleiras do Goberno, 
de xefes e xefas de servizo, de directores 
de área, en definitiva, o conxunto do 
Goberno municipal, seguindo as 
indicacións da nosa alcaldesa, fixo 
posible que chegáramos a este punto.  
 
Coido que froito dese diálogo temos 
chegado a un bo acordo, un acordo que é 
unha proposta de convenio que deberá ser 
refrendado en asamblea polos 
propietarios, pero que permitirá garantir o 
futuro do polígono, agora si, con 
investimentos públicos dos que até o de 
agora se tiñan visto privados.  
 
É preciso, porque así o establecen as 
diferentes normativas, que a propiedade 

mandato impulsó un canal de 
comunicación abierto y permanente con la 
directiva de la Comunidad de Propietarios 
para poder poner fin la esa anomalía. 
 
Detrás del trabajo que traemos hoy aquí, 
pues hay cientos de horas de estudio, de 
supervisión, de diálogo por parte de los 
anteriores responsables en los servicios 
correspondientes, en la Concejalía de 
Urbanismo en el pasado mandato y 
también en este mandato de todos aquellos 
que llevan trabajando a destajo desde julio 
para poder completar un esfuerzo que 
forma parte de las prioridades de Inés Rey 
como alcaldesa, poner fin a una anomalía, 
a una anomalía que —digámoslo todo—, 
anomalía que no fue resuelta en más de 50 
años. 
 
Pero en este punto tengo que agradecer en 
nombre del Gobierno y de nuestra 
alcaldesa la voluntad de diálogo y la 
voluntad para llegar a acuerdos también 
mostrada por la Junta Rectora del 
polígono de Pocomaco, que tengo que 
decir que mostró desde el primer momento 
una absoluta disposición a normalizar la 
situación.  
 
Esfuerzo, trabajo, dedicación por parte de 
concejales y concejalas del Gobierno, de 
jefes y jefas de servicio, de directores de 
área, en definitiva, el conjunto del 
Gobierno municipal, siguiendo las 
indicaciones de nuestra alcaldesa, hizo 
posible que llegáramos a este punto.  
 
Pienso que fruto de ese diálogo hemos 
llegado a un buen acuerdo, un acuerdo que 
es una propuesta de convenio que deberá 
ser refrendado en asamblea por los 
propietarios, pero que permitirá 
garantizar el futuro del polígono, ahora sí, 
con inversiones públicas de las que hasta 
lo de ahora se habían visto privados.  
 
Es preciso, porque así lo establecen las 
diferentes normativas, que la propiedad 
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asuma algunhas inversións, porque o 
Concello debe recibir os viais e os 
servizos baixo uns determinados 
parámetros, unha normativa e un feito 
que desde logo forma parte dos traballos 
e do diálogo de todos estes meses, mais 
tamén quero recordar que o Concello 
asume tamén unha parte importante de 
compromiso, como é o de modernizar 
completamente o polígono de Pocomaco. 
 
 
Despois de máis de medio século coido 
que este goberno, coa nosa alcaldesa á 
cabeza, está a ofrecer a primeira solución 
para Pocomaco, solución que polos 
motivos que sexa —que eu creo que 
tampouco vale de moito mirar para 
atrás—, ninguén fixera até o de agora. E 
non só iso, tamén se están a sentar as 
bases para que dentro doutros 50 anos o 
polígono de Pocomaco siga a ser un dos 
motores económicos desta cidade e tamén 
de Galicia. 
 
Coido que hoxe non cabe moito debate. É 
unha visión sobre o que sucedeu dende 
agora mirando cara atrás, pero tamén é 
unha visión sobre aquelo que sempre 
contamos que hai que facer e que nunca 
se fixo. Por eso digo que parece que non 
cabe moito debate, pero é unha figura 
retórica, non é en ningún caso ningún tipo 
de elemento coercitivo ó diálogo e á 
palabra, ferramentas fundamentais para 
que chegáramos a este punto. Esforzo, 
traballo, dedicación, profesionalidade, 
diálogo, compromiso e ter claro que o 
polígono de Pocomaco significa un dos 
motores económicos da cidade, non só 
con palabras, senón tamén con feitos. 
 
O feito é que hoxe estamos aquí diante 
dunha tramitación que aínda ten que dar 
dous pasos máis. Primeiro, ser refrendado 
polos propietarios e despois a súa 
aprobación definitiva, pero un paso que é 
decisivo porque pasamos das palabras ós 
feitos. Cónstame que a directiva da 

asuma algunas inversiones, porque el 
Ayuntamiento debe recibir los viales y los 
servicios bajo unos determinados 
parámetros, una normativa y un hecho que 
desde luego forma parte de los trabajos y 
del diálogo de todos estos meses, pero 
también quiero recordar que el 
Ayuntamiento asume también una parte 
importante de compromiso, como es el de 
modernizar completamente el polígono de 
Pocomaco. 
 
Después de más de medio siglo pienso que 
este gobierno, con nuestra alcaldesa a la 
cabeza, está ofreciendo la primera 
solución para Pocomaco, solución que por 
los motivos que sea —que yo creo que 
tampoco vale de mucho mirar atrás—, 
nadie había hecho hasta ahora. Y no solo 
eso, también se están sentando las bases 
para que dentro de otros 50 años el 
polígono de Pocomaco siga siendo uno de 
los motores económicos de esta ciudad y 
también de Galicia. 
 
Pienso que hoy no cabe mucho debate. Es 
una visión sobre lo que sucedió desde 
ahora mirando hacia atrás, pero también 
es una visión sobre aquello que siempre 
contamos que hay que hacer y que nunca 
se hizo. Por eso digo que parece que no 
cabe mucho debate, pero es una figura 
retórica, no es en ningún caso ningún tipo 
de elemento coercitivo al diálogo y a la 
palabra, herramientas fundamentales para 
que llegáramos este punto. Esfuerzo, 
trabajo, dedicación, profesionalidad, 
diálogo, compromiso y tener claro que el 
polígono de Pocomaco significa uno de los 
motores económicos de la ciudad, no solo 
con palabras, sino también con hechos. 
 
El hecho es que hoy estamos aquí ante una 
tramitación que aún tiene que dar dos 
pasos más. Primero, ser refrendado por los 
propietarios y después su aprobación 
definitiva, pero un paso que es decisivo 
porque pasamos de las palabras a los 
hechos. Me consta que la directiva de la 
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Asociación do polígono fixo un esforzo 
notable, que non é nada fácil. Ademais, ó 
servizo público, a vocación de servizo 
público non só se manifesta a través dos 
concelleiros e das concelleiras, tamén é 
moi importante a sociedade civil da nosa 
cidade, os colectivos, as asociacións e 
todas aquelas personas que dedicando 
unha parte do seu tempo de forma gratuíta 
se implican na resolución dos problemas. 
Polo tanto, seguro que todos valoramos o 
esforzo feito. 
 
Dende o Goberno municipal só podemos 
decir que despois deste paso agardamos 
que todos camiñemos na mesma 
dirección porque será bo para Pocomaco, 
pero sobre todo será bo para a cidade. 
Hoxe damos un paso importante. Nos 
gustaría que igual que na Comisión 
Informativa os grupos Socialista, do 
Partido Socialista de Galicia-PSOE e do 
Bloque Nacionalista Galego apoiaron 
esta iniciativa, tamén o outro grupo da 
Corporación se poidera sumar. Eu creo 
que faríamos política útil todos se somos 
capaces de dar un paso adiante 
conxuntamente. Puidérono facer 
gobernos anteriores, pero non o fixeron. 
Creo q ue sería bo que fuxíramos do 
regate corto e desde logo tivéramos 
alturas de miras. Eso foi o que fixo este 
goberno municipal e é o que agarda que 
todos fagan porque é unha boa 
oportunidade de que poñamos por diante 
os intereses xerais. 
 
Nada máis e moitas gracias. 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas, señor Lage. 
 
Comeza o debate. Turno do BNG, señora 
Veira. 
 
Señora Veira González 
 
Grazas, señora alcaldesa. 

Asociación del polígono hizo un esfuerzo 
notable, que no es nada fácil. Además, al 
servicio público, la vocación de servicio 
público no solo se manifiesta a través de 
los concejales y de las concejalas, también 
es muy importante la sociedad civil de 
nuestra ciudad, los colectivos, las 
asociaciones y todas aquellas personas 
que dedicando una parte de su tiempo de 
forma gratuita se implican en la resolución 
de los problemas. Por lo tanto, seguro que 
todos valoramos el esfuerzo hecho. 
 
Desde el Gobierno municipal solo 
podemos decir que después de este paso 
esperamos que todos caminemos en la 
misma dirección porque será bueno para 
Pocomaco, pero sobre todo será bueno 
para la ciudad. Hoy damos un paso 
importante. Nos gustaría que igual que en 
la Comisión Informativa los grupos 
Socialista, del Partido Socialista de 
Galicia-PSOE y del Bloque Nacionalista 
Galego apoyaron esta iniciativa, también 
el otro grupo de la Corporación se pudiera 
sumar. Yo creo que haríamos política útil 
todos si somos capaces de dar un paso 
adelante conjuntamente. Lo pudieron 
hacer gobiernos anteriores, pero no lo 
hicieron. Creo que sería bueno que 
huyéramos del regate corto y desde luego 
tuviéramos alturas de miras. Eso fue lo que 
hizo este gobierno municipal y es lo que 
espera que todos hagan porque es una 
buena oportunidad de que pongamos por 
delante los intereses generales. 
 
Nada más y muchas gracias. 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias, señor Lage. 
 
Comienza el debate. Turno del BNG, 
señora Veira. 
 
Señora Veira González 
 
Gracias, señora alcaldesa. 
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En primeiro lugar, gustaríanos saudar 
desde o Bloque Nacionalista Galego ás 
persoas que nos seguen polo sinal de 
internet e no Salón de Plenos, ó persoal 
dos medios de comunicación que dá 
conta desta sesión, ó funcionariado que 
nos acompañan e ás compañeiras e 
compañeiros da Corporación. 
 
 
En primeiro lugar, gustaríanos anunciar 
que imos votar a favor deste asunto nesta 
sesión plenaria, tal e como fixemos na 
Comisión correspondente e gustaríanos 
aclarar, efectivamente, cal foi o ditame da 
Comisión, non? 
 
Ás dez horas e vinte e oito minutos sae 
do Salón de Sesións o señor Castro 
Prado. 
 
A Comisión o que ditaminou foi a 
aprobación inicial do convenio de 
execución urbanística para a 
regularización do viario, instalacións e 
servizos do polígono de Pocomaco nos 
termos que figuran como anexo para a 
exposición pública do expediente. Tamén 
ditaminou autorizar a firma do convenio 
de execución urbanística para a 
regularización do viario, instalacións e 
servizos do polígono de Pocomaco que se 
adxuntou ó acordo como modo de 
terminación convencional do 
procedemento de execución forzosa para 
a cesión dos viarios e o cumprimento dos 
deberes de urbanización do polígono de 
Pocomaco incoado na Xunta de Goberno 
Local do 25 de xaneiro de 2024; terceiro, 
facultar tan amplamente como fose 
posíbel en dereito ó concelleiro 
responsable da Área de Economía e 
Planificación Urbana para realizar cantos 
actos, trámites e adaptacións sexan 
precisas para o impulso, tramitación e 
perfeccionamento do dito convenio, toda 
vez que sexa aprobado definitivamente; e 
cuarto, que o convenio se tramitara 

 
En primer lugar, nos gustaría saludar 
desde el Bloque Nacionalista Galego a las 
personas que nos siguen por la señal de 
internet y en el Salón de Plenos, al 
personal de los medios de comunicación 
que da cuenta de esta sesión, al 
funcionariado que nos acompañan y a las 
compañeras y compañeros de la 
Corporación. 
 
En primer lugar, nos gustaría anunciar 
que vamos a votar a favor de este asunto 
en esta sesión plenaria, tal y como hicimos 
en la Comisión correspondiente y nos 
gustaría aclarar, efectivamente, cuál fue el 
dictamen de la Comisión, ¿no? 
 
A las diez horas y veintiocho minutos sale 
del Salón de Sesiones el señor Castro 
Prado. 
 
La Comisión lo que dictaminó fue la 
aprobación inicial del convenio de 
ejecución urbanística para la 
regularización del viario, instalaciones y 
servicios del polígono de Pocomaco en los 
términos que figuran como anexo para la 
exposición pública del expediente. 
También dictaminó autorizar la firma del 
convenio de ejecución urbanística para la 
regularización del viario, instalaciones y 
servicios del polígono de Pocomaco que se 
adjuntó al acuerdo como modo de 
terminación convencional del 
procedimiento de ejecución forzosa para la 
cesión de los viarios y el cumplimiento de 
los deberes de urbanización del polígono 
de Pocomaco incoado en la Junta de 
Gobierno Local de 25 de enero  de 2024; 
tercero, facultar tan ampliamente como 
fuese posible en derecho al concejal 
responsable del Área de Economía y 
Planificación Urbana para realizar 
cuantos actos, trámites y adaptaciones 
sean precisas para el impulso, tramitación 
y perfeccionamiento de dicho convenio, 
toda vez que sea aprobado 
definitivamente; y cuarto, que el convenio 
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conforme ó previsto nos artigos 
correspondentes do Título VII da Lei do 
solo de Galiza e demais lexislación, así 
como notificar, por último, o presente 
acordo á Comunidade de Propietarios de 
Pocomaco outorgándolle un prazo de tres 
meses para a sinatura do devandito 
convenio toda vez que se resolva a 
terminación convencional do 
procedemento de execución forzosa 
desde a aprobación definitiva do mesmo. 
 
Ás dez horas e vinte e nove minutos sae 
do Salón de Sesións o señor Lorenzo 
Torres 
 
Por que facemos esta precisión? Porque 
cremos que este é o inicio do inicio do 
desbloqueo dun polígono, o de 
Pocomaco, que tiña que terse entregado 
xa hai años, mais que por causa do 
galimatías que supuxo urbanisticamente 
todo o desenvolvemento del, pois foi 
complicado chegar a algún tipo de 
solución, un galimatías que tratou de 
solventar o PXOM de 2013, que trata de 
resolverse con este convenio, mais que 
hoxe tampouco queda pechado de todo. 
Queda pendente unha addenda, queda 
pendente moitas obras e investimentos, 
veñen por diante catro anos aínda de 
aplicación e de execución deste acordo.  
 
Neste sentido, son de agradecer, e moito, 
as achegas da Secretaría Xeral deste 
Pleno. Desde o BNG agradecemos estas 
achegas porque, efectivamente, o que se 
considera este acto —o que imos aprobar 
ou votar favorablemente— un acto de 
trámite para a exposición pública do 
convenio e que só terá carácter vinculante 
cando se traia a aprobación definitiva nun 
vindeiro pleno. E para que esta 
aprobación definitiva suceda, aconteza, 
pois é preciso, como xa dixo o 
concelleiro, que a Comunidade de 
Propietarios do polígono de Pocomaco 
refrende o convenio. 
 

se tramitara conforme a lo previsto en los 
artículos correspondientes del Título VII 
de la Ley del suelo de Galicia y demás 
legislación, así como notificar, por último, 
el presente acuerdo a la Comunidad de 
Propietarios de Pocomaco otorgándole un 
plazo de tres meses para la firma del dicho 
convenio toda vez que se resuelva la 
terminación convencional del 
procedimiento de ejecución forzosa desde 
la aprobación definitiva del mismo. 
 
A las diez horas y veintinueve minutos 
sale del Salón de Sesiones el señor 
Lorenzo Torres 
 
¿Por qué hacemos esta precisión? Porque 
creemos que este es el inicio del inicio del 
desbloqueo de un polígono, el de 
Pocomaco, que tenía que haberse 
entregado ya hace años, pero que por 
causa del galimatías que supuso 
urbanísticamente todo su desarrollo, pues 
fue complicado llegar a algún tipo de 
solución, un galimatías que trató de 
solventar el PGOM de 2013, que trata de 
resolverse con este convenio, pero que hoy 
tampoco queda cerrado de todo. Queda 
pendiente una adenda, queda pendiente 
muchas obras e inversiones, vienen por 
delante cuatro años aún de aplicación y de 
ejecución de este acuerdo.  
 
En este sentido, son de agradecer, y 
mucho, las aportaciones de la Secretaría 
General de este Pleno. Desde el BNG 
agradecemos estas aportaciones porque, 
efectivamente, lo que se considera este 
acto —lo que vamos a aprobar o votar 
favorablemente— un acto de trámite para 
la exposición pública del convenio y que 
solo tendrá carácter vinculante cuando se 
traiga a aprobación definitiva en un 
próximo pleno. Y para que esta aprobación 
definitiva suceda, acontezca, pues es 
preciso, como ya dijo el concejal, que la 
Comunidad de Propietarios del polígono 
de Pocomaco refrende el convenio. 
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Desde o BNG, desde logo, estaremos moi 
atentas ó período de exposición pública, 
ás achegas que se poidan facer nese 
trámite, que bueno, pois entendemos que 
pode haber moitas porque, bueno, é un 
polígono moi grande e con moito tecido 
empresarial, que pode haber achegas 
deles nesta exposición pública. 
Estaremos moi atentas a esas achegas, 
mais consideramos fundamental o 
desbloqueo deste asunto para que o 
polígono poida avanzar desde un punto 
de vista empresarial porque está, pois 
nunha especie de conxelación, non?, e 
non pode avanzar hoxe en día, pero tamén 
desde un punto de vista das traballadoras 
e dos traballadores que alí desenvolven a 
súa actividade porque neste mesmo salón 
de plenos temos escoitado en pasados 
mandatos como é un auténtico problema 
que non se poida actuar ou que non se 
estea a actuar nos propios viarios, que 
non se estea a actuar en materia de 
mobilidade pola situación que ten 
actualmente en materia de mobilidade 
peonil, en materia de mobilidade ciclista 
ou en materia de transporte público. 
Entendemos que é urxente actuar en 
todos estes ámbitos, así como tamén no 
alumeado, que é unha das queixas tamén 
que teñen frecuentemente os 
traballadores e as traballadoras e que 
teñen tamén, pois teñen exposto neste 
salón de plenos nalgunhas ocasións a 
través do escano cidadán.  
 
Polo tanto, para que o Pocomaco avance 
desde un punto de vista empresarial e dos 
traballadores e das traballadoras, este 
desbloqueo é fundamental, pero tamén 
van ser fundamentales os pasos que se 
dean desde hoxe, tanto o refrendo por 
parte da Comunidade de Propietarios, esa 
exposición pública e a aprobación 
definitiva á que estaremos moi atentas 
desde o BNG. 
 
Moitas grazas. 
 

Desde el BNG, desde luego, estaremos muy 
atentas al período de exposición pública, a 
las aportaciones que se puedan hacer en 
ese trámite, que bueno, pues entendemos 
que puede haber muchas porque, bueno, es 
un polígono muy grande y con mucho 
tejido empresarial, que puede haber 
aportaciones de ellos en esta exposición 
pública. Estaremos muy atentas a esas 
aportaciones, pero consideramos 
fundamental el desbloqueo de este asunto 
para que el polígono pueda avanzar desde 
un punto de vista empresarial porque está, 
pues en una especie de congelación, ¿no?, 
y no puede avanzar hoy, pero también 
desde un punto de vista de las trabajadoras 
y de los trabajadores que allí desarrollan 
su actividad porque en este mismo salón de 
plenos hemos escuchado en pasados 
mandatos cómo es un auténtico problema 
que no se pueda actuar o que no se esté 
actuando en los propios viarios, que no se 
esté actuando en materia de movilidad por 
la situación que tiene actualmente en 
materia de movilidad peatonal, en materia 
de movilidad ciclista o en materia de 
transporte público. Entendemos que es 
urgente actuar en todos estos ámbitos, así 
como también en el alumbrado, que es una 
de las quejas también que tienen 
frecuentemente los trabajadores y las 
trabajadoras y que tienen también, pues 
han expuesto en este salón de plenos en 
algunas ocasiones a través del escaño 
ciudadano.  
 
Por lo tanto, para que el Pocomaco avance 
desde un punto de vista empresarial y de 
los trabajadores y de las trabajadoras, este 
desbloqueo es fundamental, pero también 
van a ser fundamentales los pasos que se 
den desde hoy, tanto el refrendo por parte 
de la Comunidad de Propietarios, esa 
exposición pública y la aprobación 
definitiva a la que estaremos muy atentas 
desde el BNG. 
 
Muchas gracias. 
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Presidencia 
 
Moitas grazas, señora Veira. 
 
Turno do Partido Popular, señor Deus. 
 
Señor Deus Álvarez 
 
Moitas gracias.  
 
Bos días a todos os compañeiros e 
compañeiras, a toda a xente que nos sigue 
desde a Tribuna ou por streaming e a 
todos os funcionarios municipais. 
 
Debatemos este único asunto na Parte 
Resolutiva do Pleno un borrador dun 
convenio de execución urbanística para a 
regularización do viario, instalacións e 
servizos do polígono de Pocomaco. Volvo 
repetirlles de novo: estas non son formas 
de facer as cousas. Transcorreron case 
50 anos desde a inauguración do 
polígono e somos conscientes que leva 
tratando de resolver a súa situación 
desde hai tempo. Tamén é verdade que 
uns con máis intensidade que outros. Foi 
o Plan Xeral de 2013, efectivamente, o 
que abriu as portas para a regularización 
e a recepción do polígono, cualificando o 
ámbito como solo urbano consolidado, 
algo que na práctica xa era obvio.  
 
Levamos no noso programa co que nos 
presentamos ás eleccións municipais o 
compromiso tamén de finalizar este 
proceso, algo que puido realizarse no 
ano 2015, como recoñecen os propios 
empresarios, se non fose porque a cidade 
caeu nunha fase de parálise e 
truncáronse todas as expectativas. 
 
 
O que non compartimos é esta 
tramitación precipitada do acordo. 
Como se pode traer para a súa 
tramitación algo que non é coñecido por 
unha gran maioría da asemblea de 
propietarios? Seguen vostedes a táctica 

Presidencia 
 
Muchas gracias, señora Veira. 
 
Turno del Partido Popular, señor Deus. 
 
Señor Deus Álvarez 
 
Muchas gracias.  
 
Buenos días a todos los compañeros y 
compañeras, a toda la gente que nos sigue 
desde la Tribuna o en directo y a todos los 
funcionarios municipales. 
 
Debatimos este único asunto en la Parte 
Resolutiva del Pleno un borrador de un 
convenio de ejecución urbanística para la 
regularización del viario, instalaciones y 
servicios del polígono de Pocomaco. 
Vuelvo a repetirles de nuevo: estas no son 
formas de hacer las cosas. Han transcurrido 
casi 50 años desde la inauguración del 
polígono y somos conscientes que se lleva 
tratando de resolver su situación desde 
hace tiempo. También es verdad que unos 
con más intensidad que otros. Fue el Plan 
General de 2013, efectivamente, el que 
abrió las puertas para la regularización y la 
recepción del polígono, calificando el 
ámbito como suelo urbano consolidado, 
algo que en la práctica ya era obvio.  
 
Llevamos en nuestro programa con el que 
nos presentamos a las elecciones 
municipales el compromiso también de 
finalizar este proceso, algo que pudo 
haberse realizado en el año 2015, como 
reconocen los propios empresarios, si no 
fuera porque la ciudad cayó en una fase de 
parálisis y se truncaron todas las 
expectativas. 
 
Lo que no compartimos es esta tramitación 
precipitada del acuerdo ¿Cómo se puede 
traer para su tramitación algo que no es 
conocido por una gran mayoría de la 
asamblea de propietarios? Siguen ustedes 
la táctica que emplean esos equipos de 
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que empregan eses equipos de fútbol que 
non teñen esquema de xogo: pantalón 
arriba e o balón que caia onde sexa. De 
súpeto ocórreselles traer a este pleno, sen 
consenso debido, despois dunha xunta de 
goberno extraordinaria, despois dunha 
comisión tamén extraordinaria. 
Esperemos que esta decisión non traia 
consecuencias adversas. 
 
Ás dez horas e trinta e tres minutos 
entra no Salón de Sesións o señor 
Lorenzo Torres. 
 
Só ocórrenlleme dúas razóns polas que 
vostedes tomaron esta decisión 
unilateral: que non tiñan asuntos para 
traer a este pleno e serían xa dous 
consecutivos sen asuntos, e traen este que 
aínda estaba algo verde, ou que 
decidiron presionar máis aos 
empresarios de Pocomaco. Non lles 
chegaba cos cambios de criterio na 
concesión de licenzas para actuar nas 
naves existentes. Lémbrolles que esa 
situación obrigou a algúns empresarios 
do polígono a denunciar publicamente a 
situación e levalos a vostedes ao xulgado 
polo que consideraban unha situación de 
vulneración dos seus dereitos. É posible 
tamén que ambas as hipóteses sexan 
certas. 
 
O certo é que nos atopamos ante a 
tramitación deste expediente cheo de 
contradicións na súa redacción, dino os 
informes, e sen concretar en aspectos 
fundamentais do mesmo, e voulles a 
poñer algúns que nos parecen 
indispensables. 
 
Non se acompaña ao expediente ningún 
acordo asinado entre as partes. Ao noso 
entender, aínda que estamos ao comezo 
do inicio e é un borrador, este texto do 
convenio debería ser ratificado antes 
pola asemblea de propietarios do 
polígono, tal e como reclaman unha 
maioría deles. Lonxe de buscar un maior 

fútbol que no tienen esquema de juego: 
pantalón arriba y el balón que caiga donde 
sea. De repente se les ocurre traer a este 
pleno, sin consenso debido, después de una 
junta de gobierno extraordinaria, después 
de una comisión también extraordinaria. 
Esperemos que esta decisión no traiga 
consecuencias adversas. 
 
 
A las diez horas y treinta y tres minutos 
entra en el Salón de Sesiones el señor 
Lorenzo Torres. 
 
Solo se me ocurren dos razones por las que 
ustedes han tomado esta decisión 
unilateral: que no tenían asuntos para traer 
a este pleno y serían ya dos consecutivos 
sin asuntos, y traen este que aún estaba algo 
verde, o que han decidido presionar más a 
los empresarios de Pocomaco. No les 
llegaba con los cambios de criterio en la 
concesión de licencias para actuar en las 
naves existentes. Les recuerdo que esa 
situación obligó a algunos empresarios del 
polígono a denunciar públicamente la 
situación y llevarlos a ustedes al juzgado 
por lo que consideraban una situación de 
vulneración de sus derechos. Es posible 
también que ambas hipótesis sean ciertas. 
 
 
 
Lo cierto es que nos encontramos ante la 
tramitación de este expediente lleno de 
contradicciones en su redacción, lo dicen 
los informes, y sin concretar en aspectos 
fundamentales del mismo, y les voy a 
poner algunos que nos parecen 
indispensables. 
 
No se acompaña al expediente ningún 
acuerdo firmado entre las partes. A nuestro 
entender, aunque estamos al inicio del 
inicio y es un borrador, este texto del 
convenio debería haber sido ratificado 
antes por la asamblea de propietarios del 
polígono, tal y como reclaman una mayoría 
de ellos. Lejos de buscar un mayor 
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consenso, as consecuencias poden 
derivar en maiores receos. Como sinala 
o secretario ademais, non figuran na 
relación do documento nin os órganos 
que deben aprobar o devandito convenio, 
entre eles este pleno municipal. 
 
Ás dez horas e trinta e cinco minutos 
entra no Salón de Sesións o señor 
Castro Prado. 
 
Descoñécese se existen informes 
elaborados polos servizos técnicos 
municipais analizando o estado de viais, 
instalacións e demais servizos do 
polígono. Como se pode saber que 
actuacións é necesario acometer tanto 
antes da recepción como a posteriori? 
Todo se fía á redacción duns proxectos a 
cargo da Comunidade de Propietarios 
que deben contar coa conformidade 
municipal.  
 
Descoñécese cal vai ser o investimento 
que vai realizar a Comunidade de 
Propietarios para afrontar a execución 
do acceso peonil e o itinerario de tránsito 
libre de obstáculos ou a mellora da rede 
de iluminación. Debería figurar nun 
anexo a este convenio e debería contar 
coa aprobación dos propietarios. 
 
Non existe ningunha valoración das 
actuacións que asume o Concello. 
Menciónase a creación de espazos de 
aparcamento na contorna da AC-14, de 
investimentos de modernización e 
actualización do polígono, executando 
melloras no pavimento, saneamento e 
instalación do mobiliario urbano. Canto 
lle vai a custar isto ao Concello? Debería 
recollerse tamén nun anexo.  
 
E queda nas pavías algo que preocupa a 
moitos propietarios, e é que vai pasar 
coas reixas salvacunetas e o mantemento 
dos hidrantes, que se apraza a unha 
addenda posterior. 
 

consenso, las consecuencias pueden 
derivar en mayores recelos. Como señala el 
secretario además, no figuran en la relación 
del documento ni los órganos que deben 
aprobar dicho convenio, entre ellos este 
pleno municipal. 
 
A las diez horas y treinta y cinco minutos 
entra en el Salón de Sesiones el señor 
Castro Prado. 
 
Se desconoce si existen informes 
elaborados por los servicios técnicos 
municipales analizando el estado de viales, 
instalaciones y demás servicios del 
polígono ¿Cómo se puede saber qué 
actuaciones es necesario acometer tanto 
antes de la recepción como a posteriori? 
Todo se fía a la redacción de unos 
proyectos a cargo de la Comunidad de 
Propietarios que deben contar con la 
conformidad municipal.  
 
Se desconoce cuál va a ser la inversión que 
va a realizar la Comunidad de Propietarios 
para afrontar la ejecución del acceso 
peatonal y el itinerario de tránsito libre de 
obstáculos o la mejora de la red de 
iluminación. Debería figurar en un anexo a 
este convenio y debería contar con la 
aprobación de los propietarios. 
 
No existe ninguna valoración de las 
actuaciones que asume el Concello. Se 
menciona la creación de espacios de 
aparcamiento en el entorno de la AC-14, de 
inversiones de modernización y 
actualización del polígono, ejecutando 
mejoras en el pavimento, saneamiento e 
instalación del mobiliario urbano ¿Cuánto 
le va a costar esto al Concello? Debería 
recogerse también en un anexo.  
 
Y queda en el limbo algo que preocupa a 
muchos propietarios, y es qué va a pasar 
con las rejas salvacunetas y el 
mantenimiento de los hidrantes, que se 
aplaza a una adenda posterior. 
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Xa llo advirte a Intervención Xeral e con 
claridade dilles que os convenios de 
colaboración que afecten os gastos ou 
ingresos públicos, presentes ou futuros, 
deberán valorar as súas repercusións e 
efectos. É dicir, que non consta no 
expediente ningunha valoración 
económica que pode comprometer os 
orzamentos presentes ou futuros do 
Concello. 
 
Tamén é interesante ter en conta as 
apreciacións da Secretaría Xeral do 
Pleno neste informe que nos fixeron 
chegar o día despois da celebración da 
Comisión. 
 
Quería tamén aclarar un comentario, 
señor Lage, que vostede me fixo ao 
acabar a Comisión Informativa, que é 
que o Partido Popular non apoiaba aos 
empresarios. Mire, eu abstívenme nesa 
comisión entre outras cousas porque 
dada a urxencia das convocatorias 
tiñamos que estudar, evidentemente, a 
documentación que nos ía a chegar, 
algunha a posteriori desa comisión, 
como facemos habitualmente —
reservámonos o noso dereito ao voto 
para este pleno, non?—, pero decátese, 
aos empresarios apóiaselles con 
beneficios fiscais, rebaixando o IBI, 
rebaixando os impostos para xerar 
actividade económica, para mellorar o 
emprego, axilizando a tramitación das 
licenzas e que non teñan que esperar 
tantos prazos, e ademais, nós fixemos 
esas alegacións ao orzamento para que 
figurasen esas axudas aos empresarios, 
aos emprendedores. Bloque e PSOE 
votaron en contra e rexeitáronas. Esa é a 
forma en como se apoia aos empresarios. 
 
Constátase, señor Lage, que neste 
expediente, evidentemente, é unha 
chapuza na tramitación, ao noso 
entender, saltándose a posibilidade de 
alcanzar un maior consenso. Con todo e 
con iso, e xa como facemos sempre, coa 

Ya se lo advierte la Intervención General y 
con claridad les dice que los convenios de 
colaboración que afecten a los gastos o 
ingresos públicos, presentes o futuros, 
deberán valorar sus repercusiones y 
efectos. Es decir, que no consta en el 
expediente ninguna valoración económica 
que puede comprometer los presupuestos 
presentes o futuros del Concello. 
 
 
También es interesante tener en cuenta las 
apreciaciones de la Secretaría General del 
Pleno en este informe que nos han hecho 
llegar el día después de la celebración de la 
Comisión. 
 
Quería también aclarar un comentario, 
señor Lage, que usted me hizo al acabar la 
Comisión Informativa, que es que el 
Partido Popular no apoyaba a los 
empresarios. Mire, yo me abstuve en esa 
comisión entre otras cosas porque dada la 
urgencia de las convocatorias teníamos que 
estudiar, evidentemente, la documentación 
que nos iba a llegar, alguna a posteriori de 
esa comisión, como hacemos 
habitualmente —nos reservamos nuestro 
derecho al voto para este pleno, ¿no?—, 
pero fíjese, a los empresarios se les apoya 
con beneficios fiscales, rebajando el IBI, 
rebajando los impuestos para generar 
actividad económica, para mejorar el 
empleo, agilizando la tramitación de las 
licencias y que no tengan que esperar 
tantos plazos, y además, nosotros hicimos 
esas alegaciones al presupuesto para que 
figuraran esas ayudas a los empresarios, a 
los emprendedores. Bloque y PSOE 
votaron en contra y las rechazaron. Esa es 
la forma en cómo se apoya a los 
empresarios. 
 
Se constata, señor Lage, que en este 
expediente, evidentemente, es una chapuza 
en la tramitación, a nuestro entender, 
saltándose la posibilidad de alcanzar un 
mayor consenso. Con todo y con ello, y ya 
como hacemos siempre, con nuestra 
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nosa responsabilidade, e sendo algo que 
nós (óense dous sinais acústicos 
indicativos da finalización do tempo de 
intervención) levamos traballando e que 
queremos —acabo xa, señora 
alcaldesa— realizar e concretar de hai 
tempo, por suposto que imos apoiar o 
inicio da tramitación deste borrador 
deste convenio, a pesar de todas as faltas 
que ten e esperamos que en sucesivas 
tramitacións, que tamén teñen que pasar 
por este pleno, corrixan vostedes todos 
eses erros. 
 
Moitas grazas. 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas, señor Deus. 
 
Turno de peche para o señor Lage. 
 
Señor Lage Tuñas 
 
Grazas, señora alcaldesa. 
 
En primeiro lugar darlle as gracias ós 
grupos municipais do BNG e do Partido 
Popular por terse sumado a esta iniciativa 
do Goberno municipal e do Partido 
Socialista que pon fin a unha anomalía de 
máis de 50 anos. 
 
Señora Veira, coincido con vostede na 
exposición que fixo sobre o desbloqueo 
do polígono de Pocomaco. 
Evidentemente, hai catro anos por diante, 
eu diría que moitos máis, para resolver 
unha boa parte dos problemas que levan 
xerándose despois de 50. Se os 
resolvéramos todos en catro, a verdade é 
que estaríamos creo que moi, moi por riba 
da media. Creo que temos un horizonte 
temporal que é un primeiro paso, creo que 
podemos coincidir na necesidade de 
avanzar dende un punto de vista 
empresarial e económico, pero tamén 
poñendo o acento nos investimentos que 
se deben de facer para facilitar a 

responsabilidad, y siendo algo que nosotros 
(se oyen dos señales acústicas indicativas 
de la finalización del tiempo de 
intervención) llevamos trabajando y que 
queremos —acabo ya, señora alcaldesa— 
realizar y concretar de hace tiempo, por 
supuesto que vamos a apoyar el inicio de la 
tramitación de este borrador de este 
convenio, a pesar de todas las faltas que 
tiene y esperamos que en sucesivas 
tramitaciones, que también tienen que 
pasar por este pleno, corrijan ustedes todos 
esos errores. 
 
Muchas gracias. 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias, señor Deus. 
 
Turno de cierre para lo señor Lage. 
 
Señor Lage Tuñas 
 
Gracias, señora alcaldesa. 
 
En primer lugar darle las gracias a los 
grupos municipales del BNG y del Partido 
Popular por haberse sumado a esta 
iniciativa del Gobierno municipal y del 
Partido Socialista que pone fin a una 
anomalía de más de 50 años. 
 
Señora Veira, coincido con usted en la 
exposición que hizo sobre lo desbloqueo 
del polígono de Pocomaco. Evidentemente, 
hay cuatro años por delante, yo diría que 
muchos más, para resolver una buena 
parte de los problemas que llevan 
generándose después de 50. Si los 
resolviéramos todos en cuatro, la verdad 
es que estaríamos creo que muy, muy por 
encima de la media. Creo que tenemos un 
horizonte temporal que es un primer paso, 
creo que podemos coincidir en la 
necesidad de avanzar desde un punto de 
vista empresarial y económico, pero 
también poniendo el acento en las 
inversiones que se deben de hacer para 
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mobilidade para os traballadores e 
traballadoras, a mellora dos servizos e, 
desde logo, que poidamos proxectar 
investimentos nos vindeiros anos para 
mellorar o polígono de Pocomaco. Creo 
que deberiamos de facelo da man da súa 
comunidade de propietarios e creo que o 
exemplo dos últimos anos dun traballo 
conxunto para chegar aquí é un bo punto 
de partida. 
 
Agradezco a posición construtiva do 
BNG e, señor Deus, eu, ten que perdonar, 
pero non vou a facer intervencións sobre 
comentarios que non figuren dentro das 
sesións dos órganos da Corporación. 
Vostede, se quere falar sobre 
comentarios, eu non vou a tal. O que hai 
é feitos. Podemos falar de feitos, e os 
feitos son que estamos hoxe aquí porque 
hai un goberno municipal que preside a 
nosa alcaldesa, Inés Rey, que tomou a 
firme determinación, cando foi elixida 
por primeira vez alcaldesa, de resolver un 
problema que ata a data non resolvera 
ninguén, e o resto, pois algúns dirán que 
é palabrería, eu diríalle aquelo que dicía 
un médico coñecido do Carballiño, que o 
que non son contas, son contos, e neste 
caso, pois contos ou contiños pode haber 
moitos, pero a realidade é que vostedes 
gobernaron catro anos, vostedes que 
defenden o empresariado, pero mire, 
entraron por unha porta, saliron pola 
outra e o que houbo foi un conto, un 
conto. Porque, por certo, o período de 
tempo é o mesmo, eh?, o período de 
tempo é o mesmo. Menos mal que 
vostedes son o adalid da defensa do 
empresariado. O que hai é moito 
blablablá, pero despois os feitos o que 
indican é que estamos aquí tramitando 
nin máis nin menos que aquelo que 
acordamos. Porque vostede, e xa lle digo 
que non vou a facer comentario sobre os 
seus comentarios, que quedan donde 
deben de quedar, señor Deus, pero bueno, 
cada un, pois en fin, sabe o lugar que 
ocupa ou non.  

facilitar la movilidad para los 
trabajadores y trabajadoras, la mejora de 
los servicios y, desde luego, que podamos 
proyectar inversiones en los próximos años 
para mejorar el polígono de Pocomaco. 
Creo que deberíamos de hacerlo de la 
mano de su comunidad de propietarios y 
creo que el ejemplo de los últimos años de 
un trabajo conjunto para llegar aquí es un 
buen punto de partida. 
 
Agradezco la posición constructiva del 
BNG y, señor Deus, yo, tiene que perdonar, 
pero no voy a hacer intervenciones sobre 
comentarios que no figuren dentro de las 
sesiones de los órganos de la Corporación. 
Usted, si quiere hablar sobre comentarios, 
yo no voy a tal. Lo que hay es hechos. 
Podemos hablar de hechos, y los hechos 
son que estamos hoy aquí porque hay un 
gobierno municipal que preside nuestra 
alcaldesa, Inés Rey, que tomó la firme 
determinación, cuando fue elegida por 
primera vez alcaldesa, de resolver un 
problema que hasta la fecha no había 
resuelto nadie, y el resto, pues algunos 
dirán que es palabrería, yo le diría aquello 
que decía un médico conocido de O 
Carballiño, que lo que no son cuentas, son 
cuentos, y en este caso, pues cuentos o 
cuentitos puede haber muchos, pero la 
realidad es que ustedes gobernaron cuatro 
años, ustedes que defienden el 
empresariado, pero mire, entraron por una 
puerta, salieron por la otra y lo que hubo 
fue un cuento, un cuento. Porque, por 
cierto, el período de tiempo es el mismo, 
¿eh?, el período de tiempo es el mismo. 
Menos mal que ustedes son el adalid de la 
defensa del empresariado. Lo que hay es 
mucho blablablá, pero después los hechos 
lo que indican es que estamos aquí 
tramitando nada más y nada menos que 
aquello que acordamos. Porque usted, y ya 
le digo que no voy a hacer comentario 
sobre sus comentarios, que quedan donde 
deben de quedar, señor Deus, pero bueno, 
cada uno, pues en fin, sabe el lugar que 
ocupa o no.  
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O que si lle podo dicir é que o trámite que 
se sigue é un trámite que facilita que se 
poida concluír a cesión da que estamos a 
falar. 
 
Non sei o que quere dicir, o que lle podo 
explicar é aquelo que xa foi explicado e 
que vostede fixo como que non o 
escoitara, para dicir pouco menos que non 
tiña consenso. Non sei con quen tiña que 
ser o consenso, señor Deus, o que sei é 
que a fórmula adoptada de incoar un 
expediente de execución forzosa, que foi 
o trámite que se aprobou na Xunta de 
Goberno, é un trámite acordado para 
facilitar que a Comunidade de 
Propietarios poida chegar a ese acordo 
porque as súas normas, pois seguramente 
deste xeito se poidan adecuar a un 
entendemento que non requira a 
unanimidade.  
 
Entonces, podía suceder que vostede o 
descoñecera, e sería descoñecemento. 
Outros dirían ignorancia, que non é unha 
palabra que descalifique, senón que 
califica. Non é o caso. Polo tanto, se non 
hai ignorancia entendo que é mala fe o 
que vostede fixo aquí coa súa 
intervención porque vostede sabe 
perfectamente que o expediente se 
tramita deste xeito para facilitar que a 
Comunidade de Propietarios poida 
refrendar o acordo. E a min non me gusta 
que haxa dobres linguaxes. Un acordo 
significa que hai dúas partes e esas dúas 
partes traballan, dialogan, e é un 
expediente moi laborioso. 
 
Vostede dixo aquí, fixo algunhas 
calificacións sobre o expediente e eu, por 
respecto ó traballo dos grandes 
profesionales que temos neste concello 
voulle dicir que vostede está equivocado, 
está equivocado. Detrás disto hai xuristas, 
hai enxeñeiros, detrás disto hai un 
traballo moi laborioso dos últimos catro 
anos, non solo dos últimos meses, que foi 

 
Lo que sí le puedo decir es que el trámite 
que se sigue es un trámite que facilita que 
se pueda concluir la cesión de la que 
estamos hablando. 
 
No sé el qué quiere decir, lo que le puedo 
explicar es aquello que ya fue explicado y 
que usted hizo como que no lo había 
escuchado, para decir poco menos que no 
tenía consenso. No sé con quién tenía que 
ser el consenso, señor Deus, lo que sé es 
que la fórmula adoptada de incoar un 
expediente de ejecución forzosa, que fue el 
trámite que se aprobó en la Junta de 
Gobierno, es un trámite acordado para 
facilitar que la Comunidad de Propietarios 
pueda llegar a ese acuerdo porque sus 
normas, pues seguramente de este modo se 
puedan adecuar a un entendimiento que no 
requiera la unanimidad.  
 
 
Entonces, podía suceder que usted lo 
desconociera, y sería desconocimiento. 
Otros dirían ignorancia, que no es una 
palabra que descalifique, sino que califica. 
No es el caso. Por lo tanto, si no hay 
ignorancia entiendo que es mala fe lo que 
usted hizo aquí con su intervención porque 
usted sabe perfectamente que el expediente 
se tramita de este modo para facilitar que 
la Comunidad de Propietarios pueda 
refrendar el acuerdo. Y a mí no me gusta 
que haya dobles lenguajes. Un acuerdo 
significa que hay dos partes y esas dos 
partes trabajan, dialogan, y es un 
expediente muy laborioso. 
 
 
Usted dijo aquí, hizo algunas 
calificaciones sobre el expediente y yo, por 
respeto al trabajo de los grandes 
profesionales que tenemos en este 
ayuntamiento le voy a decir que usted está 
equivocado, está equivocado. Detrás de 
esto hay juristas, hay ingenieros, detrás de 
esto hay un trabajo muy laborioso de los 
últimos cuatro años, no solo de los últimos 
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moi intenso, senón dos últimos catro 
anos.  
 
Polo tanto, eu creo que deberiamos 
respectarnos todos un pouco cando 
analizamos o traballo feito. Podemos 
discrepar, que é lóxico en política, 
incluso pode parecerlles mal que sexa 
Inés Rey (óese un sinal acústico 
indicativo da finalización do tempo de 
intervención) a alcaldesa —e remato, 
señora alcaldesa—, pode parecerlles mal 
que sexa Inés Rey a alcaldesa que resolva 
un problema que leva 50 anos sen 
resolverse. Si que lles parece mal, eu sei 
que lles parece mal. Entonces buscan a 
ver que chinita meter no zapato e eu creo 
que eso, pois é de regate corto. Eu creo 
que o que deberiamos é de ter todos, pois 
unha visión de conxunto e entender que 
sendo todo mellorable, cando se chega a 
este punto e despois dun traballo 
concienzudo, e quero volver a reivindicar 
aquí o traballo feito pola Xunta Reitora e 
polos profesionais de Pocomaco e por 
tódolos profesionais deste concello, que 
fan posible que se chegue aquí á 
tramitación dun expediente. Se aprobará 
inicialmente un convenio, tendrán que 
refrendalo, ou non, a Comunidade de 
Propietarios, e hai un tempo para facelo. 
 
 
E, como lle dixen antes, señor Deus, o 
que non son contas, son contos. Os contos 
foron o mandato 2011-2015 do Partido 
Popular. Recórdollo: entraron por unha 
porta e saliron pola outra, pero os 
propietarios (óense dous sinais acústicos 
indicativos da finalización do tempo de 
intervención) de Pocomaco seguiron sen 
ver regularizado o polígono, co cal, creo 
que lle dixen bastante. 
 
Nada máis e moitas grazas. 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas. 

meses, que fue muy intenso, sino de los 
últimos cuatro años.  
 
Por lo tanto, yo creo que deberíamos 
respetarnos todos un poco cuando 
analizamos el trabajo hecho. Podemos 
discrepar, que es lógico en política, incluso 
puede parecerles mal que sea Inés Rey (se 
oye una señal acústica indicativa de la 
finalización del tiempo de intervención) la 
alcaldesa —y finalizo, señora alcaldesa—, 
puede parecerles mal que sea Inés Rey la 
alcaldesa que resuelva un problema que 
lleva 50 años sin resolverse. Sí que les 
parece mal, yo sé que les parece mal. 
Entonces buscan a ver qué chinita meter en 
el zapato y yo creo que eso, pues es de 
regate corto. Yo creo que lo que 
deberíamos es tener todos, pues una visión 
de conjunto y entender que siendo todo 
mejorable, cuando se llega a este punto y 
después de un trabajo concienzudo, y 
quiero volver a reivindicar aquí el trabajo 
hecho por la Junta Rectora y por los 
profesionales de Pocomaco y por todos los 
profesionales de este ayuntamiento, que 
hacen posible que se llegue aquí a la 
tramitación de un expediente. Se aprobará 
inicialmente un convenio, tendrán que 
refrendarlo, o no, la Comunidad de 
Propietarios, y hay un tiempo para 
hacerlo. 
 
Y, como le dije antes, señor Deus, lo que no 
son cuentas, son cuentos. Los cuentos 
fueron el mandato 2011-2015 del Partido 
Popular. Se lo recuerdo: entraron por una 
puerta y salieron por la otra, pero los 
propietarios (se oyen dos señales 
acústicas indicativas de la finalización del 
tiempo de intervención) de Pocomaco 
siguieron sin ver regularizado el polígono, 
con lo cual, creo que le dije bastante. 
 
Nada más y muchas gracias. 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias. 
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Remata aquí o debate deste punto e 
procedemos á votación. Para a súa 
aprobación requírese maioría simple da 
Corporación. 
 
Votación do asunto número dous 
 
Seguidamente pola Presidencia sométese 
a votación do asunto número dous 
relacionado na orde do día, producíndose 
o seguinte resultado: 
 
Vota a favor o Grupo municipal do 
Partido Popular (PP) (12 votos). 
 
Vota a favor o Grupo municipal dos 
Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 
 
Vota a favor o Grupo municipal do 
Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 
votos). 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas a todos. 
 
Queda aprobado por unanimidade. 
 

Acordo 
 
PRIMEIRO. -  A aprobación inicial do 
convenio de execución urbanística para a 
regularización do viario, instalacións e 
servizos do polígono de Pocomaco, nos 
termos que figuran como anexo, para a 
exposición pública do expediente. 
 
SEGUNDO. - Autorizar a firma do 
Convenio de Execución Urbanística para 
a regularización do viario, instalacións e 
servizos do polígono de Pocomaco, co 
código CSV 
022X126M0J111J6X0MV3, que se 
adxunta a este acordo, como modo de 
terminación convencional do 
procedemento de execución forzosa para 
a cesión dos viarios e o cumprimento dos 
deberes de urbanización do Polígono de 

 
Finaliza aquí el debate de este punto y 
procedemos a la votación. Para su 
aprobación se requiere mayoría simple de 
la Corporación. 
 
Votación del asunto número dos 
 
Seguidamente por la Presidencia se somete 
a votación del asunto número dos 
relacionado en el orden del día, 
produciéndose el siguiente resultado: 
 
Vota a favor el Grupo municipal del 
Partido Popular (PP) (12 votos). 
 
Vota a favor el Grupo municipal de los 
Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 
 
Vota a favor el Grupo municipal del 
Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 
votos). 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias a todos. 
 
Queda aprobado por unanimidad. 
 

Acuerdo 
 
PRIMERO. -  La aprobación inicial del 
convenio de ejecución urbanística para la 
regularización del viario, instalaciones y 
servicios del polígono de Pocomaco, en los 
términos que figuran como anexo, para la 
exposición pública del expediente. 
 
SEGUNDO. - Autorizar la firma del 
Convenio de Ejecución Urbanística para 
la regularización del viario, instalaciones 
y servicios del polígono de Pocomaco, con 
el código CSV 022X126M0J111J6X0MV3, 
que se adjunta a este acuerdo, como modo 
de terminación convencional del 
procedimiento de ejecución forzosa para la 
cesión de los viarios y el cumplimiento de 
los deberes de urbanización del Polígono 
de Pocomaco, incoado en la Junta de 
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Pocomaco, incoado na Xunta de Goberno 
Local do 25 de xaneiro de 2024, unha vez 
efectuada a tramitación legalmente 
establecida de ambos os procedementos. 
 
TERCEIRO. - Facultar tan amplamente 
como sexa posible en Dereito ao 
concelleiro responsable da área de 
Economía e Planificación Urbana para 
realizar cuantos actos, trámites e 
adaptacións sexan precisas, para o 
impulso, tramitación e perfeccionamento 
do devandito convenio, unha vez sexa 
aprobado definitivamente. 
 
CUARTO - O convenio tramitarase 
conforme ao previsto nos artigos 
correspondentes do Título VII da Lei 
2/2016 do Solo de Galicia, artigos 165, 
167 e 178 e do Decreto 143/2016 do 22 
de novembro da Lei do Solo de Galicia, e 
artigos 398, 400, 401, 402 e 403s 401, 
402 e 403 do Decreto 143/2016, do 22 de 
setembro, polo que foi aprobado o 
Regulamento da Lei do Solo de Galicia. 
 
QUINTO. - Notificar o presente acordo á 
Comunidade de Propietarios de 
Pocomaco, outorgándolles un prazo de 
tres meses para a firma do devandito 
convenio, (unha vez resolta a terminación 
convencional do procedemento de 
execución forzosa), desde a aprobación 
definitiva do mesmo, con expresa 
advertencia de que no suposto de 
permanecer o procedemento paralizado 
por causas imputables á devandita 
comunidade, acordarase a caducidade do 
procedemento do convenio 
proseguíndose coa execución forzosa da 
regularización do viario, instalacións e 
servizos. 
 
SEXTO. - Notificar o presente acordo 
aos servizos e áreas municipais afectados. 
 
 
(Xúntanse como anexos a esta acta os 
documentos mencionados nos 

Gobierno Local de 25 de enero de 2024, 
una vez efectuada la tramitación 
legalmente establecida de ambos 
procedimientos. 
 
TERCERO. - Facultar tan ampliamente 
como sea posible en Derecho al concejal 
responsable del área de Economía y 
Planificación Urbana para realizar 
cuantos actos, trámites y adaptaciones 
sean precisas, para el impulso, tramitación 
y perfeccionamiento de dicho convenio, 
una vez sea aprobado definitivamente. 
 
 
CUARTO - El convenio se tramitará 
conforme a lo previsto en los artículos 
correspondientes del Título VII de la Ley 
2/2016 del Suelo de Galicia, artículos 165, 
167 y 178 y del Decreto 143/2016 de 22 de 
noviembre de la Ley del Suelo de Galicia, 
y artículos 398, 400, 401, 402 y 403s 401, 
402 y 403 del Decreto 143/2016, de 22 de 
septiembre, por el que fue aprobado el 
Reglamento de la Ley del Suelo de Galicia. 
 
QUINTO. - Notificar el presente acuerdo 
a la Comunidad de Propietarios de 
Pocomaco, otorgándoles un plazo de tres 
meses para la firma de dicho convenio, 
(una vez resuelta la terminación 
convencional del procedimiento de 
ejecución forzosa), desde la aprobación 
definitiva del mismo, con expresa 
advertencia de que en el supuesto de 
permanecer el procedimiento paralizado 
por causas imputables a dicha comunidad, 
se acordará la caducidad del 
procedimiento del convenio 
prosiguiéndose con la ejecución forzosa de 
la regularización del viario, instalaciones 
y servicios. 
 
SEXTO. - Notificar el presente acuerdo a 
los servicios y áreas municipales 
afectados. 
 
(Se adjuntan como anexos a esta acta los 
documentos mencionados en los 
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anteriores acordos). 
 
Presidencia 
 
Remata a Parte Resolutiva e pasamos xa 
á Parte non Resolutiva. Señor secretario. 
 
II. PARTE NON RESOLUTIVA. 
CONTROL E SEGUIMENTO DA 
XESTIÓN: 
 
14. Ter coñecemento: 
 
- Da sentenza do 09-10-2023, ditada pola 
Sección Segunda da Sala do Contencioso 
Administrativo do Tribunal Superior de 
Xustiza de Galicia no Procedemento 
Ordinario 4109/2020, que desestima a 
demanda promovida pola Autoridade 
Portuaria da Coruña contra o Acordo 
Plenario do 16-01-2020, de aprobación 
definitiva da modificación puntual do 
Plan Xeral de Ordenación Municipal no 
eido da Solana. 
 
- Das resolucións da Xunta de Goberno 
Local, desde a número cento corenta e 
seis (146), do oito de xaneiro de dous mil 
vinte e catro, á número mil catrocentos 
cincuenta e nove  (1.459), do vinte e oito 
de xaneiro de dous mil vinte e catro. 
 
 
- E dos decretos da Alcaldía, desde o 
número cincuenta e nove (59) do oito de 
xaneiro de dous mil vinte e catro, ao 
número trescentos cincuenta e catro 
(354), do vinte e oito de xaneiro de dous 
mil vinte e catro. 
 
Señor Secretario 
 
A continuación, mocións, rogos e 
preguntas. 
 
2º Mocións. 
 
MOCIÓNS PRESENTADAS POLO 
GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

anteriores acuerdos). 
 
Presidencia 
 
Termina la Parte Resolutiva y pasamos ya 
a la Parte no Resolutiva. Señor secretario. 
 
II. PARTE NO RESOLUTIVA. 
CONTROL Y SEGUIMIENTO DE LA 
GESTIÓN: 
 
14. Tomar conocimiento: 
 
- De la sentencia del 09-10-2023, dictada 
por la Sección Segunda de la Sala de lo 
Contencioso Administrativo del Tribunal 
Superior de Justicia de Galicia en el 
Procedimiento Ordinario 4109/2020, que 
desestima la demanda promovida por la 
Autoridade Portuaria da Coruña contra el 
Acuerdo Plenario del 16-01-2020, de 
aprobación definitiva de la modificación 
puntual del Plan General de Ordenación 
Municipal en el ámbito de la Solana. 
 
- De las resoluciones de la Junta de 
Gobierno Local, desde la número ciento 
cuarenta y seis  (146) de ocho de enero de 
dos mil veinticuatro, a la número mil 
cuatrocientos cincuenta y nueve (1.459), 
de veintiocho de enero de dos mil 
veinticuatro. 
 
- Y de los decretos de la Alcaldía, desde el 
número cincuenta y nueve (59), de ocho de 
enero de dos mil veinticuatro, al número 
trescientos cincuenta y cuatro (354), de 
veintiocho de enero de dos mil 
veinticuatro. 
 
Señor Secretario 
 
A continuación, mociones, ruegos y 
preguntas. 
 
2º Mociones. 
 
MOCIONES PRESENTADAS POR EL 
GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 
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NACIONALISTA GALEGO 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas. 
 
Pasamos polo tanto ó debate das mocións. 
Comeza a quenda o Grupo municipal do 
Bloque Nacionalista Galego coa primeira 
das súas mocións sobre a planta de 
tratamento de residuos sólidos urbanos de 
Nostián e os contratos de medio ambiente 
no Concello da Coruña. A esta moción 
non constan emendas. 
 
 
Señor Jorquera, ten a palabra. 
 
Señor Jorquera Caselas 
 
Grazas.  
 
En primeiro lugar, un saúdo a todos e a 
todas. 
 
O Grupo Municipal do BNG ten 
manifestado en numerosas ocasións a súa 
preocupación pola incerteza que afecta ós 
principais contratos de medio ambiente, 
co impacto que iso ten na calidade na 
prestación dos servizos. Así ocorre coa 
xestión, tratamento e eliminación de 
residuos sólidos urbanos. 
 
Como todos sabemos, desde hai más de 
catro anos este servizo estase prestando 
en precario. Unha circunstancia que 
agrava a situación da planta de Nostián, 
que adoece de graves déficits de 
mantemento e precisa de importantes 
investimentos para a súa posta ao día. 
 
No presente e pasado mandato o Pleno do 
Concello, en numerosas ocasións, 
acordou instar ao Goberno municipal a 
proceder a licitar, coa máxima celeridade 
e rigor, este servizo. Ademais, o 2 de 
marzo de 2023 o Pleno acordou por 
unanimidade, entre outros puntos, instar 

NACIONALISTA GALEGO 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias. 
 
Pasamos por lo tanto al debate de las 
mociones. Comienza el turno el Grupo 
municipal del Bloque Nacionalista Galego 
con la primera de sus mociones sobre la 
planta de tratamiento de residuos sólidos 
urbanos de Nostián y los contratos de 
medio ambiente en el Ayuntamiento de A 
Coruña. La esta moción no constan 
enmiendas. 
 
Señor Jorquera, tiene la palabra. 
 
Señor Jorquera Caselas 
 
Gracias.  
 
En primer lugar, un saludo a todos y a 
todas. 
 
El Grupo Municipal del BNG ha 
manifestado en numerosas ocasiones su 
preocupación por la incertidumbre que 
afecta a los principales contratos de medio 
ambiente, con el impacto que eso tiene en 
la calidad en la prestación de los servicios. 
Así ocurre con la gestión, tratamiento y 
eliminación de residuos sólidos urbanos.  
 
Como todos sabemos, desde hace más de 
cuatro años este servicio se está prestando 
en precario. Una circunstancia que agrava 
la situación de la planta de Nostián, que 
adolece de graves déficits de 
mantenimiento y necesita importantes 
inversiones para su puesta al día. 
 
En el presente y pasado mandato el Pleno 
del Ayuntamiento, en numerosas 
ocasiones, acordó instar al Gobierno 
municipal a proceder a licitar, con la 
máxima celeridad y rigor, este servicio. 
Además, el 2 de marzo de 2023 el Pleno 
acordó por unanimidad, entre otros 
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ao Goberno local, con carácter previo á 
licitación, a consensuar co Consorcio das 
Mariñas os pregos que rexerán a 
concesión do tratamento do lixo.  
 
 
Porén, os alcaldes do Consorcio veñen de 
denunciar que, dende outubro de 2023, 
data da última reunión, non recibiron 
propostas por parte do Concello da 
Coruña, incumprindo os prazos pactados 
e tiveron que facer público un ultimátum 
para que o pasado luns o Concello da 
Coruña tivese con eles unha nova 
reunión. 
 
Esa é a razón de ser que fundamenta os 
dous primeiros puntos da nosa moción, 
nos que tamén solicitamos que se informe 
das previsións á representación do cadro 
de persoal da planta de Nostián, pois a 
plantilla ven demandando desde hai 
tempo ter unha reunión para coñecer a 
situación. Aledámonos de que esta 
reunión, con posterioridade ó rexistro 
desta moción, por fin estea concertada. 
 
 
Ademais, nos últimos días, tamén 
transcendeu en prensa parte dos contidos 
que se contemplan no novo contrato.  
Sería bo que se nos informase sen 
necesidade de ter que enteirarnos pola 
prensa. En ese sentido quero lembrar que 
no acordo unánime de 2 de marzo de 2023 
tamén se instaba ó Goberno municipal a 
trasladar información aos grupos 
municipais das actuacións relativas á 
planta de Nostián, mais as incertezas das 
que falaba afectan tamén ó servizo de 
recollida, tras a decisión do Tribunal 
Superior de Xustiza de Galiza, agora 
firme, de anular a adxudicación vixente 
desde hai tres anos. 
 
A todo o exposto engádense os 
incumprimentos reiterados nas 
condicións da prestación do servizo pola 
até agora concesionaria, situación que 

puntos, instar al Gobierno local, con 
carácter previo a la licitación, a 
consensuar con el Consorcio das Mariñas 
los pliegos que regirán la concesión del 
tratamiento de la basura.  
 
No obstante, los alcaldes del Consorcio 
acaban de denunciar que desde octubre de 
2023, fecha de la última reunión, no 
recibieron propuestas por parte del 
Ayuntamiento de A Coruña, incumpliendo 
los plazos pactados y tuvieron que hacer 
público un ultimátum para que el pasado 
lunes el Ayuntamiento de A Coruña tuviera 
con ellos una nueva reunión. 
 
Esa es la razón de ser que fundamenta los 
dos primeros puntos de nuestra moción, en 
los que también solicitamos que se informe 
de las previsiones a la representación del 
personal de la planta de Nostián, pues la 
plantilla viene demandando desde hace 
tiempo tener una reunión para conocer la 
situación. Nos alegramos de que esta 
reunión, con posterioridad al registro de 
esta moción, por fin esté concertada. 
 
Además, en los últimos días, también 
trascendió en prensa parte de los 
contenidos que se contemplan en el nuevo 
contrato.  Sería bueno que se nos 
informara sin necesidad de tener que 
enterarnos por la prensa. En ese sentido 
quiero recordar que en el acuerdo unánime 
de 2 de marzo de 2023 también se instaba 
al Gobierno municipal a trasladar 
información a los grupos municipales de 
las actuaciones relativas a la planta de 
Nostián, pero las incertidumbres de las que 
hablaba afectan también al servicio de 
recogida, tras la decisión del Tribunal 
Superior de Xustiza de Galicia, ahora 
firme, de anular la adjudicación vigente 
desde hace tres años. 
 
A todo lo expuesto se añaden los 
incumplimientos reiterados en las 
condiciones de la prestación del servicio 
por la hasta ahora concesionaria, 
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tamén se dá no servizo de limpeza viaria, 
sen que o Goberno local impoña as 
penalidades pertinentes. 
 
Ademais, todos os datos apuntan a que 
nos servizos de limpeza e recollida os 
criterios de contratación do persoal e de 
promoción interna non son equitativos 
nin transparentes, senón que están ditados 
de facto por un grupo, pese a seren 
competencia das concesionarias e, como 
é sabido, ter o Concello a obriga de velar 
pola equidade e transparencia nos 
criterios de contratación. A propia 
alcaldesa valorou a situación provocada 
pola anulación da adxudicación do 
contrato de recollida como unha 
oportunidade para reordenar todos os 
contratos de medio ambiente. 
 
Por iso na moción tamén instamos ó 
Goberno local a que nos servizos de 
limpeza e recollida, en tanto non se 
producir a reordenación dos contratos, 
vixíe o Goberno local de xeito estrito o 
cumprimento por parte das 
concesionarias das condicións 
establecidas para a súa prestación, 
impoñendo as penalidades pertinentes 
ante os incumprimentos que se constaten; 
que dea cumprimento ao estabelecido no 
acordo de investidura de abrir un proceso 
de investigación para determinar se as 
empresas concesionarias dos servizos de 
limpeza e recollida se inhibiron das súas 
responsabilidades (óese un sinal 
acústico indicativo da finalización do 
tempo de intervención) —xa conclúo 
alcaldesa—; e instamos tamén a que no 
marco da anunciada reordenación dos 
contratos de medio ambiente se 
establezan unhas condicións que dunha 
vez por todas permitan resolver os graves 
problemas estruturais enquistados nestes 
servizos. 
 
Estas son as razóns que fundamentan a 
presentación desta moción e polas razóns 
expostas solicitamos o voto a favor. 

situación que también se da en el servicio 
de limpieza viaria, sin que el Gobierno 
local imponga las penalidades pertinentes. 
 
Además, todos los datos apuntan a que en 
los servicios de limpieza y recogida los 
criterios de contratación del personal y de 
promoción interna no son equitativos ni 
transparentes, sino que están dictados de 
facto por un grupo, pese a ser competencia 
de las concesionarias y, como es sabido, 
tener el Ayuntamiento el deber de velar por 
la equidad y transparencia en los criterios 
de contratación. La propia alcaldesa 
valoró la situación provocada por la 
anulación de la adjudicación del contrato 
de recogida como una oportunidad para 
reordenar todos los contratos de medio 
ambiente. 
 
Por eso en la moción también instamos al 
Gobierno local a que en los servicios de 
limpieza y recogida, en tanto no se 
produzca la reordenación de los contratos, 
vigile el Gobierno local de manera estricta 
el cumplimiento por parte de las 
concesionarias de las condiciones 
establecidas para su prestación, 
imponiendo las penalidades pertinentes 
ante los incumplimientos que se constaten; 
que dé cumplimiento a lo establecido en el 
acuerdo de investidura de abrir un proceso 
de investigación para determinar si las 
empresas concesionarias de los servicios 
de limpieza y recogida se inhibieron de sus 
responsabilidades (se oye una señal 
acústica indicativa de la finalización del 
tiempo de intervención) —ya concluyo 
alcaldesa—; e instamos también a que en 
el marco de la anunciada reordenación de 
los contratos de medio ambiente se 
establezcan unas condiciones que de una 
vez por todas permitan resolver los graves 
problemas estructurales enquistados en 
estos servicios. 
 
Estas son las razones que fundamentan la 
presentación de esta moción y por las 
razones expuestas solicitamos el voto a 
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Grazas. 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas señor Jorquera.  
 
Turno para o Partido Popular, señor 
Amado. 
 
Señor Amado de la Fuente 
 
Bo día a todo o mundo. 
 
Unha vez máis vén a este pleno unha 
moción sobre a situación da planta de 
tratamento de residuos sólidos urbanos 
de Nostián e os contratos de medio 
ambiente do Concello da Coruña e unha 
vez máis o Grupo municipal do Partido 
Popular da Coruña manifesta o seu 
acordo co contido da devandita moción, 
e así o lembra o señor Jorquera na súa 
exposición de motivos ao citar o acordo 
aprobado por unanimidade o pasado 2 de 
marzo. 
 
Entón, que é o que pasa para que non se 
faga realidade un acordo deste pleno 
municipal? Quen incumpre o acordado? 
Como é posible que o BNG siga apoiando 
ao lagelato cando están a incumprir os 
acordos do pacto de goberno de PSOE e 
o BNG? 
 
O mencionado acordo di expresamente: 
Medidas transversais. Curto prazo. 
Apertura de un proceso de investigación 
para determinar se as empresas 
concesionarias dos servicios de limpeza e 
recollida de lixo se inhibiron das súas 
responsabilidades. Medio ambiente. 
Curto prazo. Adopción de todas as 
medidas necesarias diante do Ministerio 
de Transición Ecolóxica para defender un 
modelo viable de separación húmido seco 
das fraccións de lixo. Crear un grupo de 
traballo co Consorcio das Mariñas para 

favor. 
 
Gracias. 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias señor Jorquera.  
 
Turno para el Partido Popular, señor 
Amado. 
 
Señor Amado de la Fuente 
 
Buenos días a todo el mundo. 
 
Una vez más viene a este pleno una moción 
sobre la situación de la planta de 
tratamiento de residuos sólidos urbanos de 
Nostián y los contratos de medio ambiente 
del Ayuntamiento de A Coruña y una vez 
más el Grupo municipal del Partido 
Popular de A Coruña manifiesta su acuerdo 
con el contenido de dicha moción, y así lo 
recuerda el señor Jorquera en su exposición 
de motivos al citar el acuerdo aprobado por 
unanimidad el pasado 2 de marzo. 
 
 
Entonces, ¿qué es lo que pasa para que no 
se haga realidad un acuerdo de este pleno 
municipal? ¿Quién incumple lo acordado? 
¿Cómo es posible que el BNG siga 
apoyando al lagelato cuando están 
incumpliendo los acuerdos del pacto de 
gobierno de PSOE y el BNG? 
 
Dicho acuerdo dice expresamente: 
Medidas transversales. Corto plazo. 
Apertura de un proceso de investigación 
para determinar si las empresas 
concesionarias de los servicios de limpieza 
y recogida de basura se inhibieron de sus 
responsabilidades. Medio ambiente. Corto 
plazo. Adopción de todas las medidas 
necesarias delante del Ministerio de 
Transición Ecológica para defender un 
modelo viable de separación húmedo seco 
de las fracciones de basura. Crear un 
grupo de trabajo con el Consorcio das 
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informar dos pregos que rexerán a 
concesión do tratamento do lixo, o cal 
inclúe o acordo sobre o anteproxecto da 
planta, o modelo de separación de 
residuos e o  financiamento do servicio. 
Incorporación ao anteproxecto as 
medidas precisas para a redución do 
rechazo, para cumprir con obxectivos 
europeos de tratamento de residuos. 
Calendarización. Curto prazo: primeiros 
seis meses do mandato para o inicio ou 
para a execución completa do asunto. 
 
 
Estamos pois ante unha interpretación á 
que dá forma teatral o BNG e que o 
PSOE remata nunha fuxida cara a 
adiante sen a máis mínima vontade de 
levala a cabo. Levan gobernando desde o 
2019, data na que terminou a concesión 
de Nostián, e aínda non temos máis nada 
que verborrea e un documento titulado 
información pública da estrutura de 
custos e xustificación da fórmula de 
revisión de prezos das instalacións da 
planta de tratamento de residuos urbanos 
de Nostián, que foi sometido a 
información pública en decembro de 
2022 e do que non se resolveron as 
alegacións presentadas a data de hoxe. 
 
Pero a tomadura de pelo continuou este 
pasado luns, día 29 de xaneiro, cando nos 
decatamos da reunión do todopoderoso 
señor concelleiro de área, señor Lage, e 
os representantes do Consorcio das 
Mariñas, unha vez que estes lle tiveron 
que dar dez días de ultimato o pasado 19 
de xaneiro.  
 
Parece ser— e digo parece porque os 16 
membros desta corporación municipal 
que formamos parte da oposición 
estamos ignorados en todo este 
proceso— que o Concello da Coruña 
presentou un documento que abarataba o 
prezo da tonelada en 20 € sobre o 
proceso de licitación e que ía durar os 25 
anos da concesión, e non é que cambie 

Mariñas para informar de los pliegos que 
regirán la concesión del tratamiento de la 
basura, el cual incluye el acuerdo sobre el 
anteproyecto de la planta, el modelo de 
separación de residuos y la financiación 
del servicio. Incorporación al 
anteproyecto las medidas precisas para la 
reducción del rechazo, para cumplir con 
objetivos europeos de tratamiento de 
residuos. Calendarización. Corto plazo: 
primeros seis meses del mandato para el 
inicio o para la ejecución completa del 
asunto. 
 
Estamos pues ante una performance que 
teatraliza el BNG y que el PSOE remata en 
una huida hacia adelante sin la más mínima 
voluntad de llevarla a cabo. Llevan 
gobernando desde el 2019, fecha en la que 
terminó la concesión de Nostián, y aún no 
tenemos nada más que palabrería y un 
documento titulado información pública de 
la estructura de costes y justificación de la 
fórmula de revisión de precios de las 
instalaciones de la planta de tratamiento de 
residuos urbanos de Nostián, que fue 
sometido a información pública en 
diciembre de 2022 y del que no se han 
resuelto las alegaciones presentadas a 
fecha de hoy. 
 
Pero la tomadura de pelo continuó este 
pasado lunes, día 29 de enero, cuando nos 
enteramos de la reunión del todopoderoso 
señor concejal de área, señor Lage, y los 
representantes del Consorcio de As 
Mariñas, una vez que estos le tuvieron que 
dar diez días de ultimátum el pasado 19 de 
enero. 
 
Parece ser— y digo parece porque los 16 
miembros de esta corporación municipal 
que formamos parte de la oposición 
estamos ninguneados en todo este 
proceso— que el Ayuntamiento de A 
Coruña presentó un documento que 
abarataba el precio de la tonelada en 20 € 
sobre el proceso de licitación y que iba a 
durar los 25 años de la concesión, y no es 
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todos os anos o canon, bo si, é unha 
fórmula con revisión de prezos. Primeiro 
feito indescifrable do señor Lage na nota 
informativa. O prezo é de 100 € por 
tonelada durante 25 anos ou é un prezo 
orientador que pode cambiar? 
Descubrimos un aprendiz de Groucho 
Marx en María Pita. 
 
Señor Lage, a alegación con código 
RMPE170113S é moi clarificadora sobre 
o asunto. 
 
Segunda incongruencia que lemos na 
nota de prensa: o que se trataba era de 
definir a nova licitación, que xa está 
practicamente definida. A máquina está 
en marcha e imos facelo da mellor forma 
posible. A ver, señor Lage, podería 
dicirme que variables introduciron na 
licitación cando o propio documento 
presentado por vostedes en decembro do 
22 di ben claro: sen os membros do 
Consorcio a planta de Nostián non é 
viable —páxina 4 do estudo—, que aínda 
co deseño da nova planta vai incumprir 
as porcentaxes de reciclaxe pedidos pola 
Unión Europea para o 2035, que son a 
60% reciclaxe e o 10% de vertedura. É 
válido ou non o documento presentado 
por vostedes en decembro do ano 22, 
señor Lage? É así de simple, non nos 
engane con verborrea. Non nos consta 
que solicitase a excepcionalidade para a 
defensa do modelo húmido seco 
acordado por unanimidade neste pleno. 
Comprometéronse publicamente á 
instalación do quinto contedor —páxinas 
5 e 6 do estudo—.  
 
Pódeme explicar como consegue a 
cuadratura do círculo cando aumenta o 
canon de vertedoiro por normativa 
europea, incúmprese a porcentaxe de 
reciclaxe obrigatoria pola Unión 
Europea en 2035 (óese un sinal acústico 
indicativo da finalización do tempo de 
intervención) e se recada menos de 
Ecoembes e Ecovidrio pasando de 9 

que cambie todos los años el canon, bueno 
sí, es una fórmula con revisión de precios. 
Primer hecho indescifrable del señor Lage 
en la nota informativa. El precio es de 100 
€ por tonelada durante 25 años ¿o es un 
precio orientativo que puede cambiar? 
Hemos descubierto un aprendiz de 
Groucho Marx en María Pita. 
 
Señor Lage, la alegación con código 
RMPE170113S es muy clarificadora sobre 
el asunto. 
 
Segunda incongruencia que leímos en la 
nota de prensa: lo que se trataba era de 
definir la nueva licitación, que ya está 
prácticamente definida. La máquina está en 
marcha y vamos a hacerlo de la mejor 
forma posible. A ver, señor Lage, ¿podría 
decirme qué variables han introducido en la 
licitación cuando el propio documento 
presentado por ustedes en diciembre del 22 
dice bien claro: sin los miembros del 
Consorcio la planta de Nostián no es viable 
—página 4 del estudio—, que aún con el 
diseño de la nueva planta se va a incumplir 
los porcentajes de reciclaje pedidos por la 
Unión Europea para el 2035, que son el 
60% reciclado y el 10% de vertido. ¿Es 
válido o no el documento presentado por 
ustedes en diciembre del año 22, señor 
Lage? Es así de simple, no nos engañe con 
palabrerías. No nos consta que haya 
solicitado la excepcionalidad para la 
defensa del modelo húmedo seco acordado 
por unanimidad en este pleno. Se han 
comprometido públicamente a la 
instalación del quinto contenedor —
páginas 5 y 6 del estudio—.  
 
¿Me puede explicar cómo consigue la 
cuadratura del círculo cuando aumenta el 
canon de vertedero por normativa europea, 
se incumple el porcentaje de reciclaje 
obligatorio por la Unión Europea en 2035 
(se oye una señal acústica indicativa de la 
finalización del tiempo de intervención) y 
se recauda menos de Ecoembes y 
Ecovidrio pasando de 9 millones a 3 
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millóns a 3 millóns na nova planta? 
Páxina 176 do estudo. 
 
Van someter a exposición pública dun 
mes o documento modificado ao pasar a 
vida útil da planta máis aló do 2040 que 
aparece no estudo? Páxina 4 do estudo 
do artigo 248 da lei 9/2017. 
 
 
Se a TIR que obtiña o estudo a unha vida 
do proxecto é do 4,56 para unha vida útil 
do proxecto de 17 anos —páxina 178 do 
estudo—. Cal é a TIR que vai obter agora 
o explotador ampliando o prazo 25 anos? 
 
 
Resumindo, a data de hoxe cando xa 
expirou o prazo dado polos seus socios 
polo pacto de goberno para a licitación 
do novo, a licitación da concesión ou 
para o inicio do expediente da nova 
planta de Nostián, propoñen gastar máis 
de 386 millóns de euros de todos os 
coruñeses nunha concesión que non vai 
cumprir, se se executa o deseño 
proxectado, cos parámetros que pide a 
Unión Europea para o 2035 e que vai 
durar 25 anos fronte ás 17 iniciais. Non 
poden asegurar neste momento a 
participación dos concellos pertencentes 
ao Consorcio das Mariñas (óese un sinal 
acústico indicativo da finalización do 
tempo de intervención) da planta e que 
segue sen aclarar o seu rol na devandita 
planta, ben como socios ben como 
clientes preferentes. Seguen sen aclarar 
con precisión onde irán os 
rexeitamentos: Sogama, vertedoiro 
asociado á planta ou incineradora de 
cola no emprazamento da planta, e non 
defenden os dereitos dos traballadores de 
Nostián ao non contemplar os salarios 
reais destes sendo moi superiores aos 
presentados no estudo. 
 
Un último punto referente aos acordos 3, 
4 e 5, e perdón por pasarme do tempo. 
Resúltanos moi triste ver como os 

millones en la nueva planta? Página 176 
del estudio. 
 
¿Van a someter a exposición pública de un 
mes el documento modificado al haber 
pasado la vida útil de la planta más allá del 
2040 que aparece en el estudio? Página 4 
del estudio del artículo 248 de la ley 
9/2017. 
 
Si la TIR que obtenía el estudio a una vida 
del proyecto es del 4,56 para una vida útil 
del proyecto de 17 años —página 178 del 
estudio— ¿Cuál es la TIR que va a obtener 
ahora el explotador ampliando el plazo 25 
años? 
 
Resumiendo, a fecha de hoy cuando ya 
expiró el plazo dado por sus socios por el 
pacto de gobierno para la licitación del 
nuevo, la licitación de la concesión o para 
el inicio del expediente de la nueva planta 
de Nostián, proponen gastar más de 386 
millones de euros de todos los coruñeses en 
una concesión que no va a cumplir, si se 
ejecuta el diseño proyectado, con los 
parámetros que pide la Unión Europea para 
el 2035 y que va a durar 25 años frente a 
los 17 iniciales. No pueden asegurar en este 
momento la participación de los 
ayuntamientos pertenecientes al Consorcio 
das Mariñas (se oye una señal acústica 
indicativa de la finalización del tiempo de 
intervención) de la planta y que sigue sin 
aclarar su rol en dicha planta, bien como 
socios bien como clientes preferentes. 
Siguen sin aclarar con precisión adonde 
irán los rechazos: Sogama, vertedero 
asociado a la planta o incineradora de cola 
en el emplazamiento de la planta, y no 
defienden los derechos de los trabajadores 
de Nostián al no contemplar los salarios 
reales de estos siendo muy superiores a los 
presentados en el estudio. 
 
 
Un último punto referente a los acuerdos 3, 
4 y 5, y perdón por pasarme del tiempo. 
Nos resulta muy triste ver como los 
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gobernos progresistas, que se definen a si 
mesmos como progresistas e están 
apoiados por forzas frontistas de 
esquerdas, obrigan aos representantes 
dos traballadores a ir ao Defensor do 
Pobo a buscar amparo na súa solicitude 
de petición de documentación sobre os 
servizos municipais. Resúltanos moi 
triste saber que as peticións de reunión 
solicitadas polos representantes 
legalmente establecidos dos 
traballadores dos servizos municipais 
cos responsables políticos municipais 
dos servizos son rexeitadas. 
 
Presidencia 
 
Señor Amado, ten que rematar. Leva o 
dobre de tempo coa moción. 
 
Señor Amado de la Fuente 
 
Muchas gracias. 
 
Presidencia 
 
Tres minutos de mais.  
 
Moitas grazas. 
 
Turno para o Goberno, señora Díaz. 
 
Señora Díaz Vázquez 
 
Si, bo día a todas as persoas presentes e 
aquelas que nos seguen a través do 
streaming. 
 
O primeiro, adiantar que imos a votar a 
favor da moción e o segundo, antes de 
centrarme nos puntos da licitación da 
planta de Nostián, que tiveron avances 
significativos esta semana, quería 
preguntarlle ou falarlle ó Partido Popular, 
porque parece que veñen aquí de adalides 
da reciclaxe e da segregación 
preocupados e, digo eu, non están tan 
preocupados no PP da Xunta, porque 
veñen de plantexar catro plantas de 

gobiernos progresistas, que se autodefinen 
como progresistas y están apoyados por 
fuerzas frentistas de esquerdas, obligan a 
los representantes de los trabajadores a ir al 
Defensor do Pobo a buscar amparo en su 
solicitud de petición de documentación 
sobre los servicios municipales. Nos 
resulta muy triste saber que las peticiones 
de reunión solicitadas por los 
representantes legalmente establecidos de 
los trabajadores de los servicios 
municipales con los responsables políticos 
municipales de los servicios son 
rechazadas. 
 
Presidencia 
 
Señor Amado, tiene que finalizar. Lleva el 
doble de tiempo. 
 
Señor Amado de la Fuente 
 
Muchas gracias. 
 
Presidencia 
 
Tres minutos de más.  
 
Muchas gracias. 
 
Turno para el Gobierno, señora Díaz. 
 
Señora Díaz Vázquez 
 
Sí, buenos días a todas las personas 
presentes y aquellas que nos siguen a 
través de la retransmisión en directo. 
 
Lo primero, adelantar que vamos a votar a 
favor de la moción y lo segundo, antes de 
centrarme en los puntos de la licitación de 
la planta de Nostián, que tuvieron avances 
significativos esta semana, quería 
preguntarle o hablarle al Partido Popular, 
porque parece que vienen aquí de adalides 
del reciclaje y de la segregación 
preocupados y, digo yo, no están tan 
preocupados en el PP de la Xunta, porque 
acaban de plantear cuatro plantas de 



 
 

34 

 

compostaxe que son capaces de tratar 
36.000 toneladas de materia orgánica. 
Pode parecer moito, pero poñámolo en 
perspectiva.  
 
Aquí na Coruña, que levamos 25 anos 
separando a materia orgánica, somos 
capaces de tratar 75.000 toneladas, é 
dicir, a Xunta non sería capaz nin de tratar 
a metade da nosa materia orgánica. Así 
que, por favor, falen con eles. Parece ser 
que aquí hai persoas expertas, igual 
queren os consellos. Porque, que van 
facer coas 400.000 toneladas de materia 
orgánica que se recollen ou se supoñe que 
se van recoller en Galicia? Que van facer? 
Queimalas. O que están a facer agora, 
transportalas nalgún caso a mais de 200 
km  para a incineración. Porque si, nin 
economía circular nin lerias, queimalo 
todo. Si lles ven o nome tal cal PP partido 
pirófilo, e si, partido pirófilo é un termo 
de ecoloxía botánica, as especies pirófilas 
ou pirófitas son aquelas que se benefician 
do lume para desenvolverse ou esparexer 
as sementes, por exemplo, o eucalipto, e 
anda, que curioso que me leva á política 
forestal do PP da Xunta, tan respectuoso 
co medio ambiente tamén. 
 
 
Pero bueno, este era un inciso. Perdón por 
estenderme, aviso que seguramente me 
estenda, pero bueno, antes de falar da 
planta de Nostián quería reincidir no que 
comentei no pasado Pleno, que os 
equipos técnicos da Concellería de Medio 
ambiente realizan, dun xeito sistemático, 
o seguimento das prestacións das 
empresas adxudicatarias para garantir así 
o cumprimento dos pregos e das ofertas, 
requirindo ás empresas adxudicatarias as 
documentacións especificadas no prego 
para proceder á revisión e análise. No 
caso de que se constatase algún 
incumprimento daría pé, obviamente, ás 
penalidades que veñen especificadas no 
prego. 
 

compostaje que son capaces de tratar 
36.000 toneladas de materia orgánica. 
Puede parecer mucho, pero pongámoslo en 
perspectiva.  
 
Aquí en A Coruña, que llevamos 25 años 
separando la materia orgánica, somos 
capaces de tratar 75.000 toneladas, es 
decir, la Xunta no sería capaz ni de tratar 
la mitad de nuestra materia orgánica. Así 
que, por favor, hablen con ellos. Parece ser 
que aquí hay personas expertas, igual 
quieren los consejos. Porque, ¿qué van a 
hacer con las 400.000 toneladas de 
materia orgánica que se recogen, o se 
supone que se van a recoger en Galicia? 
¿Qué van hacer? Quemarlas. Lo que están 
haciendo ahora, transportarlas en algún 
caso a más de 200 km para la incineración. 
Porque sí, ni economía circular ni líos, lo 
queman todo. Si les viene el nombre tal 
cual PP partido pirófilo, y sí, partido 
pirófilo es un término de ecología 
botánica, las especies pirófilas o pirófitas 
son aquellas que se benefician del fuego 
para desarrollarse o esparcir las semillas, 
por ejemplo, el eucalipto, y anda, qué 
curioso que me lleva a la política forestal 
del PP de la Xunta, tan respetuoso con el 
medio ambiente también. 
 
Pero bueno, esto era un inciso. Perdón por 
extenderme, aviso que seguramente me 
extienda, pero bueno, antes de hablar de la 
planta de Nostián quería reincidir en lo 
que comenté en el pasado Pleno, que los 
equipos técnicos de la Concejalía de Medio 
ambiente realizan, de una manera 
sistemática, el seguimiento de las 
prestaciones de las empresas 
adjudicatarias para garantizar así el 
cumplimiento de los pliegos y de las 
ofertas, requiriendo a las empresas 
adjudicatarias las documentaciones 
especificadas en el pliego para proceder a 
la revisión y análisis. En caso de que se 
constatara algún incumplimiento daría 
pie, obviamente, a las penalidades que 
vienen especificadas en el pliego. 
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Tamén indicar que, efectivamente, imos 
traballar en novos pregos para a recollida 
do lixo no Concello reorganizando os 
estudos, perdón reorganizando os 
servizos estudando novas opcións de 
contenerización de sistemas de  recollida 
mais eficientes para que, coa súa 
execución, consigamos mellorar cada día 
a eficacia dos servizos de limpeza e 
recollida da cidade. 
 
E aproveitando tamén esta intervención 
quixera informar de que os selados dos 
vasos de Nostián avanzan a moi bo ritmo. 
Xa se fixo o ataluzamento completo no 
vaso 3 e cubriuse este ó 95% con 30 cm 
de terra e o vaso 2 está nun 30% de 
ataluzamento. Quere dicir isto que si as 
condicións meteorolóxicas permíteno 
rematarase nos sete meses de prazo 
previstos. 
 
E dito isto —xa centrándome na 
licitación da planta de tratamento de 
residuos—, este luns, como 
comentabades, reunímonos co Consorcio 
das Mariñas en Mesa técnica para a 
licitación da remodelación da planta de 
Nostián.  
 
Entendo que o BNG inste a licitar coa 
máxima celeridade, pero moitas veces a 
celeridade vai un pouco en contra do 
rigor, e ó rigor tamén é algo ao que nos 
instan.  
 
A licitación do tratamento dos residuos 
do Concello da Coruña e o Consorcio 
para os próximos 25 anos non é algo 
menor, ó contrario, é algo a estudar mais 
que pormenorizadamente, poñendo o 
foco, como dicimos, nesa rigorosidade, 
pero tamén na estabilidade orzamentaria, 
na sostenibilidade financeira, na 
eficiencia, no funcionamento óptimo, na 
incorporación da mellor tecnoloxía 
posible, na previsión de situación de 
situación de desequilibrio económico, 

 
También indicar que, efectivamente, 
vamos a trabajar en nuevos pliegos para la 
recogida de la basura en el Ayuntamiento 
reorganizando los estudios, perdón 
reorganizando los servicios estudiando 
nuevas opciones de contenerización de 
sistemas de recogida más eficientes para 
que, con su ejecución, consigamos mejorar 
cada día la eficacia de los servicios de 
limpieza y recogida de la ciudad. 
 
Y aprovechando también esta intervención 
quisiera informar de que los sellados de los 
vasos de Nostián avanzan a muy buen 
ritmo. Ya se hizo el ataluzamiento 
completo en el vaso 3 y se cubrió este al 
95% con 30 cm de tierra y el vaso 2 está en 
un 30% de ataluzamiento. Quiere decir 
esto que si las condiciones meteorológicas 
lo permiten se finalizará en los siete meses 
de plazo previstos. 
 
Y dicho esto —ya centrándome en la 
licitación de la planta de tratamiento de 
residuos—, este lunes, como comentabais, 
nos reunimos con el Consorcio das 
Mariñas en Mesa técnica para la licitación 
de la remodelación de la planta de Nostián.  
 
 
Entiendo que el BNG inste a licitar con la 
máxima celeridad, pero muchas veces la 
celeridad va un poco en contra del rigor, y 
al rigor también es algo a lo que nos 
instan.  
 
La licitación del tratamiento de los 
residuos del Ayuntamiento de A Coruña y 
el Consorcio para los próximos 25 años no 
es algo menor, al contrario, es algo a 
estudiar más que pormenorizadamente, 
poniendo el foco, como decimos, en esa 
rigurosidad, pero también en la estabilidad 
presupuestaria, en la sostenibilidad 
financiera, en la eficiencia, en el 
funcionamiento óptimo, en la 
incorporación de la mejor tecnología 
posible, en la previsión de situación de 
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etcétera. 
 
 
Por tanto, neste tempo dende que se 
presentou a exposición pública o 
anteproxecto e o estudo de viabilidade 
procedeuse a dar resposta ás alegacións 
presentadas, algunha delas (óese un sinal 
acústico indicativo da finalización do 
tempo de intervención) —perdón, 
prometo que adianto, o sea, que 
compenso coa seguinte intervención— 
algunha delas modificaba o estudio de 
viabilidade polo que o Concello 
aproveitou estes cambios para mellorar, 
pulir certos cálculos e estimacións e 
ademais acercarse ós requirimentos 
meramente económicos que nos 
plantexara o Consorcio das Mariñas. 
 
 
Coa magnitude que ten o estudo de 
viabilidade —seguro que todas e todos 
coñecen a táboa económica— cada unha 
desas modificacións e o análise das 
diversas hipóteses que foron xurdindo 
supuxeron días de traballo en 
profundidade para sopesar alternativas. 
 
Entón, o que presentamos agora, ademais 
das respostas ás alegacións e o prego de 
prescricións técnicas, é un estudo de 
viabilidade coherente e sólido, que ten en 
consideración as demandas económicas 
do Consorcio das Mariñas e que ademais 
beneficia á veciñanza. O traballo feito 
permitiunos reducir o importe a pagar por 
tonelada de residuos, pasando dos 121 
euros/tonelada do primeiro estudo a 101 
euros/tonelada no estudio que lle 
presentamos ó Consorcio o luns e que, 
como puidemos constatar nós na reunión 
e todo o mundo poido ver na prensa, o 
Consorcio considerouno moi 
satisfactorio.  
 
Con todo, temos a convicción de que 
plantexamos un anteproxecto e estudo de 
viabilidade solvente, que optimiza e 

situación de desequilibrio económico, 
etcétera. 
 
Por tanto, en este tiempo desde que se 
presentó a exposición pública el 
anteproyecto y el estudio de viabilidad se 
procedió a dar respuesta a las alegaciones 
presentadas, alguna de ellas (se oye una 
señal acústica indicativa de la 
finalización del tiempo de intervención) 
—perdón, prometo que adelanto, o sea, 
que compenso con la siguiente 
intervención— alguna de ellas modificaba 
el estudio de viabilidad por lo que el 
Ayuntamiento aprovechó estos cambios 
para mejorar, pulir ciertos cálculos y 
estimaciones y además acercarse a los 
requerimientos meramente económicos 
que nos había planteado el Consorcio das 
Mariñas. 
 
Con la magnitud que tiene el estudio de 
viabilidad —seguro que todas y todos 
conocen la tabla económica— cada una de 
esas modificaciones y el análisis de las 
diversas hipótesis que fueron surgiendo 
supusieron días de trabajo en profundidad 
para sopesar alternativas. 
 
Entonces, lo que presentamos ahora, 
además de las respuestas a las alegaciones 
y el pliego de prescripciones técnicas, es 
un estudio de viabilidad coherente y sólido, 
que tiene en consideración las demandas 
económicas del Consorcio das Mariñas y 
que además beneficia al vecindario. El 
trabajo hecho nos permitió reducir el 
importe a pagar por tonelada de residuos, 
pasando de los 121 euros/tonelada del 
primero estudio a 101 euros/tonelada en el 
estudio que le presentamos al Consorcio el 
lunes y que, como pudimos constatar 
nosotros en la reunión y todo el mundo 
pudo ver en la prensa, el Consorcio lo 
consideró muy satisfactorio.  
 
Con todo, tenemos la convicción de que 
planteamos un anteproyecto y estudio de 
viabilidad solvente, que optimiza y asegura 
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asegura a viabilidade da concesión. Nas 
próximas semanas reunirémonos de novo 
coa xerencia do Consorcio nunha reunión 
meramente técnica para que nos 
acheguen as melloras que consideren a 
esta documentación presentada e así 
acadar un documento (óese un sinal 
acústico indicativo da finalización do 
tempo de intervención) co que 
procederá a licitación.  
 
Con quen tamén nos reuniremos, unha 
vez xa foi presentada esta documentación 
ó Consorcio, é co Comité de Empresa da 
planta para comunicarlles o punto no que  
nos atopamos e trasladarlles 
tranquilidade, porque os postos de 
traballo, o número de persoal que traballa 
na planta non se ve afectado, e en 
definitiva, e xa remato, traballar, traballar 
e traballar. 
 
Presidencia 
 
Ten que rematar señora Díaz, ten que 
rematar. 
 
Señora Díaz Vázquez 
 
Vale, pois aspiramos a unha cidade mais 
limpa, un servizo de recollida mais 
eficiente e unha planta de residuos 
pioneira e referente na valorización de 
residuos respectuosa co medio ambiente, 
non como outras. 
 
Moitas grazas. 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas. 
 
Pasamos á votación desta moción. 
 
Votación da primeira moción 
presentada polo Grupo municipal do 
Bloque Nacionalista Galego 
 
Seguidamente pola Presidencia sométese 

la viabilidad de la concesión. En las 
próximas semanas nos reuniremos de 
nuevo con la gerencia del Consorcio en 
una reunión meramente técnica para que 
nos aporten las mejoras que consideren a 
esta documentación presentada y así 
alcanzar un documento (se oye una señal 
acústica indicativa de la finalización del 
tiempo de intervención) con el que 
procederá la licitación.  
 
Con quien también nos reuniremos, una 
vez ya fue presentada esta documentación 
al Consorcio, es con el Comité de Empresa 
de la planta para comunicarles el punto en 
el que nos encontramos y trasladarles 
tranquilidad, porque los puestos de 
trabajo, el número de personal que trabaja 
en la planta no se ve afectado, y en 
definitiva, y ya finalizo, trabajar, trabajar 
y trabajar. 
 
Presidencia 
 
Tiene que finalizar señora Díaz, tiene que 
finalizar. 
 
Señora Díaz Vázquez 
 
Vale, pues aspiramos a una ciudad más 
limpia, un servicio de recogida más 
eficiente y una planta de residuos pionera 
y referente en la valorización de residuos 
respetuosa con el medio ambiente, no 
como otras. 
 
Muchas gracias. 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias. 
 
Pasamos a la votación de esta moción. 
 
Votación de la primera moción 
presentada por el Grupo municipal del 
Bloque Nacionalista Galego 
 
Seguidamente por la Presidencia se somete 
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a votación a primeira moción presentada 
polo Grupo municipal do Bloque 
Nacionalista Galego sobre a situación da 
planta de tratamento de residuos sólidos 
de Nostián e os contratos de medio 
ambiente do Concello da Coruña, 
producíndose o seguinte resultado: 
 
Vota a favor o Grupo municipal do 
Partido Popular (PP) (12 votos). 
 
Vota a favor o Grupo municipal dos 
Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 
 
Vota a favor o Grupo municipal do 
Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 
votos). 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas, queda aprobada por 
unanimidade da Corporación. 
 
14. Moción do Grupo municipal do 
Bloque Nacionalista Galego sobre a 
situación da planta de tratamento de 
residuos sólidos urbanos de Nostián e 
os contratos de medio ambiente do 
Concello da Coruña. 
 

Acordo 
 

1.- Instar o Goberno municipal a proceder 
a licitar, coa máxima celeridade e rigor, o 
servizo de tratamento e eliminación de 
residuos sólidos urbanos da Coruña. 
 
 
2.- Asegurar con carácter previo á 
licitación: 
 
2.1.- O cumprimento do acordo adoptado 
na sesión plenaria do 2 de marzo de 2023 
relativo a consensuar co Consorcio das 
Mariñas os pregos que rexerán a 
concesión de tratamento do lixo. 
 
 
2.2.- Informar das previsións á 

a votación la primera moción presentada 
por el Grupo municipal del Bloque 
Nacionalista Galego sobre la situación de 
la planta de tratamiento de residuos 
sólidos de Nostián y los contratos de medio 
ambiente del Ayuntamiento de A Coruña, 
produciéndose el siguiente resultado: 
 
Vota a favor el Grupo municipal del 
Partido Popular (PP) (12 votos). 
 
Vota a favor el Grupo municipal de los 
Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 
 
Vota a favor el Grupo municipal del 
Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 
votos). 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias, queda aprobada por 
unanimidad de la Corporación. 
 
14. Moción del Grupo municipal del 
Bloque Nacionalista Galego sobre la 
situación de la planta de tratamiento de 
residuos sólidos urbanos de Nostián y los 
contratos de medio ambiente del 
Ayuntamiento de A Coruña. 
 

Acuerdo 
 

1.- Instar al Gobierno municipal a 
proceder a licitar, con la máxima celeridad 
y rigor, el servicio de tratamiento y 
eliminación de residuos sólidos urbanos de 
A Coruña. 
 
2.- Asegurar con carácter previo a la 
licitación: 
 
2.1.- El cumplimiento del acuerdo 
adoptado en la sesión plenaria de 2 de 
marzo de 2023 relativo a consensuar con 
el Consorcio das Mariñas los pliegos que 
regirán la concesión de tratamiento de la 
basura. 
 
2.2.- Informar de las previsiones a la 
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representación do cadro de persoal da 
planta de Nostián e escoitar as súas 
propostas e suxestións. 
 
3.- Nos servizos de limpeza viaria e 
recollida do lixo, en tanto non se producir 
a reordenación dos contratos, vixiar de 
xeito estrito o cumprimento por parte das 
concesionarias das condicións 
estabelecidas para a súa prestación, 
impoñendo as penalidades pertinentes 
ante os incumprimentos que se constaten. 
 
 
4.- Dar cumprimento ao estabelecido no 
acordo de investidura de abrir un proceso 
de investigación para determinar se as 
empresas concesionarias dos servizos de 
limpeza e recollida de lixo se inhibiron 
das súas responsabilidades. 
 
5.- No marco da anunciada reordenación 
dos contratos de medio ambiente, 
estabelecer unhas condicións que dunha 
vez por todas permitan resolver os graves 
problemas estruturais enquistados nestes 
servizos. 
 
 
Segunda. Moción por iniciativa da 
plataforma SOS Sanidade Pública, 
sobre a situación da sanidade pública 
galega. 
 
Presidencia 
 
Segunda moción presentada polo Bloque 
Nacionalista Galego sobre a situación da 
sanidade pública. Non constan emendas. 
  
Señora Veira, ten vostede a palabra. 
 
Señora Veira González 
 
Grazas señora alcaldesa. 
 
Desde o BNG o que lle propoñemos ó 
Pleno da corporación municipal é 
expresar o apoio á manifestación 

representación de la plantilla de la planta 
de Nostián y escuchar sus propuestas y 
sugerencias. 
 
3.- En los servicios de limpieza viaria y 
recogida de la basura, en tanto no se 
produzca la reordenación de los contratos, 
vigilar de manera estricta el cumplimiento 
por parte de las concesionarias de las 
condiciones establecidas para su 
prestación, imponiendo las penalidades 
pertinentes ante los incumplimientos que 
se constaten. 
 
4.- Dar cumplimiento a lo establecido en el 
acuerdo de investidura de abrir un proceso 
de investigación para determinar si las 
empresas concesionarias de los servicios 
de limpieza y recogida de basura se 
inhibieron de sus responsabilidades. 
 
5.- En el marco de la anunciada 
reordenación de los contratos de medio 
ambiente, establecer unas condiciones que 
de una vez por todas permitan resolver los 
graves problemas estructurales 
enquistados en estos servicios. 
 
 
Segunda. Moción por iniciativa de la 
plataforma SOS Sanidade pública, sobre 
la situación de la sanidad pública gallega. 
 
 
Presidencia 
 
Segunda moción presentada por el Bloque 
Nacionalista Galego sobre la situación de 
la sanidad pública. No constan enmiendas.  
 
Señora Veira, tiene usted la palabra. 
 
Señora Veira González 
 
Gracias señora alcaldesa. 
 
Desde el BNG lo que le proponemos al 
Pleno de la corporación municipal es 
expresar el apoyo a la manifestación 
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convocada este próximo 4 de febreiro en 
defensa de 13 medidas urxentes para 
salvar a sanidade galega. 
 
Ás once horas e cinco minutos saen do 
Salón de Sesións os señores Deus 
Álvarez e Díaz Gallego. 
 
En primeiro lugar, incrementar o 
orzamento sanitario, especialmente na 
atención primaria, ate o 25% do total, o 
que é aconsellado pola Organización 
Mundial da Saúde; en segundo lugar, 
incrementar o persoal de medicina 
familiar, pediatría e enfermaría, 
incorporando os equipos sanitarios de 
novas categorías profesionais; en terceiro 
lugar, a apertura dos centros de saúde 
pechados, creación de novos centros onde 
for necesario, desde logo, coa dotación 
suficiente para realizar o seu labor; a 
reintegración do servizo de ambulancias 
ao sistema público e aumentar a dotación 
das mesmas; a implementación dun plan 
urxente para racionalizar as listaxes de 
agarda hospitalarias, poñendo de novo a 
funcionar a pleno rendemento os centros 
sanitarios públicos; garantir a atención 
médica e o control da saúde das persoas 
incluídas no sistema para facilitar a 
autonomía e a atención a dependencia; 
reintegrar ao sistema público os servizos 
privatizados, recuperar o Hospital Álvaro 
Cunqueiro de Vigo para o sistema 
público e ampliar o número de camas; 
elaborar, de forma consensuada, un Plan 
de saúde mental que dote ó sistema 
sanitario público galego de recursos e de 
persoal axeitado; eliminar a 
inestabilidade e precariedade laboral no 
sistema público e implementar unha 
política xusta e incentivadora; os 
concursos, públicos e transparentes, e 
abertos para cubrir os cargos de xestión 
do sistema público, erradicando as 
prácticas de clientelismo e nepotismo; 
restablecer as xerencias de atención 
primaria e dotalas de capacidade 
resolutiva e orzamento propio, restituíndo 

convocada este próximo 4 de febrero en 
defensa de 13 medidas urgentes para 
salvar la sanidad gallega. 
 
A las once horas y cinco minutos salen del 
Salón de Sesiones los señores Deus 
Álvarez y Díaz Gallego. 
 
En primer lugar, incrementar el 
presupuesto sanitario, especialmente en la 
atención primaria, hasta el 25% del total, 
lo que es aconsejado por la Organización 
Mundial de la Salud; en segundo lugar, 
incrementar el personal de medicina 
familiar, pediatría y enfermería, 
incorporando los equipos sanitarios de 
nuevas categorías profesionales; en tercer 
lugar, la apertura de los centros de salud 
cerrados, creación de nuevos centros 
donde fuere necesario, desde luego, con la 
dotación suficiente para realizar su labor; 
la reintegración del servicio de 
ambulancias al sistema público y aumentar 
la dotación de las mismas; la 
implementación de un plan urgente para 
racionalizar las listas de espera 
hospitalarias, poniendo de nuevo a 
funcionar a pleno rendimiento los centros 
sanitarios públicos; garantizar la atención 
médica y el control de la salud de las 
personas incluidas en el sistema para 
facilitar la autonomía y la atención a 
dependencia,; reintegrar al sistema 
público los servicios privatizados, 
recuperar el Hospital Álvaro Cunqueiro de 
Vigo para el sistema público y ampliar el 
número de camas; elaborar, de forma 
consensuada, un Plan de salud mental que 
dote al sistema sanitario público gallego 
de recursos y de personal adecuado; 
eliminar la inestabilidad y precariedad 
laboral en el sistema público e 
implementar una política justa e 
incentivadora; los concursos, públicos y 
transparentes, y abiertos para cubrir los 
cargos de gestión del sistema público, 
erradicando las prácticas de clientelismo y 
nepotismo; restablecer las gerencias de 
atención primaria y dotarlas de capacidad 



 
 

41 

 

as areas sanitarias suprimidas e os 
recortes nos hospitais comarcais: 
reorientar o sistema ao modelo 
comunitario e participativo para garantir 
unha atención integral; e desmedicalizar 
o sistema acabando co uso irracional e 
abusivo dos fármacos e das novas 
tecnoloxías, poñendo o eixo do mesmo na 
atención primaria. 
 
 
 
E por que se trae esta moción ao Pleno? 
Por que trae o Bloque Nacionalista 
Galego esta moción ao Pleno? Pois ben, 
porque dende que goberna o Partido 
Popular en 2009 na Xunta de Galicia 
houbo un recorte de 2.139 millóns de 
euros en atención primaria, porque hai 
11.000 nenos e nenas en Galiza que non 
teñen pediatra, porque seis de cada dez 
concellos en Galiza non contan con 
servicio de pediatría asignado, porque hai 
9.080 persoas neste país que agardan 
unha primeira consulta de saúde mental, 
porque hai 40.000 persoas que están 
agardando por unha intervención 
cirúrxica, porque hai 250.000 persoas que 
están a agardar por unha proba 
diagnóstica, porque hai 215.000 persoas 
que están agardando por unha primeira 
consulta hospitalaria cun especialista, 
porque cando pedimos unha cita para 
atención primaria temos unha listaxe de 
agarda de 15 días, porque isto é o que nos 
ofrece o Partido Popular e porque a 
sociedade civil está organizándose para 
defender a súa sanidade pública fronte a 
unha política, a do Partido Popular, que é 
a de a garda, porque o que temos é una 
sanidade e una saúde, a das galegas e a 
dos galegos, que non pode agardar mais. 
 
É unha urxencia porque a atención 
primaria hoxe en día está na UVI, a 
sanidade galega hoxe en día está na UVI 
e precisamos medidas concretas que nos 
fagan superar esta situación. 
 

resolutiva y presupuesto propio, 
restituyendo las áreas sanitarias 
suprimidas y los recortes en los hospitales 
comarcales; reorientar el sistema al 
modelo comunitario y participativo para 
garantizar una atención integral; y 
suprimir la medicalización del sistema 
acabando con el uso irracional y abusivo 
de los fármacos y de las nuevas 
tecnologías, poniendo el eje del mismo en 
la atención primaria. 
 
¿Y por qué se trae esta moción al Pleno? 
¿Por qué trae el Bloque Nacionalista 
Galego esta moción al Pleno? Pues bien, 
porque desde que gobierna el Partido 
Popular en 2009 en la Xunta de Galicia 
hubo un recorte de 2.139 millones de euros 
en atención primaria, porque hay 11.000 
niños y niñas en Galicia que no tienen 
pediatra, porque seis de cada diez 
ayuntamientos en Galicia no cuentan con 
servicio de pediatría asignado, porque hay 
9.080 personas en este país que esperan 
una primera consulta de salud mental, 
porque hay 40.000 personas que están 
esperando por una intervención 
quirúrgica, porque hay 250.000 personas 
que están esperando por una prueba 
diagnóstica, porque hay 215.000 personas 
que están esperando por una primera 
consulta hospitalaria con un especialista, 
porque cuando pedimos una cita para 
atención primaria tenemos una lista de 
espera de 15 días, porque esto es lo que nos 
ofrece el Partido Popular y porque la 
sociedad civil está organizándose para 
defender su sanidad pública frente a una 
política, la del Partido Popular, que es la 
de  espera, porque lo que tenemos es una 
sanidad y una salud, la de las gallegas y la 
de los gallegos, que no puede esperar más. 
 
Es una urgencia porque la atención 
primaria hoy en día está en la UVI, la 
sanidad gallega hoy en día está en la UVI 
y necesitamos medidas concretas que nos 
hagan superar esta situación. 
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Isto é o que propoñemos acordar neste 
salón de plenos, agardamos o voto 
favorábel de todos os grupos e que 
ninguén se escaquee de dar conta pois da 
súa propia inacción e dos seus recortes en 
materia sanitaria. 
 
Nada máis. 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas señora Veira. 
 
Turno do Partido Popular. Señor 
Rodríguez. 
 
Ás once horas e nove minutos sae do 
Salón de Sesións o señor Soto Díaz. 
 
Señor Rodríguez Martínez 
 
Bo día a todos. 
 
Denomínase olimpíada ó período de catro 
anos que transcorre entre xogos. Hoxe o 
BNG completa outra olimpíada propia, 
pois debatemos unha desas mocións que 
traen a este pleno cada catro anos, só que 
a súa particular olimpíada é o período de 
tempo que transcorre entre vitorias do 
Partido Popular de Galicia en eleccións 
autonómicas. 
 
 
Si, si, doulles o dato. A última vez que 
trouxeron una emenda á totalidade da 
sanidade galega pública foi exactamente 
de 3 de febreiro de 2020. Porque cada 
catro anos vostedes presentan unha 
triloxía da apocalipse en forma de 
mocións, a saber, o galego, a sanidade e a 
educación. Trouxeron o galego no pasado 
Pleno, hoxe traen a sanidade, desta vez 
coa educación, pois despistáronse, o 
mesmo non lles parecía acaído, toda vez 
que logo de ser pioneiros na gratuidade 
do primeiro ciclo de educación infantil de 
cero a tres anos, agora Galicia, gañando o 
Partido Popular, será a primeira 

Esto es lo que proponemos acordar en este 
salón de plenos, esperamos el voto 
favorable de todos los grupos y que nadie 
se escaquee de dar cuenta pues de su 
propia inacción y de sus recortes en 
materia sanitaria. 
 
Nada más. 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias señora Veira. 
 
Turno del Partido Popular. Señor 
Rodríguez. 
 
A las once horas y nueve minutos sale del 
Salón de Sesiones el señor Soto Díaz. 
 
Señor Rodríguez Martínez 
 
Buenos días a todos. 
 
Se denomina olimpiada al período de 
cuatro años que transcurre entre juegos. 
Hoy el BNG completa otra olimpiada 
propia, pues debatimos una de esas 
mociones que traen a este pleno cada 
cuatro años, solo que su particular 
olimpiada es el período de tiempo que 
transcurre entre victorias del Partido 
Popular de Galicia en elecciones 
autonómicas. 
 
Sí, sí, les doy el dato. La última vez que 
trajeron una enmienda a la totalidad de la 
sanidad gallega pública fue exactamente 
de 3 de febrero de 2020. Porque cada 
cuatro años ustedes presentan una trilogía 
del apocalipsis en forma de mociones, a 
saber, el gallego, la sanidad y la 
educación. Trajeron el gallego en el 
pasado Pleno, hoy traen la sanidad, esta 
vez con la educación, pues se despistaron, 
lo mismo no les parecía adecuado, toda vez 
que después de ser pioneros en la 
gratuidad del primer ciclo de educación 
infantil de cero a tres años, ahora Galicia, 
ganando el Partido Popular, será la 
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comunidade autónoma na que un neno ou 
nena poderá completar a súa educación 
de xeito gratuíto no primeiro día na escola 
infantil ao último día nunha universidade 
galega. 
 
E conste que cando lin moción sobre a 
situación da sanidade pública galega 
pensei: por fin o BNG vaille esixir ao 
goberno que sustenta en Madrid o apoio 
ás medidas estatais urxentes en atención 
primaria respaldadas pola maioría das 
comunidades autónomas de calquera cor 
e pola maioría no Congreso, pero non, 
unha vez mais demostran que son 
vostedes o nacionalismo que lle sae mais 
barato ao PSOE, en Madrid e aquí, pero 
que lle sae mais caro aos galegos e aos 
coruñeses. 
 
Piden o apoio para a súa manifestación, 
si, é a súa, si é a súa, non sexan modestos, 
vostedes non apoian, vostedes, xunto co 
resto de aspirantes ao multipartito galego, 
Partido Socialista, Sumar e Podemos, 
financian medios materiais, pago de 
cuñas publicitarias, transporte. Vostedes 
non invitan a unha festa, vostedes montan 
a festa.  
 
Ás once horas e doce minutos entran no 
Salón de Sesións os señores Soto Díaz, 
Deus Álvarez e Díaz Gallego. 
 
Vostedes non se cansan de desprestixiar a 
sanidade pública galega por un puñado de 
votos, como veñen de facer recentemente 
co sector da pesca, o marisqueo e o 
turismo, difundindo imaxes falsas, 
trucadas, e que conste que nós 
respectamos a súa opinión e a de todos 
aqueles que se vaian a manifestar o 
vindeiro domingo, pero respectamos 
tamén, aínda mais, ao 66% de galegos e 
galegas que valoran a súa sanidade 
pública como boa o moi boa, 10 puntos 
por encima da media nacional, que son os 
que menos responden que funciona mal, 
un 10%, e que puntúan ao Sergas cun 

primera comunidad autónoma en la que un 
niño o niña podrá completar su educación 
de manera gratuita  desde el primer día en 
la escuela infantil al último día en una 
universidad gallega. 
 
Y conste que cuando leí moción sobre la 
situación de la sanidad pública gallega 
pensé: por fin el BNG le va a exigir al 
gobierno que sustenta en Madrid el apoyo 
a las medidas estatales urgentes en 
atención primaria respaldadas por la 
mayoría de las comunidades autónomas de 
cualquier color y por la mayoría en el 
Congreso, pero no, una vez más 
demuestran que son ustedes el 
nacionalismo que le sale más barato al 
PSOE, en Madrid y aquí, pero que le sale 
más caro a los gallegos y a los coruñeses. 
 
Piden el apoyo para su manifestación, sí, 
es la suya, sí es la suya, no sean modestos, 
ustedes no apoyan, ustedes, junto con el 
resto de aspirantes al multipartito gallego, 
Partido Socialista, Sumar y Podemos, 
financian medios materiales, pago de 
cuñas publicitarias, transporte. Ustedes no 
invitan a una fiesta, ustedes montan la 
fiesta.  
 
A las once horas y doce minutos entran en 
el Salón de Sesiones los señores Soto 
Díaz, Deus Álvarez y Díaz Gallego. 
 
Ustedes no se cansan de desprestigiar a la 
sanidad pública gallega por un puñado de 
votos, como acaban de hacer 
recientemente con el sector de la pesca, el 
marisqueo y el turismo, difundiendo 
imágenes falsas, trucadas, y que conste que 
nosotros respetamos su opinión y la de 
todos aquellos que se vayan a manifestar el 
próximo domingo, pero respetamos 
también, aún más, al 66% de gallegos y 
gallegas que valoran su sanidad pública 
como buena o muy buena, 10 puntos por 
encima de la media nacional, que son los 
que menos responden que funciona mal, un 
10%, y que puntúan al Sergas con un 6,58 
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6,58 sobre 10, a nota mais alta de toda 
España, e non son datos da Xunta, son 
datos do Barómetro Sanitario do 
Ministerio de Sanidade. 
 
Piden incremento orzamentario. Hoxe 
Galicia inviste cada ano en sanidade 
1.400 millóns de euros mais que cando 
gobernaban vostedes. 
 
Temos o calendario de vacinación mais 
completo do mundo, os mellores sistemas 
de cribado neonatal e de cancro de colon, 
colorrectal, mama, cérvix de todo o 
territorio nacional. 
 
O que non son contas son contos, dicía 
hai un momento o portavoz do Goberno. 
 
 
Falan da atención primaria, pero hoxe o 
73% dos médicos de familia atenden en 
menos de catro días e o 56 en menos de 
dous, e falan de atención primaria 
mentres en Madrid apoian un goberno 
que se resiste a formar médicos de familia 
e a adoptar medidas propostas por un 
comité de expertos e acordadas por 
unanimidade por todas as comunidades 
autónomas, incluídas as entón 
gobernadas no momento do informe polo 
Partido Socialista, e votan no Parlamento 
de Galicia en contra de calquera medida 
para que dende o Goberno se poda paliar 
esta situación. 
 
E veñen aquí a falar de listaxes de agarda, 
pero somos a segunda comunidade con 
menores tempos de agarda cirúrxica, a 
metade que en Cataluña onde goberna o 
nacionalismo, e a segunda mellor con só 
un 3,4% de doentes... 
 
Presidencia 
 
Señora Veira, por favor, non ten a 
palabra. 
 
Continúe señor Rodríguez. 

sobre 10, la nota más alta de toda España, 
y no son datos de la Xunta, son datos del 
Barómetro Sanitario del Ministerio de 
Sanidad. 
 
Piden incremento presupuestario. Hoy 
Galicia invierte cada año en sanidad 1.400 
millones de euros más que cuando 
gobernaban ustedes. 
 
Tenemos el calendario de vacunación más 
completo del mundo, los mejores sistemas 
de cribado neonatal y de cáncer de colon, 
colorrectal, mama, cérvix de todo el 
territorio nacional. 
 
Lo que no son cuentas son cuentos, decía 
hace un momento el portavoz del 
Gobierno. 
 
Hablan de la atención primaria, pero hoy 
el 73% de los médicos de familia atienden 
en menos de cuatro días y el 56 en menos 
de dos, y hablan de atención primaria 
mientras en Madrid apoyan a un gobierno 
que se resiste a formar médicos de familia 
y a adoptar medidas propuestas por un 
comité de expertos y acordadas por 
unanimidad por todas las comunidades 
autónomas, incluidas las entonces 
gobernadas en el momento del informe por 
el Partido Socialista, y votan en el 
Parlamento de Galicia en contra de 
cualquiera medida para que desde el 
Gobierno se pueda paliar esta situación. 
 
Y vienen aquí a hablar de listas de espera, 
pero somos la segunda comunidad con 
menores tiempos de espera quirúrgica, la 
mitad que en Cataluña donde gobierna el 
nacionalismo, y la segunda mejor con solo 
un 3,4% de enfermos... 
 
Presidencia 
 
Señora Veira, por favor, no tiene la 
palabra. 
 
Continúe señor Rodríguez. 
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Señor Rodríguez Martínez 
 
Eu escoitei os seus datos con todo o 
respecto.  
 
Insisto, non son datos da Xunta de 
Galicia, son do Ministerio de Sanidade, 
falen vostedes en Madrid. 
 
Continúo. 
 
Somos tamén a segunda mellor cun só 
3,4% de doentes que teñen que agardar 
mais de  seis meses. Nas que gobernaba o 
Partido Socialista antes do informe, ata 
oito veces más pacientes. 
 
E para os doentes de prioridade un  o 
tempo de agarda de 16 días. Saben canto 
era no tempo no que vostedes gobernaron 
a Xunta? Co Bipartito eran 40 días, 16-40 
doentes de prioridade un. 
 
 
Falan de saúde mental cando contamos 
cun plan pioneiro, 33 millóns de euros e 
241 novas prazas de persoal e, 
descontando gasto de farmacia, que é o 
que vostedes chaman recorte, que si 
baixou, os fondos para a atención 
primaria son a día de hoxe 165 millóns de 
euros mais que cando vostedes 
gobernaron a Xunta. Cal é o recorte 
exactamente? 
 
E falan de privatización, que esto xa é o 
colmo (óese un sinal acústico indicativo 
da finalización do tempo de 
intervención)—remato xa—, falan de 
privatización cando os concertos actuais 
no Sergas supoñen un 4,5%. Con 
vostedes eran superiores ó 6, e cando 
Galicia é a comunidade onde mais 
poboación prefire a sanidade pública 
sobre a privada de toda España e cando o 
Goberno de Sánchez, novamente co seu 
apoio, ven de privatizar a asistencia 
sanitaria nos centros penitenciarios, 

 
Señor Rodríguez Martínez 
 
Yo escuché sus datos con todo el respeto.  
 
 
Insisto, no son datos de la Xunta de 
Galicia, son del Ministerio de Sanidad, 
hablen ustedes en Madrid. 
 
Continúo. 
 
Somos también la segunda mejor con un 
solo 3,4% de enfermos que tienen que 
esperar más de seis meses. En las que 
gobernaba el Partido Socialista antes del 
informe, hasta ocho veces más pacientes. 
 
Y para los enfermos de prioridad uno el 
tiempo de espera de 16 días ¿Saben cuánto 
era en el tiempo en el que ustedes 
gobernaron la Xunta? Con el Bipartito 
eran 40 días, 16-40 enfermos de prioridad 
uno. 
 
Hablan de salud mental cuando contamos 
con un plan pionero, 33 millones de euros 
y 241 nuevas plazas de personal y, 
descontando gasto de farmacia, que es lo 
que ustedes llaman recorte, que sí bajó, los 
fondos para la atención primaria son a día 
de hoy 165 millones de euros más que 
cuando ustedes gobernaron la Xunta. 
¿Cuál es el recorte exactamente? 
 
 
Y hablan de privatización, que esto ya es el 
colmo (se oye una señal acústica 
indicativa de la finalización del tiempo de 
intervención)—finalizo ya—, hablan de 
privatización cuando los conciertos 
actuales en el Sergas suponen un 4,5%. 
Con ustedes eran superiores al 6, y cuando 
Galicia es la comunidad donde más 
población prefiere la sanidad pública 
sobre la privada de toda España y cuando 
el Gobierno de Sánchez, nuevamente con 
su apoyo, acaba de privatizar la asistencia 
sanitarias en los centros penitenciarios, 
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tamén nos galegos. Tápense un pouco, 
tápense un pouco. 
 
E podería seguir —remato xa—
amoreando datos, pero a vostedes dálles 
absolutamente igual. 
 
Se os galegos así o deciden dentro de 
catro anos vostedes volverán a presentar 
esta moción e nós volveremos a defender 
a sanidade pública con medidas, con 
orzamentos, 500 millóns de euros para o 
CHUAC ou a dotación para o centro de 
Santa Lucía, outro orzamento más 
esperando por este concello, e con datos. 
 
 
E por iso dentro de catro anos nós, igual 
que hoxe, volveremos a votar en contra. 
 
 
Mais nada e moitas gracias. 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas señor Rodríguez. 
 
Turno para a señora Neira polo Grupo 
Socialista. 
 
Señora Neira González 
 
Grazas. 
 
Señor Rodríguez, permítame vostede que 
tamén lle diga que a demagoxia é iso que 
pasa entre eleccións e eleccións cando 
vostedes gobernan e que, casualmente, o 
baile de cifras é iso que vostedes sacan a 
poucos días dunhas eleccións 
autonómicas despois de perder o 
Goberno de España no que, bo, tanto 
desasosego xéralles. 
 
Mire, imos ver, podemos entrar no baile 
de cifras, eu vexo que ten á bancada 
asentindo acerca, efectivamente, do que 
son os tempos de espera. Señor San 
Claudio dime que si. 

también en los gallegos. Tápense un poco, 
tápense un poco. 
 
Y podría seguir —finalizo ya— 
acumulando datos, pero a ustedes les da 
absolutamente igual. 
 
Si los gallegos así lo deciden dentro de 
cuatro años ustedes volverán a presentar 
esta moción y nosotros volveremos a 
defender la sanidad pública con medidas, 
con presupuestos, 500 millones de euros 
para el CHUAC o la dotación para el 
centro de Santa Lucía, otro presupuesto 
más esperando por este ayuntamiento, y 
con datos. 
 
Y por eso dentro de cuatro años nosotros, 
igual que hoy, volveremos a votar en 
contra. 
 
Nada más y muchas gracias. 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias señor Rodríguez. 
 
Turno para la señora Neira por el Grupo 
Socialista. 
 
Señora Neira González 
 
Gracias. 
 
Señor Rodríguez, permítame usted que 
también le diga que la demagogia es eso 
que pasa entre elecciones y elecciones 
cuando ustedes gobiernan y que, 
casualmente, el baile de cifras es eso que 
ustedes sacan a pocos días de unas 
elecciones autonómicas después de haber 
perdido el Gobierno de España en el que, 
bueno, tanto desasosiego les genera. 
 
Mire, vamos a ver, podemos entrar en el 
baile de cifras, yo veo que tiene a la grada 
asintiendo acerca, efectivamente, de lo que 
son los tiempos de espera. Señor San 
Claudio me dice que sí. 
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Os tempos de espera. Podemos facer toda 
a demagoxia que nós queiramos, toda, 
toda, podemos citar ás fontes, ás fontes 
que sempre nos interesan, podemos facer 
todo, pero vostede sabe perfectamente, 
como o sabemos todos, todos os que 
temos que acudir á sanidade pública—
señor San Claudio, cos anos isto vai 
sendo cada vez máis habitual—, que os 
tempos de espera non son os que vostedes 
din.  
 
O martes día 30 de xaneiro pídese unha 
cita para atención primaria no centro de 
saúde de Elviña e dáse para o 19 de 
febreiro, por exemplo, por exemplo, e non 
ando buscando eh? Ventorrillo: neste 
momento para o día 8, 8 días, por 
exemplo; Casa do Mar: 10 días, por 
exemplo, por exemplo. E se é verdade que 
vostedes teñen todos profesionais 
sanitarios cun día pois terán que dicirlle 
ao conselleiro que se cadra hai que 
equilibrar as cotas porque teñen vostedes 
un problema importante de xestión.  
 
E imos ir ao que son as listaxes de agarda 
en atención psicolóxica, porque aí non 
me poderán dicir vostedes, ningún de 
vostedes, que está a funcionar. Non é o 
Partido Socialista nin son os profesionais 
da saúde, aos que indubidablemente se 
lles debe ese prestixio que ten a sanidade 
pública en Galicia neste momento, e por 
suposto xa lle indico que non monta a 
festa o Bloque Nacionalista Galego, o 
Partido Socialista, nin o montan outros 
grupos de esquerdas.  
 
Home, señor Mora, que vexo que lle fai 
graza a miña intervención, eu non lle 
faltaría o respecto a profesionais da 
saúde que lles están indicando a 
vostedes, en privado e en público, cales 
son os problemas aos que se enfrontan en 
canto se poñen a bata e en canto teñen 
que baixar ao campo para traballar. Eu 
non, eu non.  

 
Los tiempos de espera. Podemos hacer toda 
la demagogia que nosotros queramos, toda, 
toda, podemos citar a las fuentes, a las 
fuentes que siempre nos interesan, 
podemos hacer todo, pero usted sabe 
perfectamente, como lo sabemos todos, 
todos los que tenemos que acudir a la 
sanidad pública—señor San Claudio, con 
los años esto va siendo cada vez más 
habitual—, que los tiempos de espera no 
son los que ustedes dicen.  
 
El martes día 30 de enero se pide una cita 
para atención primaria en el centro de salud 
de Elviña y se da para el 19 de febrero, por 
ejemplo, por ejemplo, y no ando buscando 
¿eh? Ventorrillo: en este momento para el 
día 8, 8 días, por ejemplo; Casa del Mar: 10 
días, por ejemplo, por ejemplo. Y si es 
verdad que ustedes tienen todos 
profesionales sanitarios con un día pues 
tendrán que decirle al conselleiro que a lo 
mejor hay que equilibrar los cupos porque 
tienen ustedes un problema importante de 
gestión.  
 
Y vamos a ir a lo que son las listas de 
espera en atención psicológica, porque ahí 
no me podrán decir ustedes, ninguno de 
ustedes, que está funcionando. No es el 
Partido Socialista ni son los profesionales 
de la salud, a los que indudablemente se les 
debe ese prestigio que tiene la sanidad 
pública en Galicia en este momento, y por 
supuesto ya le indico que no monta la fiesta 
el Bloque Nacionalista Galego, el Partido 
Socialista, ni lo montan otros grupos de 
izquierdas. 
 
Hombre, señor Mora, que veo que le hace 
gracia mi intervención, yo no le faltaría el 
respeto a profesionales de la salud que les 
están indicando a ustedes, en privado y en 
público, cuáles son los problemas a los que 
se enfrentan en cuanto se ponen la bata y 
en cuanto tienen que bajar al campo a 
trabajar. Yo no, yo no.  
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Pero volvamos outra vez ás citas en 
psicoloxía. É o Colexio Oficial de 
psicólogos, non é o Partido Socialista, 
non é o Bloque Nacionalista galego, nin 
é ningunha plataforma, o Colexio Oficial 
de Psicoloxía, que ata onde eu sei non ten 
cor, e que di na primeira cita? Vostedes 
non coñecen a ninguén cuxos fillos 
necesiten atención psicolóxica ou amigos 
que necesiten atención psicolóxica e 
vaian ao psicólogo do Sergas? Canto se 
tarda na primeira consulta? E canto se 
tarda na segunda? En novembro do 23, 
en novembro do 23  dise por parte do 
Colexio Oficial de Psicoloxía que 
estamos a falar de 12 meses para a 
primeira e 6 para a segunda e que 
mentres tanto, loxicamente, hai un 
incremento maior do que sería unha 
medicación, que en trastornos como o 
depresivo ou como o de ansiedade ten 
que ir acompañado do tratamento 
terapéutico psicolóxico.  
 
E falamos de verdade do que son os plans 
de saúde mental e a necesidade que teñen 
os concellos de chegar ata onde vostedes 
non poden chegar? E falamos de como 
funcionan as listaxes de agarda para as 
probas diagnósticas? O xa lle 
chamaremos, porque mentres pasa o xa 
lle chamaremos e tardan en chamar 6, 8, 
10, 12 meses esas persoas non están a 
computar na listaxe de agarda, computa 
no momento que lle chaman e dinlle: ten 
vostede que facerse tal proba en 15 días, 
en 10 días, a semana que vén. E 
compútase a listaxe de agarda neses 7 
días, non se di nada dos 7 meses 
anteriores. Por tanto, home, 
abandonemos a autocompracencia. 
 
Falamos de datos? Falamos da achega 
que fixo o Goberno de Pedro Sánchez 
para o plan de reforzo da atención 
primaria o pasado ano? Falamos dos 38 
millóns de euros que destina a 
comunidade autónoma de Galicia para o 

 
Pero volvamos otra vez a las citas en 
psicología. Es el Colegio Oficial de 
psicólogos, no es el Partido Socialista, no 
es el Bloque Nacionalista galego, ni es 
ninguna plataforma, el Colegio Oficial de 
Psicología, que hasta donde yo sé no tiene 
color, y ¿Qué dice en la primera cita?, 
¿Ustedes no conocen a nadie cuyos hijos 
necesiten atención psicológica o amigos 
que necesiten atención psicológica y vayan 
al psicólogo del Sergas? ¿Cuánto se tarda 
en la primera consulta? ¿Y cuánto se tarda 
en la segunda? En noviembre del 23, en 
noviembre del 23 se dice por parte del 
Colegio Oficial de Psicología que estamos 
hablando de 12 meses para la primera y 6 
para la segunda y que mientras tanto, 
lógicamente, hay un incremento mayor de 
lo que sería una medicación, que en 
trastornos como el depresivo o como el de 
ansiedad tiene que ir acompañado del 
tratamiento terapéutico psicológico.  
 
 
¿Y hablamos de verdad de lo que son los 
planes de salud mental y la necesidad que 
tienen los ayuntamientos de llegar hasta 
donde ustedes no pueden llegar? ¿Y 
hablamos de cómo funcionan las listas de 
espera para las pruebas diagnósticas? El ya 
le llamaremos, porque mientras pasa el ya 
le llamaremos y tardan en llamar 6, 8, 10, 
12 meses esas personas no están 
computando en la lista de espera, computa 
en el momento que le llaman y le dicen: 
tiene usted que hacerse tal prueba en 15 
días, en 10 días, la semana que viene. Y se 
computa la lista de espera en esos 7 días, 
no se dice nada de los 7 meses anteriores. 
Por lo tanto, hombre, abandonemos la 
autocomplacencia. 
 
¿Hablamos de datos? ¿Hablamos de la 
aportación que hizo el Gobierno de Pedro 
Sánchez para el plan de refuerzo de la 
atención primaria el pasado año? 
¿Hablamos de los 38 millones de euros que 
destina la comunidad autónoma de Galicia 
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reforzo da atención primaria, os tres 
millóns de euros en saúde metal? E iso 
tivo (óese un sinal acústico indicativo 
da finalización do tempo de 
intervención) tivo un incremento notable 
que supoña un beneficio para os 
pacientes neste país? Pois quizais hai que 
baixar un pouquiño máis ao terreo, 
deixar un pouquiño o aplauso fácil, 
recoñecer cales son os erros, que son 
moitísimos, e poñerse tamén ao lado dos 
profesionais e establecer efectivamente 
plans de saúde mental que funcionen e 
recortar, porque supoño que será unha 
preocupación que nos trae a todos de 
cabeza, recortar eses prazos de espera en 
atención psicolóxica e psiquiátrica que 
teñen por parte do Sergas e, dende logo, 
ser moito máis transparentes na xestión 
do que son as listaxes de agarda e, volvo 
repetir, que nun día ou dous para os 
médicos de atención primaria, 
comproben vostedes nos centros de 
saúde, sen ir máis lonxe que tampouco 
mirei máis, nos centros de saúde aos que  
eu lles estou comentando. 
 
E nada máis e moitas grazas. 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas señora Neira. 
 
Garden silencio, por favor. 
 
Procedemos á votación desta moción. 
 
Votación da segunda moción 
presentada polo Grupo municipal do 
Bloque Nacionalista Galego 
 
Seguidamente pola Presidencia sométese 
a votación a segunda moción presentada 
polo Grupo municipal do Bloque 
Nacionalista Galego sobre a situación da 
sanidade pública galega, producíndose o 
seguinte resultado: 
 
Abstense o Grupo municipal do Partido 

para el refuerzo de la atención primaria, los 
tres millones de euros en salud metal? ¿Y 
eso ha tenido (se oye una señal acústica 
indicativa de la finalización del tiempo de 
intervención) ha tenido un incremento 
notable que suponga un beneficio para los 
pacientes en este país? Pues quizás hay que 
bajar un poquito más al terreno, dejar un 
poquito el aplauso fácil, reconocer cuales 
son los errores, que son muchísimos, y 
ponerse también del lado de los 
profesionales y establecer efectivamente 
planes de salud mental que funcionen y 
recortar, porque supongo que será una 
preocupación que nos trae a todos de 
cabeza, recortar esos plazos de espera en 
atención psicológica y psiquiátrica que 
tienen por parte del Sergas y, desde luego, 
ser mucho más transparentes en la gestión 
de lo que son las listas de espera y, vuelvo 
a repetir, que en un día o dos para los 
médicos de atención primaria, comprueben 
ustedes en los centros de salud, sin ir más 
lejos que tampoco miré más, en los centros 
de salud a los que  yo les estoy 
comentando. 
 
Y nada más y muchas gracias. 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias señora Neira. 
 
Guarden silencio, por favor. 
 
Procedemos a la votación de esta moción. 
 
Votación de la segunda moción 
presentada por el Grupo municipal del 
Bloque Nacionalista Galego 
 
Seguidamente por la Presidencia se somete 
a votación la segunda moción presentada 
por el Grupo municipal del Bloque 
Nacionalista Galego sobre la situación de 
la sanidad pública gallega, produciéndose 
el siguiente resultado: 
 
Se abstiene el Grupo municipal del Partido 
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Popular (PP) (12 abstencións). 
 
Vota a favor o Grupo municipal dos 
Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 
 
Vota a favor o Grupo municipal do 
Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 
votos). 
 
Presidencia 
 
Queda aprobada. 
 
16. Moción do Grupo municipal do 
Bloque Nacionalista Galego sobre a 
situación da sanidade pública galega. 
 

Acordo 
 
1.- Expresar o seu apoio á manifestación 
convocada este próximo 4 de febreiro en 
defensa das seguintes 13 medidas 
urxentes para salvar a sanidade pública 
galega: 
 
1.1.- Incrementar o orzamento sanitario, 
especialmente na atención primaria, até o 
25 % do total que indica a Organización 
Mundial da Saúde (OMS). 
 
1.2.- Incrementar o persoal de medicina 
familiar, pediatría e enfermaría; 
incorporación aos equipos sanitarios de 
novas categorías profesionais. 
 
1.3.- Apertura dos centros de saúde 
pechados e creación de novos centros 
onde for necesario, coa dotación 
suficiente para realizar o seu labor. 
 
1.4.- Reintegración do servizo de 
ambulancias ao sistema público e 
aumentar a dotación das mesmas. 
 
1.5.- Implementación dun plan urxente 
para racionalizar as listaxes de agarda 
hospitalarias, pondo de novo a funcionar 
a pleno rendemento os centros sanitarios 
públicos. 

Popular (PP) (12 abstenciones). 
 
Vota a favor el Grupo municipal de los 
Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 
 
Vota a favor el Grupo municipal del 
Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 
votos). 
 
Presidencia 
 
Queda aprobada. 
 
16. Moción del Grupo municipal del 
Bloque Nacionalista Galego sobre la 
situación de la sanidad pública gallega. 
 

Acuerdo 
 
1.- Expresar su apoyo a la manifestación 
convocada este próximo 4 de febrero en 
defensa de las siguientes 13 medidas 
urgentes para salvar a la sanidad pública 
gallega: 
 
1.1.- Incrementar el presupuesto sanitario, 
especialmente en la atención primaria, 
hasta el 25% del total que indica la 
Organización Mundial de la Salud (OMS). 
 
1.2.- Incrementar el personal de medicina 
familiar, pediatría y enfermería; 
incorporación a los equipos sanitarios de 
nuevas categorías profesionales. 
 
1.3.- Apertura de los centros de salud 
cerrados y creación de nuevos centros 
donde fuere necesario, con la dotación 
suficiente para realizar su labor. 
 
1.4.- Reintegración del servicio de 
ambulancias al sistema público y aumentar 
la dotación de las mismas. 
 
1.5.- Implementación de un plan urgente 
para racionalizar las listas de espera 
hospitalarias, poniendo de nuevo a 
funcionar a pleno rendimiento los centros 
sanitarios públicos. 
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1.6.- Garantir a atención médica e o 
control da saúde das persoas incluídas no 
sistema para facilitar a autonomía e a 
atención á dependencia. 
 
1.7.- Reintegrar ao sistema público os 
servizos privatizados, recuperar o 
Hospital Álvaro Cunqueiro de Vigo para 
o sistema público e ampliar o número de 
camas. 
 
1.8.- Elaborar de forma consensuada un 
Plan de Saúde Mental que dote o sistema 
sanitario público galego de recursos e de 
persoal axeitado. 
 
1.9.- Eliminar a inestabilidade e 
precariedade laboral no sistema público e 
implementar unha política xusta e 
incentivadora. 
 
1.10.- Concursos públicos transparentes e 
abertos para cubrir os cargos de xestión 
do sistema público. Erradicar as prácticas 
de clientelismo e nepotismo. 
 
1.11.- Restabelecer as xerencias de 
atención primaria e dotalas de capacidade 
resolutiva e orzamento propio. Restituír 
as Áreas Sanitarias suprimidas e os 
recortes nos hospitais comarcais. 
 
1.12.- Reorientar o sistema ao “modelo 
comunitario e participativo” para garantir 
unha atención integral. 
 
1.13.- Desmedicalizar o sistema e acabar 
co uso irracional e abusivo dos fármacos 
e das novas tecnoloxías, pondo o eixo do 
mesmo na atención primaria. 
 
 
Terceira. Moción sobre a quenda de 
oficio. 
 
Sobre esta moción consta presentada 
unha emenda de substitución polo 
Grupo municipal do Partido Popular. 

 
1.6.- Garantizar la atención médica y el 
control de la salud de las personas 
incluidas en el sistema para facilitar la 
autonomía y la atención a la dependencia. 
 
1.7.- Reintegrar al sistema público los 
servicios privatizados, recuperar el 
Hospital Álvaro Cunqueiro de Vigo para el 
sistema público y ampliar el número de 
camas. 
 
1.8.- Elaborar de forma consensuada un 
Plan de Salud Mental que dote el sistema 
sanitario público gallego de recursos y de 
personal adecuado. 
 
1.9.- Eliminar la inestabilidad y 
precariedad laboral en el sistema público 
e implementar una política justa e 
incentivadora. 
 
1.10.- Concursos públicos transparentes y 
abiertos para cubrir los cargos de gestión 
del sistema público. Erradicar las 
prácticas de clientelismo y nepotismo. 
 
1.11.- Restablecer las gerencias de 
atención primaria y dotarlas de capacidad 
resolutiva y presupuesto propio. Restituir 
las Áreas Sanitarias suprimidas y los 
recortes en los hospitales comarcales. 
 
1.12.- Reorientar el sistema al “modelo 
comunitario y participativo” para 
garantizar una atención integral. 
 
1.13.- Desmedicalizar el sistema y acabar 
con el uso irracional y abusivo de los 
fármacos y de las nuevas tecnologías, 
poniendo el eje del mismo en la atención 
primaria. 
 
Tercera. Moción sobre el turno de oficio. 
 
 
Sobre esta moción consta presentada una 
enmienda de sustitución por el Grupo 
municipal del Partido Popular. 
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Presidencia 
 
Pasamos á terceira e última moción 
presentada polo Bloque Nacionalista 
Galego sobre a quenda de oficio. 
 
Ten a palabra o señor Soto. 
 
Consta unha emenda de supresión por 
parte do Grupo municipal do Partido 
Popular. 
 
Cando queira ten a palabra. 
 
Señor Soto Díaz 
 
Grazas señora alcaldesa. 
 
Quería comezar tamén por saudar ás 
persoas presentes, os compañeiros da 
Corporación, ó funcionariado, ó público, 
entre os cales tamén se atopan as persoas 
que traballan na quenda de oficio. 
 
Antes de comezar a defensa tamén quería 
mandar o meu recoñecemento á poeta 
Yolanda Castaño, que está sendo albo 
dun ataque que eu considero totalmente 
inxustificado contra a liberdade de 
creación e a liberdade literaria e a 
liberdade de expresión. Grazas, dende 
logo, polo traballo que fai por esta cidade. 
 
 
Ben. Non hai xuízo xusto sen igualdade 
entre as partes enfrontadas e non hai 
igualdade entre as partes se unha delas 
non é asistida por un avogado ou por unha 
avogada por carecer de medios 
económicos. O dereito á asistencia 
xurídica gratuíta é a plasmación do 
principio de igualdade no ámbito 
xudicial. 
 
Estamos a falar dunha necesidade social 
que presenta unha altísima demanda no 
noso país. Segundo os últimos datos de 
2021, houbo en Galicia mais de 33.000 

 
Presidencia 
 
Pasamos a la tercera y última moción 
presentada por el Bloque Nacionalista 
Galego sobre el turno de oficio. 
 
Tiene la palabra el señor Soto. 
 
Consta una enmienda de supresión por 
parte del Grupo municipal del Partido 
Popular. 
 
Cuando quiera tiene la palabra. 
 
Señor Soto Díaz 
 
Gracias señora alcaldesa. 
 
Quería comenzar también saludando a las 
personas presentes, los compañeros de la 
Corporación, al funcionariado, al público, 
entre los cuales también se encuentran las 
personas que trabajan en el turno de oficio. 
 
Antes de comenzar la defensa también 
quería mandar mi reconocimiento a la 
poetisa Yolanda Castaño, que está siendo 
objetivo de un ataque que yo considero 
totalmente injustificado contra la libertad 
de creación y la libertad literaria y la 
libertad de expresión. Gracias, desde 
luego, por el trabajo que hace por esta 
ciudad. 
 
Bien. No hay juicio justo sin igualdad entre 
las partes enfrentadas y no hay igualdad 
entre las partes si una de ellas no es 
asistida por un abogado o por una 
abogada por carecer de medios 
económicos. El derecho a la asistencia 
jurídica gratuita es la plasmación del 
principio de igualdad en el ámbito judicial. 
 
 
Estamos hablando de una necesidad social 
que presenta una altísima demanda en 
nuestro país. Según los últimos datos de 
2021, hubo en Galicia más de 33.000 
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asuntos tramitados pola quenda de oficio, 
dos cales una cuarta parte afectaron á 
cidadanía da Coruña e da súa contorna. É 
un dereito que compete na súa regulación 
xeral ó Estado central e na súa xestión ás 
comunidades autónomas. Así o Estado 
establece quen ten dereito á asistencia 
xurídica gratuíta e en que casos e as 
comunidades regulan o procedemento 
para a súa concesión e os importes a 
sufragar. 
 
Trátase dun dereito maltratado polos 
poderes públicos. Nos últimos baremos 
establécense cantidades que quedan moi 
afastadas dos importes de mercado. Por 
exemplo, un avogado ou avogada que 
cobra entre 2.500 e 3.000 € por un xuízo 
penal ordinario, recibe a irrisoria 
cantidade de 507 se o fai no ámbito da 
quenda de oficio. Se o prezo dun divorcio 
contencioso se sitúa entre 1.500 e 2.000 € 
a Xunta paga tan só 415. Se o prezo de 
mercado para asistencia a un rexistro 
domiciliario ronda entre os 150 e 200 €, a 
Consellería de Xustiza paga 20 míseros 
euros por un servizo que moitas veces 
préstase de madrugada e que dura varias 
horas. 
 
A Xunta de Galicia inviste un 33 % 
menos que a media do Estado en sufragar 
este servicio público básico nun Estado 
de dereito. 
 
Para poñelo ás claras, as e os avogados 
galegos están hoxe prestando o servicio 
de asistencia xurídica gratuíta por puro 
altruísmo e isto tradúcese en que cada vez 
hai menos profesionais con disposición a 
participar nela. Entre 2017 e 2021 a 
quenda de oficio perdeu case o 10 % dos 
seus profesionais e ante esta situación 
insostible a avogacía estase organizando 
para reivindicar os dereitos deste servizo 
público e nós simplemente facémonos 
eco das súas propostas, unhas propostas 
que se centran en dous ámbitos: o 
recoñecemento de dereitos laborais e o 

asuntos tramitados por el turno de oficio, 
de los cuales una cuarta parte afectaron a 
la ciudadanía de A Coruña y de su entorno. 
Es un derecho que compete en su 
regulación general al Estado central y en 
su gestión a las comunidades autónomas. 
Así el Estado establece quién tiene derecho 
a la asistencia jurídica gratuita y en qué 
casos y las comunidades regulan el 
procedimiento para su concesión y los 
importes a sufragar. 
 
Se trata de un derecho maltratado por los 
poderes públicos. En los últimos baremos 
se establecen cantidades que quedan muy 
alejadas de los importes de mercado. Por 
ejemplo, un abogado o abogada que cobra 
entre 2.500 y 3.000 € por un juicio penal 
ordinario, recibe la irrisoria cantidad de 
507 si lo hace en el ámbito del turno de 
oficio. Si el precio de un divorcio 
contencioso se sitúa entre 1.500 y 2.000 € 
la Xunta paga tan sólo 415. Si el precio de 
mercado para asistencia a un registro 
domiciliario ronda entre los 150 y 200 €, 
la Consellería de Xustiza paga 20 míseros 
euros por un servicio que muchas veces se 
presta de madrugada y que dura varias 
horas. 
 
La Xunta de Galicia invierte un 33 % 
menos que la media del Estado en sufragar 
este servicio público básico en un Estado 
de derecho. 
 
Para ponerlo a las claras, las y los 
abogados gallegos están hoy prestando el 
servicio de asistencia jurídica gratuita por 
puro altruismo y esto se traduce en que 
cada vez hay menos profesionales con 
disposición a participar en ella. Entre 
2017 y 2021 el turno de oficio perdió casi 
el 10 % de sus profesionales y ante esta 
situación insostenible la abogacía se está 
organizando para reivindicar los derechos 
de este servicio público y nosotros 
simplemente nos hacemos eco de sus 
propuestas, unas propuestas que se 
centran en dos ámbitos: el reconocimiento 
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aumento das remuneracións. 
 
 
Por sorprendente que pareza os 
profesionais da quenda de oficio teñen 
grandes dificultades para gozar de 
permisos e baixas por enfermidade. Que 
unha avogada enferme non é razón para 
suspender un xuízo, que un avogado 
acabe de ter un fillo tampouco. 
 
En canto ás remuneracións, como 
expliquei, son irrisorias e aínda podemos 
engadir: a Xunta non se fai cargo das 
dietas por desprazamento nin por outros 
conceptos como sucede co resto de 
traballadores e traballadoras.  
 
Este é o sentido da moción que hoxe 
defendemos e cuxo apoio pido ó Pleno. 
Debemos instar a que a Xunta e o 
Goberno do Estado coiden de quen velan 
con celo e profesionalidade polos dereitos 
dos que menos teñen, pero tamén a que se 
valore a avogacía con xustiza. 
 
 
Non compartimos a emenda do Partido 
Popular que quere disfrazar de 
clarificación competencial o que non é 
mais que a fobia a que se sinale a súa 
responsabilidade nesta situación e, dende 
logo, chámanos a atención que propoñan 
eliminar a alusión á Xunta no primeiro 
punto, pero non a do Goberno do Estado 
no segundo. Teño moita curiosidade por 
comprobar se no seguinte pleno 
manteñen ese criterio. 
 
Moitas grazas. 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas señor Soto. 
 
Turno do Partido Popular. Señor 
Lorenzo. 
 
Ás once horas e vinte e seis minutos sae 

de derechos laborales y el aumento de las 
remuneraciones. 
 
Por sorprendente que parezca los 
profesionales del turno de oficio tienen 
grandes dificultades para disfrutar de 
permisos y bajas por enfermedad. Que una 
abogada enferme no es razón para 
suspender un juicio, que un abogado acabe 
de tener un hijo tampoco. 
 
En cuanto a las remuneraciones, como 
expliqué, son irrisorias y aún podemos 
añadir: la Xunta no se hace cargo de las 
dietas por desplazamiento ni por otros 
conceptos como sucede con el resto de 
trabajadores y trabajadoras.  
 
Este es el sentido de la moción que hoy 
defendemos y cuyo apoyo pido al Pleno.  
Debemos instar a que la Xunta y el 
Gobierno del Estado cuiden de quienes 
velan con celo y profesionalidad por los 
derechos de los que menos tienen, pero 
también a que se valore la abogacía con 
justicia. 
 
No compartimos la enmienda del Partido 
Popular que quiere disfrazar de 
clarificación competencial lo que no es 
más que la fobia a que se señale su 
responsabilidad en esta situación y, desde 
luego, nos llaman la atención que 
propongan eliminar la alusión a la Xunta 
en el primer punto, pero no la del Gobierno 
del Estado en el segundo. Tengo mucha 
curiosidad por comprobar si en el 
siguiente pleno mantienen ese criterio. 
 
Muchas gracias. 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias señor Soto. 
 
Turno del Partido Popular. Señor Lorenzo. 
 
 
A las once horas y veintiséis minutos sale 



 
 

55 

 

do Salón de Sesións o señor Jorquera 
Caselas. 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Grazas señora alcaldesa. 
 
Bo día a todos e ao público e 
compañeiros que nos acompañan. 
 
Imos ver. A min se isto fose unha canción 
diríalle que me gusta moito a letra, que 
me gusta moito a música, pero non me 
gusta a interpretación que se está 
facendo e digo por que. 
 
Primeiro, eu creo que esta moción, que 
afecta a un colectivo, debería ser 
presentada polos tres grupos políticos 
que estamos aquí presentes, non só polo 
Bloque Nacionalista Galego. Gustaríame 
que as persoas que teñen estas iniciativas 
contasen cos demais grupos, que ademais 
estes tres grupos que estamos aquí temos 
representación nos parlamentos para 
defender o que se está pedindo hoxe. 
Entón, xa lle digo, gustaríame por unha 
banda que houbese un consenso. 
 
 
Eu a emenda que puxen, ou a que puxo o 
Partido Popular, é para distinguir as 
competencias. Quizá, como somos 
avogados, temos moi claro cal é o 
xulgado ao que temos que presentar a 
demanda, porque se a presentas noutro 
xulgado desestímancha. Entón aquí 
igual, hai competencias do Estado e 
competencias da Xunta, e cada un ten que 
asumir as súas responsabilidades. O que 
se está pedindo no punto un é unha 
competencia estatal e, é máis, dígolles 
unha cousa, se se consultaran cos demais 
grupos políticos, a petición sería moito 
máis ambiciosa, porque ata a vexo pouco 
ambiciosa. Hai que pedir máis.  
 
Hai que pedir un estatuto da avogacía 
porque se cambiaron todos os 

del Salón de Sesiones el señor Jorquera 
Caselas. 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Gracias señora alcaldesa. 
 
Buenos días a todos y al público y 
compañeros que nos acompañan. 
 
Vamos a ver. A mí si esto fuera una 
canción le diría que me gusta mucho la 
letra, que me gusta mucho la música, pero 
no me gusta la interpretación que se está 
haciendo y digo por qué. 
 
Primero, yo creo que esta moción, que 
afecta a un colectivo, debería ser 
presentada por los tres grupos políticos que 
estamos aquí presentes, no solo por el 
Bloque Nacionalista Galego. Me hubiera 
gustado que las personas que tienen estas 
incitativas contaran con los demás grupos, 
que además estos tres grupos que estamos 
aquí tenemos representación en los 
parlamentos para defender lo que se está 
pidiendo hoy. Entonces, ya le digo, me 
hubiera gustado por un lado que hubiera un 
consenso. 
 
Yo la enmienda que he puesto, o la que ha 
puesto el Partido Popular, es para distinguir 
las competencias. Quizá, como somos 
abogados, tenemos muy claro cuál es el 
juzgado al que tenemos que presentar la 
demanda, porque si la presentas en otro 
juzgado te la desestiman. Entonces aquí 
igual, hay competencias del Estado y 
competencias de la Xunta, y cada uno tiene 
que asumir sus responsabilidades. Lo que 
se está pidiendo en el punto uno es una 
competencia estatal y, es más, les digo una 
cosa, si se hubieran consultado con los 
demás grupos políticos, la petición sería 
mucho más ambiciosa, porque hasta la veo 
poco ambiciosa. Hay que pedir más.  
 
Hay que pedir un estatuto de la abogacía 
porque se han cambiado todos los 
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procedementos, incluso a forma do 
exercicio da avogacía, e temos que 
enfrontarnos ao que vén, á intelixencia 
artificial, a todo o que pasou e a avogacía 
non cambiou e dentro dese estatuto da 
avogacía un capítulo moi especial para a 
quenda de oficio, ese labor que facemos 
os avogados defendendo a aquelas 
persoas que mais o necesitan.  
 
 
E voulle dicir unha cousa, non estou de 
acordo con vostede que é un dereito 
maltratado, para nada. Os avogados fan 
unha defensa extraordinaria dos seus 
asuntos sexan de pago ou sexan de oficio, 
os que son maltratados son os avogados 
que exercen a quenda de oficio. 
 
Entón hai que poñelo todo isto ao día e 
pódese facer. Temos unha gran 
oportunidade de facelo, pero temos que 
traballar todos xuntos, temos que 
traballar cos colexios de avogados 
porque son os que democraticamente 
eliximos para que nos representaran, 
temos que traballar cos avogados 
afectados, temos que traballar cos 
partidos político. Aquí tamén se fala dun 
tema que para min é importantísimo, o 
que están a sufrir cantidade de avogados, 
o atraco, o roubo que nos fixeron coa 
xubilación, e a quenda de oficio pode ser 
unha oportunidade para resolver un 
problema se se lle recoñece a aqueles 
avogados que estiveron na quenda certos 
dereitos. Aproveitemos esta 
oportunidade e pódese facer, asegúrolle 
que se pode facer. Eu vino cando fun 
parlamentario a través do estatuto do 
artista, o que parecía imposible 
conseguiuse, pero había un consenso. 
 
Entón, non busquemos confrontación 
busquemos un traballo de todos para 
defender unha profesión e para defender 
a quenda de oficio. 
 
E termino xa, porque non me queda moito 

procedimientos, incluso la forma del 
ejercicio de la abogacía, y tenemos que 
enfrentarnos a lo que viene, a la 
inteligencia artificial, a todo lo que ha 
pasado y la abogacía no ha cambiado y 
dentro de ese estatuto de la abogacía un 
capítulo muy especial para el turno de 
oficio, esa labor que hacemos los abogados 
defendiendo a aquellas personas que más lo 
necesitan.  
 
Y le voy a decir una cosa, no estoy de 
acuerdo con usted que es un derecho 
maltratado, para nada. Los abogados hacen 
una defensa extraordinaria de sus asuntos 
sean de pago o sean de oficio, los que son 
maltratados son los abogados que ejercen 
el turno de oficio. 
 
Entonces hay que ponerlo todo esto al día 
y se puede hacer. Tenemos una gran 
oportunidad de hacerlo, pero tenemos que 
trabajar todos juntos, tenemos que trabajar 
con los colegios de abogados porque son 
los que democráticamente hemos elegido 
para que nos representaran, tenemos que 
trabajar con los abogados afectados, 
tenemos que trabajar con los partidos 
políticos. Aquí también se habla de un tema 
que para mí es importantísimo, lo que están 
sufriendo cantidad de abogados, el atraco, 
el robo que nos han hecho con la 
jubilación, y el turno de oficio puede ser 
una oportunidad para resolver un problema 
si se le reconoce a aquellos abogados que 
estuvieron en el turno ciertos derechos. 
Aprovechemos esta oportunidad y se puede 
hacer, le aseguro que se puede hacer. Yo lo 
he visto cuando fui parlamentario a través 
del estatuto del artista, lo que parecía 
imposible se consiguió, pero había un 
consenso. 
 
Entonces, no busquemos confrontación 
busquemos un trabajo de todos para 
defender una profesión y para defender el 
turno de oficio. 
 
Y termino ya, porque no me queda mucho 
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tempo. Termino cunha frase que non é 
miña, lina nun artigo que llo recomendo 
a todos, do xuíz Fraga Mandián, sobre a 
quenda de oficio. Dicía: nada é gratis, se 
non leva prezo é que alguén o pagou. Na 
quenda de oficio o que o paga é o 
avogado, porque temos un imposto 
indirecto sobre o noso traballo que non 
nos pagan os servizos, indemnízannos, 
que son cousas distintas e (óese un sinal 
acústico indicativo da finalización do 
tempo de intervención) ás veces nin 
sequera os custos e tamén aquí hai unha 
oportunidade, porque hai un novo 
convenio que se vai agora a traballar 
sobre el, a negociar con todos os colexios 
de avogados e hai unha oportunidade, eu 
sei que xa se aumentaron as partidas 
orzamentarias, aumentáronse mesmo os 
pagos, pero non é suficiente, falta moito 
por facer, falta moito por facer, 
aproveitemos as oportunidades. 
Traballemos todos xuntos, busquemos o 
consenso e asegúrolle que así o 
conseguiremos. 
 
Ás once horas e trinta minutos sae do 
Salón de Sesións a señora Veira 
González. 
 
A pesar de que non aceptou vostede a 
miña emenda eu vou, o meu grupo vai 
votar que si, pero xa lle digo, as 
competencias son moi importantes, dillo 
un avogado, meter unha demanda nun 
xulgado que non corresponde leva 
consecuencias e moitas veces páganse as 
costas. 
 
Moitísimas grazas. 
 
Ás once horas e trinta e un minutos 
entra no Salón de Sesións o señor 
Jorquera Caselas. 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas señor Lorenzo. 
 

tiempo. Termino con una frase que no es 
mía, la leí en un artículo que se lo 
recomiendo a todos, del juez Fraga 
Mandián, sobre el turno de oficio. Decía: 
nada es gratis, si no lleva precio es que 
alguien lo pagó. En el turno de oficio el que 
lo paga es el abogado, porque tenemos un 
impuesto indirecto sobre nuestro trabajo 
que no nos pagan los servicios, nos 
indemnizan, que son cosas distintas y (se 
oye una señal acústica indicativa de la 
finalización del tiempo de intervención) a 
veces ni siquiera los costos y también aquí 
hay una oportunidad, porque hay un nuevo 
convenio que se va ahora a trabajar sobre 
él, a negociar con todos los colegios de 
abogados y hay una oportunidad, yo sé que 
ya se han aumentado las partidas 
presupuestarias, se han aumentado incluso 
los pagos, pero no es suficiente, falta 
mucho por hacer, falta mucho por hacer, 
aprovechemos las oportunidades. 
Trabajemos todos juntos, busquemos el 
consenso y le aseguro que así lo 
conseguiremos. 
 
A las once horas y treinta minutos sale del 
Salón de Sesiones a señora Veira 
González. 
 
Pese a que no haya usted aceptado mi 
enmienda yo voy, mi grupo va a votar que 
sí, pero ya le digo, las competencias son 
muy importantes, se lo dice un abogado, 
meter una demanda en un juzgado que no 
corresponde lleva consecuencias y muchas 
veces se pagan las costas. 
 
 
Muchísimas gracias. 
 
A las once horas y treinta y un minutos 
entra en el Salón de Sesiones el señor 
Jorquera Caselas. 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias señor Lorenzo. 
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Turno para... 
 
No, por favor, perdón. Non se pode 
aplaudir dende a Tribuna, nin realizar 
ningún tipo de manifestación que 
interrompa o debate plenario. Prégolles 
que se absteñan, por favor, de aplaudir. 
 
Turno para o señor Castro polo Grupo 
socialista. 
 
Señor Castro Prado 
 
Moi bo día compañeiros e compañeiras 
de Corporación, ao persoal e 
funcionariado do Concello e a todos os 
que nos seguen por streaming e en 
directo, con especial referencia a todos 
aqueles profesionais que traballan na 
quenda de oficio, unha quenda de oficio 
que ten, como xa se ten manifestado, 
unha relación directa con un dereito 
fundamental, que é o dereito á tutela 
xudicial efectiva, un dereito fundamental 
que debe de exercerse en condicións de 
igualdade, non?, Tal e como sinalan os 
artigos 24 e 119 da nosa Constitución, tan 
manida e tan necesaria, de cumprimento 
en moitos dos seus aspectos, sobre todo 
os relacionados, efectivamente, con unha 
igualdade real e efectiva de todos á hora 
de acceder, non?, tamén neste caso, a un 
dereito fundamental como é o da tutela 
xudicial efectiva. 
 
 
No Pleno de outubro xa se manifestou por 
esta corporación un apoio unánime a 
unha reivindicación xusta que era a da 
dignificación dos e das profesionais da 
avogacía e da procuradoría en relación 
coa súa protección social, que 
basicamente o que instaba era a que se 
trasladasen as cotizacións das 
mutualidades ao sistema público de 
pensións do RETA co fin de garantir unha 
pensión de xubilación mínima nas 
mesmas condicións de dignidade que o 
resto de traballadores. Naquel pleno a 

Turno para... 
 
No, por favor, perdón. No se puede 
aplaudir desde la Tribuna, ni realizar 
ningún tipo de manifestación que 
interrumpa el debate plenario. Les ruego 
que se abstengan, por favor, de aplaudir. 
 
Turno para el señor Castro por el Grupo 
socialista. 
 
Señor Castro Prado 
 
Muy buenos días compañeros y 
compañeras de Corporación, al personal y 
funcionariado del Ayuntamiento y a todos 
los que nos siguen por la retransmisión y 
en directo, con especial referencia a todos 
aquellos profesionales que trabajan en el 
turno de oficio, un turno de oficio que 
tiene, como ya se ha manifestado, una 
relación directa con un derecho 
fundamental, que es el derecho a la tutela 
judicial efectiva, un derecho fundamental 
que debe de ejercerse en condiciones de 
igualdad, ¿no?, Tal y como señalan los 
artículos 24 y 119 de nuestra Constitución, 
tan manida y tan necesaria, de 
cumplimiento en muchos de sus aspectos, 
sobre todo los relacionados, 
efectivamente, con una igualdad real y 
efectiva de todos a la hora de acceder, 
¿no?, también en este caso, a un derecho 
fundamental como es el de la tutela judicial 
efectiva. 
 
En el Pleno de octubre ya se manifestó por 
esta corporación un apoyo unánime a una 
reivindicación justa que era la de la 
dignificación de los y de las profesionales 
de la abogacía y de la procuraduría en 
relación con su protección social, que 
básicamente a lo que instaba era a que se 
trasladaran las cotizaciones de las 
mutualidades al sistema público de 
pensiones del RETA con el fin de 
garantizar una pensión de jubilación 
mínima en iguales condiciones de dignidad 
que el resto de trabajadores. En aquel 
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nosa alcaldesa Inés Rey, xurista de 
condición, expuxo e xustificou en termos 
de xustiza, tanto no fondo como na forma, 
que esta reivindicación, pois 
efectivamente, tiña que ser acollida polo 
conxunto da Corporación como así foi. 
 
O dereito á tutela xudicial efectiva é un 
dereito que forma parte do núcleo 
esencial dun estado social e democrático 
de dereito e é un dereito que 
efectivamente, reitero, garda unha 
relación directa co desempeño 
profesional de todos aqueles que 
participan da quenda de oficio. Unha 
asistencia que ten que ser integral porque 
se non é integral é evidente, non?, que 
non cumpriría co seu obxectivo, tanto na 
defensa do procedemento xudicial por 
parte dos avogados, na representación por 
parte dos procuradores e a asistencia de 
carácter técnico que se produce 
habitualmente, a intervención de carácter 
técnico que se produce habitualmente por 
parte de diversos profesionais nun 
procedemento xudicial. 
 
 
Estamos a falar de que un terzo da 
avogacía na actualidade ten optado pola 
quenda de oficio e estamos a falar dunha 
descentralización, que se pretende obviar 
por parte do Partido Popular, 
competencial que transfire os medios 
persoais e materiais da administración de 
xustiza á propia administración 
autonómica. Obviamente moito ten que 
dicir nas condicións do exercicio desta 
profesión na quenda de oficio a 
comunidade autónoma y, evidentemente, 
este servizo ten que rexirse por unhas 
condicións mínimas de exercicio que 
garanten a dignidade e que, 
evidentemente, permitan desenvolver 
este traballo nunhas condicións dignas en 
canto á remuneración, en canto ás 
condicións de traballo e en canto á carga 
de traballo que sofren os profesionais. 
 

pleno nuestra alcaldesa Inés Rey, jurista 
de condición, expuso y justificó en 
términos de justicia, tanto en el fondo como 
en la forma, que esta reivindicación, pues 
efectivamente, tenía que ser acogida por el 
conjunto de la Corporación como así fue. 
 
El derecho a la tutela judicial efectiva es 
un derecho que forma parte del núcleo 
esencial de un estado social y democrático 
de derecho y es un derecho que 
efectivamente, reitero, guarda una 
relación directa con el desempeño 
profesional de todos aquellos que 
participan del turno de oficio. Una 
asistencia que tiene que ser integral 
porque si no es integral es evidente ¿no?, 
que no cumpliría con su objetivo, tanto en 
la defensa del procedimiento judicial por 
parte de los abogados, en la 
representación por parte de los 
procuradores y la asistencia de carácter 
técnico que se produce habitualmente, la 
intervención de carácter técnico que se 
produce habitualmente por parte de 
diversos profesionales en un 
procedimiento judicial. 
 
Estamos hablando de que un tercio de la 
abogacía en la actualidad ha optado por el 
turno de oficio y estamos hablando de una 
descentralización, que se pretende obviar 
por parte del Partido Popular, 
competencial que transfiere los medios 
personales y materiales de la 
administración de justicia a la propia 
administración autonómica. Obviamente 
mucho tiene que decir en las condiciones 
del ejercicio de esta profesión en el turno 
de oficio la comunidad autónoma y, 
evidentemente, este servicio tiene que 
regirse por unas condiciones mínimas de 
ejercicio que garanticen la dignidad y que, 
evidentemente, permitan desarrollar este 
trabajo en unas condiciones dignas en 
cuanto a la remuneración, en cuanto a las 
condiciones de trabajo y en cuanto a la 
carga de trabajo que sufren los 
profesionales. 
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En definitiva, estamos a falar da 
dignificación e mellora dun servicio 
esencial, dun servicio que forma parte do 
núcleo esencial, dun dereito fundamental 
que non podemos soslaiar nun Estado 
social e democrático de dereito e, 
obviamente, ten que prestarse en 
condicións de igualdade e de equidade. 
 
Ás once horas e trinta e cinco minutos 
entra no Salón de Sesións a señora 
Veira González. 
 
Se me permiten o trabalinguas, non pode 
haber xustiza se a administración da 
administración de xustiza non se 
administra con xustiza. E, obviamente, 
esto ten que conlevar a ampliación de 
dereitos de conciliación, de descanso, de 
cobertura social e aumentar os módulos 
de retribucións. Estamos no observatorio 
de 2022 como a quinta comunidade 
autónoma por poboación, sétima do 
Estado en canto á retribución do servicio 
de quenda, pero terceira en canto ao 
número de avogados e avogadas da 
quenda de oficio, o que pon de manifesto, 
evidentemente, a función social e a 
relevancia que socialmente ten este 
servicio, este dereito na nosa 
comunidade. 
 
Os orzamentos da Xunta incrementan a 
partida da xustiza gratuíta nun 2,91 para 
a avogacía e un 3,34 para a procuradoría 
para o ano 2024, absolutamente 
insuficiente, insuficiente se temos en 
conta que a última (óese un sinal 
acústico indicativo da finalización do 
tempo de intervención) data de 2018 e 
obviamente nos últimos cinco anos todos 
sabemos que a carencia da vida se ten 
situado moi por riba destas porcentaxes. 
 
 
Sen mais, obviamente, desde o Goberno 
municipal que preside a nosa alcaldesa 
manifestamos o noso apoio total e 

 
En definitiva, estamos hablando de la 
dignificación y mejora de un servicio 
esencial, de un servicio que forma parte del 
núcleo esencial, de un derecho 
fundamental que no podemos soslayar en 
un Estado social y democrático de derecho 
y, obviamente, tiene que prestarse en 
condiciones de igualdad y de equidad. 
 
A las once horas y treinta y cinco minutos 
entra en el Salón de Sesiones la señora 
Veira González. 
 
Si me permiten el trabalenguas, no puede 
haber justicia si la administración de la 
administración de justicia no se administra 
con justicia. Y, obviamente, esto tiene que 
conllevar la ampliación de derechos de 
conciliación, de descanso, de cobertura 
social y aumentar los módulos de 
retribuciones. Estamos en el observatorio 
de 2022 como la quinta comunidad 
autónoma por población, séptima del 
Estado en cuanto a la retribución del 
servicio de turno, pero tercera en cuanto al 
número de abogados y abogadas del turno 
de oficio, lo que pone de manifiesto, 
evidentemente, la función social y la 
relevancia que socialmente tiene este 
servicio, este derecho en nuestra 
comunidad. 
 
Los presupuestos de la Xunta incrementan 
la partida de la justicia gratuita en un 2,91 
para la abogacía y un 3,34 para la 
procuraduría para el año 2024, 
absolutamente insuficiente, insuficiente si 
tenemos en cuenta que la última (se oye 
una señal acústica indicativa de la 
finalización del tiempo de intervención) 
fecha de 2018 y obviamente en los últimos 
cinco años todos sabemos que la carencia 
de la vida se ha situado muy por encima de 
estos porcentajes. 
 
Sin más, obviamente, desde el Gobierno 
municipal que preside nuestra alcaldesa 
manifestamos nuestro apoyo total y 
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absoluto a esta moción porque, reitero, 
forma parte do núcleo esencial dun 
Estado social e democrático de dereito. 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas señor Castro. 
 
Procedemos á votación. 
 
Dado que non se ten aceptado a emenda, 
mantén o Partido Popular a emenda 
presentada? mantén o Partido Popular a 
emenda presentada? Si, ben, pois 
procedemos en primeiro lugar á votación 
desa emenda e de non prosperar se votaría 
a moción. 
 
Votación da emenda presentada polo 
Grupo Municipal do Partido Popular á 
terceira moción do Grupo municipal 
do Bloque Nacionalista Galego 
 
Seguidamente pola Presidencia sométese 
a votación a emenda presentada polo 
Grupo Municipal do Partido Popular á 
terceira moción presentada polo Grupo 
municipal do Bloque Nacionalista 
Galego sobre a quenda de oficio, 
producíndose o seguinte resultado: 
 
Vota a favor Grupo municipal do Partido 
Popular (PP) (12 votos). 
 
Vota en contra o Grupo municipal dos 
Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 
 
Vota en contra o Grupo municipal do 
Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 
votos). 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas. 
 
Queda rexeitada. 
 
Votación da terceira moción 
presentada polo Grupo municipal do 

absoluto a esta moción porque, reitero, 
forma parte del núcleo esencial de un 
Estado social y democrático de derecho. 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias señor Castro. 
 
Procedemos a la votación. 
 
Dado que no se ha aceptado la enmienda, 
¿mantiene el Partido Popular la enmienda 
presentada? ¿mantiene el Partido Popular 
la enmienda presentada? Sí, bien, pues 
procedemos en primer lugar a la votación 
de esa enmienda y de no prosperar se 
votaría la moción. 
 
Votación de la enmienda presentada por 
el Grupo Municipal del Partido Popular a 
la tercera moción del Grupo municipal del 
Bloque Nacionalista Galego 
 
Seguidamente por la Presidencia se somete 
a votación la enmienda presentada por el 
Grupo Municipal del Partido Popular a la 
tercera moción presentada por el Grupo 
municipal del Bloque Nacionalista Galego 
sobre el turno de oficio, produciéndose el 
siguiente resultado: 
 
Vota a favor Grupo municipal del Partido 
Popular (PP) (12 votos). 
 
Vota en contra el Grupo municipal de los 
Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 
 
Vota en contra el Grupo municipal del 
Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 
votos). 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias. 
 
Queda rechazada. 
 
Votación de la tercera moción presentada 
por el Grupo municipal del Bloque 
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Bloque Nacionalista Galego 
 
Seguidamente pola Presidencia sométese 
a votación a terceira moción presentada 
polo Grupo municipal do Bloque 
Nacionalista Galego sobre a quenda de 
oficio, producíndose o seguinte 
resultado: 
 
Vota a favor o Grupo municipal do 
Partido Popular (PP) (12 votos). 
 
Vota a favor o Grupo municipal dos 
Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 
 
Vota a favor o Grupo municipal do 
Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 
votos). 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas. 
 
Queda aprobada por unanimidade. 
 
17. Moción do Grupo municipal do 
Bloque Nacionalista Galego sobre a 
quenda de oficio. 
 

Acordo 
 
1.- Instar a Xunta de Galicia e o Goberno 
de España para que se estableza un marco 
xurídico de referencia, aprobando unha 
REGULACIÓN XURÍDICA DO 
PROFESIONAL DA QUENDA DE 
OFICIO, que mediante unha norma, con 
rango legal específica, regule a relación 
destes profesionais coa Administración 
na prestación do servizo, fixando os 
dereitos de conciliación, desconexión e 
descanso así como os efectos do tempo 
traballado, en materia de Seguridade 
Social, e de carácter retroactivo, nos 
mesmos termos en que desfrutan destes 
dereitos o resto de traballadores. 
 
 
2.- Instar a Xunta de Galicia e o Goberno 

Nacionalista Galego 
 
Seguidamente por la Presidencia se somete 
a votación la tercera moción presentada 
por el Grupo municipal del Bloque 
Nacionalista Galego sobre el turno de 
oficio, produciéndose el siguiente 
resultado: 
 
Vota a favor el Grupo municipal del 
Partido Popular (PP) (12 votos). 
 
Vota a favor el Grupo municipal de los 
Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 
 
Vota a favor el Grupo municipal del 
Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 
votos). 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias. 
 
Queda aprobada por unanimidad. 
 
17. Moción del Grupo municipal del 
Bloque Nacionalista Galego sobre el 
turno de oficio. 
 

Acuerdo 
 

1.- Instar a la Xunta de Galicia y al 
Gobierno de España para que se 
establezca un marco jurídico de referencia, 
aprobando una REGULACIÓN JURÍDICA 
DEL PROFESIONAL DEL TURNO DE 
OFICIO, que mediante una norma, con 
rango legal específica, regule la relación 
de estos profesionales con la 
Administración en la prestación del 
servicio, fijando los derechos de 
conciliación, desconexión y descanso así 
como los efectos del tiempo trabajado, en 
materia de Seguridad Social, y de carácter 
retroactivo, en los mismos términos en que 
disfrutan de estos derechos el resto de 
trabajadores. 
 
2.- Instar a la Xunta de Galicia y al 
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de España a promover as modificacións 
normativas necesarias para garantir unha 
remuneración da totalidade das 
actuacións realizadas polos profesionais 
da avogacía e a procura que traballan na 
Quenda de Oficio, digna, suficiente e 
actualizada anualmente consonte ao IPC, 
establecendo presupostos específicos 
para a Xustiza gratuíta. 
 
 
3.- Trasladar estes acordos á Xunta de 
Galicia, ao Goberno de España, a todos os 
grupos parlamentarios con 
representación no Parlamento de Galicia 
e no de España, así como ao Parlamento 
Europeo, ao Consello Galego da 
Avogacía, ao Consello Xeral da 
Avogacía Española, ao Consello Galego 
de Procuradores e ao Consello Xeral de 
Procuradores. 
 
Presidencia 
 
Remata aquí o turno de mocións do BNG. 
 
 
MOCIÓNS PRESENTADAS POLO 
GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 
POPULAR 
 
Primeira. Moción relativa a 
contratación municipal. 
 
Presidencia 
 
Pasamos xa ás do Grupo municipal do 
Partido Popular, a primeira delas relativa 
a contratación. 
 
Quen a vai defender? 
 
Señor Lorenzo, ten a palabra. 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Grazas, señora alcaldesa. 
 
Ben, presentamos unha moción para 

Gobierno de España a promover las 
modificaciones normativas necesarias 
para garantizar una remuneración de la 
totalidad de las actuaciones realizadas por 
los profesionales de la abogacía y la 
procura que trabajan en el Turno de 
Oficio, digna, suficiente y actualizada 
anualmente conforme al IPC, 
estableciendo presupuestos específicos 
para la Justicia gratuita. 
 
3.- Trasladar estos acuerdos a la Xunta de 
Galicia, al Gobierno de España, a todos 
los grupos parlamentarios con 
representación en el Parlamento de 
Galicia y en el de España, así como al 
Parlamento Europeo, al Consejo Gallego 
de la Abogacía, al Consejo General de la 
Abogacía Española, al Consejo Gallego de 
Procuradores y al Consejo General de 
Procuradores. 
 
Presidencia 
 
Finaliza aquí el turno de mociones del 
BNG. 
  
MOCIONES PRESENTADAS POR EL 
GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 
POPULAR 
 
Primera. Moción relativa a contratación 
municipal. 
 
Presidencia 
 
Pasamos ya a las del Grupo municipal del 
Partido Popular, la primera de ellas 
relativa a contratación. 
 
¿Quién la va a defender? 
 
Señor Lorenzo, tiene la palabra. 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Gracias, señora alcaldesa. 
 
Bueno, hemos presentado una moción para 
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solicitar o cesamento nas competencias 
do concelleiro de contratación, todo iso 
por mor dunha serie de circunstancias 
que pasaron nos últimos tempos. 
 
Hai pouco tivemos coñecemento de que 
un contrato de recollida de lixos foi 
declarado nulo polo Tribunal Superior de 
Xustiza de Galicia, despois de tres anos, 
un contrato que foi adxudicado polo 
Goberno de Inés Rey e polo seu 
concelleiro de contratación, e a isto, 
podemos tamén unilo, se queren, xa que 
estamos a falar de limpeza e de lixos, que 
hai catro anos que estamos a esperar 
pola concesión, pola concesión de 
Nostián, que xa falamos antes noutra 
moción. 
 
A min o que máis me chamou a atención 
de todo isto é as respostas que deu este 
goberno municipal, empezando pola 
alcaldesa, que dito con todo respecto, 
tirando balóns fóra dicía que era un tema 
de que o facía a Marea, que eles llo 
atoparon así, e hai que lembrarlle que 
este contrato foi adxudicado un ano e 
medio despois de entrar o Goberno 
socialista a gobernar nesta cidade. E a 
propia sentenza, a propia sentenza, no 
Fundamento de dereito Quinto di 
expresamente: a inobservancia de 
requisitos esixidos supón o 
incumprimento dunhas obrigacións 
expresadas claramente nos pregos sobre 
aspectos esenciais do servizo obxecto de 
contratación. É dicir, ninguén anulou os 
pregos, que máis ou menos os deixou o 
anterior Goberno da Marea apoiado polo 
Partido Socialista. O que se está 
anulando o Tribunal é a adxudicación.  
 
E por que anula a adxudicación o 
Tribunal? Pois por tres cousas: por 
incumprimento da parcela que se incluía 
na oferta, que non cumpría —que por 
certo, séguese utilizando na 
actualidade—; o incumprimento da 
obriga de dedicar o 0,5 % á 

solicitar el cese en las competencias del 
concejal de contratación, todo ello a raíz de 
una serie de circunstancias que han pasado 
en los últimos tiempos. 
 
Hace poco tuvimos conocimiento de que 
un contrato de recogida de basuras fue 
declarado nulo por el Tribunal Superior de 
Justicia de Galicia, después de tres años, un 
contrato que fue adjudicado por el 
Gobierno de Inés Rey y por su concejal de 
contratación, y a esto, podemos también 
unirlo, si quieren, ya que estamos hablando 
de limpieza y de basuras, que hace cuatro 
años que estamos esperando por la 
concesión, por la concesión de Nostián, 
que ya hemos hablado antes en otra 
moción. 
 
A mí lo que más me llamó la atención de 
todo esto es las respuestas que dio este 
gobierno municipal, empezando por la 
alcaldesa, que dicho con todo respeto, 
tirando balones fuera decía que era un tema 
de que lo había hecho la Marea, que ellos 
se lo encontraron así, y hay que recordarle 
que este contrato fue adjudicado un año y 
medio después de entrar el Gobierno 
socialista a gobernar en esta ciudad. Y la 
propia sentencia, la propia sentencia, en el 
Fundamento de derecho Quinto dice 
expresamente: la inobservancia de 
requisitos exigidos supone el 
incumplimiento de unas obligaciones 
expresadas claramente en los pliegos sobre 
aspectos esenciales del servicio objeto de 
contratación. Es decir, nadie anuló los 
pliegos, que más o menos los había dejado 
el anterior Gobierno de la Marea apoyado 
por el Partido Socialista. Lo que se está 
anulando el Tribunal es la adjudicación.  
 
Y ¿por qué anula la adjudicación el 
Tribunal? Pues por tres cosas: por 
incumplimiento de la parcela que se incluía 
en la oferta, que no cumplía —que por 
cierto, se sigue utilizando en la 
actualidad—; el incumplimiento de la 
obligación de dedicar el 0,5 % a la 
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subcontratación de empresas de 
economía social. Por certo, vostedes que 
son o adaíl, como lle gusta dicir ao señor 
Lage, da política social e que ninguén 
quede atrás, resulta que escollen 
vostedes unha empresa que segundo a 
sentenza, á parte de incumprir o 0,5, a 
empresa proposta non cumpre os 
requisitos  e non é preciso esperar á 
adxudicación para coñecer que se 
incumpriu o prego. E tamén, por suposto 
fala a sentenza do incumprimento en 
canto ao tema dos ruídos, vostedes 
tamén, que son o adaíl das políticas 
ambientais, que nin sequera vostedes os 
valores de emisións dos ruídos dos 
camións cumprían. 
 
E unha vez coñecida a sentenza, o señor 
Lage di que agora hai unha 
oportunidade, e eu creo que hai unha 
oportunidade e unha responsabilidade 
política por parte da persoa que leva 
contratación. Xa sen entrar no que hoxe 
vimos nos xornais e que imos tamén a 
falar deste tema despois, dos contratos, 
da cantidade de contratos que hai nesta 
cidade, instalacións deportivas, de 
servizos, que están caducados e que non 
saen adiante. 
 
E como dicía o señor Lage na súa 
primeira intervención, que apelaba á 
política útil, eu tamén quero apelar a esa 
política útil aquí hoxe e que se retiren 
esas competencias, señor Lage. Non se 
preocupe, que non queda vostede sen 
facer nada. Ten vostede delegadas en 
economía, responsabilidades delegadas 
en economía, en orzamentos, en recursos 
humanos —que tamén hai sentenzas dos 
tribunais anulando nomeamentos seus— 
en contratación, que é a que lle pedimos 
(óese un sinal acústico indicativo da 
finalización do tempo de intervención) 
o cesamento, cesións municipais en 
fachada marítima, en desenvolvemento 
industrial, en actividade portuaria, en 
intervención, en tesourería, en 

subcontratación de empresas de economía 
social. Por cierto, ustedes que son el adalid, 
como le gusta decir al señor Lage, de la 
política social y que nadie se quede atrás, 
resulta que escogen ustedes una empresa 
que según la sentencia, aparte de incumplir 
el 0,5, la empresa propuesta no cumple los 
requisitos  y no es preciso esperar a la 
adjudicación para conocer que se ha 
incumplido el pliego. Y también, por 
supuesto habla la sentencia del 
incumplimiento en cuanto al tema de los 
ruidos, ustedes también, que son el adalid 
de las políticas ambientales, que ni siquiera 
ustedes los valores de emisiones de los 
ruidos de los camiones cumplían. 
 
 
Y una vez conocida la sentencia, el señor 
Lage dice que ahora hay una oportunidad, 
y yo creo que hay una oportunidad y una 
responsabilidad política por parte de la 
persona que lleva contratación. Ya sin 
entrar en lo que hoy vimos en los 
periódicos y que vamos también a hablar 
de este tema después, de los contratos, de 
la cantidad de contratos que hay en esta 
ciudad, instalaciones deportivas, de 
servicios, que están caducados y que no 
salen adelante. 
 
Y como decía el señor Lage en su primera 
intervención, que apelaba a la política útil, 
yo también quiero apelar a esa política útil 
aquí hoy y que se retiren esas 
competencias, señor Lage. No se preocupe, 
que no se queda usted sin hacer nada. Tiene 
usted delegadas en economía, 
responsabilidades delegadas en economía, 
en presupuestos, en recursos humanos —
que también hay sentencias de los 
tribunales anulando nombramientos 
suyos— en contratación, que es la que le 
pedimos (se oye una señal acústica 
indicativa de la finalización del tiempo de 
intervención) el cese, cesiones 
municipales en fachada marítima, en 
desarrollo industrial, en actividad 
portuaria, en intervención, en tesorería, en 
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planificación, en calidade dos servizos e 
xestión tributaria. 
 
Mire, ata lle fago un favor. Ten vostede 
aí dez concelleiros que lle acompañan, 
que teñen capacidade. Xestionaríase 
moito mellor este concello se vostede non 
acaparase todas as competencias, 
porque logo así nos vai, sobre todo en 
contratación. Entón, apelando a esa 
política útil, pedimos que cese vostede 
porque demostrou a súa incompetencia 
en temas de contratación. Como vostede 
di, non son contas, son contos. Isto 
estamos a falar de feitos reais.  
 
Demostrou vostede a súa incompetencia 
e cónstame unha cousa: cónstame que é 
vostede tremendamente traballador, 
cónstame que vostede se le todo, por iso 
estráñame todo isto que pasou, unha 
persoa que se lea todo (óense dous sinais 
acústicos indicativas da finalización do 
tempo de intervención) adxudicase este 
contrato. 
 
Xa lle digo, ten vostede unha 
responsabilidade política. Asúmaa, ceda 
as competencia a outro dos seus 
compañeiros que, xa digo, quedan moitas 
máis, que no paro non queda. 
 
Moitas grazas pola súa atención. 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas. 
 
Turno para o Bloque Nacionalista 
Galego, señor Jorquera. 
 
Ás once horas e corenta e tres minutos 
sae do Salón de Sesións o señor Coira 
Andrade. 
 
Señor Jorquera Caselas 
 
Grazas, señora alcaldesa. 
 

planificación, en calidad de los servicios y 
gestión tributaria. 
 
Mire, hasta le hago un favor. Tiene usted 
ahí diez concejales que le acompañan, que 
tienen capacidad. Se gestionaría mucho 
mejor este ayuntamiento si usted no 
acaparara todas las competencias, porque 
luego así nos va, sobre todo en 
contratación. Entonces, apelando a esa 
política útil, pedimos que cese usted 
porque ha demostrado su incompetencia en 
temas de contratación. Como usted dice, no 
son contas, son cuentos. Esto estamos 
hablando de hechos reales.  
 
Ha demostrado usted su incompetencia y 
me consta una cosa: me consta que es usted 
tremendamente trabajador, me consta que 
usted se lee todo, por eso me extraña todo 
esto que ha pasado, una persona que se lea 
todo (se oyen dos señales acústicas 
indicativas de la finalización del tiempo de 
intervención) haya adjudicado este 
contrato. 
 
Ya le digo, tiene usted una responsabilidad 
política. Asúmala, ceda las competencia a 
otro de sus compañeros que, ya digo, le 
quedan muchas más, que en el paro no se 
queda. 
 
Muchas gracias por su atención. 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias. 
 
Turno para el Bloque Nacionalista Galego, 
señor Jorquera. 
 
A las once horas y cuarenta y tres minutos 
sale del Salón de Sesiones el señor Coira 
Andrade. 
 
Señor Jorquera Caselas 
 
Gracias, señora alcaldesa. 
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Señoras e señores do Grupo Popular, 
chamoume moito a atención o feito de 
que na rolda de prensa que vostedes 
fixeron para anunciar a presentación 
desta moción adicaron practicamente 
tanto tempo a criticar o BNG como o 
Goberno municipal. O señor Amado fixo 
hoxe o mesmo na primeira moción do 
BNG sobre os contratos precisamente de 
Medio Ambiente.  
 
Ás once horas e corenta e catro 
minutos saen do Salón de Sesións as 
señoras No Varela e Canosa 
Domínguez. 
 
En calquera caso, alédome de que poñan 
no BNG tantos focos, sinal de que imos 
ben e de que vostedes, por se acaso, xa 
están adestrando para ser forza da 
oposición, non só no Concello da Coruña, 
senón tamén en Galiza. Miren, nese 
sentido permítanme unha aclaración 
previa. Refírense continuamente ó BNG 
como socios de goberno. Seriamos socios 
de goberno se na Coruña houbese un 
goberno de coalición e se o BNG estivese 
no Goberno, pero saben ben que non é así. 
Estamos na oposición, pero o BNG 
prefire ser unha oposición útil. Nós si que 
practicamos unha política útil, preferimos 
facer unha oposición que inflúa e consiga 
cousas positivas pensando no ben da 
cidadanía frente ó modelo de oposición 
Feijóo de deslexitimación do adversario, 
bronca, crispación, mentiras e 
manipulación. Ese non é o noso modelo 
de oposición.  
 
 
Vostedes preguntáronse nesa rolda de 
prensa e volveuno facer o señor Amado, 
onde está o cumprimento do punto do 
pacto de investidura que dicía que se ía 
constituír unha comisión de investigación 
para investigar o caso STL. Mire, como 
son galego, permítame que lles conteste 
cunha pregunta: e vostedes que fixeron? 
porque esas prácticas veñen de lonxe, xa 

Señoras y señores del Grupo Popular, me 
llamó mucho la atención el hecho de que 
en la rueda de prensa que ustedes hicieron 
para anunciar la presentación de esta 
moción dedicaron prácticamente tanto 
tiempo a criticar al BNG como al Gobierno 
municipal. El señor Amado hizo hoy lo 
mismo en la primera moción del BNG 
sobre los contratos precisamente de Medio 
Ambiente.  
 
A las once horas y cuarenta y cuatro 
minutos salen del Salón de Sesiones las 
señoras No Varela y Canosa Domínguez. 
 
 
En cualquier caso, me alegro de que 
pongan en el BNG tantos focos, señal de 
que vamos bien y de que ustedes, por si 
acaso, ya están entrenándose para ser 
fuerza de la oposición, no solo en el 
Ayuntamiento de A Coruña, sino también 
en Galicia. Miren, en ese sentido 
permítanme una aclaración previa. Se 
refieren continuamente al BNG como 
socios de gobierno. Seríamos socios de 
gobierno si en A Coruña hubiera un 
gobierno de coalición y si el BNG estuviera 
en el Gobierno, pero saben bien que no es 
así. Estamos en la oposición, pero el BNG 
prefiere ser una oposición útil. Nosotros sí 
que practicamos una política útil, 
preferimos hacer una oposición que 
influya y consiga cosas positivas pensando 
en el bien de la ciudadanía frente al 
modelo de oposición Feijóo de 
deslegitimación del contrincante, bronca, 
crispación, mentiras y manipulación. Ese 
no es nuestro modelo de oposición.  
 
Ustedes se preguntaron en esa rueda de 
prensa y lo volvió a hacer el señor Amado, 
dónde está el cumplimiento del punto del 
pacto de investidura que decía que se iba a 
constituir una comisión de investigación 
para investigar el caso STL. Mire, como 
soy gallego, permítame que les conteste 
con una pregunta: ¿y ustedes que 
hicieron? porque esas prácticas vienen de 
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existían cando vostedes gobernaban.  
 
 
Miren hai veces que o Concello da 
Coruña lémbrame a famosa película 
“Casablanca”. Lembraranse vostedes da 
famosa escea na que o capitán Louis 
Renault de súpeto e de xeito inesperada 
ordena o peche do Café de Rick. Capitán 
Renault, que pasou? Que é un escándalo, 
acabo de enterarme que aquí se xoga. 
 
Ás once horas e corenta e seis minutos 
entra no Salón de Sesións o señor Coira 
Andrade. 
 
Pois mire, aquí parece que no Concello 
algúns acaban de enterarse de que aquí se 
xoga, parece que ninguén sabía nada das 
prácticas do STL até que o BNG as 
denunciou. 
 
Preguntaron tamén se o BNG fixo presión 
en Madrid para manter o modelo húmido 
seco de Nostián. Mire, presentamos todas 
estas iniciativas no Congreso de 
Deputados, pero sabe quen fixo presión? 
A Xunta de Galiza. A Xunta de Galiza si 
que fixo presión, pero en sentido 
contrario, informando negativamente o 
modelo húmido seco vixente na Coruña e 
vixente tamén na planta de Lousame. Ou 
acaso Sogama practica o modelo de 
recollida húmido seco? Como di o refrán 
galego, sempre fala quen máis pode. 
 
 
Mais centrándome no que vostedes 
propoñen, xa no primeiro Pleno ordinario 
deste mandato presentamos unha 
pregunta oral sobre a política de 
contratación pública do Goberno 
municipal no que denunciamos a 
situación de moitos servizos que se están 
prestando en precario, e centrámonos 
particularmente na situación dos 
contratos de medio ambiente, como 
vimos de facer hoxe. Por iso, facendo 
unha oposición útil, na negociación dos 

lejos, ya existían cuando ustedes 
gobernaban.  
 
Miren hay veces que el Ayuntamiento de A 
Coruña me recuerda la famosa película 
“Casablanca”. Se acordarán ustedes de la 
famosa escena en la que el capitán Louis 
Renault de pronto y de manera inesperada 
ordena el cierre del Café de Rick. Capitán 
Renault, ¿qué pasó? Que es un escándalo, 
acabo de enterarme que aquí se juega. 
 
A las once horas y cuarenta y seis minutos 
entra en el Salón de Sesiones el señor 
Coira Andrade. 
 
Pues mire, aquí parece que en el 
Ayuntamiento algunos acaban de 
enterarse de que aquí se juega, parece que 
nadie sabía nada de las prácticas del STL 
hasta que el BNG las denunció. 
 
Preguntaron también si el BNG hizo 
presión en Madrid para mantener el 
modelo húmedo seco de Nostián. Mire, 
presentamos todas estas iniciativas en el 
Congreso de Diputados, pero ¿sabe quién 
hizo presión? La Xunta de Galicia. La 
Xunta de Galicia sí que hizo presión, pero 
en sentido contrario, informando 
negativamente el modelo húmedo seco 
vigente en A Coruña y vigente también en 
la planta de Lousame ¿O acaso Sogama 
practica el modelo de recogida húmedo 
seco? Como dice el refrán gallego, siempre 
habla quien más puede. 
 
Pero centrándome en lo que ustedes 
proponen, ya en el primer Pleno ordinario 
de este mandato presentamos una pregunta 
oral sobre la política de contratación 
pública del Gobierno municipal en la que 
denunciamos la situación de muchos 
servicios que se están prestando en 
precario, y nos centramos particularmente 
en la situación de los contratos de medio 
ambiente, como acabamos de hacer hoy. 
Por eso, haciendo una oposición útil, en la 
negociación de los presupuestos nos 
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orzamentos preocupámonos moi moito 
de que houbese dotación suficiente para 
resolver a situación de moitas concesións 
de servizos municipais que se están 
prestando en precario, como tamén 
criticamos cando a señora Inés Rey 
nomeou os membros do seu goberno que 
optase por un modelo piramidal cunha 
grande concentración de competencias en 
moi poucas persoas, porque pensamos 
que non é o mellor para asegurar a 
axilidade e a eficacia na xestión 
municipal, pero aínda que discrepemos 
do seu criterio, quen ten a competencia de 
nomear concelleiros delegados de área e 
facer delegación da sinatura é a alcaldesa. 
Do mesmo xeito que discrepamos do 
Goberno conformado polo señor Rueda e 
temos serias dúbidas da competencia e 
capacidade de moitos dos seus 
conselleiros e conselleiras, pero mentres 
o señor Rueda sexa presidente da Xunta 
—agardemos que por pouco tempo— é el 
quen ten a potestade de nomear 
conselleiros e de distribuír funcións. 
 
Polas razóns devanditas o BNG vai votar 
en contra desta moción. 
 
Moitas grazas. 
 
Ás once horas e corenta e oito minutos 
entra no Salón de Sesións a señora No 
Varela. 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas, señor Jorquera. 
 
Pecha este debate por parte do Goberno o 
señor Lage. 
 
Señor Lage Tuñas 
 
Grazas, señora alcaldesa. 
 
Señor Lorenzo, agradézcolle o afecto que 
manifestan cara a miña persona. En 
calquera caso, vou a darlle datos que, 

preocupamos muy mucho de que hubiera 
dotación suficiente para resolver la 
situación de muchas concesiones de 
servicios municipales que se están 
prestando en precario, como también 
criticamos cuando la señora Inés Rey 
nombró a los miembros de su gobierno que 
optara por un modelo piramidal con una 
gran concentración de competencias en 
muy pocas personas, porque pensamos que 
no es lo mejor para asegurar la agilidad y 
la eficacia en la gestión municipal, pero 
aunque discrepemos de su criterio, quien 
tiene la competencia de nombrar 
concejales delegados de área y hacer 
delegación de la firma es la alcaldesa. Al 
igual que discrepamos del Gobierno 
conformado por el señor Rueda y tenemos 
serias dudas de la competencia y 
capacidad de muchos de sus conselleiros y 
conselleiras, pero mientras el señor Rueda 
sea presidente de la Xunta —esperemos 
que por poco tiempo— es él quien tiene la 
potestad de nombrar conselleiros y de 
distribuir funciones. 
 
Por las razones dichas el BNG va a votar 
en contra de esta moción. 
 
Muchas gracias. 
 
A las once horas y cuarenta y ocho 
minutos entra en el Salón de Sesiones la 
señora No Varela. 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias, señor Jorquera. 
 
Cierra este debate por parte del Gobierno 
el señor Lage. 
 
Señor Lage Tuñas 
 
Gracias, señora alcaldesa. 
 
Señor Lorenzo, le agradezco el afecto que 
manifiestan hacia mi persona. En 
cualquier caso, voy a darle datos que, 
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como lle dicía antes, o que son contas non 
son contos. 
 
A finais do ano 19 —recórdolle que Inés 
Rey toma posesión no ano 19, non no ano 
11 nin no ano 15—, a finais do ano 19 
había 245 prestación sen contrato neste 
concello, 245. Ese foi o cuadro que nos 
atopamos no ano 2019 cando se aborda a 
reforma da contratación deste concello, e 
se aborda con dúas instrucións que 
tiveron as seguintes consecuencias: a data 
31 de decembro de 2023, catro anos 
despois, só quedan 19 prestacións desas 
245 pendentes de regularización. De 245 
quedan 19. 
 
 
Nos damos por satisfeito porque queden 
19? Non, pero parécenos que regularizar 
máis do 92 % da situación que nos 
atopamos no ano 2019 indica, primeiro, 
rigor, profesionalidade, traballo e unha 
folla de ruta clara, porque esa 
regularización levou consigo 
simplificación administrativa. A seguinte 
persoa que se teña que ocupar da 
contratación deste concello vaise atopar 
que donde había 42 prestacións na 
limpieza deste concello hoxe ten un único 
pliego.  
 
Ás once horas e corenta e nove minutos 
entra no Salón de Sesións a señora 
Canosa Domínguez. 
 
Vostedes tamén gobernaron, podíalle 
contar o que fixeron, pero fai moito 
tempo que pasou e como non se trata de 
mirar cara atrás, senón que se trata de 
mirar cara adiante, esa práctica que era 
ademais un programa piloto, un programa 
piloto que dou o seu resultado porque a 
simplificación administrativa ten feito 
que no mandato anterior á chegada de 
Inés Rey a este concello, cando o período 
medio de pago a provedores se movía 
entre 48 días e 58 con algúns picos 
superiores, hoxe estemos a falar de que a 

como le decía antes, lo que son cuentas no 
son cuentos. 
 
A finales del año 19 —le recuerdo que Inés 
Rey toma posesión en el año 19, no en el 
año 11 ni en el año 15—, a finales del año 
19 había 245 prestación sin contrato en 
este ayuntamiento, 245. Ese fue el cuadro 
que nos encontramos en el año 2019 
cuando se aborda la reforma de la 
contratación de este ayuntamiento, y se 
aborda con dos instrucciones que tuvieron 
las siguientes consecuencias: a fecha 31 de 
diciembre de 2023, cuatro años después, 
solo quedan 19 prestaciones de esas 245 
pendientes de regularización. De 245 
quedan 19. 
 
¿Nos damos por satisfecho porque queden 
19? No, pero no parece que regularizar 
más del 92 % de la situación que nos 
encontramos en el año 2019 indica, 
primero, rigor, profesionalidad, trabajo y 
una hoja de ruta clara, porque esa 
regularización llevó consigo 
simplificación administrativa. La siguiente 
persona que se tenga que ocupar de la 
contratación de este ayuntamiento se va a 
encontrar que donde había 42 prestaciones 
en la limpieza de este ayuntamiento hoy 
tiene un único pliego.  
 
A las once horas y cuarenta y nueve 
minutos entra en el Salón de Sesiones la 
señora Canosa Domínguez. 
 
Ustedes también gobernaron, le podía 
contar lo que hicieron, pero hace mucho 
tiempo que pasó y como no se trata de 
mirar hacia atrás, sino que se trata de 
mirar hacia adelante, esa práctica que era 
además un programa piloto, un programa 
piloto que dio su resultado porque la 
simplificación administrativa ha hecho que 
en el mandato anterior a la llegada de Inés 
Rey a este ayuntamiento, cuando el 
período medio de pago a proveedores se 
movía entre 48 días y 58 con algunos picos 
superiores, hoy estemos hablando de que 
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discusión que poden traer ustedes aquí é 
se estamos un pouco por debaixo de 30, 
como o mes pasado, 26 días de período 
medio de pago, ou estamos un pouco por 
riba dos 30. 
 
En calquera caso, a reforma da 
contratación o que foi é proveitosa para 
os provedores e para a relación coas 
empresas que traballan para o Concello e 
polo tanto tamén para a economía local, e 
ademais facilitou que se melloraran as 
prestacións.  
 
Evidentemente, vostede fixo alusión a un 
asunto e dicíao antes, pode haber 
descoñecemento ou mala fe. Non sei se 
no seu caso hai descoñecemento ou mala 
fe, non me paro a pensalo. Si lle digo que 
respecto do contrato do que vostede fala, 
creo que debería de ver o expediente e 
falar con rigor. Este goberno municipal 
cando chegou se atopou con que tódolos 
contratos da Área de Medio Ambiente 
estaban resoltos en términos conceptuais, 
é dicir, os pliegos, a licitación, os 
informes feitos xa nolos atopamos. O 
único que fixemos administrativamente é 
trasladalos ó órgano competente e o 
órgano competente é a Xunta de Goberno 
Local, señor Miguel Lorenzo. 
 
 
Señor Lorenzo, eu entendo que teñan a 
obsesión con este portavoz e que intenten 
focalizar en min tódolos males e todo o 
que vostedes queiran. Poden continuar 
así, eu asumo que ás veces pasan este tipo 
de cousas. Solo quero dicirlle que erra o 
tiro porque é a Xunta de Goberno Local a 
que toma as decisións. 
 
Por certo, todos os órganos que tomaron 
decisións a tomaron sen discrepancia de 
ningún tipo. Por certo, o Tribunal 
Administrativo de Galicia, o TACGAL, 
resolveu favorablemente as discrepancias 
que poideran manifestar unha empresa. 
Por certo, que é o normal, pasa tódolos 

la discusión que pueden traer ustedes aquí 
es si estamos un poco por debajo de 30, 
como el mes pasado, 26 días de período 
medio de pago, o estamos un poco por 
encima de los 30. 
 
En cualquier caso, la reforma de la 
contratación lo que fue es provechosa para 
los proveedores y para la relación con las 
empresas que trabajan para el 
Ayuntamiento y por lo tanto también para 
la economía local, y además facilitó que se 
hayan mejorado las prestaciones.  
 
Evidentemente, usted hizo alusión a un 
asunto y lo decía antes, puede haber 
desconocimiento o mala fe. No sé si en su 
caso hay desconocimiento o mala fe, no me 
paro a pensarlo. Sí le digo que respecto al 
contrato del que usted habla, creo que 
debería de ver el expediente y hablar con 
rigor. Este gobierno municipal cuando 
llegó se encontró con que todos los 
contratos del Área de Medio Ambiente 
estaban resueltos en términos 
conceptuales, es decir, los pliegos, la 
licitación, los informes hechos ya nos los 
encontramos. Lo único que hicimos 
administrativamente es trasladarlos al 
órgano competente y el órgano competente 
es la Junta de Gobierno Local, señor 
Miguel Lorenzo. 
 
Señor Lorenzo, yo entiendo que tengan la 
obsesión con este portavoz y que intenten 
focalizar en mí todos los males y todo lo 
que ustedes quieran. Pueden continuar así, 
yo asumo que a veces pasan este tipo de 
cosas. Solo quiero decirle que yerra el tiro 
porque es la Junta de Gobierno Local la 
que toma las decisiones. 
 
Por cierto, todos los órganos que tomaron 
decisiones la tomaron sin discrepancia de 
ningún tipo. Por cierto, el Tribunal 
Administrativo de Galicia, el TACGAL, 
resolvió favorablemente las discrepancias 
que pudieran manifestar una empresa. Por 
cierto, que es lo normal, pasa todos los 
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días cos centos de contratos que se fan en 
tódalas administracións. Co cal, intentar 
crear unha situación absolutamente 
artificial, bueno, pois pode valerlle para 
facer unha brincadeira, pero cunha falta 
de rigor absoluto. 
 
Claro que é unha oportunidade, señor 
Lorenzo, porque o Goberno municipal 
actual, o de Inés Rey, non tería feito 
ningunha das cousas que fixo a Marea 
con respecto ós contratos de medio 
ambiente, ningunha, comémolos, porque 
a vida é así, hai un goberno, chega outro 
e podiamos parar todo, pero non nos 
parecía boa práctica, señor Lorenzo, nos 
parecía que había que darlle curso con 
normalidade cando xa estaba só para 
adxudicar. Co cal, se vostede nolo quere 
atribuír e quere facer, pois en fin, unha 
pequena trampa, pode facela, pero que 
non pense que os demais comulgamos 
con esta trampa. 
 
Podíamos nos ter equivocado, e non 
pasaría absolutamente nada porque para 
eso están as garantías dos tribunales e as 
empresas, loxicamente, cando non están 
de acordo, pois discúteno, discúteno, e é 
o normal, e é o normal, señor Lorenzo. 
Agora ben, o único que fixo este goberno 
foi darlle cumplido trámite ó que xa viña 
de atrás, non cambiamos absolutamente 
nada porque a decisión contraria era 
empezar naquel momento de cero.  
 
 
Claro que discrepamos de cal era o 
modelo e por iso (óese un sinal acústico 
indicativo da finalización do tempo de 
intervención) —e remato, señora 
alcaldesa—, e por iso lle digo que a 
reforma da contratación neste concello 
polo de agora se ten demostrado positiva. 
De 245 prestacións sen contrato en 
decembro do ano 19 a 31 de decembro do 
ano 23, é dicir, fai un mes, pois estamos 
en 19. A valoración que a faga cada un 
como queira. Eu creo que regularizar 

días con los cientos de contratos que se 
hacen en todas las administraciones. Con 
lo cual, intentar crear una situación 
absolutamente artificial, bueno, pues 
puede valerle para hacer una broma, pero 
con una falta de rigor absoluto. 
 
Claro que es una oportunidad, señor 
Lorenzo, porque el Gobierno municipal 
actual, el de Inés Rey, no habría hecho 
ninguna de las cosas que hizo la Marea con 
respecto a los contratos de medio 
ambiente, ninguna, nos los comimos, 
porque la vida es así, hay un gobierno, 
llega otro y podíamos parar todo, pero no 
nos parecía buena práctica, señor 
Lorenzo, nos parecía que había que darle 
curso con normalidad cuando ya estaba 
solo para adjudicar. Con lo cual, si usted 
nos lo quiere atribuir y quiere hacer, pues 
en fin, una pequeña trampa, puede hacerla, 
pero que no piense que los demás 
comulgamos con esta trampa. 
 
Podíamos habernos equivocado, y no 
pasaría absolutamente nada porque para 
eso están las garantías de los tribunales y 
las empresas, lógicamente, cuando no 
están de acuerdo, pues lo discuten, lo 
discuten, y es lo normal, y es lo normal, 
señor Lorenzo. Ahora bien, lo único que 
hizo este gobierno fue darle cumplido 
trámite a lo que ya venía de atrás, no 
cambiamos absolutamente nada porque la 
decisión contraria era empezar en aquel 
momento de cero.  
 
Claro que discrepamos de cuál era el 
modelo y por eso (se oye una señal 
acústica indicativa de la finalización del 
tiempo de intervención) —y finalizo, 
señora alcaldesa—, y por eso le digo que 
la reforma de la contratación en este 
ayuntamiento por ahora se ha demostrado 
positiva. De 245 prestaciones sin contrato 
en diciembre del año 19 a 31 de diciembre 
del año 23, es decir, hace un mes, pues 
estamos en 19. La valoración que la haga 
cada uno como quiera. Yo creo que 
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máis do 92 % das situacións que estaban 
sen contrato, todas aquelas prestacións, 
creo que non é un resultado precisamente 
que sea moi criticable. Outra cousa é que 
vostedes queiran criticar ó responsable 
(óense dous sinais acústicos indicativos 
da finalización do tempo de 
intervención) de contratación polo que 
consideren oportuno, pero en calquera 
caso, si teño que dicirlles que o que dixo 
a alcaldesa é algo ben certo. Hai unha 
oportunidade e hai unha realidade que 
non é deste goberno. O dixo o señor 
Jorquera, hai unha realidade que é moi 
anterior. Non sei se todos miraron para 
outro lado, o que lle podo asegurar é que 
este goberno municipal non vai a mirar 
para outro lado, de feito estamos 
traballando na liña do acordo ó que 
chegamos co Bloque Nacionalista Galego 
para a regularización, por certo, non solo 
dunha concesión, senón que este goberno 
municipal vai a ser o primeiro goberno 
municipal que poña luz sobre as 
concesións municipais, lles guste ou non 
lles guste. Desde logo, tiveron catro anos 
e non o fixeron. Este goberno si o vai 
facer. 
 
 
Nada máis e moitas grazas. 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas, señor Lage. 
 
Procedemos á votación desta moción. 
 
Votación da primeira moción 
presentada polo Grupo municipal do 
Partido Popular 
 
Seguidamente pola Presidencia sométese 
a votación a primeira moción presentada 
polo Grupo municipal do Partido Popular 
relativa á contratación municipal, 
producíndose o seguinte resultado: 
 
 

regularizar más del 92 % de las 
situaciones que estaban sin contrato, todas 
aquellas prestaciones, creo que no es un 
resultado precisamente que sea muy 
criticable. Otra cosa es que ustedes 
quieran criticar al responsable (se oyen 
dos señales acústicas indicativas de la 
finalización del tiempo de intervención) 
de contratación por lo que consideren 
oportuno, pero en cualquier caso, sí tengo 
que decirles que lo que dijo la alcaldesa es 
algo bien cierto. Hay una oportunidad y 
hay una realidad que no es de este 
gobierno. Lo dijo el señor Jorquera, hay 
una realidad que es muy anterior. No sé si 
todos miraron para otro lado, lo que le 
puedo asegurar es que este gobierno 
municipal no va a mirar para otro lado, de 
hecho estamos trabajando en la línea del 
acuerdo al que llegamos con el Bloque 
Nacionalista Galego para la 
regularización, por cierto, no solo de una 
concesión, sino que este gobierno 
municipal va a ser el primer gobierno 
municipal que ponga luz sobre las 
concesiones municipales, les guste o no les 
guste. Desde luego, tuvieron cuatro años y 
no lo hicieron. Este gobierno sí lo va a 
hacer. 
 
Nada más y muchas gracias. 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias, señor Lage. 
 
Procedemos a la votación de esta moción. 
 
Votación de la primera moción 
presentada por el Grupo municipal del 
Partido Popular 
 
Seguidamente por la Presidencia se somete 
a votación la primera moción presentada 
por el Grupo municipal del Partido 
Popular relativa a la contratación 
municipal, produciéndose el siguiente 
resultado: 
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Vota a favor o Grupo municipal do 
Partido Popular (PP) (12 votos). 
 
Vota en contra o Grupo municipal dos 
Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 
 
Vota en contra o Grupo municipal do 
Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 
votos). 
 
Presidencia 
 
Grazas. Queda rexeitada. 
 
Imos facer unha pausa. 15, 20 minutos, 
todo o máis, retomamos a sesión. 
 
Moitas grazas. 
 
Ás once horas e cincuenta e seis 
minutos a Presidencia resolve facer un 
receso na sesión, que se retoma ás doce 
horas e vinte e catro minutos cos 
mesmos asistentes relacionados ut 
supra a excepción do señor San 
Claudio Yáñez e das señoras López 
Sánchez, Díaz Vázquez, Catalán 
Morcillo e No Varela, que non se 
atopan presentes no Salón de Sesións. 
 
Segunda. Moción relativa a asociacións 
veciñais. 
 
Presidencia 
 
Retomamos a sesión —poden pasar os 
concelleiros que se incorporan— coa 
segunda das mocións presentadas polo 
Partido Popular relativa a asociacións 
veciñais. 
 
Señor Deus, ten vostede a palabra. 
 
Ás doce horas e vinte e cinco minutos 
entran no Salón de Sesións o señor San 
Claudio Yáñez e as señoras Díaz 
Vázquez e Catalán Morcillo. 
 
Señor Deus Álvarez 

Vota a favor el Grupo municipal del 
Partido Popular (PP) (12 votos). 
 
Vota en contra el Grupo municipal de los 
Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 
 
Vota en contra el Grupo municipal del 
Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 
votos). 
 
Presidencia 
 
Gracias. Queda rechazada. 
 
Vamos a hacer una pausa. 15, 20 minutos, 
todo lo más, retomamos la sesión. 
 
Muchas gracias. 
 
A las once horas y cincuenta y seis 
minutos la Presidencia resuelve hacer un 
receso en la sesión, que se retoma a las 
doce horas y veinticuatro minutos con los 
mismos asistentes relacionados ut supra a 
excepción del señor San Claudio Yáñez y 
de las señoras López Sánchez, Díaz 
Vázquez, Catalán Morcillo y No Varela, 
que no se encuentran presentes en el 
Salón de Sesiones. 
 
Segunda. Moción relativa a asociaciones 
vecinales. 
 
Presidencia 
 
Retomamos la sesión —pueden pasar los 
concejales que se incorporan— con la 
segunda de las mociones presentadas por 
el Partido Popular relativa a asociaciones 
vecinales. 
 
Señor Deus, tiene usted la palabra. 
 
A las doce horas y veinticinco minutos 
entran en el Salón de Sesiones el señor 
San Claudio Yáñez y las señoras Díaz 
Vázquez y Catalán Morcillo. 
 
Señor Deus Álvarez 



 
 

75 

 

 
Moitas grazas, señora alcaldesa. 
 
Unha boa forma de coñecer e medir o 
desenvolvemento da cidade é pulsar o 
estado dos seus barrios e a mellor 
maneira de facelo é estar en contacto cos 
seus veciños, hai que estar na rúa. Sen 
dúbida para o PP os barrios son a parte 
fundamental do seu programa, co que 
fomos a forza máis votada na cidade e 
demostrámolo nas alegacións que 
presentamos ao orzamento deste 
bipartito PSOE e BNG ao que tan ben se 
lle dá repartir alcaldías, non pensando 
nos veciños, senón en intereses 
partidistas. 
 
Por certo, das case 300 propostas sobre 
os nosos barrios para incorporar aos 
orzamentos desta cidade, o goberno 
dialogante da señora Rey non aceptou 
nin unha. Pois se no Partido Popular 
apostamos polos investimentos nos 
barrios para mellorar a vida dos veciños, 
temos enfronte a un goberno municipal 
que no mandato anterior deixou de 
investir máis de 180 millóns de euros, só 
40 millóns de euros menos no último ano. 
Nin unha soa escola infantil, nin un 
centro cívico, nin unha biblioteca e nin 
sequera o mantemento digno dos 
edificios municipais en uso, moitos deles 
acumulando un grao de deterioración 
importante: Palacio da Ópera, Forum 
Metropolitano, Domus, Luís Seoane, 
Centro Cívico dos Rosales. 
 
Nove asociacións veciñais decidiron 
unirse para trasladarlle a este goberno 
municipal, presidido por vostede, señora 
Rey, as súas reivindicacións. Por certo, 
tampouco viu, nin no mandato anterior 
nin no que vai deste, esa capacidade de 
diálogo da que presume. Ao final vai ser 
certo aquilo de dime o que presumes e 
direiche do que careces. Pero miren, 
para mostra vou relatar algúns titulares 
de prensa de só o último mes e medio. 

 
Muchas gracias, señora alcaldesa. 
 
Una buena forma de conocer y medir el 
desarrollo de la ciudad es pulsar el estado 
de sus barrios y la mejor manera de hacerlo 
es estar en contacto con sus vecinos, hay 
que estar en la calle. Sin duda para el PP los 
barrios son la parte fundamental de su 
programa, con el que hemos sido la fuerza 
más votada en la ciudad y lo demostramos 
en las alegaciones que presentamos al 
presupuesto de este bipartito PSOE y BNG 
al que tan bien se le da repartir alcaldías, no 
pensando en los vecinos, sino en intereses 
partidistas. 
 
 
Por cierto, de las casi 300 propuestas sobre 
nuestros barrios para incorporar a los 
presupuestos de esta ciudad, el gobierno 
dialogante de la señora Rey no aceptó ni 
una. Pues si en el Partido Popular 
apostamos por las inversiones en los 
barrios para mejorar la vida de los vecinos, 
tenemos enfrente a un gobierno municipal 
que en el mandato anterior ha dejado de 
invertir más de 180 millones de euros, solo 
40 millones de euros menos en el último 
año. Ni una sola escuela infantil, ni un 
centro cívico, ni una biblioteca y ni siquiera 
el mantenimiento digno de los edificios 
municipales en uso, muchos de ellos 
acumulando un grado de deterioro 
importante: Palacio de la Ópera, Forum 
Metropolitano, Domus, Luís Seoane, 
Centro Cívico de los Rosales. 
 
Nueve asociaciones vecinales han decidido 
unirse para trasladarle a este gobierno 
municipal, presidido por usted, señora Rey, 
sus reivindicaciones. Por cierto, tampoco 
ha visto, ni en el mandato anterior ni en lo 
que va de este, esa capacidad de diálogo de 
la que presume. Al final va a ser cierto 
aquello de dime lo que presumes y te diré 
de lo que careces. Pero miren, para muestra 
les voy a relatar algunos titulares de prensa 
de solo el último mes y medio. 
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As deficiencias nas rúas xeran ao ano 
decenas de reclamacións por danos; a 
lentitude na reforma do paseo dos 
Pelamios desespera aos veciños; o 
fenómeno da ocupación complícase; as 
rúas énchense agora de cartóns; San 
Andrés perderá as súas 40 prazas de 
aparcamento a partir de xaneiro, onde 
está a alternativa?; veciños de Alcalde 
Marchesi blíndanse fronte aos 
toxicómanos; crean patrullas na Sagrada 
Familia para evitar o depósito de 
voluminosos na rúa; Santa Lucía: a 
historia interminable; os veciños están 
fartos das avarías nas escaleiras 
mecánicas de Mestre Clavé; a apertura 
do parque do Observatorio segue 
pendente a nove meses do seu anuncio; 
detidos dous ladróns na praza do Humor 
e alarma por roubos en Pardo Bazán; a 
proliferación de maleza e ratas indigna 
aos residentes das Pontes; atracos e 
pelexas tras a ocupación dos baños 
públicos do Ventorrillo; alianza de 
veciños contra a contaminación acústica 
nocturna; Os Rosales alza a voz: pedimos 
actuacións, pero pasan os anos e aquí 
non se fai nada; os novos farois do 
Recinto Feiral soamente alumaron o día 
da súa instalación; as obras das Casas de 
Franco paradas desde fai catro meses; o 
edificio okupa de Ronda de Nelle rexistra 
dous arrestos ao día; as prazas de 
aparcamento na praza Pintor Laxeiro, a 
preocupación dos veciños; recollen 
varios centenares de firmas na Falperra 
para substituír as árbores de Pla e 
Cancela; máis roubos e fugas de 
comercios en Monte Alto: deixo o barrio 
porque non podo vivir así; tensión en 
Monte Alto pola inseguridade: levo 36 
anos no barrio e nunca o vin así. 
 
Deixen a preguiza, xestionen, escoiten, 
dialoguen, reciban ás asociacións de 
veciños, a todas as asociacións de 
veciños. Estas nove asociacións queren 
falar con vostedes de temas tan 

 
Las deficiencias en las calles generan al 
año decenas de reclamaciones por daños; la 
lentitud en la reforma del paseo de los 
Pelamios desespera a los vecinos; el 
fenómeno de la ocupación se complica; las 
calles se llenan ahora de cartones; San 
Andrés perderá sus 40 plazas de 
aparcamiento a partir de enero ¿dónde está 
la alternativa?; vecinos de Alcalde 
Marchesi se blindan frente a los 
toxicómanos; crean patrullas en la Sagrada 
Familia para evitar el depósito de 
voluminosos en la calle; Santa Lucía: la 
historia interminable; los vecinos están 
hartos de las averías en las escaleras 
mecánicas de Maestro Clavé; la apertura 
del parque del Observatorio sigue 
pendiente a nueve meses de su anuncio; 
detenidos dos ladrones en la plaza del 
Humor y alarma por robos en Pardo Bazán; 
la proliferación de maleza y ratas indigna a 
los residentes de los Puentes; atracos y 
peleas tras la ocupación de los baños 
públicos de O Ventorrillo; alianza de 
vecinos contra la contaminación acústica 
nocturna; los Rosales alza la voz: pedimos 
actuaciones, pero pasan los años y aquí no 
se hace nada; las nuevas farolas del Recinto 
Ferial solamente alumbraron el día de su 
instalación; las obras de las Casas de 
Franco paradas desde hace cuatro meses; el 
edificio okupa de Ronda de Nelle registra 
dos arrestos al día; las plazas de 
aparcamiento en la plaza Pintor Laxeiro, la 
preocupación de los vecinos; recogen 
varios centenares de firmas en A Falperra 
para sustituir los árboles de Pla y Cancela; 
más robos y fugas de comercios en Monte 
Alto: dejo el barrio porque no puedo vivir 
así; tensión en Monte Alto por la 
inseguridad: llevo 36 años en el barrio y 
nunca lo vi así. 
 
Dejen la pereza, gestionen, escuchen, 
dialoguen, reciban a las asociaciones de 
vecinos, a todas las asociaciones de 
vecinos. Estas nueve asociaciones quieren 
hablar con ustedes de temas tan 
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importantes como son a seguridade, a 
limpeza e o mantemento das 
infraestruturas dos nosos barrios. Teñan 
un ataque de humildade, deixen esa 
soberbia coa que gobernan e reciban a 
estas asociacións. Sempre é 
enriquecedor escoitar as propostas dos 
veciños para mellorar a calidade de vida 
dos barrios da nosa cidade. 
 
Moitas grazas. 
 
Ás doce horas e vinte e oito minutos 
entra no Salón de Sesións a señora No 
Varela. 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas, señor Deus. 
 
Señor Soto, ten a palabra. 
 
Señor Soto Díaz 
 
Grazas, señora alcaldesa. 
 
En canto comezamos o ano, dende o 
Grupo municipal do BNG tivemos unha 
xuntanza coas asociacións nomeadas na 
moción. En realidade nós xa tivéramos 
contacto con elas neste mandato e incluso 
nalgúns casos en varias ocasións, e temos 
incluso impulsado varias iniciativas a 
petición delas. A xuntanza foi moi 
frutífera, a verdade, foi bastante cordial a 
pesar de que algún medio publicou 
informacións falsas sobre o contido e o 
ton que guiou o encontro. Alí nós 
tomamos notas das súas reivindicacións 
ás que demos resposta cumprida, moitas 
delas, ó noso entender, poden ser 
solucionadas de cara á futura negociación 
dos orzamentos e convidamos a esas 
asociacións a, primeiro, verificar o 
cumprimento e a execución dos 
orzamentos nos seus barrios, e segundo, a 
facer, a trasladarnos as súas propostas.  
 
 

importantes como son la seguridad, la 
limpieza y el mantenimiento de las 
infraestructuras de nuestros barrios. 
Tengan un ataque de humildad, dejen esa 
soberbia con la que gobiernan y reciban a 
estas asociaciones. Siempre es 
enriquecedor escuchar las propuestas de 
los vecinos para mejorar la calidad de vida 
de los barrios de nuestra ciudad. 
 
Muchas gracias. 
 
A las doce horas y veintiocho minutos 
entra en el Salón de Sesiones la señora No 
Varela. 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias, señor Deus. 
 
Señor Soto, tiene la palabra. 
 
Señor Soto Díaz 
 
Gracias, señora alcaldesa. 
 
En cuanto comenzamos el año, desde el 
Grupo municipal del BNG tuvimos una 
reunión con las asociaciones mencionadas 
en la moción. En realidad nosotros ya 
habíamos tenido contacto con ellas en este 
mandato e incluso en algunos casos en 
varias ocasiones, e incluso hemos 
impulsado varias iniciativas a petición de 
ellas. La reunión fue muy fructífera, la 
verdad, fue bastante cordial a pesar de que 
algún medio publicó informaciones falsas 
sobre el contenido y el tono que guio el 
encuentro. Allí nosotros tomamos notas de 
sus reivindicaciones a las que dimos 
respuesta cumplida, muchas de ellas, a 
nuestro entender, pueden ser solucionadas 
de cara a la futura negociación de los 
presupuestos e invitamos a esas 
asociaciones a, primero, verificar el 
cumplimiento y la ejecución de los 
presupuestos en sus barrios, y segundo, a 
hacer, a trasladarnos sus propuestas.  
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O que piden estas asociacións é máis 
atención nos seus barrios, como ben 
explicou o señor Deus. Nós xa temos 
denunciado aquí en varias ocasións que 
se trata de barrios que sofren un 
infrainvestimento dende hai tempo polas 
administracións públicas, con problemas 
que en realidade van moito máis alá do 
que a moción expresa. Así, consideramos 
que sería necesario abordar, dende logo, 
o estado da atención primaria nestes 
barrios, onde ser atendido con prontitude 
e con tempo suficiente resulta totalmente 
quimérico; e habería que falar do 
abandono dos polideportivos da Xunta 
nestes barrios que levan quinquenios sen 
o debido mantemento; e habería que 
tratar a degradación das condicións en 
que se presta o dereito á educación 
pública nestes barrios, con clases 
saturadas e o profesorado con máis carga 
de traballo de todo o Estado; e teríamos 
que abordar o feito de que non haxa 
políticas públicas para garantir o dereito 
á vivenda nestes barrios e que a súa 
mocidade non poda iniciar os seus plans 
de vida porque non ten como 
independizarse, e se ten como 
independizarse, váiselle medio salario no 
alugueiro; e teríamos que falar do servizo, 
tamén, de atención á dependencia, o que 
menos investimento recibe de todo o 
Estado e que tan necesario resulta para as 
persoas máis vulnerables e as súas 
familias, mais polo que sexa, esta moción 
non aborda ningún destes temas. 
 
 
Nós, en calquera caso, imos votar a favor 
desta moción porque cremos que, se ben 
a exposición de motivos é bastante 
tendenciosa e omite facer referencia ós 
grandes padecementos destes barrios, a 
parte dispositiva é moi sensata, pois 
solicitar que a Alcaldía se reúna con este 
colectivo é moi razoable e forma parte da 
visión que no noso grupo temos do que 
debe ser un concello: unha institución 
próxima, aberta e dialogante. Nós temos 

Lo que piden estas asociaciones es más 
atención en sus barrios, como bien explicó 
el señor Deus. Nosotros ya hemos 
denunciado aquí en varias ocasiones que 
se trata de barrios que sufren una 
infrainversión desde hace tiempo por las 
administraciones públicas, con problemas 
que en realidad van mucho más allá de lo 
que la moción expresa. Así, consideramos 
que sería necesario abordar, desde luego, 
el estado de la atención primaria en estos 
barrios, donde ser atendido con prontitud 
y con tiempo suficiente resulta totalmente 
quimérico; y habría que hablar del 
abandono de los polideportivos de la Xunta 
en estos barrios que llevan quinquenios sin 
el debido mantenimiento; y habría que 
tratar la degradación de las condiciones en 
que se presta el derecho a la educación 
pública en estos barrios, con clases 
saturadas y el profesorado con más carga 
de trabajo de todo el Estado; y tendríamos 
que abordar el hecho de que no haya 
políticas públicas para garantizar el 
derecho a la vivienda en estos barrios y 
que su juventud no pueda iniciar sus planes 
de vida porque no tiene cómo 
independizarse, y si tiene cómo 
independizarse, se le va medio salario en 
el alquiler; y tendríamos que hablar del 
servicio, también, de atención a la 
dependencia, el que menos inversión 
recibe de todo el Estado y que tan 
necesario resulta para las personas más 
vulnerables y sus familias, pero por lo que 
sea, esta moción no aborda ninguno de 
estos temas. 
 
Nosotros, en cualquier caso, vamos a votar 
a favor de esta moción porque creemos 
que, si bien la exposición de motivos es 
bastante tendenciosa y omite hacer 
referencia a los grandes padecimientos de 
estos barrios, la parte dispositiva es muy 
sensata, pues solicitar que la Alcaldía se 
reúna con este colectivo es muy razonable 
y forma parte de la visión que en nuestro 
grupo tenemos de lo que debe ser un 
ayuntamiento: una institución próxima, 
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por principio ter as portas abertas para 
quen o desexe e cremos que o Concello 
tamén debería telas. 
 
 
Moitas gracias. 
 
Ás doce horas e trinta minutos entra no 
Salón de Sesións a señora López 
Sánchez. 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas, señor Soto. 
 
Turno para o Goberno, señor Lage. 
 
Señor Lage Tuñas 
 
Grazas, señora alcaldesa. Bo día de novo 
a todos e a todas. 
 
Vamos a ir por partes. Adiantar que o 
Goberno municipal valora en términos 
positivos sempre a interlocución con 
tódalas entidades veciñais e, polo tanto, 
non temos ningún problema en votar 
favorablemente a esta iniciativa, pero, 
evidentemente, temos que facer unhas 
cuantas consideracións. 
 
A moción que presenta o Partido Popular, 
dende o noso punto de vista sería normal 
que fose máis ambiciosa. Digo esto 
porque se refiren só a peticións de unhas 
poucas entidades veciñais da cidade e o 
compromiso da nosa alcaldesa non é 
atender só a un número limitado de 
entidades, senón a todas elas. De feito, a 
diferencia do que aconteceu cos gobernos 
precedentes, tanto da Marea como do 
Partido Popular, a interlocución está 
aberta de forma permanente por parte da 
Alcaldía desta cidade. Tanto a alcaldesa 
como todas e todos concelleiros e 
concelleiras do Goberno manteñen unha 
interlocución permanente co conxunto de 
entidades. 
 

abierta y dialogante. Nosotros tenemos por 
principio tener las puertas abiertas para 
quien lo desee y creemos que el 
Ayuntamiento también debería tenerlas. 
 
Muchas gracias. 
 
A las doce horas y treinta minutos entra 
en el Salón de Sesiones la señora López 
Sánchez. 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias, señor Soto. 
 
Turno para el Gobierno, señor Lage. 
 
Señor Lage Tuñas 
 
Gracias, señora alcaldesa. Buenos días de 
nuevo a todos y a todas. 
 
Vamos a ir por partes. Adelantar que el 
Gobierno municipal valora en términos 
positivos siempre la interlocución con 
todas las entidades vecinales y, por lo 
tanto, no tenemos ningún problema en 
votar favorablemente esta iniciativa, pero, 
evidentemente, tenemos que hacer unas 
cuantas consideraciones. 
 
La moción que presenta el Partido 
Popular, desde nuestro punto de vista sería 
normal que fuera más ambiciosa. Digo 
esto porque se refieren solo a peticiones de 
unas pocas entidades vecinales de la 
ciudad y el compromiso de nuestra 
alcaldesa no es atender solo a un número 
limitado de entidades, sino a todas ellas. 
De hecho, a diferencia de lo que sucedió 
con los gobiernos precedentes, tanto de la 
Marea como del Partido Popular, la 
interlocución está abierta de forma 
permanente por parte de la Alcaldía de 
esta ciudad. Tanto la alcaldesa como todas 
y todos concejales y concejalas del 
Gobierno mantienen una interlocución 
permanente con el conjunto de entidades. 
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Non só dialogamos con todas, senón que 
ademais procuramos dar solucións a 
moitas das demandas dos veciños e 
veciñas, que para iso estamos, para 
resolver problemas. 
 
Decía o texto do Partido Popular: As 
asociacións insisten na importancia de 
cumprir coa asignación adecuada do 
número de axentes. Referíase ó que é 
competencia municipal ata certo punto. 
Competencia municipal é convocar as 
prazas, pero non a taxa de reposición 
imposta no seu día por Montoro e Rajoy, 
que fixeron que non se puidera cubrir as 
prazas de policía. 
 
Señor Deus, non puido nin o propio 
Goberno do señor Negreira, nin o que veu 
despois. Polo tanto, estou intentando 
falarlle de forma obxectiva. O que hai é 
que explicarllo á xente, vale? 
 
Pero onte mesmo a alcaldesa recibía neste 
mesmo salón de plenos os 30 novos 
axentes que se incorporan ó cuadro de 
personal da Policía Local. Repítolle: 30 
novos axentes. 
 
O número neste caso é importante porque 
é a maior incorporación de efectivos 
dende 1992 e a maiores hai que sumar 
outros 10 que se incorporaron fai uns 
meses. 
 
O que non lle contan vostedes ás 
asociacións veciñais, señor Deus, e creo 
que fan mal en non facelo, é quen 
estableceu as taxas de reposición nas 
administracións públicas e quen foi o 
responsable dunha brutal disminución do 
personal público na pasada década; quen 
foi o responsable dos recortes que 
adelgazaron todas as administracións e 
que afectaron negativamente á prestación 
de servicios públicos. Dende que goberna 
o Partido Socialista en España a taxa de 
reposición supera o 100 % no que se 
refire ós efectivos dos corpos especiales, 

No solo dialogamos con todas, sino que 
además procuramos dar soluciones a 
muchas de las demandas de los vecinos y 
vecinas, que para eso estamos, para 
resolver problemas. 
 
Decía el texto del Partido Popular: Las 
asociaciones insisten en la importancia de 
cumplir con la asignación adecuada del 
número de agentes. Se refería a que es 
competencia municipal hasta cierto punto. 
Competencia municipal es convocar las 
plazas, pero no la tasa de reposición 
impuesta en su día por Montoro y Rajoy, 
que hicieron que no se pudiera cubrir las 
plazas de policía. 
 
Señor Deus, no pudo ni el propio Gobierno 
del señor Negreira, ni el que vino después. 
Por lo tanto, estoy intentando hablarle de 
forma objetiva. Lo que hay es que 
explicárselo a la gente, ¿vale? 
 
Pero ayer mismo la alcaldesa recibía en 
este mismo salón de plenos a los 30 nuevos 
agentes que se incorporan a la plantilla de 
la Policía Local. Le repito: 30 nuevos 
agentes. 
 
El número en este caso es importante 
porque es la mayor incorporación de 
efectivos desde 1992 y además hay que 
sumar otros 10 que se incorporaron hace 
unos meses. 
 
Lo que no le cuentan ustedes a las 
asociaciones vecinales, señor Deus, y creo 
que hacen mal en no hacerlo, es quién 
estableció las tasas de reposición en las 
administraciones públicas y quién fue el 
responsable de una brutal disminución del 
personal público en la pasada década; 
quién fue el responsable de los recortes 
que adelgazaron todas las 
administraciones y que afectaron 
negativamente a la prestación de servicios 
públicos. Desde que gobierna el Partido 
Socialista en España la tasa de reposición 
supera el 100 % en lo que se refiere a los 
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neste caso afecta ás policías locales, e 
este goberno municipal, todas as prazas 
de policía local que pode convocar, as 
convoca todas, ata donde chegan as nosas 
competencias. 
 
 
Creo que estaría ben que lle explicaran 
esto a todos aqueles que se preocupan por 
este tema. A nós nos preocupa e nos 
ocupa, e facemos todo aquelo que está na 
nosa man. 
 
Creo que as cousas agora son distintas, 
creo que as asociacións están sendo 
escoitadas por parte da alcaldesa, non xa 
só por parte dos concelleiros e 
concelleiras, que tamén, pero por se non 
chegara esta alocución, voulle dar uns 
datos. 
 
A alcaldesa desta cidade, Inés Rey, 
reuniuse personalmente nos últimos 
meses con representantes das asociacións 
de veciños da Agra do Orzán, de Mesoiro, 
de Novo Mesoiro, do Castrillón, dos 
Castros, do Martinete, de Catro Camiños, 
da Sagrada Familia, do Ventorrillo, de 
San Pedro de Visma e de San Vicente de 
Elviña. Polo tanto, diálogo permanente e 
presencia nos barrios, e por se o queren 
saber, nas vindeiras semanas manterá 
reunións coas asociacións de Eirís e dos 
Rosales. Estamos a pechar datas para a 
reunión da alcaldesa tamén coas 
entidades veciñais de Labañou, de 
Monelos, da praza do Comercio, de 
Pedralonga e de Monte Alto porque o 
compromiso da alcaldesa é estar en todos 
os barrios da cidade coas asociacións 
veciñais no primeiro ano de mandato, e 
así será. 
 
 
Non só atendemos as asociacións, senón 
que por primeira vez é a alcaldesa a que 
se reúne con todas, visita e coñece sobre 
o terreo, cousa que non sucedeu en 
mandatos anteriores. Polo tanto, falamos 

efectivos de los cuerpos especiales, en este 
caso afecta a las policías locales, y este 
gobierno municipal, todas las plazas de 
policía local que puede convocar, las 
convoca todas, hasta donde llegan 
nuestras competencias. 
 
Creo que estaría bien que le explicaran 
esto a todos aquellos que se preocupan por 
este tema. A nosotros nos preocupa y nos 
ocupa, y hacemos todo aquello que está en 
nuestra mano. 
 
Creo que las cosas ahora son distintas, 
creo que las asociaciones están siendo 
escuchadas por parte de la alcaldesa, no 
ya solo por parte de los concejales y 
concejalas, que también, pero por si no 
llegara esta alocución, le voy a dar unos 
datos. 
 
La alcaldesa de esta ciudad, Inés Rey, se 
reunió personalmente en los últimos meses 
con representantes de las asociaciones de 
vecinos del Agra do  Orzán, de Mesoiro, de 
Novo Mesoiro, de O Castrillón, de Os 
Castros, de O Martinete, de Catro 
Camiños, de la Sagrada Familia, de O 
Ventorrillo, de San Pedro de Visma y de 
San Vicente de Elviña. Por lo tanto, 
diálogo permanente y presencia en los 
barrios, y por si lo quieren saber, en las 
próximas semanas mantendrá reuniones 
con las asociaciones de Eirís y de Os 
Rosales. Estamos cerrando fechas para la 
reunión de la alcaldesa también con las 
entidades vecinales de Labañou, de 
Monelos, de la plaza del Comercio, de 
Pedralonga y de Monte Alto porque el 
compromiso de la alcaldesa es estar en 
todos los barrios de la ciudad con las 
asociaciones vecinales en el primer año de 
mandato, y así será. 
 
No solo atendemos a las asociaciones, sino 
que por primera vez es la alcaldesa la que 
se reúne con todas, visita y conoce sobre el 
terreno, cosa que no sucedió en mandatos 
anteriores. Por lo tanto, hablamos de 
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de actuacións que son do conxunto do 
Goberno municipal, pero dado que se 
dirixen á Alcaldía creo que é bo que esto 
quede reflexado. Todos os concelleiros e 
concelleiras estamos en contacto co corpo 
do movemento veciñal, intentando 
atender o mellor posible as demandas e 
peticións. Unhas veces é posible e outras 
non, pero sen ir máis lonxe así se fixo a 
pasada semana en Monte Alto. 
 
En contacto directo coa cidadanía imos 
resolvendo os problemas e demandas que 
existen, que son moitos. Só na Área de 
Medio Ambiente no que vai de mandato, 
por darlle este dato, (óese un sinal 
acústico indicativo da finalización do 
tempo de intervención) temos resoltas 
115 demandas veciñais e na Área de 
Infraestruturas e Mobilidade 109, e 
seguirémolo a facer así, por suposto, non 
lles quepa ningunha dúbida. É a tarefa 
que temos encomendada e polo tanto o 
que temos que facer: interlocución con 
todas e cada unha das entidades, 
independentemente de que sexan máis 
grandes ou máis pequenas, todas merecen 
o noso respecto. E por certo, fan unha 
contribución moi importante á cidade coa 
súa labor porque achegan problemáticas 
diarias ás cales se intenta dar resposta e se 
non é competencia do Goberno municipal 
tamén podemos trasladarllo a outras 
administracións porque ó final todo acaba 
chegando ó Concello da Coruña, e polo 
tanto, temos que tamén facer a 
interlocución con outras administracións.  
 
 
 
Non é responsabilidade nosa, como decía 
a miña compañeira Neira, que haxa listas 
de espera para que o atenda a un un 
médico en atención primaria (óense dous 
sinais acústicos indicativos da 
finalización do tempo de intervención) 
—remato, señora alcaldesa—, pero si é 
un problema, si é un problema, que un 
tarde máis dunha semana en obter unha 

actuaciones que son del conjunto del 
Gobierno municipal, pero dado que se 
dirigen a la Alcaldía creo que es bueno que 
esto quede reflejado. Todos los concejales 
y concejalas estamos en contacto con el 
cuerpo del movimiento vecinal, intentando 
atender lo mejor posible las demandas y 
peticiones. Unas veces es posible y otras 
no, pero sin ir más lejos así se hizo la 
pasada semana en Monte Alto. 
 
En contacto directo con la ciudadanía 
vamos resolviendo los problemas y 
demandas que existen, que son muchos. 
Solo en el Área de Medio Ambiente en lo 
que va de mandato, por darle este dato, (se 
oye una señal acústica indicativa de la 
finalización del tiempo de intervención) 
hemos resuelto 115 demandas vecinales y 
en el Área de Infraestructuras y Movilidad 
109, y lo seguiremos haciendo así, por 
supuesto, no les quepa ninguna duda. Es la 
tarea que tenemos encomendada y por lo 
tanto lo que tenemos que hacer: 
interlocución con todas y cada una de las 
entidades, independientemente de que sean 
más grandes o más pequeñas, todas 
merecen nuestro respeto. Y por cierto, 
hacen una contribución muy importante a 
la ciudad con su labor porque hacen llegar 
problemáticas diarias a las cuales se 
intenta dar respuesta y si no es 
competencia del Gobierno municipal 
también podemos trasladárselo a otras 
administraciones porque al final todo 
acaba llegando al Ayuntamiento de A 
Coruña, y por lo tanto, tenemos que 
también hacer la interlocución con otras 
administraciones.  
 
No es responsabilidad nuestra, como decía 
mi compañera Neira, que haya listas de 
espera para que lo atienda a uno un 
médico en atención primaria (se oyen dos 
señales acústicas indicativas de la 
finalización del tiempo de intervención) 
—finalizo, señora alcaldesa—, pero sí es 
un problema, sí es un problema, que uno 
tarde más de una semana en obtener una 
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cita par ir ó seu médico de cabeceira. Eso 
tamén lle preocupa ás asociacións de 
veciños e veciñas porque a saúde é algo 
que nos ocupa a todos. Non é 
responsabilidade do Concello, pero nós 
farémosllo chegar á Xunta de Galicia que 
é a competente. E con iso como con 
outras cousas porque tamén é a nosa 
labor. 
 
Nada máis e moitas grazas. 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas. 
 
Remata o debate desta moción. 
 
Votación da segunda moción 
presentada polo Grupo municipal do 
Partido Popular 
 
Seguidamente pola Presidencia sométese 
a votación a segunda moción presentada 
polo Grupo municipal do Partido Popular 
relativa ás asociacións veciñais, 
producíndose o seguinte resultado: 
 
 
Vota a favor o Grupo municipal do 
Partido Popular (PP) (12 votos). 
 
Vota a favor o Grupo municipal dos 
Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 
 
Vota a favor o Grupo municipal do 
Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 
votos). 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas. 
 
Queda aprobada por unanimidade. 
 
18. Moción do Grupo municipal do 
Partido Popular relativa a asociacións 
veciñais. 
 

cita par ir a su médico de cabecera. Eso 
también le preocupa a las asociaciones de 
vecinos y vecinas porque la salud es algo 
que nos ocupa a todos. No es 
responsabilidad del Ayuntamiento, pero 
nosotros se lo haremos llegar a la Xunta de 
Galicia que es la competente. Y con eso 
como con otras cosas porque también es 
nuestra labor. 
 
Nada más y muchas gracias. 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias. 
 
Finaliza el debate de esta moción. 
 
Votación de la segunda moción 
presentada por el Grupo municipal del 
Partido Popular 
 
Seguidamente por la Presidencia se somete 
a votación la segunda moción presentada 
por el Grupo municipal del Partido 
Popular relativa a las asociaciones 
vecinales, produciéndose el siguiente 
resultado: 
 
Vota a favor el Grupo municipal del 
Partido Popular (PP) (12 votos). 
 
Vota a favor el Grupo municipal de los 
Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 
 
Vota a favor el Grupo municipal del 
Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 
votos). 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias. 
 
Queda aprobada por unanimidad. 
 
18. Moción del Grupo municipal del 
Partido Popular relativa a asociaciones 
vecinales. 
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Instar a alcaldesa a atender a solicitude de 
reunión formulada polas asociacións e 
agrupacións veciñais Elviña 2 Fases, 
Monte Martelo, Sector 7 Recinto Feiral, 
Barrio das Flores, Orzán-Peixaría, 
Matogrande, Elviña Castro “Os 
Rexumeiros”, Os Rosais e Praza do 
Comercio, para levar a cabo medidas que 
afectan tanto os barrios como a toda a 
cidade. 
 
Terceira. Moción relativa a deporte en 
idade escolar. 
 
Sobre esta moción consta presentada 
unha emenda transaccionada de 
substitución dos grupos municipais dos 
Socialistas de Galicia-PSOE e do BNG.  
 
Presidencia 
 
Terceira e última moción do Partido 
Popular sobre deporte en idade escolar.  
 
Señor García, ten a palabra.  
 
Señor García Fernández 
 
Bos días, grazas señora alcaldesa.  
 
En primeiro lugar quería, antes de facer 
a miña intervención sobre a moción, 
felicitar aos 13 coruñeses que foron 
primeiros nas distincións ao mérito 
deportivo celebrado esta semana en 
Ferrol, e lamentar de novo que outro ano 
ningún compoñente do grupo de goberno 
estivese a acompañar a estes coruñeses.  
 
Hoxe, cando esta semana, cando estaba a 
ver a transacción do Grupo Socialista e 
do BNG pois me dixen: que pouca 
ambición teñen estes dous, estes dous 
partidos, verdade? Pero sobre todo 
deume pena, e con todos os respectos, 
eh?, pola falta de coñecemento absoluto 
que teñen tanto do deporte en idade 
escolar a nivel autonómico como a nivel 
local.  

Instar a la alcaldesa a atender la solicitud 
de reunión formulada por las asociaciones 
y agrupaciones vecinales Elviña 2 Fases, 
Monte Martelo, Sector 7 Recinto Ferial, 
Barrio de las Flores, Orzán-Pescadería, 
Matogrande, Elviña Castro “Os 
Rexumeiros”, Os Rosales y Plaza del 
Comercio, para llevar a cabo medidas que 
afectan tanto a los barrios como a toda la 
ciudad. 
 
Tercera. Moción relativa a deporte en 
edad escolar. 
 
Sobre esta moción consta presentada una 
enmienda transaccionada de sustitución 
de los grupos municipales de los 
Socialistas de Galicia-PSOE y del BNG. 
 
Presidencia 
 
Tercera y última moción del Partido 
Popular sobre el deporte en edad escolar.  
 
Señor García, tiene la palabra. 
 
Señor García Fernández 
 
Buenos días, gracias señora alcaldesa.  
 
En primer lugar quería, antes de hacer mi 
intervención sobre la moción, felicitar a los 
13 coruñeses que han sido primeros en las 
distinciones al mérito deportivo celebrado 
esta semana en Ferrol, y lamentar de nuevo 
que otro año ningún componente del grupo 
de gobierno estuviese acompañando a estos 
coruñeses.  
 
Hoy, cuando esta semana, cuando estaba 
viendo la transacción del Grupo Socialista 
y del BNG pues me dije: qué poca 
ambición tienen estos dos, estos dos 
partidos ¿verdad? Pero sobre todo me dio 
pena, y con todos los respetos, ¿eh?, por la 
falta de conocimiento absoluto que tienen 
tanto del deporte en edad escolar a nivel 
autonómico como a nivel local.  
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Vostedes pídennos unha serie de cousas 
que queren que cambiemos no punto 
número un. Pero se xa o estamos facendo 
desde a Xunta! Se o que queremos é que 
todos eses puntos do número un o faga o 
Concello porque ten competencias.  
 
Estamos a falar aquí de competencias. O 
artigo 8 da Lei do Deporte Galego fala 
de que os concellos deben de fomentar, 
deben de promover e difundir o deporte 
especialmente o deporte en idade 
escolar. É o que lles estamos pedindo, 
pero non se decatan.  
 
Ben, é certo que o deporte evolucionou en 
positivo, verdade?, e que é unha materia 
aínda pendente porque aínda ten que 
facer moito máis. En Coruña unha 
actividade deportiva escolar estancouse 
na década dos 80. Este ecosistema 
deportivo é moi diferente a eses anos e 
require dun cambio profundo para 
adaptarse ás circunstancias dun 
escenario deportivo que é máis dinámico. 
Actualmente en Coruña temos 70 centros 
escolares que poden dispoñer dunha 
oferta de promoción do deporte escolar 
que é unha oportunidade única que 
vostedes a desperdician, e temos máis de 
400 entidades para poder trasladalas a 
través deles e crear un novo plan de 
deporte en idade escolar que é a nosa 
proposta. O formato das Escolas 
Deportivas Municipais que contemplan 
programas de deporte en idade escolar 
participan sobre un 30 % de nenos de 6 a 
16 anos, os cales non están inscrito no 
plan “Xogade”. Por tanto, ocasionouse 
que estes nenos, ese 30 % de usuarios, 
esas familias, non poidan cobrar o bono 
deporte de 120 euros para cada un deles.  
 
 
Más de mil familias coruñesas están en 
desigualdade de condicións con respecto 
a outras familias de 5 quilómetros de 
aquí, Culleredo, Oleiros, Betanzos, todos 

 
Ustedes nos piden una serie de cosas que 
quieren que cambiemos en el punto número 
uno. ¡Pero si ya lo estamos haciendo desde 
la Xunta! Si lo que queremos es que todos 
esos puntos del número uno lo haga el 
Ayuntamiento porque tiene competencias.  
 
Estamos hablando aquí de competencias. 
El artículo 8 de la Ley del Deporte Gallego 
habla de que los ayuntamientos deben de 
fomentar, deben de promover y difundir el 
deporte especialmente el deporte en edad 
escolar. Es lo que les estamos pidiendo, 
pero no se enteran.  
 
Bien, es cierto que el deporte ha 
evolucionado en positivo ¿verdad?, y que 
es una asignatura todavía pendiente porque 
todavía tiene que hacer mucho más. En 
Coruña una actividad deportiva escolar se 
ha estancado en la década de los 80. Este 
ecosistema deportivo es muy diferente a 
esos años y requiere de un cambio 
profundo para adaptarse a las 
circunstancias de un escenario deportivo 
que es más dinámico. Actualmente en 
Coruña tenemos 70 centros escolares que 
pueden disponer de una oferta de 
promoción del deporte escolar que es una 
oportunidad única que ustedes la 
desperdician, y tenemos más de 400 
entidades para poder trasladarlas a través 
de ellos y crear un nuevo plan de deporte 
en edad escolar que es nuestra propuesta. 
El formato de las Escuelas Deportivas 
Municipales que contemplan programas de 
deporte en edad escolar participan sobre un 
30 % de niños de 6 a 16 años ,los cuales no 
están inscrito en el Plan “Xogade”. Por lo 
tanto, se ha ocasionado que estos niños, ese 
30 % de usuarios, esas familias, no puedan 
cobrar el bono deporte de 120 euros para 
cada uno de ellos.  
 
Más de mil familias coruñesas están en 
desigualdad de condiciones con respecto a 
otras familias de 5 kilómetros de aquí, 
Culleredo, Oleiros, Betanzos, todos están 
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están en inferioridade de condicións. En 
Galicia case hai 100 concellos que 
participan no programa “Xogade” a 
través da mesma estrutura que ten este 
servizo municipal, idéntica. A única e 
gran diferenza é que estes concellos fan 
implicar aos seus escolares a través das 
súas escolas deportivas municipais e 
porque vostedes, o que poñen aí, estes 
concellos gobernados por PP, PSOE, 
BNG, teñen estes plans de deporte en 
idade escolar. É que non os coñecen, por 
iso sorpréndeme o que vostedes están a 
trasladar. Concellos con menos de 5.000 
habitantes fan este traballo. Máis de 
135.0000 escolares participan no noso 
plan “Xogade” como peticións abertas, 
inclusivas, si, inclusivas. Pioneiros na 
competición con persoas con 
discapacidade que compiten cos seus 
compañeiros achegando a coñecer 
outros deportes mediante actividades de 
promoción deportiva, en definitiva, a 
formarse a través do deporte. Este, esta 
aposta decidida da Xunta é para centros 
escolares e escolas deportivas 
municipais que son a maioría de 
participantes cunha, unha medida única 
en toda España, o seguro deportivo, 2,6 
millóns de euros para estes nenos, ou o 
bono deporte recente, 16 millóns para 
estas familias. Ou a organización e o 
transporte gratuíto para estes todos 
participantes que se gastan 2 millóns en 
partidas orzamentarias.  
 
Con todos estes argumentos o que 
queremos é que crean e crean un novo 
plan de deporte en idade escolar, unha 
visión máis integradora e global do 
deporte. Miren, queremos apostar polo 
que diciamos aí, apertura das 
instalacións deportivas en centros 
escolares con novos convenios de 
colaboración. Por certo, hai un convenio 
marco do ano 2014 reeditado en 2020 
coa Consellería de Educación que se 
poden utilizar os centros escolares. O 
único que hai que ter é proactivo e que se 

en inferioridad de condiciones. En Galicia 
casi hay 100 ayuntamientos que participan 
en el programa “Xogade” a través de la 
misma estructura que tiene este servicio 
municipal, idéntica. La única y gran 
diferencia es que estos ayuntamientos 
hacen implicar a sus escolares a través de 
sus escuelas deportivas municipales y 
porque ustedes, lo que ponen ahí, estos 
ayuntamientos gobernados por PP, PSOE, 
BNG, tienen estos planes de deporte en 
edad escolar. Es que no los conocen, por 
eso me sorprende lo que ustedes están 
trasladando. Ayuntamientos con menos de 
5.000 habitantes hacen este trabajo. Más de 
135.0000 escolares participan en nuestro 
plan “Xogade” como peticiones abiertas, 
inclusivas, sí, inclusivas. Pioneros en la 
competición con personas con 
discapacidad que compiten con sus 
compañeros acercando a conocer otros 
deportes mediante actividades de 
promoción deportiva, en definitiva, a 
formarse a través del deporte. Este, esta 
apuesta decidida de la Xunta es para 
centros escolares y escuelas deportivas 
municipales que son la mayoría de 
participantes con una, una medida única en 
toda España, el seguro deportivo, 2,6 
millones de euros para estos niños, o el 
bono deporte reciente, 16 millones para 
estas familias. O la organización y el 
transporte gratuito para estos todos 
participantes que se gastan 2 millones en 
partidas presupuestarias.  
 
Con todos estos argumentos lo que 
queremos es que crean y crean un nuevo 
plan de deporte en edad escolar, una visión 
más integradora y global del deporte. 
Miren, queremos apostar por lo que 
decíamos ahí, apertura de las instalaciones 
deportivas en centros escolares con nuevos 
convenios de colaboración. Por cierto, hay 
un convenio marco del año 2014 reeditado 
en 2020 con la Consellería de Educación 
que se pueden utilizar los centros escolares. 
Lo único que hay que tener es proactivo y 
que se sienten y que los abran a través de 
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senten e que os abran a través destes 
plans. Por certo, no ano 2000 desde a 
Xunta houbo unha achega de 2 millóns de 
euros para que estes centros escolares a 
través dos concellos puidesen reformar 
estas instalacións. É que me fai graza o 
que poñen vostedes das instalacións. É 
que perderon, non me cansarei de dicirllo 
sempre: 38 millóns de euros para poder 
reformar instalacións deportivas, tanto 
con axudas da Xunta como o CSDE, 38 
millóns de euros.  
 
Viron a portada de hoxe dun diario? E 
falan das instalacións dos complexos?, 
vírona? Cinco anos lévoos denunciando. 
E despois temos que escoitar na última 
intervención ao señor Castro dicindo —
pasouse dos catro minutos falando—, 
falando do soldo dun funcionario 
autonómico (óese un sinal acústico 
indicativo da finalización do tempo de 
intervención), do que cobraba ou non o 
cobraba, de se informaba ou non ás 
entidades deportivas e se tiña o 
cesamento encima da mesa. E despois 
teñen, teño que felicitarlles, teñen o único 
contrato é o da cafetería. 
 
En definitiva, o que queremos é crear e 
crer nun plan de deporte en idade 
escolar, pero vexo que o descoñecen por 
completo cal é a realidade deportiva da 
nosa cidade e do deporte galego.  
 
Moitas grazas.  
 
Presidencia 
 
Moitas grazas. 
 
Quenda para o BNG, señor Jorquera.  
 
Señor Jorquera Caselas 
 
Grazas, señora alcaldesa. 
 
Coincidimos na importancia de fomentar 
o deporte escolar para promover e 

estos planes. Por cierto, en el año 2000 
desde la Xunta hubo una aportación de 2 
millones de euros para que estos centros 
escolares a través de los ayuntamientos 
pudiesen reformar estas instalaciones. Es 
que me hace gracia lo que ponen ustedes de 
las instalaciones. Es que han perdido, no 
me cansaré de decírselo siempre: 38 
millones de euros para poder reformar 
instalaciones deportivas, tanto con ayudas 
de la Xunta como el CSDE, 38 millones de 
euros.  
 
¿Han visto la portada de hoy de un diario? 
¿Y hablan de las instalaciones de los 
complejos?, ¿la han visto? Cinco años los 
llevo denunciando. Y después tenemos que 
escuchar en la última intervención al señor 
Castro diciendo —se pasó de los cuatro 
minutos hablando—, hablando del sueldo 
de un funcionario autonómico (se oye una 
señal acústica indicativa de la 
finalización del tiempo de intervención), 
de lo que cobraba o no lo cobraba, de si 
informaba o no a las entidades deportivas y 
si tenía el cese encima de la mesa. Y 
después tienen, tengo que felicitarles, 
tienen el único contrato es el de la cafetería. 
 
En definitiva, lo que queremos es crear y 
creer en un plan de deporte en edad escolar, 
pero veo que lo desconocen por completo 
cuál es la realidad deportiva de nuestra 
ciudad y del deporte gallego.  
 
Muchas gracias.  
 
Presidencia 
 
Muchas gracias. 
 
Turno para el BNG, señor Jorquera.  
 
Señor Jorquera Caselas 
 
Gracias, señora alcaldesa. 
 
Coincidimos en la importancia de 
fomentar el deporte escolar para promover 
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desenvolver hábitos de vida saudábeis 
nos escolares e tamén como parte do 
proceso educativo, formando en valores 
como a cooperación, a convivencia, o 
traballo en equipo ou a superación a 
través do esforzo.  Que acontece? 
Acontece, señor García, que o señor 
Lorenzo ten razón. O señor Lorenzo no 
debate da moción sobre os avogados de 
oficio dixo textualmente que as 
competencias son moi importantes. Foi o 
que dixo o señor Miguel Lorenzo. E que 
acontece, señor García? Pois acontece 
que segundo o Estatuto de Autonomía de 
Galicia é competencia exclusiva da 
Comunidade Autónoma a promoción do 
deporte, artigo 27.22. Do mesmo xeito co 
artigo 31 do Estatuto establece a 
competencia plena da Comunidade 
Autónoma galega na regulación e 
administración do ensino en toda súa 
extensión, niveis e graos, modalidades e 
especialidades. En definitiva, acontece 
que o deporte escolar é competencia da 
Xunta e o PP o que fai con esta moción, 
como xa nos ten acostumados, é 
impoñerlle deberes a outras 
administracións en vez de esixirlle á 
Xunta que exerza debidamente as 
competencias que ten atribuídas. Esa é a 
razón da emenda que presentamos.  
 
Non ten sentido, como fai o PP, instar o 
Goberno municipal a realizar un plan 
estratéxico cos centros educativos para 
mellorar as instalacións deportivas 
dotando as mesmas de peche, pavimento 
deportivo e alumamento adecuados para 
a práctica do exercicio e dotando das 
partidas orzamentarias adecuadas, e en 
cambio non esixirllo á Xunta nas 
instalacións deportivas dos centros 
educativos de titularidade autonómica, 
que son a maioría. Aparte de que cremos 
necesario que se contemple tamén a 
apertura das instalacións destes centros 
de titularidade autonómica para que a 
veciñanza poida acceder ó desfrute desas 
instalacións nas horas nas que non teñan 

y desarrollar hábitos de vida saludables en 
los escolares y también como parte del 
proceso educativo, formando en valores 
como la cooperación, la convivencia, el 
trabajo en equipo o la superación a través 
del esfuerzo ¿Qué ocurre? Ocurre, señor 
García, que el señor Lorenzo tiene razón. 
El señor Lorenzo en el debate de la moción 
sobre los abogados de oficio dijo 
textualmente que las competencias son 
muy importantes. Fue lo que dijo el señor 
Miguel Lorenzo ¿Y qué ocurre, señor 
García? Pues ocurre que según el Estatuto 
de Autonomía de Galicia es competencia 
exclusiva de la Comunidad Autónoma la 
promoción del deporte, artículo 27.22. Del 
mismo modo que el artículo 31 del Estatuto 
establece la competencia plena de la 
Comunidad Autónoma gallega en la 
regulación y administración de la 
enseñanza en toda su extensión, niveles y 
grados, modalidades y especialidades. En 
definitiva, ocurre que el deporte escolar es 
competencia de la Xunta y el PP lo que 
hace con esta moción, como ya nos tiene 
acostumbrados, es imponerle deberes a 
otras administraciones en vez de exigirle a 
la Xunta que ejerza debidamente las 
competencias que tiene atribuidas. Esa es 
la razón de la enmienda que presentamos.  
 
 
No tiene sentido, como hace el PP, instar 
al Gobierno municipal a realizar un plan 
estratégico con los centros educativos para 
mejorar las instalaciones deportivas 
dotando a las mismas de cierre, pavimento 
deportivo y alumbrado adecuados para la 
práctica del ejercicio y dotando de las 
partidas presupuestarias adecuadas, y en 
cambio no exigírselo a la Xunta en las 
instalaciones deportivas de los centros 
educativos de titularidad autonómica, que 
son la mayoría. Aparte de que creemos 
necesario que se contemple también la 
apertura de las instalaciones de estos 
centros de titularidad autonómica para 
que el vecindario pueda acceder al disfrute 
de esas instalaciones en las horas en las 
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uso escolar.  
 
Parécenos ben, señor García, que se inste 
o Concello a elaborar un plan estratéxico 
de deporte en idade escolar, pero dado 
que o deporte escolar é competencia 
autonómica, a Xunta ten a obriga, por 
tanto, de financiar a súa elaboración. E 
postos a pedir, a Xunta é a titular dos 
complexos deportivos de Elviña, A 
Sardiñeira e Agra 1 que presentan un 
lamentable estado de deterioración, e 
mesmo de abandono, ate o punto de que a 
falla do mais elemental mantemento 
constitúe en ocasións un perigo para o seu 
cadro de persoal e as persoas usuarias, 
razón pola que incluímos tamén na 
emenda a esixencia á Xunta de Galicia de 
asegurar o adecuado mantemento deses 
complexos.  
 
Estas son as sinxelas razóns que motivan 
a presentación desta emenda.  
 
Moitas grazas.  
 
Presidencia 
 
Moitas grazas, señor Jorquera. 
 
Turno para o Goberno, señor Vázquez. 
 
Señor Vázquez Martínez 
 
Moitas grazas, señora alcaldesa.  
 
Bo día a todos e a todas.  
 
Cada vez que o escoito a usted, señor 
García, é a choiva de millóns, pero sigo 
ca sequía.  
 
O estudo do traballo arredor do deporte 
na escola distingue entre o deporte 
escolar curricular en horario lectivo, o 
deporte en horario escolar en horario non 
lectivo e o deporte de elite con persoas en 
idade escolar. A moción que presenta 
hoxe o Grupo municipal do Partido 

que no tengan uso escolar.  
 
Nos parece bien, señor García, que se inste 
al Ayuntamiento a elaborar un plan 
estratégico de deporte en edad escolar, 
pero dado que el deporte escolar es 
competencia autonómica, la Xunta tiene la 
obligación, por tanto, de financiar su 
elaboración. Y puestos a pedir, la Xunta es 
la titular de los complejos deportivos de 
Elviña, A Sardiñeira y Agra 1 que 
presentan un lamentable estado de 
deterioro, y también de abandono, hasta el 
punto de que la falta del más elemental 
mantenimiento constituye en ocasiones un 
peligro para su plantilla y las personas 
usuarias, razón por la que incluimos 
también en la enmienda la exigencia a la 
Xunta de Galicia de asegurar el adecuado 
mantenimiento de esos complejos.  
 
Estas son las sencillas razones que motivan 
la presentación de esta enmienda. 
 
Muchas gracias.  
 
Presidencia  
 
Muchas gracias, señor Jorquera. 
  
Turno para el Gobierno, señor Vázquez.  
 
Señor Vázquez Martínez  
 
Muchas gracias, señora alcaldesa.  
 
Buenos días a todos y a todas. 
 
Cada vez que lo escucho a usted, señor 
García, es la lluvia de millones, pero sigo 
con la sequía.  
 
El estudio del trabajo alrededor del 
deporte en la escuela distingue entre el 
deporte escolar curricular en horario 
lectivo, el deporte en horario escolar en 
horario no lectivo y el deporte de élite con 
personas en edad escolar. La moción que 
presenta hoy el Grupo municipal del 
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Popular refírese exclusivamente á 
segunda destas decisións.  
 
Seguindo ás persoas especialistas na 
materia educativa consideramos, pois, o 
deporte en idade escolar toda aquela 
actividade deportiva organizada que 
practican escolares durante o período de 
escolarización obrigatoria, en horario non 
lectivo, e que ten por obxectivo principal 
complementar o desenvolvemento 
educativo das rapazas e dos rapaces 
satisfacendo de paso as necesidades 
individuais de cada deportista. Polo tanto, 
o deporte en idade escolar está orientado 
á educación integral da mocidade en 
condicións de igualdade, ao 
desenvolvemento armónico da súa 
personalidade, á consecución dunhas 
condicións físicas e á xeración dun hábito 
que posibilite a práctica continuada do 
deporte en idades posteriores e que 
fomente a práctica de formas de vida 
saudables.  
 
Sendo isto así, e como todos podemos 
entender, o deporte en idade escolar é 
unha competencia educativa concernente, 
por tanto, a —consonte establece o noso 
Estatuto de Autonomía—, á 
Administración autonómica, á Xunta de 
Galicia, como responsable.  
 
É que non se pode pretender que o 
deporte en idade escolar sexa un mundo 
de deporte dous, ou paralelo ao do 
deporte municipal. Debe de 
desenvolverse sempre dentro do respecto 
á súa finalidade educativa e debe 
complementar a aquel.  
 
É competencia autonómica establecer as 
bases e os principios xerais do deporte 
escolar, fixar as directrices dos 
programas de fomento e o 
desenvolvemento deportivo nese ámbito 
escolar, regular as súas competicións 
xunto co réxime deportivo e disciplinario, 
e dotar as instalacións deportivas que a 

Partido Popular se refiere exclusivamente 
a la segunda de estas decisiones.  
 
Siguiendo a las personas especialistas en 
la materia educativa consideramos, pues, 
el deporte en edad escolar toda aquella 
actividad deportiva organizada que 
practican escolares durante el período de 
escolarización obligatoria, en horario no 
lectivo, y que tiene por objetivo principal 
complementar el desarrollo educativo de 
las niñas y de los niños satisfaciendo de 
paso las necesidades individuales de cada 
deportista. Por lo tanto, el deporte en edad 
escolar está orientado a la educación 
integral de la juventud en condiciones de 
igualdad, al desarrollo armónico de su 
personalidad, a la consecución de unas 
condiciones físicas y a la generación de un 
hábito que posibilite la práctica 
continuada del deporte en edades 
posteriores y que fomente la práctica de 
formas de vida saludables.  
 
 
Siendo esto así, y como todos podemos 
entender, el deporte en edad escolar es una 
competencia educativa concerniente, por 
tanto, a —de conformidad con lo que 
establece nuestro Estatuto de Autonomía—
, a la Administración autonómica, a la 
Xunta de Galicia, como responsable.  
 
Es que no se puede pretender que el 
deporte en edad escolar sea un mundo de 
deporte dos, o paralelo al del deporte 
municipal. Debe de desarrollarse siempre 
dentro del respeto a su finalidad educativa 
y debe complementar a aquel.  
 
 
Es competencia autonómica establecer las 
bases y los principios generales del 
deporte escolar, fijar las directrices de los 
programas de fomento y el desarrollo 
deportivo en ese ámbito escolar, regular 
sus competiciones junto con el régimen 
deportivo y disciplinario, y dotar las 
instalaciones deportivas que la acojan y 
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acollan e que estean localizadas nos 
inmobles dos centros educativos. Non o 
digo eu, eh?, señor García, o di a Lei 
3/2012 do Deporte Galego.  
 
Os concellos, iso si, sempre respectando 
os principios de cooperación, 
colaboración e coordinación entre as 
administracións públicas, prestamos 
apoio no fomento dos programas xerais 
autonómicos de deporte en idade escolar, 
colaborando igualmente co tecido 
deportivo e asociativo do mundo do 
deporte, pero o que non faremos será 
subordinar a política municipal do 
deporte á política autonómica de deporte 
en idade escolar.  
 
Usted ven falar do, do bono de  deporte e 
di que hai unha nula participación. O que 
non conta usted, ou non ten en conta, é 
que moitos dos usuarios das escolas 
deportivas municipais fan outras 
modalidades deportivas en clubs que 
están federados e que si están adheridos 
ao programa “Xogade”, por tanto, teñen 
dereito ao bono deporte. Non todos os 
que están nas escolas de deporte 
municipais practican solo un deporte nin 
están..., deixan de estar federados en 
outros e practicando outras modalidades 
deportivas.  
 
Pero isto en todo caso é unha subvención 
pública e debería ser universal para todo 
o mundo, sen discriminación. E o que non 
pode facer é que a súa competencia a 
trasladen —o traballo e a competencia— 
ós concellos, porque iso dalgunha 
maneira pode ser unha discriminación.  
 
Aproveita tamén para..., a moción do 
Grupo Popular, para deslizar no seu texto 
que a estrutura deportiva municipal 
quedou ancorada nos anos 80. Pois ben, 
voulles dar algún dato incontestable con 
datos oficiais. A Coruña é a segunda das 
sete cidades galegas que mais orzamento 
municipal destina ao deporte, so por 

que estén localizadas en los inmuebles de 
los centros educativos. No lo digo yo, ¿eh?, 
señor García, lo dice la Ley 3/2012 del 
Deporte Gallego.  
 
Los ayuntamientos, eso sí, siempre 
respetando los principios de cooperación, 
colaboración y coordinación entre las 
administraciones públicas, prestamos 
apoyo en el fomento de los programas 
generales autonómicos de deporte en edad 
escolar, colaborando igualmente con el 
tejido deportivo y asociativo del mundo del 
deporte, pero lo que no haremos será 
subordinar la política municipal del 
deporte a la política autonómica de 
deporte en edad escolar. 
  
Usted viene a hablar del, del bono de 
deporte y dice que hay una nula 
participación. Lo que no cuenta usted, o no 
tiene en cuenta, es que muchos de los 
usuarios de las escuelas deportivas 
municipales hacen otras modalidades 
deportivas en clubes que están federados y 
que sí están adheridos al programa 
“Xogade”, por tanto, tienen derecho al 
bono deporte. No todos los que están en las 
escuelas de deporte municipales practican 
solo un deporte ni están..., dejan de estar 
federados en otros y practicando otras 
modalidades deportivas.  
 
Pero esto en todo caso es una subvención 
pública y debería ser universal para todo 
el mundo, sin discriminación. Y lo que no 
puede hacer es que su competencia la 
trasladen —el trabajo y la competencia— 
a los ayuntamientos, porque eso de alguna 
manera puede ser una discriminación.  
 
Aprovecha también para..., la moción del 
Grupo Popular, para deslizar en su texto 
que la estructura deportiva municipal 
quedó anclada en los años 80. Pues bien, 
les voy a dar algún dato incontestable con 
datos oficiales. A Coruña es la segunda de 
las siete ciudades gallegas que más 
presupuesto municipal destina al deporte, 
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detrás de Vigo. É verdade que o Partido 
Popular, goberne ou non gobernase en 
moitas cidades desde hai tempo, pero 
válelle como exemplo.  
 
En 2023 na Coruña dedicou o 3,6 % do 
seu orzamento ó deporte, o da Xunta de 
Galiza para 2024 un 0,4, a pesar de esa 
choiva de millones constante, porque xa 
me parece o sorteo de Nadal, ningunha 
cousa e dan o premio.  
 
Como membro do Goberno municipal 
podo garantizarlles que o Concello da 
Coruña será firme á hora de protexer as 
súas competencias deportivas, como 
firme será á hora de esixirlles á Xunta o 
financiamento de todas aquelas 
instalacións educativas e deportiva da súa 
titularidade ou competencia, así como 
todos aqueles programas de fomento do 
deporte en idade escolar que desexa levar 
adiante dentro do territorio municipal 
como parte das súas competencias 
autonómicas en materia educativa e 
deportiva. Seremos leales colaboradores 
co programa “Xogade”, con calquera 
outro que nos presenten sempre que, 
perdón, que redunde en beneficio de todo 
o alumnado e de todas as familias da nosa 
cidade.  
 
Sempre me fala dos 38 millóns que 
perdeu o Concello. Non son 38, son 36, e 
debería de lerse a normativa porque non é 
para nós, é para todo, para todo.  
 
Mire, fai pouco falei con dous presidentes 
das federacións. Esto presentouse no mes 
de xuño e terminou o 15 de xullo. Había 
dúas semanas para elaborar un proxecto, 
presentalo e que tiña que ser inaugurado 
cun evento internacional. Díxome os 
presidentes, gustaríame saber quen podo 
ir a acadar a esas subvencións. E usted di 
que perdimos 38? Non, son 36 para todo 
o mundo, eh?, para todo o mundo, non 
para nós, non para nós, vale? 
 

solo por detrás de Vigo. Es verdad que el 
Partido Popular, gobierne o no gobernase 
en muchas ciudades desde hace tiempo, 
pero le vale como ejemplo.  
 
En 2023 en A Coruña dedicó el 3,6 % de su 
presupuesto al deporte, el de la Xunta de 
Galicia para 2024 un 0,4, a pesar de esa 
lluvia de millones constante, porque ya me 
parece el sorteo de navidad, ninguna cosa 
y dan el premio.  
 
Como miembro del Gobierno municipal 
puedo garantizarles que el Ayuntamiento 
de A Coruña será firme a la hora de 
proteger sus competencias deportivas, 
como firme será a la hora de exigirles a la 
Xunta la financiación de todas aquellas 
instalaciones educativas y deportivas de su 
titularidad o competencia, así como todos 
aquellos programas de fomento del 
deporte en edad escolar que desea llevar 
adelante dentro del territorio municipal 
como parte de sus competencias 
autonómicas en materia educativa y 
deportiva. Seremos leales colaboradores 
con el programa “Xogade”, con cualquier 
otro que nos presenten siempre que, 
perdón, que redunde en beneficio de todo 
el alumnado y de todas las familias de 
nuestra ciudad.  
 
Siempre me habla de los 38 millones que 
perdió el Ayuntamiento. No son 38, son 36, 
y debería de leerse la normativa porque no 
es para nosotros, es para todo, para todo.  
 
Mire, hace poco hablé con dos presidentes 
de las federaciones. Esto se presentó en el 
mes de junio y terminó el 15 de julio. Había 
dos semanas para elaborar un proyecto, 
presentarlo y que tenía que ser inaugurado 
con un evento internacional. Me dijo los 
presidentes, me gustaría saber quién puedo 
ir a alcanzar la esas subvenciones ¿Y usted 
dice que perdimos 38? No, son 36 para 
todo el mundo ¿eh?, para todo el mundo, 
no para nosotros, no para nosotros, ¿vale?  
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Por todo isto o Grupo Municipal 
Socialista e o do Bloque Nacionalista 
Galego acordamos elaborar unha moción 
de substitución que presentamos para a 
súa aprobación alternativa e que 
naturalmente votaremos a favor.  
 
Moitas grazas.  
 
Presidencia 
 
Señor Vázquez, apague o micro por 
favor.  
 
Hai unha emenda presentada polos dous 
grupos municipais. O Partido Popular 
acepta ou rexeita a emenda? 
 
Señor Rodríguez García 
 
Non, rexeitámolo rotundamente, si.  
 
Presidencia 
 
Moitas grazas.  
 
Ben, procedemos á votación en primeiro 
lugar da emenda, de non prosperar da 
moción.  
 
Votación da emenda transaccionada de 
substitución dos grupos municipais dos 
Socialistas de Galicia-PSOE e do 
Bloque Nacionalista Galego á terceira 
moción do Grupo municipal do Partido 
Popular 

 
Seguidamente pola Presidencia sométese 
a votación a emenda transaccionada de 
substitución dos grupos municipais dos 
Socialistas de Galicia-PSOE e do Bloque 
Nacionalista Galego á terceira moción do 
Grupo municipal do Partido Popular 
relativa a deporte en idade escolar, 
producíndose o seguinte resultado: 
 
 
Vota en contra o Grupo municipal do 
Partido Popular (PP) (12 votos). 

Por todo esto el Grupo Municipal 
Socialista y el del Bloque Nacionalista 
Galego acordamos elaborar una moción 
de sustitución que presentamos para su 
aprobación alternativa y que naturalmente 
votaremos a favor.  
 
Muchas gracias.  
 
Presidencia 
 
Señor Vázquez, apague el micro por favor.  
 
 
Hay una enmienda presentada por los dos 
grupos municipales ¿El Partido Popular 
acepta o rechaza la enmienda?  
 
Señor Rodríguez García 
 
No, lo rechazamos rotundamente, sí. 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias.  
 
Bien, procedemos a la votación en primer 
lugar de la enmienda, de no prosperar de 
la moción.  
 
Votación de la enmienda transaccionada 
de sustitución de los grupos municipales 
de los Socialistas de Galicia-PSOE y del 
Bloque Nacionalista Galego a la tercera 
moción del Grupo municipal del Partido 
Popular 
 
Seguidamente por la Presidencia se somete 
a votación la enmienda transaccionada de 
sustitución de los grupos municipales de 
los Socialistas de Galicia-PSOE y del 
Bloque Nacionalista Galego a la tercera 
moción del Grupo municipal del Partido 
Popular relativa a deporte en edad 
escolar, produciéndose el siguiente 
resultado: 
 
Vota en contra el Grupo municipal del 
Partido Popular (PP) (12 votos).  
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Vota a favor o Grupo municipal dos 
Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 
 
Vota a favor o Grupo municipal do 
Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 
votos). 
 
Presidencia 
 
Pois queda aprobada a enmenda.  
 
19. Moción do Grupo municipal do 
Partido Popular, emendada polos 
grupos municipais do Partido dos 
Socialistas de Galicia-PSOE e do 
Bloque Nacionalista Galego, relativa a 
deporte en idade escolar. 
 

Acordo 
 
1.- Instar a Xunta, como administración 
titular das competencias educativas e en 
materia de deporte escolar, a: 
 
1.1.- Orzar e financiar a elaboración por 
parte dos concellos de plans estratéxicos 
de deporte en idade escolar. 
 
 
2.2.- Estes plans contemplarán a mellora 
das instalacións deportivas dos centros de 
ensino, dotándoas de cerramentos e 
cubricións, pavimentos deportivos, 
iluminación e instalacións técnicas 
axeitadas para a práctica do deporte e do 
exercicio. 
 
1.3.- Os plans prestarán atención á oferta 
de programas de actividades co fin de pór 
en mans do alumnado os maiores 
recursos posibles, como por exemplo: 
xogos populares, programas xogando coa 
auga e co vento, programas de hábitos 
hixiénicos e saudables ou programas de 
divulgación dos clubs. 
 
 
1.4.- Estes plans serán de aplicación tanto 

 
Vota a favor el Grupo municipal de los 
Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos).  
 
Vota a favor el Grupo municipal del 
Bloque Nacionalista Galego (BNG) (3 
votos).  
 
Presidencia  
 
Pues queda aprobada la enmienda.  
 
19. Moción del Grupo municipal del 
Partido Popular, enmendada por los 
grupos municipales del Partido de los 
Socialistas de Galicia-PSOE y del Bloque 
Nacionalista Galego, relativa a deporte en 
edad escolar. 
 

Acuerdo 
 
1.- Instar a la Xunta, como administración 
titular de las competencias educativas y en 
materia de deporte escolar, a: 
 
1.1.- Presupuestar y financiar la 
elaboración por parte de los 
ayuntamientos de planes estratégicos de 
deporte en edad escolar. 
 
2.2.- Estos planes contemplarán la mejora 
de las instalaciones deportivas de los 
centros de enseñanza, dotándolas de 
cerramientos y cubriciones, pavimentos 
deportivos, iluminación e instalaciones 
técnicas adecuadas para la práctica del 
deporte y del ejercicio. 
 
1.3.- Los planes prestarán atención a la 
oferta de programas de actividades con el 
fin de poner en manos del alumnado los 
mayores recursos posibles, como por 
ejemplo: juegos populares, programas 
jugando con el agua y con el viento, 
programas de hábitos higiénicos y 
saludables o programas de divulgación de 
los clubes. 
 
1.4.- Estos planes serán de aplicación 
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nos centros educativos de titularidade 
autonómica como nos de titularidade 
municipal. 
 
1.5.- Os plans contemplarán e fomentarán 
a utilización das instalacións por parte 
tanto da comunidade escolar como da 
veciñanza da contorna dos centros. 
 
 
1.6.- Sen prexuízo do anterior, realizar 
con axilidade e garantir para o futuro o 
adecuado mantemento dos complexos 
deportivos de titularidade autonómica 
que a Xunta xestiona na cidade da 
Coruña: Elviña, A Sardiñeira e Agra I. 
 
2.- Instar o Goberno municipal, no 
ámbito das súas competencias, a: 
 
2.1.- Participar activamente no programa 
“XOGADE” da Xunta, que 
proporcionará seguro deportivo, 
organización e transporte gratuítos para 
as e os escolares. 
 
Presidencia 
 
Rematan aquí as mocións presentadas 
polo Grupo Popular. 
 
3º. Preguntas de resposta oral. 
 
Presidencia  
 
Pasamos xa as preguntas de resposta oral.  
 
 
PREGUNTAS DE RESPOSTA ORAL 
PRESENTADAS POLO GRUPO 
MUNICIPAL DO BLOQUE 
NACIONALISTA GALEGO 
 
Primeira. Pregunta de resposta oral 
relativa a reforzar os servizos sociais 
do Concello 
 
Presidencia 
 

tanto en los centros educativos de 
titularidad autonómica como en los de 
titularidad municipal. 
 
1.5.- Los planes contemplarán y 
fomentarán la utilización de las 
instalaciones por parte tanto de la 
comunidad escolar como del vecindario 
del entorno de los centros. 
 
1.6.- Sin perjuicio de lo anterior, realizar 
con agilidad y garantizar para el futuro el 
adecuado mantenimiento de los complejos 
deportivos de titularidad autonómica que 
la Xunta gestiona en la ciudad de A 
Coruña: Elviña, A Sardiñeira y Agra I. 
 
2.- Instar al Gobierno municipal, en el 
ámbito de sus competencias, a: 
 
2.1.- Participar activamente en el 
programa “XOGADE” de la Xunta, que 
proporcionará seguro deportivo, 
organización y transporte gratuitos para 
las y los escolares. 
 
Presidencia 
 
Finalizan aquí las mociones presentadas 
por el Grupo Popular. 
 
3º. Preguntas de respuesta oral. 
 
Presidencia 
 
Pasamos ya a las preguntas de respuesta 
oral.  
 
PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 
PRESENTADAS POR EL GRUPO 
MUNICIPAL DEL BLOQUE 
NACIONALISTA GALEGO 
 
Primera. Pregunta de respuesta oral 
relativa a reforzar los servicios sociales 
del Ayuntamiento. 
 
Presidencia 
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Turno para o BNG coa primeira pregunta 
sobre servizos sociais.  
 
Señor Soto, ten a palabra.  
 
Señor Soto Díaz 
 
Moitas grazas, señora alcaldesa.  
 
Considera o Goberno municipal que é 
necesario reforzar os servizos sociais no 
Concello? 
 
Señora Neira Fernández 
 
Consideramos que o reforzo e o esforzo 
que se está facendo por parte dos servizos 
sociais municipais durante o mandato de 
Inés Rey queda fóra de toda dúbida.  
 
Señor Soto Díaz 
 
Grazas, señora Neira.  
 
Esta pregunta trae causa no feito de que 
vimos de recibir queixas por parte de 
usuarias e dunha ONG que acompaña 
persoas usuarias sobre certas demoras nos 
servizos sociais do Concello.  
 
 
Sabemos que nos servizos sociais 
convócanse prazas laborais por 
acumulación de tarefas cuxa duración 
non pode exceder de nove meses 
computados nun período de doce. Isto 
resulta disruptivo nun servizo público 
como este en que é tan relevante a 
relación profesional que se establece 
entre a traballadora social e a persoa 
usuaria que debe ser duradeira e estable. 
Tamén sabemos que os servizos sociais 
deste concello están desbordados, igual 
que os da maioría de concellos galegos, 
pola falta de políticas públicas en 
materias como vivenda ou porque se 
derivan a eles a persoas que 
potencialmente poden ser beneficiarias 
de axudas económicas para cubriren a 

Turno para el BNG con la primera 
pregunta sobre servicios sociales.  
 
Señor Soto, tiene la palabra.  
 
Señor Soto Díaz 
 
Muchas gracias, señora alcaldesa.  
 
¿Considera el Gobierno municipal que es 
necesario reforzar los servicios sociales en 
el Ayuntamiento? 
 
Señora Neira Fernández 
 
Consideramos que el refuerzo y el esfuerzo 
que se está haciendo por parte de los 
servicios sociales municipales durante el 
mandato de Inés Rey queda fuera de toda 
duda.  
 
Señor Soto Díaz 
 
Gracias, señora Neira.  
 
Esta pregunta trae causa en el hecho de 
que hemos recibido quejas por parte de 
usuarias y de una ONG que acompaña a 
personas usuarias sobre ciertas demoras 
en los servicios sociales del Ayuntamiento.  
 
Sabemos que en los servicios sociales se 
convocan plazas laborales por 
acumulación de tareas cuya duración no 
puede exceder de nueve meses computados 
en un período de doce. Esto resulta 
disruptivo en un servicio público como este 
en que es tan relevante la relación 
profesional que se establece entre la 
trabajadora social y la persona usuaria 
que debe ser duradera y estable. También 
sabemos que los servicios sociales de este 
ayuntamiento están desbordados, igual 
que los de la mayoría de ayuntamientos 
gallegos, por la falta de políticas públicas 
en materias como vivienda o porque se 
derivan a ellos a personas que 
potencialmente pueden ser beneficiarias 
de ayudas económicas para cubrir sus 
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súas necesidades económicas básicas.  
 
A vivenda debe de ser un dereito para 
todas e para todos, e as axudas 
económicas poden e deben valorarse por 
criterios única e exclusivamente 
económicos, para cuxa valoración non é 
necesaria a intervención dos servizos 
sociais. E sobre a Risga sabemos, así 
mesmo, que se teñen producido demoras 
por erros informáticos nas solicitudes 
realizadas durante, perante o rexistro 
electrónico. E sabemos que a 
intervención das e dos traballadores 
sociais comeza con entrevistas de tan só 
media hora. Media hora para levar a cabo 
algo tan serio coma unha diagnose social 
da persoa usuaria. E sabemos que o 
procedemento demórase porque exixe 
numerosos trámites e porque a Xunta de 
Galiza pode tardar varios meses en 
cumprir coas funcións que lles 
corresponden.  
 
Nós somos conscientes de todo isto, da 
mesma forma que somos conscientes de 
que este concello conta con excelentes 
profesionais na Área de Servizos Sociais, 
dos que estamos moi orgullosos, pero 
tamén cremos que os servizos sociais 
deben de ser reforzados, os 
procedementos simplificados e que deben 
exixirse ao resto de Administracións 
públicas políticas públicas de vivenda, de 
saúde pública, de saúde mental, de 
emprego, de igualdade para evitar que os 
servizos sociais funcionen como caixón 
de xastre, no que xa..., no que van parar 
todas as persoas ás que este sistema 
defrauda.  
 
Grazas, señora Neira.   
 
Señora Neira Fernández 
 
Ben, imos ver, señor Soto, eu vou tratar 
de responder as cuestións que vostede 
expón, porque fala de toda unha serie de 
cuestións que están un pouco 

necesidades económicas básicas.  
 
La vivienda debe de ser un derecho para 
todas y para todos, y las ayudas 
económicas pueden y deben valorarse por 
criterios única y exclusivamente 
económicos, para cuya valoración no es 
necesaria la intervención de los servicios 
sociales. Y sobre la Risga sabemos, 
asimismo, que se han producido demoras 
por errores informáticos en las solicitudes 
realizadas durante, ante el registro 
electrónico. Y sabemos que la intervención 
de las y de los trabajadores sociales 
comienza con entrevistas de tan sólo media 
hora. Media hora para llevar a cabo algo 
tan serio como un diagnóstico social de la 
persona usuaria. Y sabemos que el 
procedimiento se demora porque exige 
numerosos trámites y porque la Xunta de 
Galicia puede tardar varios meses en 
cumplir las funciones que les 
corresponden.  
 
Nosotros somos conscientes de todo esto, 
de la misma forma que somos conscientes 
de que este ayuntamiento cuenta con 
excelentes profesionales en el Área de 
Servicios Sociales, de los que estamos muy 
orgullosos, pero también creemos que los 
servicios sociales deben ser reforzados, los 
procedimientos simplificados y que deben 
exigirse al resto de Administraciones 
públicas políticas públicas de vivienda, de 
salud pública, de salud mental, de empleo, 
de igualdad  para evitar que los servicios 
sociales funcionen como cajón de sastre, 
en el que ya..., en el que van a parar todas 
las personas a las que este sistema 
defrauda.  
 
Gracias, señora Neira.   
 
Señora Neira Fernández 
 
Bueno, vamos a ver, señor Soto, yo voy a 
tratar de responder a las cuestiones que 
usted plantea, porque habla de toda una 
serie de cuestiones que están un poco 
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mesturadas.  
 
Eu agradézolle o recoñecemento —como 
non pode ser doutra maneira— aos 
profesionais que forman parte da 
Concellería de Benestar Social pola súa 
dedicación, que está fóra de toda dúbida, 
e porque indubidablemente, ben, pois 
soportan unha carga de traballo que é 
importante, non en canto a número 
soamente, senón en canto, ben, pois ao 
que é a dificultade emocional de quen 
traballa coa exclusión, coa miseria, coa 
pobreza e con situacións vitais e persoais 
moi complexas.  
 
As entrevistas non duran media hora, 
duran media hora cando a traballadora 
social considera que en media hora 
finaliza unha entrevista. A entrevista 
pode durar máis, non imos a media hora 
a quendas. Iso en primeiro lugar. 
 
En segundo lugar, a valoración 
económica non é negro sobre branco. 
Cando unha persoa presenta toda a 
documentación relativa á súa situación 
económica, non soamente hai que ver 
ingresos, hai que ver a que dificultades se 
está a enfrontar esa persoa, cales son os 
seus gastos, cal é a súa rede de apoio 
familiar, cal é a súa situación, se se atopa 
nunha situación de exclusión derivada 
dalgún tipo de problemática á que se ten 
que afrontar para que esa situación 
económica non permaneza. É dicir, 
pensemos que unha parte importante, 
non toda, pero unha parte importante dos 
colectivos cos que traballan os servizos 
sociais non soamente se atopan cun 
problema económico, atópanse cun 
problema de desestruturación, un 
problema de exclusión, que ten unha 
relación, loxicamente, coa cuestión 
económica, pero que non é tan simple nin 
é tan sinxelo. Cando se trata de pedir 
unha axuda económica puntual, 
indubidablemente, seguro as entrevistas 
duran media hora.  

mezcladas.  
 
Yo le agradezco el reconocimiento —como 
no puede ser de otra manera— a los 
profesionales que forman parte de la 
Concejalía de Bienestar Social por su 
dedicación, que está fuera de toda duda, y 
porque indudablemente, bueno, pues 
soportan una carga de trabajo que es 
importante, no en cuanto a número 
solamente, sino en cuanto, bueno, pues a lo 
que es la dificultad emocional de quien 
trabaja con la exclusión, con la miseria, con 
la pobreza y con situaciones vitales y 
personales muy complejas.  
 
Las entrevistas no duran media hora, duran 
media hora cuando la trabajadora social 
considera que en media hora finaliza una 
entrevista. La entrevista puede durar más, 
no vamos a media hora a turnos. Eso en 
primer lugar. 
 
En segundo lugar, la valoración económica 
no es negro sobre blanco. Cuando una 
persona presenta toda la documentación 
relativa a su situación económica, no 
solamente hay que ver ingresos, hay que 
ver a qué dificultades se está enfrentando 
esa persona, cuáles son sus gastos, cuál es 
su red de apoyo familiar, cuál es su 
situación, si se encuentra en una situación 
de exclusión derivada de algún tipo de 
problemática a la que se tiene que afrontar 
para que esa situación económica no 
permanezca. Es decir, pensemos que una 
parte importante, no toda, pero una parte 
importante de los colectivos con los que 
trabajan los servicios sociales no solamente 
se encuentran con un problema económico, 
se encuentran con un problema de 
desestructuración, un problema de 
exclusión, que tiene una relación, 
lógicamente, con la cuestión económica, 
pero que no es tan simple ni es tan sencillo. 
Cuando se trata de pedir una ayuda 
económica puntual, indudablemente, 
seguro las entrevistas duran media hora.  
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En segundo lugar, fala, efectivamente, de 
que houbo un problema acerca dunha 
caída informática pola que houbo un 
atraso na tramitación da Risga. Foi no 
mes de outubro, efectivamente, e foi unha 
caída dun sistema informático que non 
depende neste caso do Concello da 
Coruña, que é a plataforma Aires. Con 
todo, despois de comprobar eses datos as 
persoas que efectivamente se viron 
afectadas por ese atraso foron apoiadas 
con outro tipo de axudas antes de 
percibir a Risga.  
 
E agora permítame que si faga unha 
reflexión acerca da carga ou sobrecarga 
que teñen os servizos sociais que ten unha 
estreita relación co traspaso constante de 
competencias impropias que non teñen 
que efectuar os servizos sociais e que 
debería efectuar a Xunta de Galicia. 
Todos sabemos como funcionan as 
rendas de inserción autonómica, cal é o 
papel da Xunta —neste caso de calquera 
comunidade autónoma—, cal é o papel 
dos servizos sociais. Pero é papel dos 
servizos sociais elaborar informes acerca 
da situación de persoas maiores 
derivados dos xulgados porque a Funga 
non ten traballadores sociais cando 
estamos a falar da Lei de Reforma do 
Código Civil relativa ao tema das 
incapacidades? Non o é e, con todo, é 
constante.  
 
É constante estar a dar soporte de 
maneira periódica, constante, minuciosa 
para todas aquelas persoas que ven 
atrasadas as valoracións da dependencia 
en máis dun ano, con toda esa revisión 
constante de cales son os seus estados de 
dependencia fronte a inacción e a falta de 
persoal da Xunta de Galicia? 
 
Os informes de vulnerabilidade que se 
teñen que facer para o tema da vivenda, 
por non falar, loxicamente, da ausencia 
absoluta de compromiso da Xunta de 

 
En segundo lugar, habla, efectivamente, de 
que hubo un problema acerca de una caída 
informática por la que hubo un retraso en 
la tramitación de la Risga. Fue en el mes de 
octubre, efectivamente, y fue una caída de 
un sistema informático que no depende en 
este caso del Ayuntamiento de A Coruña, 
que es la plataforma Aires. No obstante, 
después de comprobar esos datos las 
personas que efectivamente se vieron 
afectadas por ese retraso fueron apoyadas 
con otro tipo de ayudas antes de percibir la 
Risga.  
 
Y ahora permítame que sí haga una 
reflexión acerca de la carga o sobrecarga 
que tienen los servicios sociales que tiene 
una estrecha relación con el traspaso 
constante de competencias impropias que 
no tienen que efectuar los servicios sociales 
y que debería efectuar la Xunta de Galicia. 
Todos sabemos como funcionan las rentas 
de inserción autonómica, cual es el papel 
de la Xunta —en este caso de cualquier 
comunidad autónoma—, cual es el papel de 
los servicios sociales. Pero ¿es papel de los 
servicios sociales elaborar informes acerca 
de la situación de personas mayores 
derivados de los juzgados porque la Funga 
no tiene trabajadores sociales cuando 
estamos hablando de la Ley de Reforma del 
Código Civil relativa al tema de las 
incapacidades? No lo es y, sin embargo, es 
constante. 
 
 ¿Es constante estar dando soporte de 
manera periódica, constante, minuciosa 
para todas aquellas personas que ven 
retrasadas las valoraciones de la 
dependencia en más de un año, con toda esa 
revisión constante de cuáles son sus 
estados de dependencia ante la inacción y 
la falta de personal de la Xunta de Galicia?  
 
Los informes de vulnerabilidad que se 
tienen que hacer para el tema de la 
vivienda, por no hablar, lógicamente, de la 
ausencia absoluta de compromiso de la 
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Galicia coa vivenda pública nesta 
cidade, e as cifras están aí, as reais.  
 
O tema de saúde mental, etcétera, 
etcétera, etcétera. E logo, falemos de 
persoal, como se financia unha parte do 
persoal dos servizos sociais? A través 
dun plan concertado. Como se financia o 
Plan Concertado? A través dunha inxente 
cantidade de fondos que veñen dos 
orzamentos xerais do Estado. E eu aquí 
vou dar unha cifra, e son pouco amiga 
das cifras, pero están aí. A achega do 
Estado ao Plan Concertado de Galicia no 
ano 2016 —gobernaba o Partido Popular 
e gobernaba Mariano Rajoy— é de 
2.276.428,51 €, no ano 2023 a achega ao 
Plan Concertado de Galicia por parte do 
Goberno do Estado do Partido Socialista 
é de 7.156.055,81 € (óese un sinal 
acústico indicativo da finalización do 
tempo de intervención). Un 215 % máis 
na achega dos Orzamentos Xerais do 
Estado para o Plan Concertado. Pero 
mira aquí unha cuestión, o Goberno da 
Xunta de Galicia a diferenza do que 
sucede co goberno doutras comunidades 
autónomas, algunhas da súa cor política 
mesmo, pero o Goberno da Xunta de 
Galicia leva desde o ano 2016 non 
actualizando os módulos no pago dos 
salarios dos traballadores. Por tanto, se 
un funcionario —si, si— municipal, 
loxicamente, desde o ano 2016 vai 
aumentando as súas retribucións, os 
módulos que nós recibimos —Concello 
da Coruña— desde o ano 2016 ata a data 
están a ser conxeladas, a diferenza do 
que fan outras comunidades autónomas, 
onde si se vai asumindo por parte da 
comunidade autónoma os incrementos 
salariais do persoal funcionario que 
presta a súa competencia e o seu traballo 
nos servizos comunitarios básicos dos 
concellos. 
 
Por tanto, que cada un asuma as súas 
competencias que nós, se nos 
dedicásemos exclusivamente ao exercicio 

Xunta de Galicia con la vivienda pública en 
esta ciudad, y las cifras están ahí, las reales.  
 
El tema de salud mental, etcétera, etcétera, 
etcétera. Y luego, hablemos de personal 
¿cómo se financia una parte del personal de 
los servicios sociales? A través de un plan 
concertado ¿Cómo se financia el Plan 
Concertado? A través de una ingente 
cantidad de fondos que vienen de los 
presupuestos generales del Estado. Y yo 
aquí voy a dar una cifra, y soy poco amiga 
de las cifras, pero están ahí. La aportación 
del Estado al Plan Concertado de Galicia 
en el año 2016 —gobernaba el Partido 
Popular y gobernaba Mariano Rajoy— es 
de 2.276.428,51 €, en el año 2023 la 
aportación al Plan Concertado de Galicia 
por parte del Gobierno del Estado del 
Partido Socialista es de 7.156.055,81 €. (se 
oye una señal acústica indicativa de la 
finalización del tiempo de intervención). 
Un 215 % más en la aportación de los 
Presupuestos Generales del Estado para el 
Plan Concertado. Pero hete aquí una 
cuestión, el Gobierno de la Xunta de 
Galicia a diferencia de lo que sucede con el 
gobierno de otras comunidades autónomas, 
algunas de su color político incluso, pero el 
Gobierno de la Xunta de Galicia lleva 
desde el año 2016 no actualizando los 
módulos en el pago de los salarios de los 
trabajadores. Por lo tanto, si un funcionario 
—sí, sí— municipal, lógicamente, desde el 
año 2016 va aumentando sus retribuciones, 
los módulos que nosotros recibimos —
Ayuntamiento de A Coruña— desde el año 
2016 hasta la fecha están siendo 
congeladas, a diferencia de lo que hacen 
otras comunidades autónomas, donde sí se 
va asumiendo por parte de la comunidad 
autónoma los incrementos salariales del 
personal funcionario que presta su 
competencia y su trabajo en los servicios 
comunitarios básicos de los ayuntamientos.  
 
Por lo tanto, que cada uno asuma sus 
competencias que nosotros, si nos 
dedicáramos exclusivamente al ejercicio 
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exclusivo das competencias municipais, 
teriamos o traballo máis folgado porque, 
volvo repetir, moitas cuestións non son 
da nosa competencia, pero si da nosa 
incumbencia, (óense dous sinais 
acústicos indicativos da finalización do 
tempo de intervención) e actualicen ese 
plan concertado. Estamos a falar dun 215 
% máis desde o ano 2016 ao ano 2023, e 
doulles as cifras dos dous anos e, 
permítame, descúlpenme vostedes pola 
precisión na cifra, xa saben que discutir 
cifras é complicado, pero eu creo que é 
suficientemente claro como para que o 
215 % sexa explicado e a documentación 
oficial está aí.  
 
Así que, por tanto, quero terminar esta 
intervención, de todos os xeitos, 
agradecendo o traballo inxente ao 
persoal dos servizos sociais municipais.  
 
Segunda. Pregunta de resposta oral 
sobre o plan local de saúde pública. 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas, señora Neira, señor Soto. 
 
Segunda pregunta do BNG sobre o Plan 
Local de Saúde Pública, señora Veira. 
Grazas, señora Rey.  
 
Señora Veira González 
 
Gracias, señora Rey.  
 
Canto máis de preocupante ten que ser a 
situación na Coruña para que o Goberno 
de Inés Rey comece a traballar xa na 
redacción e posta en marcha dun plan 
local de saúde pública que afronte o 
aumento do consumo de drogas e as súas 
consecuencias?  
 
Señora Neira Fernández 
 
Ben, o Goberno de Inés Rey está a 
traballar, indubidablemente, en todo o 

exclusivo de las competencias 
municipales, tendríamos el trabajo más 
holgado porque, vuelvo a repetir, muchas 
cuestiones no son de nuestra competencia, 
pero sí de nuestra incumbencia, (se oyen 
dos señales acústicas indicativas de la 
finalización del tiempo de intervención) y 
actualicen ese plan concertado. Estamos 
hablando de un 215 % más desde el año 
2016 al año 2023, y les doy las cifras de los 
dos años y, permítame, discúlpenme 
ustedes por la precisión en la cifra, ya saben 
que discutir cifras es complicado, pero yo 
creo que es suficientemente claro como 
para que el 215 % sea explicado y la 
documentación oficial está ahí.  
 
Así que, por lo tanto, quiero terminar esta 
intervención, de todas formas, 
agradeciendo el trabajo ingente al personal 
de los servicios sociales municipales.  
 
Segunda. Pregunta de respuesta oral 
sobre el plan local de salud pública. 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias, señora Neira, señor Soto. 
 
Segunda pregunta del BNG sobre el Plan 
Local de Salud Pública, señora Veira.  
 
 
Señora Veira González 
 
Gracias, señora Rey.  
 
¿Cuánto más de preocupante tiene que ser 
la situación en A Coruña para que el 
Gobierno de Inés Rey comience a trabajar 
ya en la redacción y puesta en marcha de 
un plan local de salud pública que afronte 
el aumento del consumo de drogas y sus 
consecuencias?  
 
Señora Neira Fernández 
 
Bueno, el Gobierno de Inés Rey está 
trabajando, indudablemente, en todo lo que 
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que é o labor de prevención de drogas de 
maneira absolutamente incansable e 
comprometida desde o comezo do 
mandato. 
 
Señora Veira González 
 
Miren, unha maneira moi útil de 
solucionar os problemas é recoñecelos. 
Na nosa cidade desde o BNG 
recoñecemos que hai un problema no 
aumento do consumo das drogadiccións, 
e non é que o vexamos agora, é que o 
levamos vendo durante anos. Miren, esta 
concelleira cando estaba soa por parte do 
Bloque Nacionalista Galego neste salón 
de plenos, xa trouxo unha pregunta oral 
ao Pleno para preguntarlle ao de aquela 
Goberno municipal sobre esta cuestión, 
porque morrera un rapaz de apenas 20 
anos no Castrillón por sobredose. 
 
Tamén o trouxemos, este tema do 
aumento das drogadiccións, ao Pleno no 
pasado mandato e seguímolo traendo 
agora porque é un problema que existe na 
nosa cidade e se non o vemos, temos 
outro problema a maiores, e ademais un 
problema que está acentuando o deterioro 
dalgúns barrios.  
 
Nós dicímolo claramente: en Monte Alto 
hai hoxe en día un problema derivado dun 
aumento dos consumos e, polo tanto, se 
hai consumos é porque hai tráfico de 
drogas, especialmente en puntos 
concretos da parte máis alta do barrio, e 
as veciñas e veciños de Monte Alto 
estámolo a ver todos os días.  
 
Pero claro, cando hai un problema hai que 
poñer solucións, non chega, señoras e 
señores do Partido Popular, con 
achegarse a unha concentración nun 
barrio porque, eu, realmente, me pareceu 
un papelón o que fixeron vostedes. E 
pareceume un papelón auténtico porque o 
Partido Popular neses catro aniños que 
gobernou esta cidade pediunos, pediunos 

es la labor de prevención de drogas de 
manera absolutamente incansable y 
comprometida desde el comienzo del 
mandato.  
 
Señora Veira González 
 
Miren, una manera muy útil de solucionar 
los problemas es reconocerlos. En nuestra 
ciudad desde el BNG reconocemos que hay 
un problema en el aumento del consumo de 
las drogadicciones, y no es que lo veamos 
ahora, es que lo llevamos viendo durante 
años. Miren, esta concejala cuando estaba 
sola por parte del Bloque Nacionalista 
Galego en este salón de plenos, ya trajo 
una pregunta oral al Pleno para 
preguntarle al de entonces Gobierno 
municipal sobre esta cuestión, porque 
había muerto un chico de apenas 20 años 
en el Castrillón por sobredosis. 
 
También lo trajimos, este tema del 
aumento de las drogadicciones, al Pleno 
en el pasado mandato y lo seguimos 
trayendo ahora porque es un problema que 
existe en nuestra ciudad y si no lo vemos, 
tenemos otro problema más, y además un 
problema que está acentuando el deterioro 
de algunos barrios.  
 
Nosotros lo decimos claramente: en Monte 
Alto hay hoy un problema derivado de un 
aumento de los consumos y, por lo tanto, si 
hay consumos es porque hay tráfico de 
drogas, especialmente en puntos concretos 
de la parte más alta del barrio, y las 
vecinas y vecinos de Monte Alto estamos 
viéndolo todos los días.  
 
Pero claro, cuando hay un problema hay 
que poner soluciones, no llega, señoras y 
señores del Partido Popular, con acudir a 
una concentración en un barrio porque, yo, 
realmente, me pareció un papelón el que 
hicieron ustedes. Y me pareció un papelón 
auténtico porque el Partido Popular en 
esos cuatro añitos que gobernó esta ciudad 
nos pidió, nos pidió a la oposición que 
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á oposición que fósemos responsábeis e 
cando detectásemos un punto de consumo 
de drogas, que non fixésemos demagoxia 
con ese asunto, que non o fixésemos 
público, que non aumentásemos, non 
fixésemos populismo, que non 
alarmásemos á poboación, literalmente, e 
que dialogásemos e comunicásemos eses 
puntos, eses problemas, pois dunha 
maneira privada co Goberno local do 
señor Negreira, e así o fixemos, así o 
fixemos. Pero resulta que o que vostedes 
pedían, señor Lorenzo, cando estaban no 
Goberno, non o exercen agora como 
oposición. Non exercen esa oposición 
responsábel, nin esa oposición pro 
positiva. No, non a exercen.  
 
Nós creemos desde o BNG que hai que 
poñer solución ao problema de Monte 
Alto. Vostedes gobernan no Estado, 
vostedes, polo tanto, ostentan a 
responsabilidades na Subdelegación do 
Goberno e poden atallar o problema 
dalgunha maneira. Tamén ostentan as 
responsabilidades deste goberno 
municipal que ten que poñerse xa a 
redactar ese plan local de saúde pública 
porque o problema é que hai nenos e 
nenas en Monte Alto, o problema é que 
hai persoas que son drogadictas en Monte 
Alto e hai que afrontar esa realidade. E 
ten que haber traballadoras e 
traballadores sociais, ten que haber 
educadoras e educadores sociais na rúa, 
ten que haber prevención nas escolas e 
prevención nos institutos, ten que haber 
campañas de concienciación sobre as 
drogadiccións e as súas consecuencias. 
Iso é o que lle pedimos. Pedímosllo a 
vostede, porque da Xunta de Galiza até o 
de agora, nada nesta materia e o Estado 
tamén ten bastante abandonada esta 
cuestión. Fronte a outros momentos nos 
que eran máis que chamativas as 
campañas de prevención sobre a 
drogadicción que todas podemos 
recordar, hoxe en día non existen esas 
campañas, non son do impacto que eran 

fuéramos responsables y cuando 
detectásemos un punto de consumo de 
drogas, que no hiciéramos demagogia con 
ese asunto, que no lo hiciéramos público, 
que no aumentáramos, no hiciéramos 
populismo, que no alarmásemos a la 
población, literalmente, y que 
dialogásemos y comunicásemos esos 
puntos, esos problemas, pues de una 
manera privada con el Gobierno local del 
señor Negreira, y así lo hicimos, así lo 
hicimos. Pero resulta que lo que ustedes 
pedían, señor Lorenzo, cuando estaban en 
el Gobierno, no lo ejercen ahora como 
oposición. No ejercen esa oposición 
responsable, ni esa oposición pro positiva. 
No, no la ejercen.  
 
Nosotros creemos desde el BNG que hay 
que poner solución al problema de Monte 
Alto. Ustedes gobiernan en el Estado, 
ustedes, por lo tanto, ostentan la 
responsabilidades en la Subdelegación del 
Gobierno y pueden atajar el problema de 
alguna manera. También ostentan las 
responsabilidades de este gobierno 
municipal que tiene que ponerse ya a 
redactar ese plan local de salud pública 
porque el problema es que hay niños y 
niñas en Monte Alto, el problema es que 
hay personas que son drogadictas en 
Monte Alto y hay que afrontar esa 
realidad. Y tiene que haber trabajadoras y 
trabajadores sociales, tiene que haber 
educadoras y educadores sociales en la 
calle, tiene que haber prevención en las 
escuelas y prevención en los institutos, 
tiene que haber campañas de 
concienciación sobre las drogadicciones y 
sus consecuencias. Eso es lo que le 
pedimos. Se lo pedimos a usted, porque de 
la Xunta de Galicia hasta ahora, nada en 
esta materia y el Estado también tiene 
bastante abandonada esta cuestión. Frente 
a otros momentos en los que eran más que 
llamativas las campañas de prevención 
sobre la drogadicción que todas podemos 
recordar, hoy no existen esas campañas, 
no son del impacto que eran en aquel 
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naquel momento.  
 
E mire, señor Deus, hai 36 anos falaba 
vostede dunha persoa que dicía que 
levaba 36 anos vivindo en Monte Alto e 
que nunca vivira a situación de hoxe en 
día. Iso non é certo, señor Deus, sexan 
rigorosos. Eu teño 37 anos, recordo 
perfectamente como cando tiña oito anos 
e máis anos non se podía pasar polo 
Campo da Leña, non se podía pasar polo 
Campo de Marte. Este non é un problema 
de hoxe, pero hoxe en día si que temos un 
problema moi acentuado e moi notábel en 
Monte Alto. Recoñezan o problema e 
atálleno desde todos os puntos de vista 
que hai que atállalos  porque non só 
abonda, evidentemente, coa presenza 
policial... 
 
Presidencia 
 
Perdón. Poden gardar todos silencio? 
porque, señor Lorenzo, por favor, se 
teñen que dar un recado ou algo, pero 
todos, eh?, os desta bancada tamén. É que 
non saben como reverbera o sonido e se 
escoita moitísimo distorsión na 
intervención da concelleira e non se 
escoita limpo o sonido no streaming. Por 
favor, baixen o tono.  
 
Continúe e remate.  
 
Señora Veira González 
 
Si, remato porque xa esgotei o tempo, é 
evidente. 
 
Póñanlle solución a este problema. A 
solución non é sinxela, non abonda só con 
presenza policial, pero é evidente que hai 
que atallar o problema, é evidente que hai 
un problema e, por favor, tómeno en 
serio.  
 
Nada máis.  
 
Señora Neira Fernández 

momento.  
 
Y mire, señor Deus, hace 36 años hablaba 
usted de una persona que decía que llevaba 
36 años viviendo en Monte Alto y que 
nunca había vivido la situación de hoy. Eso 
no es cierto, señor Deus, sean rigurosos. 
Yo tengo 37 años, recuerdo perfectamente 
como cuando tenía ocho años y más años 
no se podía pasar por el Campo de la Leña, 
no se podía pasar por el Campo de Marte. 
Este no es un problema de hoy, pero hoy sí 
que tenemos un problema muy acentuado y 
muy notable en Monte Alto. Reconozcan el 
problema y atájenlo desde todos los puntos 
de vista que hay que atajarlos porque no 
solo es suficiente, evidentemente, con la 
presencia policial…  
 
 
Presidencia 
 
Perdón ¿Pueden guardar todos silencio? 
porque, señor Lorenzo, por favor, si tienen 
que dar un recado o algo, pero todos, ¿eh?, 
los de esta bancada también. Es que no 
saben cómo reverbera el sonido y se oye 
muchísima distorsión en la intervención de 
la concejala y no se escucha limpio el 
sonido en la retransmisión en directo. Por 
favor, bajen el tono.  
 
Continúe y finalice.  
 
Señora Veira González 
 
Si, acabo porque ya agoté el tiempo, es 
evidente. 
 
Pónganle solución a este problema. La 
solución no es sencilla, no es suficiente 
solo con presencia policial, pero es 
evidente que hay que atajar el problema, es 
evidente que hay un problema y, por favor, 
tómenlo en serio.  
 
Nada más.  
 
Señora Neira Fernández 
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Grazas, señora alcaldesa. 
 
Bueno, imos tratar de ir por partes.  
 
Eu comparto parte da reflexión que fai a 
señora Veira por parte do BNG. Non 
estou tan de acordo con o que son a 
redacción de plans constantes. Ao final o 
plan, efectivamente, é poñer negro sobre 
branco sobre o que está a traballar. 
Podemos ordenalo, podemos chamar 
plan, podemos solicitalo, podemos 
contratalo, pero iso non significa que non 
se estea traballando dunha maneira 
totalmente entregada, comprometida e, 
ademais, de fronte á realidade do que 
está a suceder. Iso en primeiro lugar. 
 
En segundo lugar, somos perfectamente 
conscientes do que é o consumo de droga, 
o consumo de droga ilegal, pero tamén 
do consumo do alcol, que volvo dicir o 
mesmo, é que teremos que facer algún día 
unha reflexión sobre o que é o consumo 
de alcol e as consecuencias nefastas que 
ten na xente máis nova e a normalización 
coa que se asume mesmo en xente máis 
maior, non? 
 
 
Pero imos falar do tema da droga. É unha 
realidade, é unha realidade que existe un 
consumo de droga importante, e non 
soamente un consumo de droga 
importante. O outro día nunha visita a 
ACLAD comentábannos a 
normalización, pero ben é verdade que 
desde que eu teño memoria sempre se 
fala de que a xente nova normaliza o 
consumo da droga, no seu momento a 
marihuana, agora mesmo o haxix, no seu 
momento a cocaína se esnifaba, agora 
mesmo hai outro problema de consumo 
coa cocaína que se toma dunha maneira 
mesmo moitísimo máis agresiva para o 
corpo, como pode ser fumándoa, e ten 
unhas serie de consecuencias 
absolutamente nefastas e con menores 

 
Gracias, señora alcaldesa. 
 
Bueno, vamos a tratar de ir por partes.  
 
Yo comparto parte de la reflexión que hace 
la señora Veira por parte del BNG. No 
estoy tan de acuerdo con lo que son la 
redacción de planes constantes. Al final el 
plan, efectivamente, es poner negro sobre 
blanco sobre lo que está trabajando. 
Podemos ordenarlo, podemos llamar plan, 
podemos solicitarlo, podemos contratarlo, 
pero eso no significa que no se esté 
trabajando de una manera totalmente 
entregada, comprometida y además de 
frente a la realidad de lo que está 
sucediendo. Eso en primer lugar. 
 
En segundo lugar, somos perfectamente 
conscientes de lo que es el consumo de 
droga, el consumo de droga ilegal, pero 
también del consumo del alcohol, que 
vuelvo a decir lo mismo, es que tendremos 
que hacer algún día una reflexión sobre lo 
que es el consumo de alcohol y las 
consecuencias nefastas que tiene en la 
gente más joven y la normalización con la 
que se asume incluso en gente más mayor, 
¿no? 
 
Pero vamos a hablar del tema de la droga. 
Es una realidad, es una realidad que existe 
un consumo de droga importante, y no 
solamente un consumo de droga 
importante. El otro día en una visita a 
ACLAD nos comentaban la normalización, 
pero bien es verdad que desde que yo tengo 
memoria siempre se habla de que la gente 
joven normaliza el consumo de la droga, en 
su momento la marihuana, ahora mismo el 
hachís, en su momento la cocaína se 
esnifaba, ahora mismo hay otro problema 
de consumo con la cocaína que se toma de 
una manera incluso muchísimo más 
agresiva para el cuerpo, como puede ser 
fumándola, y tiene unas serie de 
consecuencias absolutamente nefastas y 
con menores repercusiones a simple vista 
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repercusións a primeira ollada ao curto 
prazo. E sobre todo a normalización, a 
normalización, o normal que é.  
 
De todos os xeitos, cando se fala das 
competencias do Goberno municipal, eu 
dígoo aquí, quero que se me entenda 
perfectamente ben: o Concello da 
Coruña e moitos concellos estamos a 
asumir competencias por encima das 
nosas posibilidades, por encima das 
nosas posibilidades porque a 
competencia que ten os gobernos locais 
en materia de drogas é a prevención, a 
prevención e, por suposto, o traballo 
coas persoas que se atopan nunha 
situación de exclusión, de 
vulnerabilidade ou de adicción, pero non 
somos unha entidade con competencias 
de carácter sanitario, non somos unha 
entidade que teñamos que prestar 
servizos de psicoloxía clínica e non 
somos unha entidade que, por suposto, 
teña competencias noutro tipo de 
cuestións das que aquí tamén se falou.  
 
Temos sete convenios neste momento con 
cinco entidades e cando nós falamos de 
convenios, non se trata de repartir o 
diñeiro para que outras entidades fagan 
o traballo, trátase dunha colaboración 
entre o sector das entidades sociais e o 
sector público, e trátase de traballar de 
maneira conxunta, e faise con Agalure e 
faise con Aclad. Aclad o outro día 
comentaba que a gran dificultade que 
eles tiñan para prestar servizo era a 
dificultade de contratación de persoal 
sanitario neste país, que é unha demanda 
que levan facendo á Xunta de Galicia, a 
dificultade que teñen para contratar 
persoal. Adafad, que tamén se encarga, 
por certo, dos talleres de prevención; 
Monte do Gozo, que todos sabemos que é 
Proxecto Home, e Utaca, que é a unidade 
de alcoholismo.  
 
E dámoslle a todo, e dámoslle á 
educación en rúa. Dicía a señora Veira o 

al corto plazo. Y sobre todo la 
normalización, la normalización, lo normal 
que es.  
 
De todas formas, cuando se habla de las 
competencias del Gobierno municipal, yo 
lo digo aquí, quiero que se me entienda 
perfectamente bien: el Ayuntamiento de A 
Coruña y muchos ayuntamientos estamos 
asumiendo competencias por encima de 
nuestras posibilidades, por encima de 
nuestras posibilidades porque la 
competencia que tiene los gobiernos 
locales en materia de drogas es la 
prevención, la prevención y, por supuesto, 
el trabajo con las personas que se 
encuentran en una situación de exclusión, 
de vulnerabilidad o de adicción, pero no 
somos una entidad con competencias de 
carácter sanitario, no somos una entidad 
que tengamos que prestar servicios de 
psicología clínica y no somos una entidad 
que, por supuesto, tenga competencias en 
otro tipo de cuestiones de las que aquí 
también se ha hablado.  
 
Tenemos siete convenios en este momento 
con cinco entidades y cuando nosotros 
hablamos de convenios, no se trata de 
repartir el dinero para que otras entidades 
hagan el trabajo, se trata de una 
colaboración entre el sector de las 
entidades sociales y el sector público, y se 
trata de trabajar de manera conjunta, y se 
hace con Agalure y se hace con Aclad. 
Aclad el otro día comentaba que la gran 
dificultad que ellos tenían para prestar 
servicio era la dificultad de contratación de 
personal sanitario en este país, que es una 
demanda que llevan haciendo a la Xunta de 
Galicia, la dificultad que tienen para 
contratar personal. Adafad, que también se 
encarga, por cierto, de los talleres de 
prevención; Monte do Gozo, que todos 
sabemos que es Proyecto Hombre, y Utaca, 
que es la unidad de alcoholismo.  
 
Y le damos a todo, y le damos a la 
educación en calle. Decía la señora Veira 
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importante que era a educación na rúa, 
estamos con educación na rúa, 
colaboramos co axente titor, sabemos 
como se está movendo e chegamos ata 
onde podemos e, volvo dicir o mesmo, 
temos unha liña de colaboración cos 
institutos e cos centros de educación 
infantil e primaria, que é verdade, non  
está en ningún protocolo escrito, asinado 
por esta concelleira e por ningún director 
de centros, pero funciona, que é o do 
contacto absolutamente diario 24/7 para 
saber que está a pasar en cada momento 
e que poidan intervir os servizos sociais 
cando é da súa competencia e mesmo 
cando non.  
 
Por tanto, si se está traballando en toda 
esta cuestión. Insuficiente? Eu digo o que 
dicía a señora Veira, tampouco nos 
poñan vostedes unha situación 
apocalíptica, e non vou ir ao bochorno do 
outro día de Monte Alto, onde se sobe un 
vídeo dun linchamento a unha persoa 
drogadicta, co que iso leva consigo. A 
min como ser humano xérame 
rexeitamento, rexeitamento. Xérame 
rexeitamento que non se condene un 
linchamento a unha persoa que está 
enferma. Se este señor ten que estar en 
prisión decidirano outros, non o van a 
decidir nin os veciños nin eu. E se ese 
señor require de rehabilitación como 
tantos e tantos, os que están en situación 
de rúa e tamén os que teñen postos de 
traballo, porque a droga para ben ou 
para mal toca a todos os paus desta 
sociedade, é o único que nos iguala. A 
única diferenza é que se nos nota de 
diferente maneira segundo sexa o estrato 
socioeconómico no que vivamos ou no 
que nacésemos. Por tanto, demagoxia 
sobre ese tipo de cuestións, coidado, 
acender a chama da violencia na rúa, 
coidado, e os linchamentos, coidado.  
 
E volvo repetir, poñeremos todos os 
medios, solicitamos á Xunta de Galicia 
que lle dea un pouquiño de aire a esa lei 

lo importante que era la educación en calle, 
estamos con educación en calle, 
colaboramos con el agente tutor, sabemos 
cómo se está moviendo y llegamos hasta 
donde podemos y, vuelvo a decir lo mismo, 
tenemos una línea de colaboración con los 
institutos y con los centros de educación 
infantil y primaria, que es verdad, no está 
en ningún protocolo escrito, firmado por 
esta concejala y por ningún director de 
centros,  pero funciona, que es el del 
contacto absolutamente diario 24/7 para 
saber que está pasando en cada momento y 
que puedan intervenir los servicios sociales 
cuando es de su competencia e incluso 
cuando no. 
 
Por lo tanto, sí se está trabajando en toda 
esta cuestión. ¿Insuficiente? Yo digo lo que 
decía la señora Veira, tampoco nos pongan 
ustedes una situación apocalíptica, y no 
voy a ir al bochorno del otro día de Monte 
Alto, donde se sube un video de un 
linchamiento a una persona drogadicta, con 
lo que eso conlleva. A mí como ser humano 
me genera rechazo, rechazo. Me genera 
rechazo que no se condene un linchamiento 
a una persona que está enferma. Si este 
señor tiene que estar en prisión lo decidirán 
otros, no lo van a decidir ni los vecinos ni 
yo. Y si ese señor requiere de rehabilitación 
como tantos y tantos, los que están en 
situación de calle y también los que tienen 
puestos de trabajo, porque la droga para 
bien o para mal toca a todos los palos de 
esta sociedad, es lo único que nos iguala. 
La única diferencia es que se nos nota de 
diferente manera según sea el estrato 
socioeconómico en el que vivamos o en el 
que hayamos nacido. Por lo tanto, 
demagogia sobre ese tipo de cuestiones, 
cuidado, encender la llama de la violencia 
en la calle, cuidado, y los linchamientos, 
cuidado.  
 
 
Y vuelvo a repetir, pondremos todos los 
medios, solicitamos a la Xunta de Galicia 
que le dé un poquito de aire a esa ley de 
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de prevención de adiccións en menores 
da que levamos falando desde o ano 21, e 
traballemos de maneira conxunta, que ao 
final se a sociedade enferma, estamos 
enfermos todos, pero non fagamos 
demagoxia e, por suposto, recoñezamos o 
traballo feito, que é moito e moi 
continuado.  
 
Moitas grazas. 
 
Terceira. Pregunta de resposta oral 
sobre o elevador de San Pedro.  
 
Presidencia  
 
Moitas grazas, señora Veira, señora 
Neira.  
 
Última pregunta do BNG sobre o 
elevador de San Pedro, señor Jorquera.  
 
Señor Jorquera Caselas 
 
Grazas.  
 
Que previsións ten o Goberno local ao 
respecto do elevador do monte de San 
Pedro e a situación na que fican os seus 
traballadores? 
 
Señora Díaz Vázquez 
 
Si, a previsión é proceder a licitación da 
reforma do elevador coa maior celeridade 
e rigor.  
 
Señor Jorquera Caselas 
 
Señora concelleira, permítame que 
explique as razóns que fundamentan a 
presentación desta pregunta. 
 
Ás trece horas e dezasete minutos saen 
do Salón de Sesións as señoras Veira 
González e Canosa Domínguez. 
 
O Goberno municipal anunciou en agosto 
pasado que a reparación do elevador 

prevención de adicciones en menores de la 
que llevamos hablando desde el año 21, y 
trabajemos de manera conjunta, que al final 
si la sociedad enferma, estamos enfermos 
todos, pero no hagamos demagogia y, por 
supuesto, reconozcamos el trabajo hecho, 
que es mucho y muy continuado.  
 
 
Muchas gracias.  
 
Tercera. Pregunta de respuesta oral sobre 
el ascensor de San Pedro.  
 
Presidencia  
 
Muchas gracias, señora Veira, señora 
Neira.  
 
Última pregunta del BNG sobre el 
ascensor de San Pedro señor Jorquera.  
 
Señor Jorquera Caselas 
 
Gracias.  
 
¿Qué previsiones tiene el Gobierno local 
respecto al ascensor del monte de San 
Pedro y la situación en la que quedan sus 
trabajadores? 
 
Señora Díaz Vázquez 
 
Sí, la previsión es proceder a licitación de 
la reforma del ascensor con la mayor 
celeridad y rigor.  
 
Señor Jorquera Caselas 
 
Señora concejala, permítame que explique 
las razones que fundamentan la 
presentación de esta pregunta. 
 
A las trece horas y diecisiete minutos 
salen del Salón de Sesiones las señoras 
Veira González y Canosa Domínguez. 
 
El Gobierno municipal anunció en agosto 
pasado que la reparación del ascensor 
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panorámico do monte de San Pedro 
estaba a piques de rematar, mais o certo é 
que o elevador continúa sen funcionar. 
Leva máis dun ano pechado pese a que a 
empresa que prestaba servizos de 
mantemento asegura que a reparación, o 
cambio dos eixos do contrapeso, está 
rematada desde marzo, vai facer un ano. 
Mais o parecer aínda se está pendente de 
substituír as liñas de vida ao longo das 
ramplas, unha actuación necesaria para a 
realización de labores de mantemento e a 
posta en funcionamento do elevador, 
como está pendente, tamén, a redacción 
dun plan de evacuación e dun plan de 
rescate dos traballadores, imprescindíbeis 
para garantir a seguridade das persoas 
usuarias e dos traballadores encargados 
do mantemento.  
 
 
O contrato de mantemento, conservación 
e seguridade caducou en agosto de 2022. 
O Goberno local sacou a licitación o novo 
contrato cunha vixencia de dous anos e un 
importe total de 1.100.000 €, mais a 
licitación ficou deserta ante a ausencia de 
ofertas e por iso o Goberno local optou 
por prorrogar o servizo desenvolvido pola 
anterior prestataria, a empresa 
Talentorbis. Xustificouno dicindo que 
deixar o elevador sen mantemento —cito 
textualmente— produciría un grave 
trastorno no servizo público e prexuízos 
sociais e laborais, mais o pasado 29 de 
decembro decide o cesamento na 
continuidade do servizo, dando por 
finalizado o contrato, co argumento que a 
situación que motivou o peche do 
ascensor —volvo a citar textualmente— 
non vai cambiar a curto prazo tendo en 
conta os elevados custos de mantemento 
da situación actual e considerando que se 
vai a reformular o futuro da devandita 
instalación.  
 
Ás trece horas e dezanove minutos 
entran no Salón de Sesións as señoras 
Veira González e Canosa Domínguez. 

panorámico del monte de San Pedro estaba 
a punto de finalizar, pero lo cierto es que 
el ascensor continúa sin funcionar. Lleva 
más de un año cerrado, pese a que la 
empresa que prestaba servicios de 
mantenimiento asegura que la reparación, 
el cambio de los ejes del contrapeso, está 
finalizada desde marzo, va a hacer un año, 
pero al parecer aún se está pendiente de 
sustituir las líneas de vida a lo largo de las 
rampas, una actuación necesaria para la 
realización de labores de mantenimiento y 
la puesta en funcionamiento del ascensor, 
como está pendiente, también, la redacción 
de un plan de evacuación y de un plan de 
rescate de los trabajadores, 
imprescindibles para garantizar la 
seguridad de las personas usuarias y de los 
trabajadores encargados del 
mantenimiento.  
 
El contrato de mantenimiento, 
conservación y seguridad caducó en 
agosto de 2022. El Gobierno local sacó a 
licitación el nuevo contrato con una 
vigencia de dos años y un importe total de 
1.100.000 €, pero la licitación quedó 
desierta ante la ausencia de ofertas y por 
eso el Gobierno local optó por prorrogar 
el servicio desarrollado por la anterior 
prestataria, la empresa Talentorbis. Lo 
justificó diciendo que dejar el ascensor sin 
mantenimiento —cito textualmente— 
produciría un grave trastorno en el 
servicio público y perjuicios sociales y 
laborales, pero el pasado 29 de diciembre 
decide el cese en la continuidad del 
servicio, dando por finalizado el contrato, 
con el argumento que la situación que 
motivó el cierre del ascensor —vuelvo a 
citar textualmente— no va a cambiar a 
corto plazo teniendo en cuenta los elevados 
costes de mantenimiento de la situación 
actual y considerando que se va a 
replantear el futuro de dicha instalación.  
 
A las trece horas y diecinueve minutos 
entran en el Salón de Sesiones las señoras 
Veira González y Canosa Domínguez. 
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E todo isto, señora concelleira, provoca 
en nós numerosos interrogantes. Xa non 
considera o Goberno local que deixar o 
elevador sen mantemento producirá un 
grave trastorno no servizo público e 
prexuízos sociais e laborais? Porque estes 
prexuízos xa se están producindo: os 
traballadores ficaron nunha situación de 
total desprotección. A anterior 
concesionaria, que inicialmente declarara 
un ERTE con vixencia ata o 1 de xaneiro, 
comunicoulle o despedimento aos 
traballadores o pasado día 15, alegando 
causas organizativas pola concorrencia 
de causas económicas, organizativas e 
produtivas, a principal, que prestaba 
servizos de xeito exclusivo ao Concello 
da Coruña e agora se extingue esa 
relación. Pero, ademais, ao mesmo tempo 
a empresa declara a súa insolvencia e 
insta aos traballadores a acudir ao Fogasa 
para reclamar as cantidades que lles 
corresponden en concepto de 
indemnización, un xeito de proceder que 
ademais compromete que os 
traballadores no futuro poidan ser 
subrogados.  
 
Que significa, señora concelleira, que a 
situación do elevador non vai mudar a 
curto prazo? Non hai unha previsión de 
cando se completarán as reparacións 
imprescindíbeis para que o elevador 
poida volver a funcionar e se faga con 
plena seguridade? Que quere dicir que se 
vai reformular o futuro da instalación? 
Vai seguir pechado o elevador 
indefinidamente? 
 
Pero, sobre todo, señora concelleira, vai a 
desentenderse o Concello da situación na 
que fican os traballadores? Non considera 
que, efectivamente, deixar o elevador sen 
mantemento producirá un grave trastorno 
do servizo público e prexuízos sociais e 
laborais? 
 
 

 
Y todo esto, señora concejala, provoca en 
nosotros numerosos interrogantes. ¿Ya no 
considera el Gobierno local que dejar el 
ascensor sin mantenimiento producirá un 
grave trastorno en el servicio público y 
perjuicios sociales y laborales? Porque 
estos perjuicios ya se están produciendo: 
los trabajadores se quedaron en una 
situación de total desprotección. La 
anterior concesionaria, que inicialmente 
había declarado un ERTE con vigencia 
hasta el 1 de enero, comunicó el despido a 
los trabajadores el pasado día 15, 
alegando causas organizativas por la 
concurrencia de causas económicas, 
organizativas y productivas, la principal, 
que prestaba servicios de manera 
exclusiva al Ayuntamiento de A Coruña y 
ahora se extingue esa relación. Pero, 
además, al mismo tiempo la empresa 
declara su insolvencia e insta a los 
trabajadores a acudir al Fogasa para 
reclamar las cantidades que les 
corresponden en concepto de 
indemnización, un modo de proceder que 
además compromete que los trabajadores 
en el futuro puedan ser subrogados.  
 
¿Qué significa, señora concejala, que la 
situación del ascensor no va a cambiar a 
corto plazo? ¿No hay una previsión de 
cuándo se completarán las reparaciones 
imprescindibles para que el ascensor 
pueda volver a funcionar y se haga con 
plena seguridad? ¿Qué quiere decir que se 
va a replantear el futuro de la instalación? 
¿Va a seguir cerrado el ascensor 
indefinidamente? 
 
Pero, sobre todo, señora concejala, ¿va a 
desentenderse el Ayuntamiento de la 
situación en la que se quedan los 
trabajadores? ¿No considera que, 
efectivamente, dejar el ascensor sin 
mantenimiento producirá un grave 
trastorno del servicio público y perjuicios 
sociales y laborales? 
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Moitas grazas.  
 
Señora Díaz Vázquez 
 
Si, moitas grazas, señor Jorquera.  
 
Ben, o elevador de San Pedro 
inaugurouse no ano 2007 e foi unha obra 
singular que foi quen de comunicar o 
Paseo Marítimo da cidade con monte de 
San Pedro, percorrendo un traxecto de 
100 metros e superando unha altura de 63 
metros de parede. É capaz de transportar 
25 persoas, capacidade moi superior aos 
elevadores convencionais. Entón, a nosa 
é unha instalación singular, única no 
mundo, que ademais aproveita e 
minimiza o impacto da antiga canteira.  
 
O seu sistema de funcionamento, incluso 
cunha labor intensiva de mantemento, 
vese moi afectada pola corrosión mariña. 
Así o din os partes de traballo de 
mantemento e os controis da inspección 
periódica anual realizada polo organismo 
de control autorizado, describindo que a 
maioría das incidencias teñen como causa 
a afección das condicións ambientais.  
 
 
Este sistema, como digo, singular, non 
ten comparación noutros elevadores, por 
iso a súa remodelación non é unha cousa 
sinxela e estándar, pero si moi necesaria 
posto que despois de 17 anos de 
funcionamento precisa de melloras 
técnicas e adecuación ás novas 
regulamentacións. Debida a esta 
necesidade de remodelación e visto que 
ata que se leve a cabo, como xa expliquei 
na Xunta de Goberno do 28 de decembro, 
o elevador non pode funcionar nun curto 
prazo, como ben dicía. Dados os elevados 
custes de mantemento da instalación 
actual, acordouse dar por terminada a 
prestación deste servizo.  
 
E fago un histórico, que xa fixo o señor 
Jorquera. Este contrato de mantemento 

Muchas gracias.  
 
Señora Díaz Vázquez 
 
Sí, muchas gracias, señor Jorquera.  
 
Bien, el ascensor de San Pedro se inauguró 
en el año 2007 y fue una obra singular que 
permitió comunicar el Paseo Marítimo de 
la ciudad con el monte de San Pedro, 
recorriendo un trayecto de 100 metros y 
superando una altura de 63 metros de 
pared. Es capaz de transportar 25 
personas, capacidad muy superior a los 
ascensores convencionales. Entonces, la 
nuestra es una instalación singular, única 
en el mundo, que además aprovecha y 
minimiza el impacto de la antigua cantera.  
 
Su sistema de funcionamiento, incluso con 
una labor intensiva de mantenimiento, se 
ve muy afectada por la corrosión marina. 
Así lo dicen los partes de trabajo de 
mantenimiento y los controles de la 
inspección periódica anual realizada por 
el organismo de control autorizado, 
describiendo que la mayoría de las 
incidencias tienen como causa la 
afectación de las condiciones ambientales.  
 
Este sistema, como digo, singular, no tiene 
comparación en otros ascensores, por eso 
su remodelación no es una cosa sencilla y 
estándar, pero sí muy necesaria puesto que 
después de 17 años de funcionamiento 
necesita de mejoras técnicas y adecuación 
a las nuevas reglamentaciones. Debido a 
esta necesidad de remodelación y visto que 
hasta que se lleve a cabo, como ya expliqué 
en la Junta de Gobierno de 28 de 
diciembre, el ascensor no puede funcionar 
en un corto plazo, como bien decía. Dados 
los elevados costes de mantenimiento de la 
instalación actual, se acordó dar por 
terminada la prestación de este servicio.  
 
 
Y hago un histórico, que ya hizo el señor 
Jorquera. Este contrato de mantenimiento 
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iniciárase en agosto do 18 cun prazo de 
duración de dous anos prorrogables 
outros dous ata un máximo de catro. En 
agosto do 22, finalizadas as dúas 
prorrogas, acordouse a continuidade nas 
prestacións dos servizos. En novembro 
do 22 publicouse unha nova licitación 
que finalmente quedou deserta. Ao longo 
do 23 o elevador permaneceu pechado ao 
público, primeiro, por unha avaría que 
efectivamente foi arranxada, pero a 
continuación por detectarse unha serie de 
incidencias que impiden o seu 
funcionamento, certificadas estas por 
enxeñeiro colexiado en outubro do 23. 
Por todo isto, sabendo que se ten que 
reformular o futuro do elevador, non 
procedía, por tanto, o mantemento, 
ademais de que xa non había opción a 
máis prórrogas.  
 
Na actualidade temos xa un proxecto de 
remodelación do elevador que vai ser 
sometido a revisión técnica para proceder 
a súa licitación. Igual que comentei na 
miña intervención anterior actuamos con 
rigor, obxectividade e celeridade, pero 
vísteme amodo que teño présa. É preciso 
facer todas as verificacións técnicas para 
poder licitar e isto leva un tempo.  
 
Cabe indicar que os orzamentos 
municipais do 24 contemplan xa unha 
partida orzamentaria na Área de Medio 
Ambiente para tal fin e, con todo, 
esperamos que o elevador poida volver 
funcionar a finais deste ano. No entre 
tanto realizaranse as tarefas de 
mantemento e conservación puntuais 
mínimas e imprescindibles para que as 
incidencias climáticas non agraven a 
corrosión.  
 
En definitiva, o que se pretende é volver 
contar cunha infraestrutura singular do 
Concello da Coruña, un reclamo turístico 
de primeiro nivel que pon en  valor a nosa 
cidade e a nosa paisaxe.  
 

se inició en agosto del 18 con un plazo de 
duración de dos años prorrogables otros 
dos hasta un máximo de cuatro. En agosto 
del 22, finalizadas las dos prórrogas, se 
acordó la continuidad en las prestaciones 
de los servicios. En noviembre del 22 se 
publicó una nueva licitación que 
finalmente quedó desierta. A lo largo del 
23 el ascensor permaneció cerrado al 
público, primero, por una avería que 
efectivamente fue arreglada, pero a 
continuación por detectarse una serie de 
incidencias que impiden su 
funcionamiento, certificadas estas por 
ingeniero colegiado en octubre del 23. Por 
todo esto, sabiendo que se tiene que 
replantear el futuro del elevador, no 
procedía, por tanto, el mantenimiento, 
además de que ya no había opción a más 
prórrogas.  
 
En la actualidad tenemos ya un proyecto 
de remodelación del ascensor que va a ser 
sometido a revisión técnica para proceder 
a su licitación. Igual que comenté en mi 
intervención anterior actuamos con rigor, 
objetividad y celeridad, pero vísteme 
despacio que tengo prisa. Es preciso hacer 
todas las verificaciones técnicas para 
poder licitar y esto lleva un tiempo.  
 
Cabe indicar que los presupuestos 
municipales del 24 contemplan ya una 
partida presupuestaria en el Área de 
Medio Ambiente para tal fin y, con todo, 
esperamos que el ascensor pueda volver a 
funcionar a finales de este año. Entre tanto 
se realizarán las tareas de mantenimiento 
y conservación puntuales mínimas e 
imprescindibles para que las incidencias 
climáticas no agraven la corrosión.  
 
 
En definitiva, lo que se pretende es volver 
a contar con una infraestructura singular 
del Ayuntamiento de A Coruña, un reclamo 
turístico de primer nivel que pone en valor 
nuestra ciudad y nuestro paisaje.  
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Moitas grazas.  
 
Presidencia 
 
Moitas grazas, señor Jorquera, señora 
Díaz.  
 
Señor, por favor, non pode interrumpir o 
Pleno (óese a un asistente da Tribuna 
de invitados), prégolle que garde 
silencio. 
 
Abandone a Tribuna, se fai o favor, 
abandone a Tribuna. Non se pode 
interrumpir o transcurso do Pleno nin 
lanzar improperios. Abandone a Tribuna, 
por favor. 
 
Grazas aos concelleiros.  
 
PREGUNTAS DE RESPOSTA ORAL 
PRESENTADAS POLO GRUPO 
MUNICIPAL DO PARTIDO 
POPULAR 
 
Primeira. Pregunta de resposta oral 
sobre a inseguridade en Monte Alto. 
 
Presidencia 
 
Turno xa para o Partido Popular, coa 
primeira das súas preguntas sobre Monte 
Alto. Señora Catalán. 
 
Señora Catalán Morcillo 
 
Moitas grazas, señora alcaldesa. Bos 
días a todos.  
 
Que ten pensado facer o Goberno 
municipal para dar solución aos 
problemas de inseguridade que están a 
padecer os veciños e comerciantes de 
Monte Alto? 
 
Señora Paz Romero 
 
Como sinalou a alcaldesa en numerosas 
ocasións, a seguridade é unha prioridade 

Muchas gracias.  
 
Presidencia 
 
Muchas gracias, señor Jorquera, señora 
Díaz.  
 
Señor, por favor, no puede interrumpir el 
Pleno (se oye a un asistente en la Tribuna 
de invitados), le ruego que guarde silencio. 
 
 
Abandone la Tribuna, si hace el favor, 
abandone la Tribuna. No se puede 
interrumpir el transcurso del Pleno ni 
lanzar improperios. Abandone la Tribuna, 
por favor. 
 
Gracias a los concejales.  
 
PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 
PRESENTADAS POR EL GRUPO 
MUNICIPAL DEL PARTIDO 
POPULAR 
 
Primera. Pregunta de respuesta oral sobre 
la inseguridad en Monte Alto. 
 
Presidencia 
 
Turno ya para el Partido Popular, con la 
primera de sus preguntas sobre Monte 
Alto. Señora Catalán. 
 
Señora Catalán Morcillo 
 
Muchas gracias, señora alcaldesa. Buenos 
días a todos.  
 
¿Qué tiene pensado hacer el Gobierno 
municipal para dar solución a los 
problemas de inseguridad que están 
padeciendo los vecinos y comerciantes de 
Monte Alto? 
 
Señora Paz Romero 
 
Como señaló la alcaldesa en numerosas 
ocasiones, la seguridad es una prioridad 
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para o noso goberno e seguiremos 
esixindo á administración competente 
unha maior presenza policial na cidade.  
 
Ás trece horas e vinte e seis minutos sae 
do Salón de Sesións o señor Díaz 
Gallego. 
 
Señora Catalán Morcillo 
 
Ben, os que visen plenos anteriores 
pensarán que nos repetimos máis que un 
disco raiado, pero é que o desleixo á que 
nos ten afeito este goberno chegou a un 
punto de non retorno.  
 
Despois das últimas protestas veciñais e 
de comerciantes de Monte Alto, a 
realidade é que seguimos sen suficiente 
policía nas rúas e os problemas de 
inseguridade seguen sen solución, e non 
é cuestión só do número de axentes que 
entran, señor Lage, é o déficit estrutural 
porque seguen xubilándose outros tantos, 
e teñen ese malo costume. A cuestión é 
que seguen vostedes negando a maior. 
Seica é só unha sensación de 
inseguridade que haxa 20 roubos en 10 
días nunha soa rúa? Moi mal debe de 
estar o asunto cando a subdelegada de 
Goberno se pasea polo barrio escoltada 
pola policía. E aínda así, seguen 
aseverando: estamos a poñer todos os 
recursos que temos. Xa, pero díganos, 
señora alcaldesa, cales son eses 
recursos? Porque ninguén sabe nin cales 
son, nin como se organizan, nin como se 
coordinan. Sinxelamente porque, por 
exemplo, non existe previsión, nin plan 
local de seguridade, nin queren un 
consello local de seguridade. Non hai 
plan de actuacións e, recoñézano, todo 
vai sobre a marcha.  
 
O que si saben facer, e moi ben, é mirar 
a outro lado e culpar de todos os males 
desta cidade, tanto PSOE como BNG, ao 
Partido Popular, co único argumento do 
rendemento político, díxolle a tixola ao 

para nuestro gobierno y seguiremos 
exigiendo a la administración competente 
una mayor presencia policial en la ciudad. 
 
A las trece horas y veintiséis minutos sale 
del Salón de Sesiones el señor Díaz 
Gallego. 
 
Señora Catalán Morcillo 
 
Bien, los que hayan visto plenos anteriores 
pensarán que nos repetimos más que un 
disco rayado, pero es que la dejadez a la 
que nos tiene acostumbrado este gobierno 
ha llegado a un punto de no retorno.  
 
Después de las últimas protestas vecinales 
y de comerciantes de Monte Alto, la 
realidad es que seguimos sin suficiente 
policía en las calles y los problemas de 
inseguridad siguen sin solución, y no es 
cuestión solo del número de agentes que 
entran, señor Lage, es el déficit estructural 
porque siguen jubilándose otros tantos, y 
tienen esa mala costumbre. La cuestión es 
que siguen ustedes negando la mayor. 
¿Acaso es solo una sensación de 
inseguridad que haya 20 robos en 10 días 
en una sola calle? Muy mal debe de estar el 
asunto cuando la subdelegada de Gobierno 
se pasea por el barrio escoltada por la 
policía. Y aún así, siguen aseverando: 
estamos poniendo todos los recursos que 
tenemos. Ya, pero díganos, señora 
alcaldesa, ¿cuáles son esos recursos? 
Porque nadie sabe ni cuáles son, ni cómo se 
organizan, ni cómo se coordinan. 
Sencillamente porque, por ejemplo, no 
existe previsión, ni plan local de seguridad, 
ni quieren un consejo local de seguridad. 
No hay hojas de ruta y, reconózcanlo, todo 
va sobre la marcha.  
 
 
Lo que sí saben hacer, y muy bien, es mirar 
a otro lado y culpar de todos los males de 
esta ciudad, tanto PSOE como BNG, al 
Partido Popular, con el único argumento 
del rendimiento político, le dijo la sartén al 
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cazo. O seu non é demagoxia, só o dos 
demais.  
 
Acórdanse? Balcón do Atlántico, a 
cidade na que ninguén é forasteiro... Si, a 
moi nobre e leal cidade da Coruña. Que 
anos eses cando era unha das cidades 
máis seguras de Galicia, mentres que 
agora encabezamos as clasificacións das 
cidades máis inseguras. Épico.  
 
Mal que lles pese, desde o Partido 
Popular estamos a facer o que debemos: 
controlar as actuacións deste goberno 
para solucionar este grave problema, 
pois a oposición branda, como esa 
modalidade de terrorismo que se han…, 
están a defender aleivosamente, xa está o 
BNG: a versión mimosín dunha oposición 
que antes de alzar a voz contra vostedes 
prefire perder o decoro entre “fakes”, 
retrócanos dialécticos ou o seu apoio 
incondicional a Bildu, Hamas, prófugos 
ou pro ETAs.  
 
E como xa sei que van aludir a 
estatísticas, retorcidas á súa 
conveniencia, doulles só tres referencias: 
drogas, violencia sexual e roubos, 
casualmente os delitos que máis se 
incrementaron nos últimos anos e os que 
están máis intimamente relacionados cos 
problemas de ocupación ilegal e 
proliferación de narcopisos, de cuxo 
número hoxe perdemos a conta. 
 
Tan só pídolles que fagan unha reflexión: 
que pasaría se a vivenda ocupada 
ilegalmente fose da súa propiedade, dos 
seus fillos, dos seus pais? Durmirían 
tranquilos? Claro que non. É que non hai 
barrio da Coruña que non sufra 
diariamente as consecuencias da 
ocupación e do tráfico de drogas, pisos 
vertedoiro, estruturas afectadas, 
instalacións eléctricas deterioradas, e 
aínda por riba, insultos, ameazas, 
agresións, consumo de drogas, furtos, 
roubos a veciños a plena luz do día, pais 

cazo. Lo suyo no es demagogia, solo lo de 
los demás.  
 
¿Se acuerdan? Balcón del Atlántico, la 
ciudad en la que nadie es forastero... Sí, la 
muy noble y leal ciudad de La Coruña. Qué 
años esos cuando era una de las ciudades 
más seguras de Galicia, mientras que ahora 
encabezamos los rankings de las ciudades 
más inseguras. Épico.  
 
Mal que les pese, desde el Partido Popular 
estamos haciendo lo que debemos: 
controlar las actuaciones de este gobierno 
para solucionar este grave problema, pues 
la oposición blanda, como esa modalidad 
de terrorismo que se han…, están 
defendiendo alevosamente, ya está el 
BNG: la versión mimosín de una oposición 
que antes de alzar la voz contra ustedes 
prefiere perder el decoro entre fakes, 
retruécanos dialécticos o su apoyo 
incondicional a Bildu, Hamas, prófugos o 
pro ETAs. 
 
Y como ya sé que van a aludir a 
estadísticas, sesgadas a su conveniencia, 
les doy solo tres referencias: drogas, 
violencia sexual y robos, casualmente los 
delitos que más se han incrementado en los 
últimos años y los que están más 
íntimamente relacionados con los 
problemas de ocupación ilegal y 
proliferación de narcopisos, de cuyo 
número hoy hemos perdido la cuenta. 
 
Tan solo les pido que hagan una reflexión: 
¿qué pasaría si la vivienda ocupada 
ilegalmente fuese de su propiedad, de sus 
hijos, de sus padres? ¿dormirían 
tranquilos? Claro que no. Es que no hay 
barrio de A Coruña que no sufra 
diariamente las consecuencias de la 
ocupación y del tráfico de drogas, pisos 
vertedero, estructuras afectadas, 
instalaciones eléctricas deterioradas, y por 
si fuera poco, insultos, amenazas, 
agresiones, consumo de drogas, hurtos, 
robos a vecinos a plena luz del día, padres 
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que xa non poden saír tranquilos á rúa 
cos seus fillos, ou persoas con negocios 
de toda a vida que están a optar por 
marcharse do barrio porque xa non 
poden máis.  
 
Ás trece horas e vinte e oito minutos 
entra no Salón de Sesións o señor Díaz 
Gallego. 
 
Señora Veira, fale con todos, non 
estigmatice desa forma a todos os demais 
veciños.  
 
As últimas noticias chégannos de Monte 
Alto, un dos barrios máis resilientes da 
cidade e símbolo do coruñesismo, aínda 
que non nos esquecemos dos Mallos, A 
Sagrada Familia, Oza-Gaiteira, 
ademais, por suposto, da Agra do Orzán, 
cuxo edificio en rolda de Nelle 120, xa é 
hoxe un monumento á ocupación. 
 
Iso si, seguimos con mínimos efectivos 
policiais na rúa e non só de Policía 
Local. Isto, señora Rey, non o di o 
Partido Popular, sófreno os afectados 
abandonados á súa sorte cun grave 
problema que vostedes mesmos 
transixiron durante anos, e levamos seis 
meses interpelando á Concellería de 
Seguridade Cidadá para que se centre e 
afronten, dunha vez por todas, o 
problema de maneira multidisciplinar e 
planificada. Seis meses sen resposta ou o 
que é o mesmo, nove anos de 
estancamento progresista. 
 
Cunha estrutura piramidal e case todo o 
poder concentrado practicamente nun só 
concelleiro máis outros sete sen 
capacidade de decisión, este goberno, 
señores meus, fai augas, e sábeno.  
 
Finalizo xa. Alguén dixo unha vez: 
necesitamos a fantasía para sobrevivir 
porque a realidade é demasiado amarga. 
Vostedes redundan nun relato fantástico, 
pero baleiro, e seguen sen advertir a crúa 

que ya no pueden salir tranquilos a la calle 
con sus hijos, o personas con negocios de 
toda la vida que están optando por 
marcharse del barrio porque ya no pueden 
más.  
 
A las trece horas y veintiocho minutos 
entra en el Salón de Sesiones el señor 
Díaz Gallego. 
 
Señora Veira, hable con todos, no 
estigmatice de esa forma a todos los demás 
vecinos.  
 
Las últimas noticias nos llegan de Monte 
Alto, uno de los barrios más resilientes de 
la ciudad y símbolo del coruñesismo, si 
bien no nos olvidamos de Os Mallos, La 
Sagrada Familia, Oza-Gaiteira, además, 
por supuesto, de Agra do Orzán, cuyo 
edificio en ronda de Nelle 120, ya es hoy 
un monumento a la ocupación.  
 
Eso sí, seguimos con mínimos efectivos 
policiales en la calle y no solo de Policía 
Local. Esto, señora Rey, no lo dice el 
Partido Popular, lo sufren los afectados 
abandonados a su suerte con un grave 
problema que ustedes mismos han 
transigido durante años, y llevamos seis 
meses interpelando a la Concejalía de 
Seguridad Ciudadana para que se centre y 
afronten, de una vez por todas, el problema 
de manera multidisciplinar y planificada. 
Seis meses sin respuesta o lo que es lo 
mismo, nueve años de estancamiento 
progresista. 
 
Con una estructura piramidal y casi todo el 
poder concentrado prácticamente en un 
solo concejal más otros siete sin capacidad 
de decisión, este gobierno, señores míos, 
hace aguas, y lo saben.  
 
Finalizo ya. Alguien dijo una vez: 
necesitamos la fantasía para sobrevivir 
porque la realidad es demasiado amarga. 
Ustedes redundan en un relato fantástico, 
pero vacío, y siguen sin advertir la cruda 



 
 

117 

 

realidade porque non hai máis cego que 
o que non quere ver. Menos mal que os 
coruñeses van abrindo cada vez máis os 
ollos, sobre todo para non caerse polas 
beirarrúas, case tan deterioradas como a 
súa xestión.  
 
Moitas grazas.  
 
Ás trece horas e trinta e un minutos sae 
do Salón de Sesións o señor Jorquera 
Caselas. 
 
Señora Paz Romero 
 
A Concellaría de Seguridade Cidadá está 
moi centrada e traballando.  
 
A subdelegada de Goberno non está..., 
non pasea escoltada, está traballando.  
 
 
Desde a Concellaría de Seguridade 
Cidadá reunímonos coas asociacións 
veciñais de forma periódica para coñecer 
as inquietudes e preocupacións nesta 
materia e neste contexto, o pasado luns 
mantivemos un encontro coa asociación 
de veciños de Monte Alto, encontro que 
nos permitiu establecer un diagnóstico da 
situación inmediata, deseñando 
actuacións a desenvolver en base á 
fotografía da realidade.  
 
 
En primeiro lugar, teño que transmitirlle 
que os veciños están preocupados, 
preocupados polas consecuencias 
negativas que pode conlevar a imaxe que 
se está transmitindo do barrio, tal e como 
nos trasladaron os veciños, e coincidimos 
plenamente con eles, a estigmatización 
do barrio como conflitivo e inseguro pode 
ter consecuencias negativas para o 
comercio, así como para a convivencia do 
barrio. A preocupación que transmiten os 
veciños e veciñas, e que non é desexable, 
é que se produzan altercados ou conflitos 
que poden ter consecuencias irreparables. 

realidad porque non hay más ciego que el 
que no quiere ver. Menos mal que los 
coruñeses van abriendo cada vez más los 
ojos, sobre todo para no caerse por las 
aceras, casi tan deterioradas como su 
gestión.  
 
Muchas gracias.  
 
A las trece horas y treinta y un minutos 
sale del Salón de Sesiones el señor 
Jorquera Caselas. 
 
Señora Paz Romero 
 
La Concejalía de Seguridad Ciudadana 
está muy centrada y trabajando.  
 
La subdelegada de Gobierno no está..., no 
pasea escoltada, está trabajando.  
 
 
Desde la Concejalía de Seguridad 
Ciudadana nos reunimos con las 
asociaciones vecinales de forma periódica 
para conocer las inquietudes y 
preocupaciones en esta materia y en este 
contexto, el pasado lunes mantuvimos un 
encuentro con la asociación de vecinos de 
Monte Alto, encuentro que nos permitió 
establecer un diagnóstico de la situación 
inmediata, diseñando actuaciones a 
desarrollar en base a la fotografía de la 
realidad.  
 
En primer lugar, tengo que transmitirle 
que los vecinos están preocupados, 
preocupados por las consecuencias 
negativas que puede conllevar la imagen 
que se está transmitiendo del barrio, tal y 
como nos trasladaron los vecinos, y 
coincidimos plenamente con ellos, la 
estigmatización del barrio como 
conflictivo e inseguro puede tener 
consecuencias negativas para el comercio, 
así como para la convivencia del barrio. 
La preocupación que transmiten los 
vecinos y vecinas, y que no es deseable, es 
que se produzcan altercados o conflictos 
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Así que dende aquí teño que facer un 
chamamento á responsabilidade que 
temos como representantes institucionais, 
un chamamento a non alentar actitudes 
que podan xerar un conflito de 
convivencia no barrio, porque ese non é o 
camiño.  
 
 
O que nos corresponde, e que estamos a 
facer como goberno, é estar en contacto 
permanente cos veciños e comerciantes, 
trasladar a información á Delegación do 
Goberno e á Policía Nacional, deseñar 
actuacións de prevención de forma 
conxunta e actuar cando se produce algún 
suceso.  
 
O delito require un tratamento transversal 
xa que nos casos dos que estamos a falar 
a súa causa está en boa parte provocada 
polo consumo de tóxicos. A delincuencia 
non é só un problema de seguridade 
pública, trátase sen dúbida tamén dun 
problema de saúde pública, e eu 
pregúntome: onde está a administración 
que ten competencias en sanidade? Nós 
estamos a facer a nosa parte, estar cos 
veciños, coordinarnos coa Policía 
Nacional, traballar coas entidades da 
cidade especializadas en adiccións. O que 
falta é que os demais tamén se poñan a 
traballar, especialmente a Xunta de 
Galicia ten que asumir a súa 
responsabilidade. A Xunta ten que 
poñerse a traballar, a traballar para 
abordar o incremento do consumo de 
tóxicos na cidade.  
 
 
Moitas grazas.  
 
Segunda. Pregunta de resposta oral 
relativa á praza Pintor Laxeiro. 
 
Presidencia  
 
Grazas, señora Catalán, señora Paz.  
 

que pueden tener consecuencias 
irreparables. Así que desde aquí tengo que 
hacer un llamamiento a la responsabilidad 
que tenemos como representantes 
institucionales, un llamamiento a no 
alentar actitudes que puedan generar un 
conflicto de convivencia en el barrio, 
porque ese no es el camino.  
 
Lo que nos corresponde, y que estamos 
haciendo como gobierno, es estar en 
contacto permanente con los vecinos y 
comerciantes, trasladar la información a 
la Delegación del Gobierno y a la Policía 
Nacional, diseñar actuaciones de 
prevención de forma conjunta y actuar 
cuando se produce algún suceso.  
 
El delito requiere un tratamiento 
transversal ya que en los casos de los que 
estamos hablando su causa está en buena 
parte provocada por el consumo de 
tóxicos. La delincuencia no es solo un 
problema de seguridad pública, se trata sin 
duda también de un problema de salud 
pública, y yo me pregunto: ¿dónde está la 
administración que tiene competencias en 
sanidad? Nosotros estamos haciendo 
nuestra parte, estar con los vecinos, 
coordinarnos con la Policía Nacional, 
trabajar con las entidades de la ciudad 
especializadas en adicciones. Lo que falta 
es que los demás también se pongan a 
trabajar, especialmente la Xunta de 
Galicia tiene que asumir su 
responsabilidad. La Xunta tiene que 
ponerse a trabajar, a trabajar para 
abordar el incremento del consumo de 
tóxicos en la ciudad.  
 
Muchas gracias. 
 
Segunda. Pregunta de respuesta oral 
relativa a la plaza Pintor Laxeiro. 
 
Presidencia 
 
Gracias, señora Catalán, señora Paz.  
 



 
 

119 

 

Turno para a segunda pregunta do Partido 
Popular sobre a praza Pintor Laxeiro, 
señor Amado.  
 
Señor Amado de la Fuente 
 
Por que o Goberno municipal non escoita 
aos veciños da praza Pintor Laxeiro para 
acordar con eles as obras que se 
realizarán na zona, tras presentar un 
escrito con 100 firmas instando a 
modificar a reurbanización segundo as 
súas propostas? 
 
Moitas grazas.  
 
Ás trece horas e trinta e catro minutos 
sae do Salón de Sesións o señor Soto 
Díaz. 
 
Señora Canosa Domínguez 
 
Grazas, señora alcaldesa.  
 
Bo día a todos e a todas. 
 
Señor Amado, o Goberno municipal 
procura sempre falar ca xente dos barrios, 
explicarlles os proxectos e consensualos 
con eles e con elas. Non se trata de firmas, 
trátase de escoitar e é o que fixemos xa 
cos veciños e veciñas de Pintor Laxeiro.  
 
 
Señor Amado de la Fuente 
 
Os veciños da praza Pintor Laxeiro no 
barrio de Elviña 2ª Fase levaron ao 
escano cidadán do Pleno ordinario 
celebrado o pasado 11 de xaneiro as súas 
queixas polas obras que teñen previsto 
levar a cabo na devandita localización e 
que prevían a eliminación dunha gran 
cantidade de espazos de estacionamento 
público, case 29 prazas.  
 
Na devandita intervención o 
representante dos veciños solicitou ao 
Goberno municipal que paralizase a 

Turno para la segunda pregunta del 
Partido Popular sobre la plaza Pintor 
Laxeiro, señor Amado.  
 
Señor Amado de la Fuente 
 
¿Por qué el Gobierno municipal no escucha 
a los vecinos de la plaza Pintor Laxeiro 
para consensuar con ellos las obras que se 
realizarán en la zona, tras presentar un 
escrito con 100 firmas instando a modificar 
la reurbanización según sus propuestas? 
 
 
Muchas gracias.  
 
A las trece horas y treinta y cuatro 
minutos sale del Salón de Sesiones el 
señor Soto Díaz. 
 
Señora Canosa Domínguez 
 
Gracias, señora alcaldesa.  
 
Buenos días a todos y a todas. 
 
Señor Amado, el Gobierno municipal 
procura siempre hablar con la gente de los 
barrios, explicarles los proyectos y 
consensuarlos con ellos y con ellas. No se 
trata de firmas, se trata de escuchar y es lo 
que hicimos ya con los vecinos y vecinas de 
Pintor Laxeiro.  
 
Señor Amado de la Fuente 
 
Los vecinos de la plaza Pintor Laxeiro en 
el barrio de Elviña 2ª Fase llevaron al 
escaño ciudadano del Pleno ordinario 
celebrado el pasado 11 de enero sus quejas 
por las obras que tienen previsto llevarse a 
cabo en dicha ubicación y que preveían la 
eliminación de una gran cantidad de 
espacios de estacionamiento público, casi 
29 plazas.  
 
En dicha intervención el representante de 
los vecinos solicitó al Gobierno municipal 
que paralizase la licitación y que 
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licitación e que modificasen o proxecto 
de reurbanización do acceso ao CEIP 
Salgado Torres, por agravar os 
problemas existentes e non beneficiar aos 
veciños en ningún aspecto.  
 
Este expediente que aínda está en fase de 
licitación, concretamente co estudo das 
ofertas técnicas para a súa puntuación, 
podería anularse para a súa 
modificación e non lle supoñería ningún 
custo para o Concello, salvo as 
indemnizacións que puidesen solicitar as 
cinco empresas que se presentaron por 
gastos de presentación de ofertas, sempre 
e cando estivesen perfectamente 
acreditados, un custo perfectamente 
asumible para esta administración fronte 
ao gasto inútil que supoñería a execución 
desta obra orzada en 406.284,35 € e que 
non cumpre a súa finalidade: a 
satisfacción de veciños e da comunidade 
educativa.  
 
Tiveron que pasar 100 días, desde o 
pasado 17 de outubro que tivemos 
coñecemento das primeiras queixas dos 
veciños, para que o Goberno municipal 
de Inés Rey se dignase a través da súa 
concelleira de Infraestruturas a escoitar 
“in situ” as reclamacións máis que 
xustificadas dos veciños. De nada 
serviron as chamadas, contestadas de 
malas formas segundo nos indicaron, nin 
os escritos presentados ata a data para 
facer recapacitar ao Goberno municipal. 
Foi a presión popular dos veciños e o 
medo electoralista os que chegaron a 
marcar esta visita de membros do 
Goberno municipal.  
 
Esperemos que as promesas de 
modificación feitas aos veciños pola 
concelleira, señora Canosa, sexan unha 
realidade e non queden nun falso 
compromiso preelectoral. Estaremos 
atentos aos compromisos adquiridos e 
dos que somos coñecedores. 
 

modificasen el proyecto de reurbanización 
del acceso al CEIP Salgado Torres, por 
agravar los problemas existentes y no 
beneficiar a los vecinos en ningún aspecto.  
 
 
Este expediente que todavía está en fase de 
licitación, concretamente con el estudio de 
las ofertas técnicas para su puntuación, 
podría anularse para su modificación y no 
le supondría ningún coste para el 
Ayuntamiento, salvo las indemnizaciones 
que pudieran solicitar las cinco empresas 
que se presentaron por gastos de 
presentación de ofertas, siempre y cuando 
estuviesen perfectamente acreditados, un 
coste perfectamente asumible para esta 
administración frente al gasto inútil que 
supondría la ejecución de esta obra 
presupuestada en 406.284,35 € y que no 
cumple su finalidad: la satisfacción de 
vecinos y de la comunidad educativa.  
 
 
Han tenido que pasar 100 días, desde el 
pasado 17 de octubre que tuvimos 
conocimiento de las primeras quejas de los 
vecinos, para que el Gobierno municipal de 
Inés Rey se dignase a través de su concejala 
de Infraestructuras a escuchar in situ las 
reclamaciones más que justificadas de los 
vecinos. De nada sirvieron las llamadas, 
contestadas de malas formas según nos 
indicaron, ni los escritos presentados hasta 
la fecha para hacer recapacitar al Gobierno 
municipal. Fue la presión popular de los 
vecinos y el miedo electoralista los que 
llegaron a marcar esta visita de miembros 
del Gobierno municipal.  
 
 
Esperemos que las promesas de 
modificación hechas a los vecinos por la 
concejala, señora Canosa, sean una 
realidad y no queden en un falso 
compromiso preelectoral. Estaremos 
atentos a los compromisos adquiridos y de 
los que somos conocedores. 
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Pero desgraciadamente este non é un 
caso illado. Na política municipal del 
lagelato, a obra reurbanización das 
casas de Franco no Ventorrillo supón un 
exemplo máis da falta de diálogo e de 
sentidiño que teñen as obras municipais 
nesta cidade, unhas obras que nacen 
baixo a inspiración da Marea e que 
perpetra Inés Rey sen consultar nin 
revisar cos veciños, algo que xa 
advertimos no pasado mes de xullo cos 
nosos escritos e que hoxe os veciños 
veñen lembrarnos a través do escano 
cidadán. Estamos a falar dunhas obras 
que xa parten coa sospeita de que se 
presente un único licitador, que non se 
aprobe a acta de inicio na data prevista, 
incumprindo presuntamente a Lei de 
contratos, sen saber moi ben por que ata 
o momento, a pesar das nosas preguntas, 
e que tendo un prazo de execución de 
cinco meses van ir bastantes máis aló do 
devandito prazo. Unha actuación que 
condena á rolda de Outeiro a non ter 
carril bici nesa marxe, como xa 
recoñeceu o grupo municipal a preguntas 
escritas do noso grupo e que levanta un 
muro de illamento, outro máis na cidade, 
para os habitantes das devanditas 
vivendas.  
 
Ás trece horas e trinta e sete minutos 
entra no Salón de Sesións o señor Soto 
Díaz. 
 
Pero temos máis exemplos na nosa 
cidade da forma de actuar das 
concellerías de infraestruturas e 
vivendas en materia de transparencia, 
diálogo, calidade e prazos. Esa mesma 
situación vai reproducirse nas obras 
como as de San Andrés, Panadeiras, 
Sardiñeira ou a rampla do Matadoiro, 
obras que os veciños saben pouco máis 
que as infografías vistas pola prensa, e 
polas que se dirixen a nós para que lles 
informemos, indicándonos a nula 
información recibida desde María Pita: 
más de 100 prazas de aparcamento 

Pero desgraciadamente este no es un caso 
aislado. En la política municipal de 
lagelato, la obra reurbanización de las 
casas de Franco en el Ventorrillo supone un 
ejemplo más de la falta de diálogo y de 
sentidiño que tienen las obras municipales 
en esta ciudad, unas obras que nacen bajo 
la inspiración de la Marea y que perpetra 
Inés Rey sin consultar ni revisar con los 
vecinos, algo que ya advertimos en el 
pasado mes de julio con nuestros escritos y 
que hoy los vecinos vienen a recordarnos a 
través del escaño ciudadano. Estamos 
hablando de unas obras que ya parten con 
la sospecha de que se presente un único 
licitador, que no se apruebe el acta de inicio 
en la fecha prevista, incumpliendo 
presuntamente la Ley de contratos, sin 
saber muy bien por qué hasta el momento, 
a pesar de nuestras preguntas, y que 
teniendo un plazo de ejecución de cinco 
meses se van a ir bastantes más allá de 
dicho plazo. Una actuación que condena a 
la ronda de Outeiro a no tener carril bici en 
ese margen, como ya reconoció el grupo 
municipal a preguntas escritas de nuestro 
grupo y que levanta un muro de 
aislamiento, otro más en la ciudad, para los 
habitantes de dichas viviendas.  
 
 
A las trece horas y treinta y siete minutos 
entra en el Salón de Sesiones el señor Soto 
Díaz. 
 
Pero tenemos más ejemplos en nuestra 
ciudad de la forma de actuar de las 
concejalías de infraestructuras y viviendas 
en materia de transparencia, diálogo, 
calidad y plazos. Esa misma situación se va 
a reproducir en las obras como las de San 
Andrés, Panaderas, Sardiñeira o la rampa 
del Matadero, obras que los vecinos saben 
poco más que las infografías vistas por la 
prensa, y por las que se dirigen a nosotros 
para que les informemos, indicándonos la 
nula información recibida desde María 
Pita: más de 100 plazas de aparcamiento 
eliminadas sin ninguna alternativa. Por 
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eliminadas sen ningunha alternativa. Por 
certo, vai ser moi decepcionante ver 
como os veciños da zona Estación-Mallos 
van estar afectados coa obra da reforma 
da Sardiñeira e a súa consecuente 
supresión de prazas de aparcamento 
cando aínda están sen atopar unha 
solución aos máis de 500 vehículos que 
saíron á superficie con motivo do 
incendio do aparcamento subterráneo 
dos Mallos.  
 
E saben por que ocorre isto? Porque 
carecen dun proxecto de cidade, porque 
no canto de actualizar e acordar un plan 
de mobilidade urbano sostible que sirva 
de base para as obras municipais 
referidas a mobilidade cos grupos 
políticos e coa cidadanía dedícanse a 
poñer parches.  
 
Por certo, pasaron xa 60 días dos últimos 
100 que lles deu o seu socio de Goberno 
o pasado 9 de decembro para que 
presente un novo Plan de Mobilidade 
actualizado e aínda non sabemos nada, a 
pesar dunha medida cualificada de 
transversal nos acordos de investidura 
entre o lagelato e o Bloque Nacionalista 
Gallego. Outra performance sen máis.  
 
Xa nunha intervención en plenos 
pasados, con motivo da execución dos 
fondos DUSI, indiqueilles que o seu 
maiúsculo suspenso en materia de 
participación cidadá e desgraciadamente 
comprobo que esta tendencia continúa 
durante a execución dos distintos fondos, 
xa sexan procedentes de fondos 
europeos, nacionais ou municipais.  
 
Inés Rey manifestou hai soamente seis 
meses, durante o seu discurso de toma de 
posesión, que sería a alcaldesa do 
diálogo, da igualdade e dos barrios. 
Tristemente catro anos e seis meses 
despois a rexedora da Coruña 
converteuse nun espectro fantasmal que 
só sabe percorrer os barrios 

cierto, va a ser muy decepcionante ver 
cómo los vecinos de la zona Estación-
Mallos van a estar afectados con la obra de 
la reforma de la Sardiñeira y su 
consiguiente supresión de plazas de 
aparcamiento cuando todavía están sin 
encontrar una solución a los más de 500 
vehículos que salieron a la superficie con 
motivo del incendio del aparcamiento 
subterráneo de Os Mallos.  
 
 
Y saben ¿por qué ocurre esto? Porque 
carecen de un proyecto de ciudad, porque 
en vez de actualizar y consensuar un plan 
de movilidad urbano sostenible que sirva 
de base para las obras municipales 
referidas a movilidad con los grupos 
políticos y con la ciudadanía se dedican a 
poner parches.  
 
Por cierto, han pasado ya 60 días de los 
últimos 100 que les dio su socio de 
Gobierno el pasado 9 de diciembre para 
que presente un nuevo Plan de Movilidad 
actualizado y aún no sabemos nada, a pesar 
de una medida calificada de transversal en 
los acuerdos de investidura entre el lagelato 
y el Bloque Nacionalista Gallego. Otra 
performance sin más.  
 
Ya en una intervención en plenos pasados, 
con motivo de la ejecución de los fondos 
DUSI, les indiqué que su mayúsculo 
suspenso en materia de participación 
ciudadana y desgraciadamente compruebo 
que esta tendencia continúa durante la 
ejecución de los distintos fondos, ya sean 
procedentes de fondos europeos, 
nacionales o municipales.  
 
Inés Rey manifestó hace solamente seis 
meses, durante su discurso de toma de 
posesión, que sería la alcaldesa del diálogo, 
de la igualdad y de los barrios. Tristemente 
cuatro años y seis meses después la 
regidora de A Coruña se ha convertido en 
un espectro fantasmal que sólo sabe 
recorrer los barrios acompañada de una 
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acompañada dunha corte faraónica, 
nunca soa, xa que debe de ter medo á 
sensación de inseguridade desta cidade, 
e sempre publicitando previamente as 
súas visitas para que sexa un feito 
excepcional que visite lugares como 
Novo Mesoiro, Feáns, Birloque ou San 
Pedro de Visma. Curiosamente nesas 
reunións promete facelo todo, sen ter o 
máis mínimo rubor a comprobar se é 
posible ou non facelo, chegando a 
protagoniza ridículas metidas de pata 
por este motivo.  
 
Resumindo —e acabo— aprenda da 
lección recibida por parte deste grupo de 
veciños desta cidade, reciban as críticas 
con humildade, deixen de facer os 
proxectos por Google Earth, iso si, 
pagados a prezos de ouro, pisen máis as 
rúas e fagan reunións previas 
informativas cos afectados polas obras 
antes das licitacións dos proxectos.  
 
Pola nosa banda, cumpriremos a nosa 
obrigación de fiscalizarlles, procurando 
cubrir as súas carencias informativas 
cunha maior proximidade aos veciños, 
coa única finalidade de que esta cidade 
que nos acolle sexa máis confortable 
para todos, e non para unha minoría que 
parece ser o seu modelo. Non todos temos 
un cortello para a vaca.  
 
Moitas grazas. 
 
Señora Canosa Domínguez 
 
Bueno. Está ben, señor Amado, nos 
parece ben que fiscalicen se eso ao final 
nos estimula e vai a ser positivo para a 
cidade.  
 
Ás trece horas e corenta e un minutos 
entra no Salón de Sesións o señor 
Jorquera Caselas. 
 
Non sei se coñecen o proxecto da obra de 
Pintor Laxeiro, penso que si, enmarcada 

corte faraónica, nunca sola, ya que debe de 
tener miedo a la sensación de inseguridad 
de esta ciudad, y siempre publicitando 
previamente sus visitas para que sea un 
hecho excepcional que visite lugares como 
Novo Mesoiro, Feáns, Birloque o San 
Pedro de Visma. Curiosamente en esas 
reuniones promete hacerlo todo, sin tener 
el más mínimo rubor a comprobar si es 
posible o no hacerlo, llegando a 
protagoniza ridículas meteduras de pata 
por este motivo.  
 
 
Resumiendo —y acabo— aprenda de la 
lección recibida por parte de este grupo de 
vecinos de esta ciudad, reciban las críticas 
con humildad, dejen de hacer los proyectos 
por Google Earth, eso sí, pagados a precios 
de oro, pisen más las calles y hagan 
reuniones previas informativas con los 
afectados por las obras antes de las 
licitaciones de los proyectos.  
 
Por nuestra parte, cumpliremos nuestra 
obligación de fiscalizarles, procurando 
cubrir sus carencias informativas con una 
mayor cercanía a los vecinos, con la única 
finalidad de que esta ciudad que nos acoge 
sea más confortable para todos, y no para 
una minoría que parece ser su modelo. No 
todos tenemos un establo para la vaca.  
 
 
Muchas gracias.  
 
Señora Canosa Domínguez 
 
Bueno. Está bien, señor Amado, nos parece 
bien que fiscalicen si eso al final nos 
estimula y va a ser positivo para la ciudad.  
 
 
A las trece horas y cuarenta y un minutos 
entra en el Salón de Sesiones el señor 
Jorquera Caselas. 
 
No sé si conocen el proyecto de la obra de 
Pintor Laxeiro, creo que sí, enmarcada en 
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nos fondos Next con máis de 400.000 
euros. Xa comentamos no pasado Pleno 
que se trataba dunha actuación que 
pretendía mellorar a accesibilidade na 
contorna do CEIP Salgado Torres e a 
reurbanización da praza. Vostede dice 
que esto é inútil. Este proxecto que se 
desenvolverá no barrio de Elviña 
implicará cambios en accesibilidade, 
pavimentos, iluminación, rede de 
pluviales e mesmo arborado, pero o máis 
importante é garantir un acceso seguro 
para os nenos e nenas do Salgado Torres 
porque —xa o dicía— teñen o mesmo 
dereito que os nenos doutros barrios a 
acceder dunha forma digna e segura ao 
seu centro educativo, ¿non lle parece eso 
importante, de verdade?  
 
No pasado Pleno, é certo, escoitamos ao 
señor Moreno, nos reunimos con el, si, e 
cunha representación de veciños e de 
veciñas do barrio de Elviña, xa o sabe. 
Debatemos con calma sobre ese proxecto 
que, por certo, foi trasladado no seu día 
pola comunidade educativa e por outros 
veciños tamén dese mesmo barrio, 
consensuamos con eles e acordamos unha 
nova reunión de cara á próxima semana.  
 
 
Cumprimos a nosa palabra, señor Amado. 
Este goberno, é certo, é o goberno da 
amabilidade que di a nosa alcaldesa, é o 
Goberno que se preocupa polas persoas e 
tamén polos máis xoves porque hai que 
chegar a un equilibrio razoable entre esas 
suxestións que poñen en valor prazas de 
aparcamento e as iniciativas que 
favorecen a accesibilidade, a seguridade 
e a sustentabilidade da nosa terra.  
 
 
Seguiremos traballando, escoitando á 
xente, facendo o noso traballo o mellor 
posible. Penso que todos os que estamos 
aquí e somo parte desta corporación é o 
que queremos, mellorar a vida das 
persoas, dos coruñeses e das coruñesas, 

los fondos Next con más de 400.000 euros. 
Ya comentamos en el pasado Pleno que se 
trataba de una actuación que pretendía 
mejorar la accesibilidad en el entorno del 
CEIP Salgado Torres y la reurbanización 
de la plaza. Usted dice que esto es inútil. 
Este proyecto que se desarrollará en el 
barrio de Elviña implicará cambios en 
accesibilidad, pavimentos, iluminación, 
red de pluviales e incluso arbolado, pero lo 
más importante es garantizar un acceso 
seguro para los niños y niñas del Salgado 
Torres porque —ya lo decía— tienen el 
mismo derecho que los niños de otros 
barrios a acceder de una forma digna y 
segura a su centro educativo, ¿no le parece 
eso importante, de verdad?  
 
 
En el pasado Pleno, es cierto, escuchamos 
al señor Moreno, nos reunimos con él, sí, y 
con una representación de vecinos y de 
vecinas del barrio de Elviña, ya lo sabe. 
Debatimos con calma sobre ese proyecto 
que, por cierto, fue trasladado en su día 
por la comunidad educativa y por otros 
vecinos también de ese mismo barrio, 
consensuamos con ellos y acordamos una 
nueva reunión de cara a la próxima 
semana.  
 
Cumplimos nuestra palabra, señor Amado. 
Este gobierno, es cierto, es el gobierno de 
la amabilidad que dice nuestra alcaldesa, 
es el Gobierno que se preocupa por las 
personas y también por los más jóvenes 
porque hay que llegar a un equilibrio 
razonable entre esas sugerencias que 
ponen en valor plazas de aparcamiento y 
las iniciativas que favorecen la 
accesibilidad, la seguridad y la 
sostenibilidad de nuestra tierra.  
 
Seguiremos trabajando, escuchando a la 
gente, haciendo nuestro trabajo lo mejor 
posible. Creo que todos los que estamos 
aquí y somo parte de esta corporación es 
lo que queremos, mejorar la vida de las 
personas, de los coruñeses y de las 
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pero pídolles unha reflexión: ¿Por que 
creen que fixemos ese proxecto para 
mellorar sensiblemente esa praza? Nola 
pediron os veciños, nola pediu a 
comunidade educativa. ¿Non teñen 
dereito? Non teñen dereito a ter unha 
praza igual que outras prazas da Coruña, 
doutros barrios? Non sei o que farían 
vostedes. Penso que estamos dando as 
respostas axeitadas para que todos sexan 
beneficiados, para non deixar a ninguén 
atrás, para gobernar para a maioría, 
pensando nas persoas e pensando na nosa 
cidade.  
 
Moitas grazas.  
 
Terceira. Pregunta de resposta oral 
relativa ao balance “100 días de 
futuro”. 
 
Presidencia 
 
Moitas grazas, señora Canosa. 
 
Terceira e última pregunta do Partido 
Popular, señor Lorenzo.  
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Grazas, señora alcaldesa.  
 
Como valora Inés Rey o cumprimento das 
medidas que anunciou baixo o lema “100 
días de futuro”? 
 
Ás trece horas e corenta e catro 
minutos sae do Salón de Sesións a 
señora Veira González. 
 
Señor Lage Tuñas 
 
Grazas, señora alcaldesa.  
 
Señor Lorenzo, pois un cumprimento moi 
elevado, é o que lle podría dicir. Podo 
entrarlle en detalle, pero un cumprimento 
moi elevado.  
 

coruñesas, pero les pido una reflexión: 
¿Por qué creen que hicimos ese proyecto 
para mejorar sensiblemente esa plaza? 
Nos la pidieron los vecinos, nos la pidió la 
comunidad educativa. ¿No tienen 
derecho? ¿No tienen derecho a tener una 
plaza igual que otras plazas de A Coruña, 
de otros barrios? No sé lo que harían 
ustedes. Creo que estamos dando las 
respuestas adecuadas para que todos sean 
beneficiados, para no dejar a nadie atrás, 
para gobernar para la mayoría, pensando 
en las personas y pensando en nuestra 
ciudad.  
 
Muchas gracias. 
 
Tercera. Pregunta de respuesta oral 
relativa al balance “100 días de futuro”. 
 
 
Presidencia 
 
Muchas gracias, señora Canosa. 
 
Tercera y última pregunta del Partido 
Popular, señor Lorenzo. 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Gracias, señora alcaldesa.  
 
¿Cómo valora Inés Rey el cumplimiento de 
las medidas que anunció bajo el lema “100 
días de futuro”? 
 
A las trece horas y cuarenta y cuatro 
minutos sale del Salón de Sesiones la 
señora Veira González. 
 
Señor Lage Tuñas 
 
Gracias, señora alcaldesa.  
 
Señor Lorenzo, pues un cumplimiento muy 
elevado, es lo que le podría decir. Puedo 
entrarle en detalle, pero un cumplimiento 
muy elevado. 
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Señor Lorenzo Torres 
 
A verdade que, señor Lage, gústame 
moito o seu punto optimista que ten das 
cousas, pero a realidade é outra, a 
realidade di todo o contrario.  
 
Mire, cando nós fixemos o balance do 
Goberno municipal, dos 100 primeiros 
días, falamos do que…, do mesmo que se 
falou durante os catro anos anteriores 
que gobernaron vostedes, e a min 
chamoume a atención que vostedes 
poucos días despois, no mes de setembro, 
convocaron unha rolda de prensa para 
falar dos primeiros 100 días e non 
dixeron nada deses 100 primeiros días, 
dixeron do que van facer nos 100 días 
seguintes. Estamos a falar do mes de 
setembro, pasaron con fartura eses 100 
días e todas aquelas promesas que 
fixeron, moitas delas, por suposto, están 
incumpridas, por iso chámame a 
atención o seu optimismo.  
 
Por exemplo, a licitación do contrato de 
Nostián, anunciouno, que o ían a licitar, 
hoxe falamos aquí moito do tema do lixo 
nesta cidade. Todos os anos, por non 
estar licitado ese contrato páganse 6 
millóns de euros en facturas irregulares. 
Se a isto unímoslle o contrato do lixo que 
se anulou polo Tribunal Superior de 
Xustiza de Galicia, que vostedes 
adxudicaron, estamos a falar de 11,6 
millóns de euros anuais, 33 millóns de 
euros, ímonos poñer neste ano en case 
máis de 70 millóns de euros en pagos 
irregulares que se fan deste concello, e 
vostede é optimista coa xestión.  
 
 
E voulle a dicir unha cousa, asegúrolle 
que eu non lle teño rabia ningunha, para 
nada, nin estou obsesionado con vostede. 
Cando contestou, lembroume cando era 
neno, cativo, ibaa á miña casa e suspendía 
e dicíalle á miña nai: é que o profesor me 
ten rabia. Pareceume unha contestación 

Señor Lorenzo Torres 
 
La verdad que, señor Lage, me gusta 
mucho su punto optimista que tiene de las 
cosas, pero la realidad es otra, la realidad 
dice todo lo contrario.  
 
Mire, cuando nosotros hicimos el balance 
del Gobierno municipal, de los 100 
primeros días, hablamos de lo que…, de lo 
mismo que se habló durante los cuatro años 
anteriores que gobernaron ustedes, y a mí 
me llamó la atención que ustedes pocos 
días después, en el mes de septiembre, 
convocaron una rueda de prensa para 
hablar de los primeros 100 días y no dijeron 
nada de esos 100 primeros días, dijeron de 
lo que van a hacer en los 100 días 
siguientes. Estamos hablando del mes de 
septiembre, han pasado con creces esos 
100 días y todas aquellas promesas que han 
hecho, muchas de ellas, por supuesto, están 
incumplidas, por eso me llama la atención 
su optimismo.  
 
Por ejemplo, la licitación del contrato de 
Nostián, lo anunció, que lo iban a licitar, 
hoy hemos hablado aquí mucho del tema 
de la basura en esta ciudad. Todos los años, 
por no estar licitado ese contrato se pagan 
6 millones de euros en facturas irregulares. 
Si a esto le unimos el contrato de la basura 
que se anuló por el Tribunal Superior de 
Justicia de Galicia, que ustedes 
adjudicaron, estamos hablando de 11,6 
millones de euros anuales, 33 millones de 
euros, nos vamos a poner en este año en 
casi más de 70 millones de euros en pagos 
irregulares que se hacen de este 
ayuntamiento, y usted es optimista con la 
gestión.  
 
Y le voy a decir una cosa, le aseguro que 
yo no le tengo rabia ninguna, para nada, ni 
estoy obsesionado con usted. Cuando 
contestó, me recordó cuando era niño, 
crío, iba a mi casa y suspendía y le decía a 
mi madre: es que el profesor me tiene 
rabia. Me pareció una contestación muy 
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moi infantil. Mire, eu non lle teño rabia, 
o que pasa é que vostede ten o 90 % das 
competencias neste concello e o lóxico é 
que falemos de vostede porque ten esas 
competencias, porque os seus 
compañeiros non as teñen, se non 
falariamos deles. Por iso falamos de 
vostede, non é que haxa unha obsesión.  
 
Hoxe tamén se falou aquí de sanidade, 
das listas de espera. A alcaldesa 
anunciou que neses 100 seguintes días a 
licitación das obras do mercado de Santa 
Lucía, porque primeiro, enténdeme?, hai 
que facer ese centro de saúde para dar 
citas. Sabe cantos anos levan esperando 
os veciños da Falperra pola reforma do 
mercado de Santa Lucía e por ese centro 
de saúde? Nove anos, iso si que é lista de 
espera.  
 
Non digamos das ordenanzas das 
terrazas, prometéronas. Ata o día de hoxe 
non sabemos nada; o convenio do parque 
do Observatorio, ata o día de hoxe 
seguimos esperando unha resposta por 
parte deste concello do mesmo xeito que 
os veciños; anunciou vostede que a gabia 
no Xardín de San Carlos, a día de hoxe 
non se fixo esa gabia e xa veremos que 
pasa cos umeiros. 
 
Anunciou vostede a comisión de 
investigación sobre o caso das STL —
señores do Bloque. Señor Jorquera, 
recoñézolle a súa valentía, vostede falou 
deste tema, foi dos primeiros que pediu 
unha investigación, de feito vai no seu 
pacto de goberno— como unha medida 
que ían tomar nos seis primeiros meses. 
Oia, ese pacto de goberno, que é? papel 
mollado? Porque vostede asinou unha 
cousa para apoiar ao Goberno e logo non 
a esixe.  
 
Tamén falamos da Cidade das TIC, aínda 
non sabemos o nome das persoas que van 
ocupar os postos na Cidade das TIC e 
que a van a xestionar.  

infantil. Mire, yo no le tengo rabia, lo que 
pasa es que usted tiene el 90 % de las 
competencias en este ayuntamiento y lo 
lógico es que hablemos de usted porque 
tiene esas competencias, porque sus 
compañeros no las tienen, si no 
hablaríamos de ellos. Por eso hablamos de 
usted, no es que haya una obsesión.  
 
Hoy también se habló aquí de sanidad, de 
las listas de espera. La alcaldesa anunció 
que en esos 100 siguientes días la licitación 
de las obras del mercado de Santa Lucía, 
porque primero ¿me entiende?, hay que 
hacer ese centro de salud para dar citas 
¿Sabe cuántos años llevan esperando los 
vecinos de La Falperra por la reforma del 
mercado de Santa Lucía y por ese centro de 
salud? Nueve años, eso sí que es lista de 
espera.  
 
No digamos de las ordenanzas de las 
terrazas, las prometieron. Hasta el día de 
hoy no sabemos nada; el convenio del 
parque del Observatorio, hasta el día de 
hoy seguimos esperando una respuesta por 
parte de este ayuntamiento al igual que los 
vecinos: anunció usted que la zanja en el 
Jardín de San Carlos, a día de hoy no se 
hizo esa zanja y ya veremos que pasa con 
la olmeda. 
 
Anunció usted la comisión de 
investigación sobre el caso de las STL —
señores del Bloque, señor Jorquera, le 
reconozco su valentía, usted habló de este 
tema, fue de los primeros que pidió una 
investigación, de hecho va en su pacto de 
gobierno— como una medida que iban a 
tomar en los seis primeros meses. Oiga, ese 
pacto de gobierno ¿qué es? ¿papel mojado? 
Porque usted firmó una cosa para apoyar al 
Gobierno y luego no la exige.  
 
 
También hablamos de la Ciudad de las 
TIC, aún no sabemos el nombre de las 
personas que van a ocupar los puestos en la 
Ciudad de las TIC y que la van a gestionar.  
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E por suposto que eu son unha oposición 
responsable e a miña obrigación é 
denunciar todos estes incumprimentos. 
Vai no soldo, por dicilo dalgunha 
maneira, e a realidade que temos é a que 
é. A realidade é que os barrios están 
abandonados, a verdade é que non se 
escoita aos veciños.  
 
Hoxe falamos da inseguridade e da 
ocupación. Alégrome de que a señora 
Veira recoñecese —non está— 
recoñecese que hai un problema en 
Monte Alto, que hai drogadictos, porque 
parecía que só era o Partido Popular 
quen o denunciaba. E ten vostede razón, 
señora Neira, a min tampouco me gustou 
o que vin o outro día, pero eu fun ao día 
seguinte, só, para falar cos veciños e sei 
a realidade do barrio porque todos os 
días chámanme pola mañá ao oito menos 
cuarto da mañá para contarme o que 
pasou ou non pasou no barrio, e hai un 
problema. Entón, eu póñolle en valor o 
que vostede dixo sobre a drogadicción 
nesta cidade que, por suposto están aí as 
ONG traballando e facendo moito labor, 
pero o primeiro que hai que facer é 
recoñecer o problema que vostedes ata 
hoxe non o recoñeceron, negárono e 
parecía que era o PP o que estaba 
estigmatizando a un barrio. Non, non é o 
Partido Popular, son os veciños que 
están moi preocupados e agora 
recoñecido polos seus socios de 
Goberno, polos do Bloque, na 
intervención anterior.  
 
E voulle a dicir outra cousa, señora Yoya 
Neira, vostede que tanto falou o tema da 
Xunta, podía vostede tamén ao Goberno 
socialista que goberna en Madrid, e 
vostede ben o sabe, que lle pague á Xunta 
os 170 millóns de euros que nos debe de 
dependencia, 170 millóns de euros 
anuais debe o Goberno central á Xunta 
en temas de dependencia. Vostede sabe 
todo o que poderiamos facer con ese 

 
Y por supuesto que yo soy una oposición 
responsable y mi obligación es denunciar 
todos estos incumplimientos. Me va en el 
sueldo, por decirlo de alguna manera, y la 
realidad que tenemos es la que es. La 
realidad es que los barrios están 
abandonados, la verdad es que no se 
escucha a los vecinos.  
 
Hoy hemos hablado de la inseguridad y de 
la ocupación. Me alegro de que la señora 
Veira haya reconocido —no está— haya 
reconocido que hay un problema en Monte 
Alto, que hay drogadictos, po que parecía 
que solo era el Partido Popular quien lo 
denunciaba. Y tiene usted razón, señora 
Neira, a mí tampoco me gustó lo que vi el 
otro día, pero yo fui al día siguiente, solo, 
para hablar con los vecinos y sé la realidad 
del barrio porque todos los días me llaman 
por la mañana a las ocho menos cuarto de 
la mañana para contarme lo que pasó o no 
pasó en el barrio, y hay un problema. 
Entonces, yo le pongo en valor lo que usted 
ha dicho sobre la drogadicción en esta 
ciudad que, por supuesto están ahí las ONG 
trabajando y haciendo mucha labor, pero lo 
primero que hay que hacer es reconocer el 
problema que ustedes hasta hoy no lo han 
reconocido, lo negaron y parecía que era el 
PP el que estaba estigmatizando a un 
barrio. No, no es el Partido Popular, son los 
vecinos que están muy preocupados y 
ahora reconocido por sus socios de 
Gobierno, por los del Bloque, en la 
intervención anterior.  
 
 
Y le voy a decir otra cosa, señora Yoya 
Neira, usted que tanto habló el tema de la 
Xunta, podía usted también al Gobierno 
socialista que gobierna en Madrid, y usted 
bien lo sabe, que le pague a la Xunta los 
170 millones de euros que nos debe de 
dependencia, 170 millones de euros 
anuales debe el Gobierno central a la Xunta 
en temas de dependencia ¿Usted sabe todo 
lo que podríamos hacer con ese dinero si 
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diñeiro se nolo pagasen? Entón, como 
vostede tamén falou deses temas eu 
tamén lle lembro, xa digo, pois chamei 
vostede a Madrid, que sei que lle teñen 
agarimo e ten certa influencia e pida 
para Galicia, para Galicia estes 170 
millóns que nos deben a día de hoxe, e 
digo anuais.  
 
E eu non son dos que van poñer notas, 
porque ademais se poño nota se cadra 
enfádanse e téñenme rabia (óese un sinal 
acústico indicativo da finalización do 
tempo de intervención). Non cabe 
dúbida que se houbese que valorar este 
goberno, parte sería non presentado e a 
totalidade suspenso. Parte non 
presentado porque non escoitan a 
ninguén, din que escoitan, pero non 
escoitan a ninguén, e suspenso porque 
non cumpren as súas palabras.  
 
E xa lle digo non me contesten coa 
infantilada: é que a oposición me ten 
rabia. Non é a oposición, é a realidade 
que se vive nesta cidade, que a xente xa 
non pode máis con esta falta de goberno 
e con esta incapacidade que está a 
demostrar este goberno municipal.  
 
Moitísimas grazas pola súa atención. 
 
Señor Lage Tuñas 
 
Grazas, señora alcaldesa.  
 
Señor Lorenzo, vostede pode utilizar as 
palabras que considere convintes, eu o 
que lle digo é que ten unha obsesión. 
Sobre rabias manifestouse vostede. Que 
vostede intente manipular as palabras 
deste voceiro é un bo intento, pero en 
calquera caso non se corresponde co que 
teño dito. Que teñen unha obsesión é 
bastante evidente, solo hai que ceñirse a 
comentarios que fan, intervencións que 
fan, e xa lle digo que non me preocupa 
nada, o que me ocupa son as tarefas que 
teño encomendadas.  

nos lo pagaran? Entonces, como usted 
también habló de esos temas yo también le 
recuerdo, ya digo, pues llamé usted a 
Madrid, que sé que le tienen cariño y tiene 
cierta influencia y pida para Galicia, para 
Galicia estos 170 millones que nos deben a 
día de hoy, y digo anuales.  
 
 
Y yo no soy de los que van a poner notas, 
porque además si pongo nota a lo mejor se 
enfadan y me tienen rabia (se oye una 
señal acústica indicativa de la 
finalización del tiempo de intervención). 
No cabe duda que si hubiera que valorar 
este gobierno, parte sería no presentado y 
la totalidad suspenso. Parte no presentado 
porque no escuchan a nadie, dicen que 
escuchan, pero no escuchan a nadie, y 
suspenso porque no cumplen sus palabras.  
 
 
Y ya le digo no me contesten con la 
infantilada: es que la oposición me tiene 
rabia. No es la oposición, es la realidad que 
se vive en esta ciudad, que la gente ya no 
puede más con esta falta de gobierno y con 
esta incapacidad que está demostrando este 
gobierno municipal.  
 
Muchísimas gracias por su atención.  
 
Señor Lage Tuñas 
 
Gracias, señora alcaldesa.  
 
Señor Lorenzo, usted puede utilizar las 
palabras que considere convenientes, yo lo 
que le digo es que tiene una obsesión. 
Sobre rabias se manifestó usted. Que usted 
intente manipular las palabras de este 
portavoz es un buen intento, pero en 
cualquiera caso no se corresponde con lo 
que he dicho. Que tienen una obsesión es 
bastante evidente, solo hay que ceñirse a 
comentarios que hacen, intervenciones que 
hacen, y ya le digo que no me preocupa 
nada, lo que me ocupa son las tareas que 
tengo encomendadas.  
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Vostedes preguntaron sobre o 
cumprimento das medidas, e eu díxenlles 
que eran moi elevadas. Dígoo por falar da 
pregunta que fixo, despois falou de todo, 
e pode falar do que considere. En 
calquera caso, é normal que vostedes 
fagan unha lectura crítica, porque son a 
oposición, e que demanden máis. Eu vou 
a repasar algúns avances notorios e moi 
importantes para o futuro da nosa cidade, 
señor Lorenzo.  
 
Avánzamos na AESIA coa aprobación 
dos estatutos da entidade que, como 
saben, será a primeira de Europa e, polo 
tanto, require que se organice desde cero; 
avanzamos na Cidade das TIC creando a 
Sociedade xestora, tal e como nos 
tiñamos comprometido. Recordarán que a 
aprobamos neste mesmo salón de plenos, 
por certo, cos seus votos — por si non se 
acordaba—.  
 
Avanzamos adxudicando as obras de San 
Andrés, tal e como se comprometera a 
alcaldesa, obras que moi pronto estarán 
en marcha; avanzamos coa expansión de 
Bicicoruña, coas últimas estacións xa 
reformuladas e en obras no Campus; 
avanzamos na licitación de Nostián, 
despois de informar ao Consorcio dos 
pasos que estamos a dar, de darlle 
traslado da proposta que mellora 
economicamente o contrato actual e 
tamén medioambientalmente. O 
compromiso era ter definida a licitación 
neste mes que veu de rematar, no mes de 
xaneiro, e así foi.  
 
Avanzamos en Santa Lucía? Si, tanto que 
vostede votou en contra do orzamento 
municipal que inclúe os fondos 
necesarios para poñer en marcha esta 
actuación que dice vostede que está 
pendente dende fai nove anos. Si, está 
pendente porque vostedes non o fixeron. 
Claro, por eso está pendente e por eso o 
vai a facer este goberno.  

 
Ustedes preguntaron sobre el 
cumplimiento de las medidas, y yo les dije 
que eran muy elevadas. Lo digo por hablar 
de la pregunta que hizo, después habló de 
todo, y puede hablar de lo que considere. 
En cualquier caso, es normal que ustedes 
hagan una lectura crítica, porque son la 
oposición, y que demanden más. Yo voy a 
repasar algunos avances notorios y muy 
importantes para el futuro de nuestra 
ciudad, señor Lorenzo.  
 
Avanzamos en la AESIA con la aprobación 
de los estatutos de la entidad que, como 
saben, será la primera de Europa y, por lo 
tanto, requiere que se organice desde cero; 
avanzamos en la Ciudad de las TIC 
creando la Sociedad gestora, tal y como 
nos habíamos comprometido. Recordarán 
que la aprobamos en este mismo salón de 
plenos, por cierto, con sus votos —por sí 
no se acordaba—.  
 
Avanzamos adjudicando las obras de San 
Andrés, tal y como se había comprometido 
la alcaldesa, obras que muy pronto estarán 
en marcha; avanzamos con la expansión de 
Bicicoruña, con las últimas estaciones ya 
replanteadas y en obras en el Campus; 
avanzamos en la licitación de Nostián, 
después de informar al Consorcio de los 
pasos que estamos dando, de darle 
traslado de la propuesta que mejora 
económicamente el contrato actual y 
también medioambientalmente. El 
compromiso era tener definida la licitación 
en este mes que acaba de finalizar, en el 
mes de enero, y así fue.  
 
¿Avanzamos en Santa Lucía? Sí, tanto que 
usted votó en contra del presupuesto 
municipal que incluye los fondos 
necesarios para poner en marcha esta 
actuación que dice usted que está 
pendiente desde hace nueve años. Sí, está 
pendiente porque ustedes no lo hicieron. 
Claro, por eso está pendiente y por eso lo 
va a hacer este gobierno.  
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Avanzando, avanzamos tamén mantendo 
as primeiras reunións para impulsar a 
fachada marítima? Por suposto. Supoño 
que esto tampouco o negará, imaxino que 
os seus compañeiros o terán informado.  
 
 
Avanzamos porque o primeiro Plan de 
Saúde Mental, do que se falou moito aquí, 
forma parte, tamén, do traballo feito a 
longo destes meses e pronto estará listo. 
 
Avanzamos porque o parque da Agra está 
incluído nos orzamentos e deuse un paso 
importante con esta aprobación definitiva 
a finais de decembro? Si. É suficiente? 
Non. 
 
Avanzamos porque o Consello Municipal 
da Cultura, como saben de sobra, xa é 
unha realidade? Si.  
 
Avanzamos, tamén, porque tiñamos o 
compromiso de ser a capital da música, e 
coido que o somos sobradamente cunha 
programación que non ten parangón no 
norte de España? Si.  
 
Avanzamos, señores y señoras do Partido 
Popular, por moito que lles pese,  e o que 
queda aínda por avanzar e por facer. A 
todos nos gustaría ir máis rápido, claro. E 
é lóxico que vostedes fagan oposición e 
critiquen e fiscalicen o que consideren 
convinte, que para eso os cidadáns os 
elixiron, para estar na oposición. Máis 
sinxelo sería si tiveramos unha 
administración autonómica que apostara 
por esta cidade.  
 
En calquera caso, en calquera caso, 
vostede fixo referencias. Creo que o grao 
de concienciación que hai no Goberno 
municipal, como lle dixo a señora Neira, 
ao respecto dos problemas que hai en 
torno ás drogodependencias e a saúde é 
un grao de concienciación tan elevado 
como o de calquera membro desta 

 
¿Avanzando, avanzamos también 
manteniendo las primeras reuniones para 
impulsar la fachada marítima? Por 
supuesto. Supongo que esto tampoco lo 
negará, imagino que sus compañeros lo 
habrán informado.  
 
Avanzamos porque el primer Plan de Salud 
Mental, del que se habló mucho aquí, 
forma parte, también, del trabajo hecho a 
largo de estos meses y pronto estará listo. 
 
¿Avanzamos porque el parque del Agra 
está incluido en los presupuestos y se dio 
un paso importante con esta aprobación 
definitiva a finales de diciembre? Sí. ¿Es 
suficiente? No. 
 
¿Avanzamos porque el Consello Municipal 
de la Cultura, como saben de sobra, ya es 
una realidad? Sí.  
 
¿Avanzamos, también, porque teníamos el 
compromiso de ser la capital de la música, 
y creo que lo somos sobradamente con una 
programación que no tiene parangón en el 
norte de España? Sí.  
 
Avanzamos, señores y señoras del Partido 
Popular, por mucho que les pese, y lo que 
queda aún por avanzar y por hacer. A 
todos nos gustaría ir más rápido, claro. Y 
es lógico que ustedes hagan oposición y 
critiquen y fiscalicen lo que consideren 
conveniente, que para eso los ciudadanos 
los eligieron, para estar en la oposición. 
Más sencillo sería sí tuviéramos una 
administración autonómica que apostara 
por esta ciudad.  
 
En cualquier caso, en cualquier caso, usted 
hizo referencias. Creo que el grado de 
concienciación que hay en el Gobierno 
municipal, como le dijo la señora Neira, 
respecto a los problemas que hay en torno 
a las drogodependencias y la salud es un 
grado de concienciación tan elevado como 
el de cualquier miembro de esta 
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corporación, de realismo e de rigor á hora 
de abordar unha problemática complexa. 
Creo que deberiamos ser todos 
responsables cando falamos destas 
situacións. Ás veces non dá esa 
impresión.  
 
O que é un pouco chamativo, señor 
Lorenzo, é que vostede veña aquí a falar 
do que lle debe o Goberno de España ao 
Goberno de Galicia. Estaría ben que 
empezara por falar do que lle debe ao 
Goberno desta cidade e a este concello 
unha administración autonómica que 
segue tendo pendente máis de 5 millóns 
de euros da Orquestra Sinfónica sen 
abonar. Aínda non o volvín a ver falando 
do que nos debe a Xunta con iso.  
 
 
Pero, podemos falar de moitas máis 
cousas. Se quere podemos falar dos 
fondos para a dependencia, para a axuda 
no fogar, deses fondos raquíticos que a 
Xunta de Galicia debería destinar aos 
concellos e non destina.  
 
Podiamos falar de todos os fondos que 
este concello con fondos propios asume, 
competencias que debería asumir a 
administración autonómica e non asume. 
Pero, claro, viñemos aquí a falar dos 100 
días de futuro que vostede enunciou 
nunha pregunta sobre: Inés Rey, a nosa 
alcaldesa, 100 días de futuro. E eu 
dígolle, señor Lorenzo, que quedan 
moitos días aínda para falar de Inés Rey e 
de futuro, pero, sobre todo, estamos 
traballando para que a cidade teña 
presente e futuro.  
 
Hai dúas posibilidades: que vostede siga 
na brincadeira, en falar de cousas que, a 
verdade, teñen pouco que ver con estes 
asuntos que son centrais para a cidade, ou 
que falemos en rigor e en seriedade, 
discrepando cando teñamos que 
discrepar, pero podendo chegar a 
acordos.  

corporación, de realismo y de rigor a la 
hora de abordar una problemática 
compleja. Creo que deberíamos ser todos 
responsables cuando hablamos de estas 
situaciones. A veces no da esa impresión.  
 
 
Lo que es un poco llamativo, señor 
Lorenzo, es que usted venga aquí a hablar 
de lo que le debe el Gobierno de España al 
Gobierno de Galicia. Estaría bien que 
empezara por hablar de lo que le debe al 
Gobierno de esta ciudad y a este 
ayuntamiento una administración 
autonómica que sigue teniendo pendiente 
más de 5 millones de euros de la Orquesta 
Sinfónica sin abonar. Aun no lo volví a ver 
hablando de lo que nos debe la Xunta con 
eso.  
 
Pero, podemos hablar de muchas más 
cosas. Si quiere podemos hablar de los 
fondos para la dependencia, para la ayuda 
en el hogar, de esos fondos raquíticos que 
la Xunta de Galicia debería destinar a los 
ayuntamientos y no destina.  
 
Podíamos hablar de todos los fondos que 
este ayuntamiento con fondos propios 
asume, competencias que debería asumir 
la administración autonómica y no asume. 
Pero, claro, vinimos aquí a hablar de los 
100 días de futuro que usted enunció en 
una pregunta sobre: Inés Rey, nuestra 
alcaldesa, 100 días de futuro. Y yo le digo, 
señor Lorenzo, que quedan muchos días 
aún para hablar de Inés Rey y de futuro, 
pero, sobre todo, estamos trabajando para 
que la ciudad tenga presente y futuro.  
 
 
Hay dos posibilidades: que usted siga en la 
broma, en hablar de cosas que, la verdad, 
tienen poco que ver con estos asuntos que 
son centrales para la ciudad, o que 
hablemos con rigor y seriedad, 
discrepando cuando tengamos que 
discrepar, pero pudiendo llegar a 
acuerdos.  
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Ás trece horas e cincuenta e catro 
minutos entra no Salón de Sesións a 
señora Veira González. 
 
Polo tanto, en fin, vexo que hai pouco, 
pouca intencionalidade de chegar a 
acordos. Vostedes queren gobernar, 
queren ordenar as competencias, queren 
decirlle á alcaldesa como ten que 
gobernar a cidade. Pásalles un pouco 
como a Alberto Núñez Feijóo, que tamén 
tiña xa os ministerios repartidos e tamén 
tiña o Goberno feito. Pero, foron os 
cidadáns os que decidiron que a 
composición da Corporación municipal 
fose esta, non fose outra, igual que 
decidiron que en España non houbese un 
Goberno de Vox e do Partido Popular.  
 
En calquera caso, señor Lorenzo, eu creo 
que pode parecerlle que non imos tan 
rápido como a vostede lle gustaría. O que 
si lle podo dicir, e xa fixo varias alusións 
ao respecto da política social, que si, nós 
sempre diciamos que era unha bandeira 
do Partido Socialista. Pois si, si, o é e 
estamos orgullosos do traballo que se está 
facendo desde a Área de Benestar Social, 
tanto que lle podo dicir que aquí a 
dedicación é a tempo completo, nunca a 
tempo parcial. É unha dedicación plena a 
que ese benestar cada vez sexa maior, 
sabendo que hai problemas e que non 
sempre hai solucións e, sobre todo, que 
nos ocupamos moitas veces de cousas 
que se ten que ocupar a Xunta, pero mira 
para outro lado, porque mentras se ocupa 
o Concello de resolver problemas outros 
se poden dedicar a ser tertulianos e opinar 
do que fai o Goberno de España, opinar 
do que fan os concellos, salvo responder 
das competencias propias. E quero 
recordarlle que quen dou solución, 
amparo e puxo iniciativas pioneiras sobre 
a marcha cando tivemos unha situación 
que non se vivira en 100 anos, como unha 
pandemia, foi este concello e a Área de 
Benestar Social, non foi a Xunta de 

 
A las trece horas y cincuenta y cuatro 
minutos entra en el Salón de Sesiones la 
señora Veira González. 
 
Por lo tanto, en fin, veo que hay poco, poca 
intencionalidad de llegar a acuerdos. 
Ustedes quieren gobernar, quieren 
ordenar las competencias, quieren decirle 
a la alcaldesa cómo tiene que gobernar la 
ciudad. Les pasa un poco como a Alberto 
Núñez Feijóo, que también tenía ya los 
ministerios repartidos y también tenía el 
Gobierno hecho. Pero, fueron los 
ciudadanos los que decidieron que la 
composición de la Corporación municipal 
fuera esta, no fuera otra, igual que 
decidieron que en España no hubiera un 
Gobierno de Vox y del Partido Popular.  
 
En cualquier caso, señor Lorenzo, yo creo 
que puede parecerle que no vamos tan 
rápido como a usted le gustaría. Lo que sí 
le puedo decir, y ya hizo varias alusiones 
respecto a la política social, que sí, 
nosotros siempre decíamos que era una 
bandera del Partido Socialista. Pues sí, sí, 
lo es y estamos orgullosos del trabajo que 
se está haciendo desde el Área de 
Bienestar Social, tanto que le puedo decir 
que aquí la dedicación es a tiempo 
completo, nunca a tiempo parcial. Es una 
dedicación plena a que ese bienestar cada 
vez sea mayor, sabiendo que hay 
problemas y que no siempre hay soluciones 
y, sobre todo, que nos ocupamos muchas 
veces de cosas que se tiene que ocupar la 
Xunta, pero mira para otro lado, porque 
mientras se ocupa el Ayuntamiento de 
resolver problemas otros se pueden 
dedicar a ser tertulianos y opinar de lo que 
hace el Gobierno de España, opinar de lo 
que hacen los ayuntamientos, salvo 
responder de las competencias propias. Y 
quiero recordarle que quien dio solución, 
amparo y puso iniciativas pioneras sobre 
la marcha cuando tuvimos una situación 
que no se había vivido en 100 años, como 
una pandemia, fue este ayuntamiento y el 
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Galicia, foi este concello, que foi (óese 
un sinal acústico indicativo da 
finalización do tempo de intervención) 
modélico. Non nos olvidemos nunca, 
modélico.  
 
 
Polo tanto, seguramente é todo 
mellorable, pero este concello, desde 
logo, en política social creo que está á 
vanguardia. Non sei se vostede me 
entende, pero eu creo que o resto 
entenderon todos.  
 
Espero que os debates poidan ser desta 
natureza e non doutra. Se queren seguir 
coas súas obsesións particulares ou 
personales, xa lle digo que a min non me 
afecta o máis mínimo. Deséxolles que 
non se aparten do camiño, porque polo de 
agora a este goberno municipal non lle foi 
mal mentres vostedes seguiron coas súas 
obsesións persoais.  
 
Nada máis.  
 
Presidencia 
 
Moitas grazas, señor Lorenzo, señor 
Lage.  
 
Rematan aquí as preguntas do Partido 
Popular. As de resposta escita serán 
enviadas antes do próximo Pleno. 
 
4º. Preguntas de resposta escrita. 
 
PREGUNTAS DE RESPOSTA 
ESCRITA PRESENTADAS POLO 
GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 
POPULAR 
 
Primeira. Pregunta de resposta escrita 
sobre a capela do cemiterio de Santo 
Amaro. 
 
1. Quen está a redactar o proxecto? 
 
2. Que pazos serían para vostedes 

Área de Bienestar Social, no fue la Xunta 
de Galicia, fue este ayuntamiento, que fue 
(se oye una señal acústica indicativa de la 
finalización del tiempo de intervención) 
modélico. No nos olvidemos nunca, 
modélico.  
 
Por lo tanto, seguramente es todo 
mejorable, pero este ayuntamiento, desde 
luego, en política social creo que está a la 
vanguardia. No sé si usted me entiende, 
pero yo creo que el resto entendieron 
todos.  
 
Espero que los debates puedan ser de esta 
naturaleza y no de otra. Si quieren seguir 
con sus obsesiones particulares o 
personales, ya le digo que a mí no me 
afecta lo más mínimo. Les deseo que no se 
aparten del camino, porque por ahora a 
este gobierno municipal no le fue mal 
mientras ustedes siguieron con sus 
obsesiones personales.  
 
Nada más.  
 
Presidencia 
 
Muchas gracias, señor Lorenzo, señor 
Lage.  
 
Finalizan aquí las preguntas del Partido 
Popular. Las de respuesta escita serán 
enviadas antes del próximo Pleno. 
 
4º. Preguntas de respuesta escrita. 
 
PREGUNTAS DE RESPUESTA 
ESCRITA PRESENTADAS POR EL 
GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 
POPULAR 
 
Primera. Pregunta de respuesta escrita 
sobre la capilla del cementerio de San 
Amaro. 
 
1. ¿Quién está redactando el proyecto? 
 
2. ¿Qué pazos serían para ustedes 
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considerados “normais” para que a 
capela de Santo Amaro estivese aberta 
novamente ao público? 
 
Segunda. Pregunta de resposta escrita 
sobre o funcionamento do contrato de 
recollida, transporte, mantemento e 
residencia de animais domésticos. 
 
Reiteramos as preguntas realizadas e que 
non nos foron contestadas de forma clara 
e concisa para que nos escriban as 
respostas que solicitamos. 
 
Terceira. Pregunta de resposta escrita 
sobre o reloxo do Obelisco. 
 
1. Que prazo consideran adecuado para 
o arranxo dun elemento tan emblemático 
para a cidade como o reloxo do 
Obelisco? 
 
2. Cal é a causa da súa avaría? 
 
3. Teñen algún orzamento para a súa 
reparación? 
 
Cuarta. Pregunta de resposta escrita 
sobre os floróns do cemiterio de San 
Amaro. 
 
1. Por que non se volven a instalar, unha 
vez estean reparados? 
 
2. Deuse conta a Patrimonio da falta 
destes elementos arquitectónicos na 
fachada e do seu proceso de restauración 
para posteriormente volver instalalos? 
 
3. Pediron algún orzamento para a súa 
restauración e posterior recolocación no 
seu espazo orixinal? 
 
Quinta. Pregunta de resposta escrita 
sobre atrasos nos buses urbanos a 
Novo Mesoiro. 
 
1. Van esperar a que finalice a concesión 
para poñerlle solución aos atrasos como 

considerados “normales” para que la 
capilla de San Amaro estuviese abierta 
nuevamente al público? 
 
Segunda. Pregunta de respuesta escrita 
sobre el funcionamiento del contrato de 
recogida, transporte, mantenimiento y 
residencia de animales domésticos. 
 
Reiteramos las preguntas realizadas y que 
no nos han sido contestadas de forma clara 
y escueta para que nos escriban las 
respuestas que solicitamos. 
 
Tercera. Pregunta de respuesta escrita 
sobre el reloj del Obelisco. 
 
1. ¿Qué plazo consideran adecuado para el 
arreglo de un elemento tan emblemático 
para la ciudad como el reloj del Obelisco? 
 
 
2. ¿Cuál es la causa de su avería? 
 
3. ¿Tienen algún presupuesto para su 
reparación? 
 
Cuarta. Pregunta de respuesta escrita 
sobre los florones del cementerio de San 
Amaro. 
 
1. ¿Por qué no se vuelven a instalar, una 
vez estén reparados? 
 
2. ¿Se ha dado cuenta a Patrimonio de la 
falta de estos elementos arquitectónicos en 
la fachada y de su proceso de restauración 
para posteriormente volver a instalarlos? 
 
3. ¿Han pedido algún presupuesto para su 
restauración y posterior reubicación en su 
espacio original? 
 
Quinta. Pregunta de respuesta escrita 
sobre retrasos en los buses urbanos a 
Novo Mesoiro. 
 
1. ¿Van a esperar a que finalice la 
concesión para ponerle solución a los 
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nos indican na súa contestación por 
escrito? 
 
2. Como melloraron as frecuencias e 
reforzaron os servizos cando os datos 
achegados contradino? 
 
3. Vai abrir algún expediente á empresa 
concesionaria debido aos atrasos 
producidos? 
 
Sexta. Pregunta de resposta escrita 
sobre eventos deportivos. 
 
1. Cal é a planificación de vos eventos 
deportivos para os primeiros 6 meses do 
ano? 
 
2. Cal é o orzamento estimado para cada 
un deles? 
 
Sétima. Pregunta de resposta escrita 
sobre a pista de hóckey liña. 
 
En que pavillón queren realizar a pista de 
hóckey liña? 
 
Oitava. Pregunta de resposta escrita 
sobre reforma do campo número 1 da 
Torre. 
 
1. Que tipo de actuación destinarán para 
a reforma do campo número 1 da Torre? 
 
 
2. Que tipo de céspede instalarán? 
 
3. Será compatible co hóckey herba? 
 
4. Que custo ten o proxecto? 
 
Novena. Pregunta de resposta escrita 
sobre contrato de seguridade de 
instalacións deportivas. 
 
1. En que situación se atopa o contrato de 
seguridade de instalacións deportivas? 
 
 

retrasos como nos indican en su 
contestación por escrito? 
 
2. ¿Cómo han mejorado las frecuencias y 
han reforzado los servicios cuando los 
datos aportados lo contradicen? 
 
3. ¿Se va a abrir algún expediente a la 
empresa concesionaria debido a los 
retrasos producidos? 
 
Sexta. Pregunta de respuesta escrita sobre 
eventos deportivos. 
 
1. ¿Cuál es la planificación de os eventos 
deportivos para los primeros 6 meses del 
año? 
 
2. ¿Cuál es el presupuesto estimado para 
cada uno de ellos? 
 
Séptima. Pregunta de respuesta escrita 
sobre la pista de hockey línea. 
 
¿En qué pabellón quieren realizar la pista 
de hockey línea? 
 
Octava. Pregunta de respuesta escrita 
sobre reforma del campo número 1 de La 
Torre. 
 
1. ¿Qué tipo de actuación destinarán para 
la reforma del campo número 1 de la 
Torre? 
 
2. ¿Qué tipo de césped instalarán? 
 
3. ¿Será compatible con el hockey hierba? 
 
4. ¿Qué coste tiene el proyecto? 
 
Novena. Pregunta de respuesta escrita 
sobre contrato de seguridad de 
instalaciones deportivas. 
 
1. ¿En qué situación se encuentra el 
contrato de seguridad de instalaciones 
deportivas? 
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2. Cantas veces sacaron a licitación este 
servizo? 
 
3. Cal é o prezo hora licitado? 
 
Décima. Pregunta de resposta escrita 
sobre convenios nominativos con 
entidades deportivas. 
 
A xaneiro de 2024, en que fase se 
encontran a firma dos convenios 
nominativos coas entidades deportivas 
da cidade? 
 
Décimo primeira. Pregunta de 
resposta escrita sobre o plan especial 
de protección da Torre de Hércules. 
 
1. En que afectará as instalacións 
deportivas da Torre? 
 
2. Afectará o frontón da Torre? 
 
3. Tense pensado e planificado un lugar 
alternativo no caso de que afectase á 
actividade da devandita instalación? 
 
4. Dispoñen do lugar para esa nova 
instalación? 
 
5. Dispoñen dun anteproxecto da 
instalación deportiva? 
 
Décimo segunda. Pregunta de resposta 
escrita sobre escolas deportivas 
municipais. 
 
Que número de usuarios rexistrados 
existen nas escolas deportivas 
municipais? Indicando número e 
actividade deportiva. 
 
Décimo terceira. Pregunta de resposta 
escrita sobre organización da Tall 
Ships Race 2023. 
 
1. Cal é o gasto desagregado do evento 
por partidas da organización da Tall 
Ships Race 2023? 

2. ¿Cuántas veces han sacado a licitación 
este servicio? 
 
3. ¿Cuál es el precio hora licitado? 
 
Décima. Pregunta de respuesta escrita 
sobre convenios nominativos con 
entidades deportivas. 
 
A enero de 2024 ¿en qué fase se encuentran 
la firma de los convenios nominativos con 
las entidades deportivas de la ciudad? 
 
 
Décima primera. Pregunta de respuesta 
escrita sobreo  plan especial de protección 
de la Torre de Hércules. 
 
1. ¿En qué afectará a las instalaciones 
deportivas de la Torre? 
 
2. ¿Afectará al frontón de la Torre? 
 
3. ¿Se tiene pensado y planificado un lugar 
alternativo en caso de que afectase a la 
actividad de dicha instalación? 
 
4. ¿Disponen del lugar para esa nueva 
instalación? 
 
5. ¿Disponen de un anteproyecto de la 
instalación deportiva? 
 
Décima segunda. Pregunta de respuesta 
escrita sobre escuelas deportivas 
municipales. 
 
¿Qué número de usuarios inscritos existen 
en las escuelas deportivas municipales? 
Indicando número y actividad deportiva. 
 
 
Décima tercera. Pregunta de respuesta 
escrita sobre organización de la Tall Ships 
Race 2023. 
 
1. ¿Cuál es el gasto desglosado del evento 
por partidas de la organización de la Tall 
Ships Race 2023? 
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2. Que áreas víronse involucradas? 
Indicando partida orzamentaria e o gasto 
por provedores. 
 
Décimo cuarta. Pregunta de resposta 
escrita sobre presenza de xabarís no 
parque de Bens. 
 
Solicitouse á Consellería de Medio 
Ambiente a instalación de gaiolas no 
parque de Bens coa finalidade de 
capturar os animais causantes das 
desfeitas que podemos ver nas fotos?  
 
Décimo quinta. Pregunta de resposta 
escrita sobre o uso da canceira 
municipal. 
 
1. Se se cambia de concesionario da 
instalación municipal os cans alí 
recolleitos e que transcorreran os prazos 
legais, tería que levarllos a empresa 
saínte ou deben de quedar na 
instalación? Ocorre isto mesmo coas 
colonias felinas? 
 
2. Cal é a razón da súa contestación, e 
cal é o motivo polo que o Concello 
renuncia á inscrición ao seu nome como 
o permite a Lei de benestar animal no seu 
art. 51 ? 
 
3. Poden indicarme o solicitado? 
 
4. Poden enviarme a ligazón da nova 
páxina web ofertada e o Instagram? 
comprobaron que funcione 
correctamente? 
 
5. Por que non se empezou a traballar 
coa colonia felina de Vío, como 
solicitamos no rogo e pregunta escrita 
feita en meses anteriores, cando na oferta 
da empresa adxudicataria aparece unha 
oferta para aumentar os seus servizos 
nese campo? 
 
Décimo sexta. Pregunta de resposta 

 
2. ¿Qué áreas se han visto involucradas? 
Indicando partida presupuestaria y el gasto 
por proveedores. 
 
Décima cuarta. Pregunta de respuesta 
escrita sobre presencia de jabalíes en el 
parque de Bens. 
 
¿Se ha solicitado a la Consellería de Medio 
Ambiente la instalación de jaulas en el 
parque de Bens con la finalidad de capturar 
los animales causantes de los destrozos que 
podemos ver en las fotos?  
 
Décima quinta. Pregunta de respuesta 
escrita sobre o uso de la perrera 
municipal. 
 
1. Si se cambia de concesionario de la 
instalación municipal ¿los perros allí 
recogidos y que hubiesen transcurridos los 
plazos legales ¿tendría que llevárselos la 
empresa saliente o deben de quedarse en la 
instalación? ¿Ocurre esto mismo con las 
colonias felinas? 
 
2. ¿Cuál es la razón de su contestación, y 
cuál es el motivo por el que el 
Ayuntamiento renuncia a la inscripción a 
su nombre como lo permite la Ley de 
bienestar animal en su art. 51 ? 
 
3. ¿Pueden indicarme lo solicitado? 
 
4.¿Pueden enviarme el enlace de la nueva 
página web ofertada y el Instagram? ¿han 
comprobado que funcione correctamente? 
 
 
5. ¿Por qué no se ha empezado a trabajar 
con la colonia felina de Vío, como hemos 
solicitado en el ruego y pregunta escrita 
hecha en meses anteriores, cuando en la 
oferta de la empresa adjudicataria aparece 
una oferta para aumentar sus servicios en 
ese campo? 
 
Décima sexta. Pregunta de respuesta 
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escrita sobre protocolo antiacoso 
municipal. 
 
1. Cantas veces activouse o protocolo 
antiacoso no Concello desde que foi 
publicado, previa denuncia ou iniciativa 
dalgún funcionario? 
 
2. Realizouse algún informe ou estudo 
sobre as áreas de traballo onde activou o 
devandito protocolo? 
 
3. Desde a súa publicación, realizáronse 
medidas preventivas como campañas de 
formación, concienciación e divulgación 
a nivel interno, promovendo as boas 
prácticas e dando a coñecer a existencia 
do protocolo “antiacoso” municipal e 
como activalo en caso necesario, 
conforme ao artigo 7 do protocolo? 
 
4. Cantos casos se resolveron polo 
“procedemento informal” desde a súa 
publicación? 
 
5. Abriuse algún procedemento 
disciplinario nese mesmo período? 
 
Décimo sétima. Pregunta de resposta 
escrita sobre milicias de Policía Local. 
 
1. Que motivos hai para que este servizo 
deixárase de lado por parte do Goberno 
municipal, condenando ao esquecemento 
un instrumento histórico que rememora a 
Guerra de Independencia española na 
nosa cidade? 
 
2. Onde se almacenan eses traxes e todos 
os accesorios que os complementan? 
 
3. En que estado se atopan todos os 
uniformes e accesorios almacenados? 
 
4. Ten pensado o Goberno municipal 
recuperar este servizo? 
 
Décimo oitava. Pregunta de resposta 
escrita sobre gravación de denuncias 

escrita sobre protocolo antiacoso 
municipal. 
 
1. ¿Cuántas veces se ha activado el 
protocolo antiacoso en el Ayuntamiento 
desde que fue publicado, previa denuncia o 
iniciativa de algún funcionario? 
 
2. ¿Se ha realizado algún informe o estudio 
sobre las áreas de trabajo donde ha 
activado dicho protocolo? 
 
3. Desde su publicación, ¿se han realizado 
medidas preventivas como campañas de 
formación, concienciación y divulgación a 
nivel interno, promoviendo las buenas 
prácticas y dando a conocer la existencia 
del protocolo “antiacoso” municipal y 
cómo activarlo en caso necesario, 
conforme al artículo 7 del protocolo? 
 
4. ¿Cuántos casos se han resuelto por el 
“procedimiento informal” desde su 
publicación? 
 
5. ¿Se ha abierto algún procedimiento 
disciplinario en ese mismo periodo? 
 
Décima séptima. Pregunta de respuesta 
escrita sobre milicias de Policía Local. 
 
1. ¿Qué motivos hay para que este servicio 
se haya dejado de lado por parte del 
Gobierno municipal, condenando al olvido 
un instrumento histórico que rememora la 
Guerra de Independencia española en 
nuestra ciudad? 
 
2. ¿Dónde se almacenan esos trajes y todos 
los accesorios que los complementan? 
 
3. ¿En qué estado se encuentran todos los 
uniformes y accesorios almacenados? 
 
4. ¿Tiene pensado el Gobierno municipal 
recuperar este servicio? 
 
Décima octava. Pregunta de respuesta 
escrita sobre grabación de denuncias de la 
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da Policía Local. 
 
1.  Pode especificar o Goberno 
municipal, por transparencia, en que 
consiste o “erro informático” ao que fan 
alusión? Cando van emendalo? 
 
2. As denuncias tramitadas por 
competencia municipal atópanse 
notificadas en tempo e forma? 
 
3. Estableceuse un protocolo de 
gravación de denuncias co fin de evitar 
calquera irregularidade ou mala praxe, 
agora que a xestión volve ser de carácter 
interno? 
 
Décimo novena. Pregunta de resposta 
escrita sobre o bono taxi municipal. 
 
1. Cal é a cifra anual destinada ao bono 
taxi no orzamento municipal? Cantos 
usuarios o perciben? 
 
2. Cal é o criterio para a súa concesión 
aos demandantes? 
 
3. Cal é o control que se fai sobre o bo 
uso do devandito bono taxi municipal? 
 
4. Pensaron en variar ou modificar algún 
dos criterios de concesión debido ao 
descubrimento dalgunha mala práctica 
ou uso do mesmo? 
 
Vixésima. Pregunta de resposta escrita 
sobre convenios nominativos asignados 
coas  entidades sociais. 
 
A xaneiro de 2024, en que fase se atopa a 
firma dos convenios nominativos coas 
entidades sociais da cidade? 
 
Vixésimo primeira. Pregunta de 
resposta escrita sobre a suba do SMI. 
 
1. Que vai facer o Goberno municipal 
para compensar as entidades sociais pola 
suba do 5 % do SMI que entrou en vigor 

Policía Local. 
 
1.  ¿Puede especificar el Gobierno 
municipal, por transparencia, en qué 
consiste el “error informático” al que hacen 
alusión? ¿Cuándo van a subsanarlo? 
 
2. ¿Las denuncias tramitadas por 
competencia municipal se encuentran 
notificadas en tiempo y forma? 
 
3. ¿Se ha establecido un protocolo de 
grabación de denuncias con el fin de evitar 
cualquier irregularidad o mala praxis, 
ahora que la gestión vuelve a ser de 
carácter interno? 
 
Décima novena. Pregunta de respuesta 
escrita sobre o bono taxi municipal. 
 
1. ¿Cuál es la cifra anual destinada al bono 
taxi en el presupuesto municipal? ¿Cuántos 
usuarios lo perciben? 
 
2. ¿Cuál es el criterio para su concesión a 
los demandantes? 
 
3. ¿Cuál es el control que se hace sobre el 
buen uso de dicho bono taxi municipal? 
 
4. ¿Han pensado en variar o modificar 
alguno de los criterios de concesión debido 
al descubrimiento de alguna mala práctica 
o uso del mismo? 
 
Vigésima. Pregunta de respuesta escrita 
sobre convenios nominativos asignados 
con las  entidades sociales. 
 
A enero de 2024, en que fase se encuentra 
la firma de los convenios nominativos con 
las entidades sociales de la ciudad? 
 
Vigésima primera. Pregunta de respuesta 
escrita sobre subida del SMI. 
 
1. ¿Qué va a hacer el Gobierno municipal 
para compensar a las entidades sociales 
por la subida del 5 % del SMI que entró en 
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neste mes de xaneiro? 
 
2. Que vai facer o Goberno municipal 
para que dita suba non afecte o normal 
desenvolvemento dos proxectos 
relacionados cos correspondentes 
convenios nominativos? 
 
Vixésimo segunda. Pregunta de 
resposta escrita sobre fondos DUSI. 
 
1. Cantos contratos da liña 26 dos fondos 
DUSI formalizáronse e cales foron os 
lotes que quedaron desertos? 
 
 
2. Contratouse algún lote mediante 
contrato menor? En caso afirmativo 
indicar a quen se lle adxudicou e o 
importe da adxudicación. 
 
3. En caso de deixar algún lote deserto e 
non ser adxudicado ata o período de 
vencemento dos fondos Dusi, cales son as 
causas polas que se decidiu non volver 
licitalo? 
 
4. Onde se garda o material comprado 
con motivo da liña 25 dos fondos DUSI? 
 
 
5. Empregouse, desde a súa compra, 
nalgunha actividade municipal? En caso 
afirmativo indicarnos cales e en que 
datas? 
 
6.  Cal é a concellería e de que área, por 
conseguinte, responsable do material 
adquirido por medio dos devanditos 
contratos? 
 
Vixésimo terceira. Pregunta de 
resposta escrita sobre o reloxo da 
praza de Azcárraga. 
 
1. Cales son os motivos polos que se 
afirmou que a recuperación do devandito 
reloxo atopábase dentro do proxecto de 
reforma da Casa da Veeduría? 

vigor en este mes de enero? 
 
2. ¿Qué va a hacer el Gobierno municipal 
para que dicha subida no afecte al normal 
desarrollo de los proyectos relacionados 
con los correspondientes convenios 
nominativos? 
 
Vigésima segunda. Pregunta de respuesta 
escrita sobre fondos DUSI. 
 
1. ¿Cuántos contratos de la línea 26 de los 
fondos DUSI se han formalizado y cuáles 
han sido los lotes que han quedado 
desiertos? 
 
2. ¿Se ha contratado algún lote mediante 
contrato menor? En caso afirmativo indicar 
a quién se le adjudicó y el importe de la 
adjudicación. 
 
3. En caso de haber dejado algún lote 
desierto y no haber sido adjudicado hasta el 
periodo de vencimiento de los fondos Dusi 
¿cuáles son las causas por las que se 
decidió no volver a licitarlo? 
 
4. ¿Dónde se guarda el material comprado 
con motivo de la línea 25 de los fondos 
DUSI? 
 
5. ¿Se ha empleado, desde su compra, en 
alguna actividad municipal? En caso 
afirmativo indicarnos ¿cuáles y en que 
fechas? 
 
6.  ¿Cuál es la concejalía y de qué área, por 
consiguiente, responsable del material 
adquirido por medio de dichos contratos? 
 
 
Vigésima tercera. Pregunta de respuesta 
escrita sobre el reloj de la plaza de 
Azcárraga. 
 
1. ¿Cuáles son los motivos por los que se 
afirmó que la recuperación de dicho reloj 
se encontraba dentro del proyecto de 
reforma de la Casa de la Veeduría? 
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2. Cales son os motivos polos que o 
devandito reloxo non funciona na 
actualidade? 
 
3. Que tipo de reparacións necesita? 
 
4. Que labores de inspección do seu 
estado realizáronse? 
 
5. Como ten proxectada a súa reparación 
o Goberno municipal? 
 
6 . Pediron algún orzamento para a súa 
reparación? 
 
7 . Cales son os motivos polos que dito 
ben non se inclúe no catálogo de reloxos 
históricos da nosa cidade? 
 
8. Procederá o Goberno municipal á súa 
inclusión no rexistro de reloxos 
históricos de forma urxente? 
 
Vixésimo cuarta. Pregunta de resposta 
escrita sobre paseo do Parrote. 
 
1. Cales son vos motivos da falta de 
mantemento deste enclave tan relevante 
na nosa cidade? 
 
2. Cando ten pensado o Goberno 
municipal acometer os correspondentes 
labores de mellora e mantemento na 
zona? 
 
3. Cantas notificacións recibiron en 
2023, a través do 010, respecto ao estado 
do paseo do Parrote? 
 
Vixésima quinta. Pregunta de resposta 
escrita sobre a obra de humanización 
do Paseo Marítimo. 
 
1. Por que se lle concede un prazo inicial 
de 3 meses cando devandito período 
concedido non é o indicado pola empresa 
para a plantación das árbores, segundo 
índica no seu escrito?  

 
2. ¿Cuáles son los motivos por los que 
dicho reloj no funciona en la actualidad? 
 
 
3. ¿Qué tipo de reparaciones necesita? 
 
4. ¿Qué labores de inspección de su estado 
se han realizado? 
 
5. ¿Cómo tiene proyectada su reparación el 
Gobierno municipal? 
 
6 . ¿Han pedido algún presupuesto para su 
reparación? 
 
7 . ¿Cuáles son los motivos por los que 
dicho bien no se incluye en el catálogo de 
relojes históricos de nuestra ciudad? 
 
8. ¿Procederá el Gobierno municipal a su 
inclusión en el registro de relojes históricos 
de forma urgente? 
 
Vigésima cuarta. Pregunta de respuesta 
escrita sobre paseo del Parrote. 
 
1. ¿Cuáles son ¡os motivos de la falta de 
mantenimiento de este enclave tan 
relevante en nuestra ciudad? 
 
2. ¿Cuándo tiene pensado el Gobierno 
municipal acometer las correspondientes 
labores de mejora y mantenimiento en la 
zona? 
 
3. ¿Cuántas notificaciones han recibido en 
2023, a través del 010, respecto al estado 
del paseo del Parrote? 
 
Vigésima quinta. Pregunta de respuesta 
escrita sobre la obra de humanización del 
Paseo Marítimo. 
 
1. ¿Por qué se le concede un plazo inicial 
de 3 meses cuando dicho periodo 
concedido no es el indicado por la empresa 
para la plantación de los árboles, según 
índica en su escrito?  
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2. Achegou a empresa adxudicataria ou a 
dirección técnica da obra dato algún que 
permita conceder o aumento de prazo 
polo terceiro motivo aducido pola 
empresa no seu escrito, que é o da 
adversa meteoroloxía durante o período 
de execución previsto?  
 
3. Analizouse a diferenza entre o 
cronograma que presentou a empresa na 
súa oferta técnica e que foi motivo da 
máxima puntuación, coa execución que 
realizou a empresa?  
 
4. Non lles parece incrible que a empresa 
tivese certificado 926.830,55 € no mes de 
agosto, cando case se lle acabou o prazo 
de execución e pidan a concesión de 
aumento de prazo por causas alleas ao 
contratista? 
 
5. Na obra aparece unha partida de 
reparación de 26 báculos ornamentais a 
razón de 1516 €, que esta totalmente 
certificada. Está correcta dita 
reparación para os servizos técnicos 
municipais? 
 
6. Na obra, segundo o contratista, 
efectuáronse varios modificados de 
materiais. Poden indicarnos cales foron 
e cal é a diferenza económica nos 
devanditos cambios? 
 
7. Así mesmo, podemos comprobar como 
esta certificada case toda a partida de 
xardinería, dun total de 6792 m2 
certifícanse 6535 m2. Como é posible 
dita certificación cando por motivos 
climatolóxicos non se puido sementar 
todo o céspede e moito menos darlle 
tempo ao enraizamento do sementado? 
 
8. A partida de aglomerado certificouse 
na certificación de decembro, época 
chuviosa e fría para os devanditos 
traballos Por que non se executou no 
verán, época adecuada e propia destes 

 
2. ¿Ha aportado la empresa adjudicataria o 
la dirección técnica de la obra dato alguno 
que permita conceder el aumento de plazo 
por el tercer motivo aducido por la empresa 
en su escrito, que es el de la adversa 
meteorología durante el periodo de 
ejecución previsto?  
 
3. ¿Se ha analizado la diferencia entre el 
cronograma que presentó la empresa en su 
oferta técnica y que fue motivo de la 
máxima puntuación, con la ejecución que 
ha realizado la empresa?  
 
4. ¿No les parece increíble que la empresa 
tuviese certificado 926.830,55 € en el mes 
de agosto, cuando casi se le había acabado 
el plazo de ejecución y pidan la concesión 
de aumento de plazo por causas ajenas al 
contratista? 
 
5. En la obra aparece una partida de 
reparación de 26 báculos ornamentales a 
razón de 1516 €, que ésta totalmente 
certificada ¿Está correcta dicha reparación 
para los servicios técnicos municipales? 
 
 
6. En la obra, según el contratista, se han 
efectuado varios modificados de materiales 
¿Pueden indicarnos cuáles han sido y cuál 
es la diferencia económica en dichos 
cambios? 
 
7. Asimismo, podemos comprobar como 
esta certificada casi toda la partida de 
jardinería, de un total de 6792 m2 se 
certifican 6535 m2. ¿Cómo es posible 
dicha certificación cuando por motivos 
climatológicos no se pudo sembrar todo el 
césped y mucho menos darle tiempo al 
enraizamiento de lo sembrado? 
 
8. La partida de aglomerado se certificó en 
la certificación de diciembre, época 
lluviosa y fría para dichos trabajos ¿Por 
qué no se ejecutó en verano, época 
adecuada y propia de estos trabajos, ya que 
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traballos, xa que a superficie estaba 
dispoñible? Pode afectar este feito á 
calidade de devandito aglomerado, e á 
prórroga da calidade ofertada polo 
contratista na súa oferta? 
 
9. Teñen xa as partidas que son obxecto 
de liquidación nesta obra, segundo se 
desprende do orzamento municipal 
aprobado? 
 
Vixésimo sexta. Pregunta de resposta 
escrita sobre gabia no xardín de San 
Carlos. 
 
1. Cales son os motivos polos que o 
Goberno municipal leva catro meses 
anunciando o trazado da gabia sen 
realizar ningunha intervención no 
umeiro? 
 
2. En que data solicitaron esta 
intervención a Patrimonio? 
 
3 . En que data resolveu Patrimonio 
respecto ao trazado da gabia? 
 
4 . Tomouse algunha medida provisional, 
previa ao trazado da gabia, para evitar o 
contaxio de grafiosis? 
 
5. En que períodos aplicouse o 
tratamento fitosanitario autorizado por 
Medio Ambiente? 
 
6. Cantos olmos se atopan afectados por 
grafiosis? 
 
7. Asegura a Sra. Alcaldesa que na toma 
de decisións respecto ao Xardín de San 
Carlos tense en conta a “os técnicos de 
xardíns e os arqueólogos”. A Sra. 
Alcaldesa refírese a persoal 
funcionario/contratado do Concello ou a 
expertos externos? 
 
8. Que expertos ou estudos avalan o 
trazado da devandita gabia como 
solución á grafiosis? 

la superficie estaba disponible? ¿Puede 
afectar este hecho a la calidad de dicho 
aglomerado, y a la prórroga de la calidad 
ofertada por el contratista en su oferta? 
 
 
9. ¿Tienen ya las partidas que son objeto de 
liquidación en esta obra, según se 
desprende del presupuesto municipal 
aprobado? 
 
Vigésima sexta. Pregunta de respuesta 
escrita sobre zanja en el jardín de San 
Carlos. 
 
1. ¿Cuáles son los motivos por los que el 
Gobierno municipal lleva cuatro meses 
anunciando el trazado de la zanja sin 
realizar ninguna intervención en la 
olmeda? 
 
2. ¿En qué fecha solicitaron esta 
intervención a Patrimonio? 
 
3 . ¿En qué fecha resolvió Patrimonio 
respecto al trazado de la zanja? 
 
4 . ¿Se ha tomado alguna medida 
provisional, previa al trazado de la zanja, 
para evitar el contagio de grafiosis? 
 
5. ¿En qué periodos se ha aplicado el 
tratamiento fitosanitario autorizado por 
Medio Ambiente? 
 
6. ¿Cuántos olmos se encuentran afectados 
por grafiosis? 
 
7. Asegura la Sra. Alcaldesa que en la toma 
de decisiones respecto al Jardín de San 
Carlos se tiene en cuenta a “los técnicos de 
jardines y los arqueólogos”. ¿La Sra. 
Alcaldesa se refiere a personal 
funcionario/contratado del Ayuntamiento o 
a expertos externos? 
 
8. ¿Qué expertos o estudios avalan el 
trazado de dicha zanja como solución a la 
grafiosis? 
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9. Que contratos formalizou o Concello 
para o tratamento da grafiosis no 
umeiro? 
 
10. Que contratos formalizou ou ten 
previsto formalizar para o trazado da 
devandita gabia? Que orzamento será 
destinado para o devandito fin? 
 
11. Cando ten previsto o Goberno 
municipal reabrir o Xardín de San 
Carlos? 
 
Vixésimo sétima. Pregunta de resposta 
escrita sobre a situación do edificio sito 
en Ronda de Nelle 120. 
 
1. Que accións concretas están a levarse 
a cabo para evitar que se produzan 
situacións que fomentan a inseguridade 
do barrio, como as aludidas 
anteriormente? 
 
2. Realizouse algún informe técnico 
sobre habitabilidade do edificio? 
 
3. Revisouse de novo a instalación 
eléctrica, para evitar que se realicen 
empalmes ilegais, co risco que estes 
levan consigo? 
 
4. Que medidas de carácter social 
leváronse a cabo desde o momento de 
intervención ata hoxe? 
 
Vixésimo oitava. Pregunta de resposta 
escrita sobre plan municipal contra as 
drogas. 
 
1. Expúxose o Goberno municipal poñer 
en marcha nalgún momento un plan local 
contra as drogas? 
 
2. Reflexionaron nalgunha ocasión sobre 
a necesidade de poñer freo a esta 
situación? Con que medidas expúxollo? 
 
 

 
9. ¿Qué contratos ha formalizado el 
Ayuntamiento para el tratamiento de la 
grafiosis en la olmeda? 
 
10. ¿Qué contratos ha formalizado o tiene 
previsto formalizar para el trazado de dicha 
zanja? ¿Qué presupuesto será destinado 
para dicho fin? 
 
11. ¿Cuándo tiene previsto el Gobierno 
municipal reabrir el Jardín de San Carlos? 
 
 
Vigésima séptima. Pregunta de respuesta 
escrita sobre la situación del edificio sito 
en Ronda de Nelle 120. 
 
1. ¿Qué acciones concretas se están 
llevando a cabo para evitar que se 
produzcan situaciones que fomentan la 
inseguridad del barrio, como las aludidas 
anteriormente? 
 
2. ¿Se ha realizado algún informe técnico 
sobre habitabilidad del edificio? 
 
3. ¿Se ha revisado de nuevo la instalación 
eléctrica, para evitar que se realicen 
empalmes ilegales, con el riesgo que éstos 
conllevan? 
 
4. ¿Qué medidas de carácter social se han 
llevado a cabo desde el momento de 
intervención hasta hoy? 
 
Vigésima octava. Pregunta de respuesta 
escrita sobre plan municipal contra las 
drogas. 
 
1. ¿Se ha planteado el Gobierno municipal 
poner en marcha en algún momento un 
plan local contra las drogas? 
 
2. ¿Han reflexionado en alguna ocasión 
sobre la necesidad de poner freno a esta 
situación? ¿Con qué medidas se lo ha 
planteado? 
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3. Considera que é necesario agora máis 
que nunca colaborar coas contornas 
escolares e de lecer, así como iniciar 
campañas de sensibilización para os 
menores e as súas familias? 
 
4. Entra nos plans do Goberno municipal 
levar a cabo labores de seguridade nesta 
materia cun protocolo común para os 
axentes da autoridade de distintos corpos 
que operan na cidade? 
 
Vixésimo novena. Pregunta de 
resposta escrita sobre zonas de baixas 
emisións. 
 
1. Informouse aos cidadáns de cal é a 
finalidade da instalación destas cámaras 
de control que se poñerán en 
funcionamento proximamente? 
 
2. Despois do investimento realizado, cal 
vai ser a función dos 47 sensores 
instalados para controlar que vehículos 
poden entrar na ZBE? 
 
2. Que restricións ten pensado aplicar o 
Goberno municipal nos dous aneis 
delimitados coa ZBE? 
 
Trixésimo. Pregunta de resposta 
escrita sobre aparcadoiro dos Mallos. 
 
1. Que iniciativas realizáronse por parte 
do Goberno municipal para dar solución 
aos concesionarios das prazas de 
aparcamento? 
 
2. Que xestións realizou o Goberno 
municipal para axilizar a situación 
actual de peche do aparcamento? 
 
3. Estudouse por parte do Goberno 
municipal a situación da concesión do 
aparcadoiro? 
 
Trixésimo primeira. Pregunta de 
resposta escrita sobre as escaleiras 
mecánicas Mestre Clavé. 

3. ¿Considera que es necesario ahora más 
que nunca colaborar con los entornos 
escolares y de ocio, así como iniciar 
campañas de sensibilización para los 
menores y sus familias? 
 
4. ¿Entra en los planes del Gobierno 
municipal llevar a cabo labores de 
seguridad en esta materia con un protocolo 
común para los agentes de la autoridad de 
distintos cuerpos que operan en la ciudad? 
 
Vigésima novena. Pregunta de respuesta 
escrita sobre zonas de bajas emisiones. 
 
 
1. ¿Se ha informado a los ciudadanos de 
cuál es la finalidad de la instalación de 
estas cámaras de control que se pondrán en 
funcionamiento próximamente? 
 
2. Después de la inversión realizada, ¿cuál 
va a ser la función de los 47 sensores 
instalados para controlar qué vehículos 
pueden entrar en la ZBE? 
 
2. ¿Qué restricciones tiene pensado aplicar 
el Gobierno municipal en los dos anillos 
delimitados con la ZBE? 
 
Trigésima. Pregunta de respuesta escrita 
sobre parking de Os Mallos. 
 
1. ¿Qué iniciativas se han realizado por 
parte del Gobierno municipal para dar 
solución a los concesionarios de las plazas 
de aparcamiento? 
 
2. ¿Qué gestiones ha realizado el Gobierno 
municipal para agilizar la situación actual 
de cierre del aparcamiento? 
 
3. ¿Se ha estudiado por parte del Gobierno 
municipal la situación de la concesión del 
parking? 
 
Trigésima primera. Pregunta de respuesta 
escrita sobre las escaleras mecánicas 
Mestre Clavé. 
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1. Realizou o Goberno municipal o 
proxecto para a cubrición e protección 
dos cinco tramos das escaleiras 
mecánicas que lle demandan os veciños? 
 
2. Vai realizar o Goberno municipal a 
reforma dos espazos axardinados que 
rodean as escaleiras e que se atopan nun 
estado de abandono total e que lle 
demandan os veciños? 
 
3. Cal é o motivo de que non se realicen 
labores de limpeza periódica dos tramos 
das escaleiras mecánicas, atopándose 
nun estado de sucidade lamentable? 
  
4. Por que non se realizan labores de 
limpeza diaria das zonas peonís e 
escaleiras desta contorna, tal e como lle 
demandan os veciños, invadindo a 
sucidade todos estes espazos? 
 
Trixésimo segunda. Pregunta de 
resposta escrita sobre vivendas Sareb. 
 
1. Que pasou con esas 67 vivendas 
prometidas na campaña electoral pola 
alcaldesa? 
 
2. Cantas vivendas ten a SAREB na 
cidade? 
 
3. Segue negociando o Goberno 
municipal coa Sareb a cesión de vivendas 
na cidade? 
 
4. Por que non se conseguiu a cesión de 
vivendas no edificio de Palavea despois 
de ser solicitado polo Goberno 
municipal? 
 
Trixésimo terceira. Pregunta de 
resposta escrita sobre a praza Ángel 
Ron. 
 
Cal é a proposta de actuación que se vai 
levar a cabo dende os servizos sociais do 
Goberno municipal para solucionar o 

 
1. ¿Ha realizado el Gobierno municipal el 
proyecto para la cubrición y protección de 
los cinco tramos de las escaleras mecánicas 
que le demandan los vecinos? 
 
2. ¿Va a realizar el Gobierno municipal la 
reforma de los espacios ajardinados que 
rodean las escaleras y que se encuentran en 
un estado de abandono total y que le 
demandan los vecinos? 
 
3. ¿Cuál es el motivo de que no se realicen 
labores de limpieza periódica de los tramos 
de las escaleras mecánicas, encontrándose 
en un estado de suciedad lamentable? 
  
4. ¿Por qué no se realizan labores de 
limpieza diaria de las zonas peatonales y 
escaleras de este entorno, tal y como le 
demandan los vecinos, invadiendo la 
suciedad todos estos espacios? 
 
Trigésima segunda. Pregunta de 
respuesta escrita sobre viviendas Sareb. 
 
1. ¿Qué ha pasado con esas 67 viviendas 
prometidas en la campaña electoral por la 
alcaldesa? 
 
2. ¿Cuántas viviendas tiene la SAREB en 
la ciudad? 
 
3. ¿Sigue negociando el Gobierno 
municipal con la Sareb la cesión de 
viviendas en la ciudad? 
 
4. ¿Por qué no se ha conseguido la cesión 
de viviendas en el edificio de Palavea 
después de haber sido solicitado por el 
Gobierno municipal? 
 
Trigésima tercera. Pregunta de respuesta 
escrita sobre plaza Angel Ron. 
 
 
¿Cuál es la propuesta de actuación que se 
va a llevar a cabo desde los servicios 
sociales del Gobierno municipal para 



 
 

148 

 

conflito entre os veciños da praza Ángel 
Ron e unha persoa que vive na rúa 
xerando, segundo ditos veciños, 
situacións graves de insalubridade? 
 
 
Trixésimo cuarta. Pregunta de 
resposta escrita sobre a desastrosa 
situación da parada de taxis da 
estación de ferrocarril. 
 
Que medidas pensa adoitar o Goberno 
municipal para arranxar a desastrosa 
situación da parada de taxis que conecta a 
estación de ferrocarril co resto da cidade 
facendo que se faga imposible moitas 
veces para persoas en cadeira de rodas ou 
con mobilidade reducida poder acceder a 
ditos taxis ou incluso circular pola rúa? 
 
 
Trixésimo quinta. Pregunta de 
resposta escrita sobre talla dunha faia 
centenaria. 
 
1. Tomaron algunha decisión sobre a 
especie que vai substituír ao exemplar 
tallado? 
 
2. Cando se van a realizar os traballos de 
reposición da árbore tallada? 
 
Trixésimo sexta. Pregunta de resposta 
escrita sobre perda e posterior atropelo 
dun animal. 
 
1. Que fixo, ante a queixa presentada 
pola propietaria do felino, a Concellería 
de Medio Ambiente? 
 
2. Vai abrir algún tipo de procedemento 
sobre o asunto? 
 
3. Cales son as causas aducidas pola 
empresa para non recoller ao animal? 
 
Trixésimo sétima. Pregunta de 
resposta escrita sobre a ampliación de 
Alfonso Molina. 

solucionar el conflicto entre los vecinos de 
la plaza Ángel Ron y una persona que vive 
en la calle generando, según dichos 
vecinos, situaciones graves de 
insalubridad? 
 
Trigésima cuarta. Pregunta de respuesta 
escrita sobre desastrosa situación da 
parada de taxis da estación de ferrocarril. 
 
 
¿Qué medidas piensa soler el Gobierno 
municipal para arreglar la desastrosa 
situación de la parada de taxis que conecta 
la estación de ferrocarril con el resto de la 
ciudad haciendo que se haga imposible 
muchas veces para personas en silla de 
ruedas o con movilidad reducida poder 
acceder a dichos taxis o incluso circular 
por la calle? 
 
Trigésima quinta. Pregunta de respuesta 
escrita sobre tala de un haya centenaria. 
 
 
1. ¿Han tomado alguna decisión sobre la 
especie que va a sustituir al ejemplar 
talado? 
 
2. ¿Cuándo se van a realizar los trabajos de 
reposición del árbol talado? 
 
Trigésima sexta. Pregunta de respuesta 
escrita sobre pérdida y posterior atropello 
de un animal. 
 
1. ¿Qué ha hecho, ante la queja presentada 
por la propietaria del felino, la Concejalía 
de Medio Ambiente? 
 
2. ¿Se va a abrir algún tipo de 
procedimiento sobre el asunto? 
 
3. ¿Cuáles son las causas aducidas por la 
empresa para no haber recogido al animal? 
 
Trigésima séptima. Pregunta de respuesta 
escrita sobre la ampliación de Alfonso 
Molina. 
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1. En que mes do ano 2024 está previsto 
que comece a obra? 
 
2. Está prevista a desviación de tráfico 
cara ao barrio de Matogrande? Por que 
rúas? 
 
3. Realizouse unha estimación das prazas 
de aparcamento que se verán afectadas 
durante o tempo que duren as obras? 
Cantas? 
 
Trixésimo oitava. Pregunta de resposta 
escrita sobre a Cidade Vella. 
 
1. Cantas chamadas á Policía Local e ao 
010 recibíronse relacionadas co exceso 
de ruídos na Cidade Vella, desde xaneiro 
do 2023 ata xaneiro de 2024? 
 
2. Cantos informes ou atestados emitiu a 
Policía Local por exceso de ruídos, 
dentro do período relacionado, na 
Cidade Vella? 
 
3. Que medidas especiais de vixilancia e 
control de ruídos leva a cabo o Goberno 
municipal na Cidade Vella, zona de 
especial protección? 
 
Trixésimo novena. Pregunta de 
resposta escrita sobre a conexión entre 
os barrios de Matogrande e Xuxán. 
 
1. En que mes do ano 2024 está previsto 
que finalice a obra? 
 
2. Cantas prazas de aparcamento van 
eliminar na rúa Juan Díaz Porlier unha 
vez que estea habilitada a conexión entre 
os dous barrios? 
 
Cuadraxésima. Pregunta de resposta 
escrita sobre o deterioro da cuberta do 
Fórum Metropolitano. 
 
Por que a obra de arranxo da cuberta do 
Fórum Metropolitano, que na actualidade 

 
1. ¿En qué mes del año 2024 está previsto 
que comience la obra? 
 
2. ¿Está prevista la desviación de tráfico 
hacia el barrio de Matogrande? ¿Por qué 
calles? 
 
3. ¿Se ha realizado una estimación de las 
plazas de aparcamiento que se verán 
afectadas durante el tiempo que duren las 
obras? ¿Cuántas? 
 
Trigésima octava. Pregunta de respuesta 
escrita sobre la Ciudad Vieja. 
 
1. ¿Cuántas llamadas a la Policía Local y al 
010 se han recibido relacionadas con el 
exceso de ruidos en la Ciudad Vieja, desde 
enero de 2023 hasta enero de 2024? 
 
2. ¿Cuántos informes o atestados ha 
emitido la Policía Local por exceso de 
ruidos, dentro del período relacionado, en 
la Ciudad Vieja? 
 
3. ¿Qué medidas especiales de vigilancia y 
control de ruidos lleva a cabo el Gobierno 
municipal en la Ciudad Vieja, zona de 
especial protección? 
 
Trigésima novena. Pregunta de respuesta 
escrita sobre la conexión entre los barrios 
de Matogrande y Xuxán. 
 
1. ¿En qué mes del año 2024 está previsto 
que finalice la obra? 
 
2. ¿Cuántas plazas de aparcamiento se van 
a eliminar en la calle Juan Díaz Porlier una 
vez que esté habilitada la conexión entre 
los dos barrios? 
 
Cuadragésima. Pregunta de respuesta 
escrita sobre el deterioro de la cubierta del 
Fórum Metropolitano. 
 
¿Por qué la obra de arreglo de la cubierta 
del Fórum Metropolitano, que en la 
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presenta pingueiras e filtracións 
obrigando ao peche da biblioteca e da 
bebeteca, sendo orzamentada para o ano 
2023 non foi levada a cabo? 
 
Cuadraxésima primeira. Pregunta de 
resposta escrita sobre a feira de Fitur. 
 
1. A través de que área canalizouse o 
gasto que supón a organización da 
presenza da alcaldesa Dna. Inés Rey e 
todos os seus acompañantes durante os 
días que durou Fitur? 
 
2. Que importe económico destinou o 
Concello ao alugueiro do espazo onde se 
realizou o evento celebrado o martes 23 
en ''A casa acesa"? 
 
3. Canto custou a presenza de Inés Rey e 
dos seus acompañantes á feira de Fitur? 
 
 
4. A cantas persoas sufragou o Concello 
o desprazamento a este evento e/o a 
Fitur? Cales son os seus nomes? 
 
 
5. A cantas persoas sufragou o Concello 
o aloxamento para acudir a este evento 
e/o a Fitur? Que importe económico 
supuxo este aloxamento? 
 
6. A cantos e a que cociñeiros contratou 
o Concello para o evento? Cal foi o 
importe económico desta contratación? 
 
7. Pagou o Concello ou algún organismo 
dependente do Concello cantidade 
algunha de diñeiro pola presenza de 
“famosos” na presentación da Coruña en 
Fitur? 
 
8. Houbo algún patrocinio particular ou 
privado nas actividades desenvolvidas 
pola delegación da Coruña en Fitur? En 
caso positivo indicarnos a entidade ou 
persoa e a contía do devandito 
patrocinio. 

actualidad presenta goteras y filtraciones 
obligando al cierre de la biblioteca y de la 
bebeteca, habiendo sido presupuestada 
para el año 2023 no fue llevada a cabo? 
 
Cuadragésima primera. Pregunta de 
respuesta escrita sobre la feria de Fitur. 
 
1. ¿A través de qué área se ha canalizado el 
gasto que supone la organización de la 
presencia de la alcaldesa Dña. Inés Rey y 
todos sus acompañantes durante los días 
que ha durado Fitur? 
 
2. ¿Qué importe económico destinó el 
Ayuntamiento al alquiler del espacio donde 
se realizó el evento celebrado el martes 23 
en ''La casa encendida"? 
 
3. ¿Cuánto ha costado la presencia de Inés 
Rey y de sus acompañantes a la feria de 
Fitur? 
 
4. ¿A cuántas personas sufragó el 
Ayuntamiento el desplazamiento a este 
evento y/o a Fitur? ¿Cuáles son sus 
nombres? 
 
5. ¿A cuántas personas sufragó el 
Ayuntamiento el alojamiento para acudir a 
este evento y/o a Fitur? ¿Qué importe 
económico supuso este alojamiento? 
 
6. ¿A cuántos y a qué cocineros contrató el 
Ayuntamiento para el evento? ¿Cuál fue el 
importe económico de esta contratación? 
 
7. ¿Ha pagado el Ayuntamiento o algún 
organismo dependiente del Ayuntamiento 
cantidad alguna de dinero por la presencia 
de “famosos” en la presentación de A 
Coruña en Fitur? 
 
8. ¿Ha habido algún patrocinio particular o 
privado en las actividades desarrolladas 
por la delegación de A Coruña en Fitur? En 
caso positivo indicarnos la entidad o 
persona y la cuantía de dicho patrocinio. 
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Cuadraxésima segunda. Pregunta de 
resposta escrita sobre o convenio Pol. 
Pocomaco (I). 
 
1. Enténdese que esa zona verde é a 
recollida no Polígono K.39 de SUNC no 
que se destinan a espazo libre público 
95.299 m2? 
 
2. O desenvolvemento do devandito 
polígono será polo sistema de 
compensación. En que prazos ten 
pensado o Goberno municipal formalizar 
ese espazo libre público? 
 
3. A expropiación dos terreos do EG-30 
ten que ver coa necesidade de engadir 
20.628,48 m2 ao Polígono K.39 e 
alcanzar a cesión de zona verde 
contemplada no PP de 1966? 
 
Cuadraxésima terceira. Pregunta de 
resposta escrita sobre o convenio Pol. 
Pocomaco (II). 
 
1. Realizáronse informes técnicos polos 
servizos municipais sobre o estado das 
devanditas vías e servizos? 
 
2. Se existen, realizouse unha valoración 
económica sobre as necesidades de 
investimento por parte do Concello, 
tendo en conta os termos do convenio? 
 
 
Cuadraxésima cuarta. Pregunta de 
resposta escrita sobre o convenio Pol. 
Pocomaco (III). 
 
1. En que situación vai quedar o 
devandito espazo para a utilización por 
estas empresas? 
 
2. Vai verse afectado o devandito espazo 
polos plans de execución de itinerarios 
peonís e ciclistas no polígono? 
 
Cuadraxésima quinta. Pregunta de 

 
Cuadragésima segunda. Pregunta de 
respuesta escrita sobre el convenio Pol. 
Pocomaco (I). 
 
1. ¿Se entiende que esa zona verde es la 
recogida en el Polígono K.39 de SUNC en 
el que se destinan a espacio libre público 
95.299 m2? 
 
2. El desarrollo de dicho polígono será por 
el sistema de compensación, ¿en qué 
plazos tiene pensado el Gobierno 
municipal formalizar ese espacio libre 
público? 
 
3. ¿La expropiación de los terrenos del EG-
30 tiene que ver con la necesidad de añadir 
20.628,48 m2 al Polígono K.39 y alcanzar 
la cesión de zona verde contemplada en el 
PP de 1966? 
 
Cuadragésima tercera. Pregunta de 
respuesta escrita sobre el convenio Pol. 
Pocomaco (II). 
 
1. ¿Se han realizado informes técnicos por 
los servicios municipales sobre el estado de 
dichas vías y servicios? 
 
2. Si existen, ¿se ha realizado una 
valoración económica sobre las 
necesidades de inversión por parte del 
Concello, teniendo en cuenta los términos 
del convenio? 
 
Cuadragésima cuarta. Pregunta de 
respuesta escrita sobre el convenio Pol. 
Pocomaco (III). 
 
1. ¿En qué situación va a quedar dicho 
espacio para la utilización por estas 
empresas? 
 
2. ¿Se va a ver afectado dicho espacio por 
los planes de ejecución de itinerarios 
peatonales y ciclistas en el polígono? 
 
Cuadragésima quinta. Pregunta de 
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resposta escrita sobre o convenio Pol. 
Pocomaco (IV). 
 
1. Que orzamento de execución material 
estímase para o proxecto de execución 
das obras de acceso peonil e itinerario de 
tránsito libre de obstáculos? 
 
2. Que orzamento de execución material 
estímase para o proxecto para a mellora 
da rede de iluminación do polígono? 
 
Cuadraxésima sexta. Pregunta de 
resposta escrita sobre o convenio Pol. 
Pocomaco (V). 
 
Que orzamento de execución material 
van ter os proxectos para executar as 
obras antes mencionadas? 
 
Cuadraxésima sétima. Pregunta de 
resposta escrita sobre a invitación de 
Sarrionandia. 
 
1. Canto cobra Joseba Sarrionandia por 
participar no ciclo Poetas Di(n)versos? 
 
2. Canto custa a viaxe e a estancia de 
Joseba Sarrionandia? 
 
5º. Rogos. 
 
Rogos orais. 
 
Presidencia 
 
Pasamos ós rogos. Comeza o BNG. 
 
ROGOS ORAIS PRESENTADOS 
POLO GRUPO MUNICIPAL DO 
BLOQUE NACIONALISTA 
GALEGO 
 
Primeiro. Rogo oral sobre o estado dos 
complexos deportivos dependentes da 
Xunta de Galiza na nosa cidade. 
 
Señor Jorquera Caselas 
 

respuesta escrita sobre el convenio Pol. 
Pocomaco (IV). 
 
1. ¿Qué presupuesto de ejecución material 
se estima para el proyecto de ejecución de 
las obras de acceso peatonal e itinerario de 
tránsito libre de obstáculos? 
 
2. ¿Qué presupuesto de ejecución material 
se estima para el proyecto para la mejora de 
la red de iluminación del polígono? 
 
Cuadragésima sexta. Pregunta de 
respuesta escrita sobre el convenio Pol. 
Pocomaco (V). 
 
¿Qué presupuesto de ejecución material 
van a tener los proyectos para ejecutar las 
obras antes mencionadas? 
 
Cuadragésima séptima. Pregunta de 
respuesta escrita sobre la invitación de 
Sarrionandia. 
 
1. ¿Cuánto cobra Joseba Sarrionandia por 
participar en el ciclo Poetas Di(n)versos? 
 
2. ¿Cuánto cuesta el viaje y la estancia de 
Joseba Sarrionandia? 
 
5º. Ruegos. 
 
Ruegos orales. 
 
Presidencia 
 
Pasamos a los ruegos. Comienza el BNG. 
 
RUEGOS ORALES PRESENTADOS 
POR EL GRUPO MUNICIPAL DEL 
BLOQUE NACIONALISTA GALEGO 
 
 
Primero. Ruego oral sobre el estado de los 
complejos deportivos dependientes de la 
Xunta de Galicia en nuestra ciudad. 
 
Señor Jorquera Caselas 
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Grazas. 
 
Os complexos deportivos de Elviña, A 
Sardiñeira e Agra I presentan un 
lamentábel estado de deterioración e 
mesmo de abandono, até o punto de que a 
falla do máis elemental mantemento 
constitúe un perigo para o seu cadro de 
persoal e as persoas usuarias. 
  
Ante as reiteradas queixas, o actual 
Goberno da Xunta anuncia agora un 
investimento de 2,4 millóns de euros na 
modernización da piscina de Elviña e 
parece intentar eludir as súas 
responsabilidades urxindo o Concello a 
aprobación dos estudos de detalle de 
reforma das instalacións, mais o certo é 
que esta situación de degradación 
arrástrase desde hai anos e xa en 2022 a 
Xunta anunciara investimentos de máis 
de 5 millóns de euros que nunca se 
chegaron a efectivizar. 
 
 
Polas razóns devanditas, o Grupo 
Municipal do BNG formula o seguinte 
rogo: que o Goberno local se dirixa á 
Xunta de Galiza co obxecto de esixirlle 
que cumpra coas súas obrigas, 
asegurando o adecuado mantemento dos 
complexos deportivos de Elviña, A 
Sardiñeira e Agra I. 
 
Segundo. Rogo oral a respecto do 
necesario proceso participativo para a 
reordenación das liñas de autobús. 
 
Señora Veira González 
 
O ano 2024 vai ser un ano relevante 
porque van ter lugar varios fitos cunha 
repercusión na mobilidade da cidade a 
curto e medio prazo: a última fase de 
implantación das novas estacións de 
BiciCoruña, a finalización da concesión 
do servizo de transporte urbano e o 
remate do contrato da ORA e o 
guindastre. 

Gracias. 
 
Los complejos deportivos de Elviña, A 
Sardiñeira y Agra I presentan un 
lamentable estado de deterioro e incluso de 
abandono, hasta el punto de que la falta 
del más elemental mantenimiento 
constituye un peligro para su plantilla y las 
personas usuarias. 
  
Ante las reiteradas quejas, el actual 
Gobierno de la Xunta anuncia ahora una 
inversión de 2,4 millones de euros en la 
modernización de la piscina de Elviña y 
parece intentar eludir sus 
responsabilidades urgiendo al 
Ayuntamiento la aprobación de los 
estudios de detalle de reforma de las 
instalaciones, pero lo cierto es que esta 
situación de degradación se arrastra desde 
hace años y ya en 2022 la Xunta había 
anunciado inversiones de más de 5 
millones de euros que nunca se llegaron la 
efectivizar. 
 
Por las razones dichas, el Grupo 
Municipal del BNG formula el siguiente 
ruego: que el Gobierno local se dirija a la 
Xunta de Galicia con el objeto de exigirle 
que cumpla con sus obligaciones, 
asegurando el adecuado mantenimiento de 
los complejos deportivos de Elviña, a 
Sardiñeira y Agra I. 
 
Segundo. Ruego oral a respecto del 
necesario proceso participativo para la 
reordenación de las líneas de autobús. 
 
Señora Veira González 
 
El año 2024 va a ser un año relevante 
porque van a tener lugar varios hitos con 
una repercusión en la movilidad de la 
ciudad a corto y medio plazo: la última 
fase de implantación de las nuevas 
estaciones de BiciCoruña, la finalización 
de la concesión del servicio de transporte 
urbano y el final del contrato de la ORA y 
la grúa. 
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O 31 de decembro deste ano finaliza o 
prazo da concesión do servizo de 
transporte urbano adxudicado á 
Compañía de Tranvías. A fin desta 
concesión abre un horizonte no que 
debemos afrontar como cidade moitos 
retos para corrixir os déficits históricos e 
amplamente denunciados polo BNG e 
pola veciñanza da Coruña a respecto do 
servizo de transporte urbano da Coruña. 
Os horarios, as frecuencias e o mapa de 
linas son cuestións que corresponde 
revisar profundamente a mans dadas coa 
cidadanía coruñesa. 
 
En consecuencia, o Grupo municipal do 
BNG realiza o seguirte rogo: que o 
Goberno municipal comece o antes 
posíbel cun proceso participativo e de 
escoita da cidadanía para recoller as súas 
propostas de cara a elaborar o novo mapa 
de liñas de autobús que atenda as 
necesidades reais da maioría social da 
Coruña, das persoas que xa son usuarias 
e das que non o son debido aos déficits 
dos que adoece hoxe en día o servizo de 
transporte urbano da nosa cidade. 
 
 
Terceiro. Rogo oral a respecto do 
centro de saúde de Novo Mesoiro. 
 
Señor Soto Díaz 
 
No barrio de Novo Mesoiro reside unha 
gran parte das e dos nenos da Coruña. 
Con todo, a dotación do servizo de 
pediatría do seu centro de saúde é 
insuficiente, particularmente durante os 
permisos das profesionais. Na 
actualidade, dende que se solicita a cita 
médica ata que se atenden aos cativos, 
poden transcorrer varios días, 
particularmente en datas como as actuais, 
en que abundan as doenzas infecciosas. A 
isto únese o feito de que o horario de 
atención primaria de adultos sexa só 
matutino. Isto casa mal co feito de que é 

 
El 31 de diciembre de este año finaliza el 
plazo de la concesión del servicio de 
transporte urbano adjudicado a la 
Compañía de Tranvías. El fin de esta 
concesión abre un horizonte en el que 
debemos afrontar como ciudad muchos 
retos para corregir los déficits históricos y 
ampliamente denunciados por el BNG y 
por el vecindario de A Coruña respecto al 
servicio de transporte urbano de A 
Coruña. Los horarios, las frecuencias y el 
mapa de las líneas son cuestiones que 
corresponde revisar profundamente de la 
mano de la ciudadanía coruñesa. 
 
En consecuencia, el Grupo municipal del 
BNG realiza el seguirte ruego: que el 
Gobierno municipal comience lo antes 
posible un proceso participativo y de 
escucha de la ciudadanía para recoger sus 
propuestas de cara a elaborar el nuevo 
mapa de líneas de autobús que atienda las 
necesidades reales de la mayoría social de 
A Coruña, de las personas que ya son 
usuarias y de las que no lo son debido a los 
déficits de los que adolece hoy en día el 
servicio de transporte urbano de nuestra 
ciudad. 
 
Tercero. Ruego oral respecto al centro de 
salud de Novo Mesoiro. 
 
Señor Soto Díaz 
 
En el barrio de Novo Mesoiro reside una 
gran parte de las niñas y niños de A 
Coruña. Con todo, la dotación del servicio 
de pediatría de su centro de salud es 
insuficiente, particularmente durante los 
permisos de las profesionales. En la 
actualidad, desde que se solicita la cita 
médica hasta que se atiende a los niños, 
pueden transcurrir varios días, 
particularmente en fechas como las 
actuales, en que abundan las dolencias 
infecciosas. A esto se une el hecho de que 
el horario de atención primaria de adultos 
sea solo matutino. Esto casa mal con el 
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un barrio de traballadores novos que 
traballan durante o día. Polo tanto, faise 
necesario a atención tamén en horario de 
tarde. 
 
En consecuencia, o Grupo municipal do 
BNG realiza o seguinte rogo: que o 
Goberno municipal lle inste á Xunta de 
Galiza a reforzar o servizo de pediatría e 
de atención primaria do centro de saúde 
de Novo Mesoiro. 
 
Cuarto. Rogo oral a respecto da 
dotación dun instituto de educación 
secundaria no barrio de Novo Mesoiro. 
 
No barrio de Novo Mesoiro viven unha 
grande cantidade de mozas e mozos en 
idade escolar. O 32 % da súa veciñanza 
ten menos de 19 anos. Con todo, o barrio 
tan só conta cun CEIP, que dá servizo tan 
só ata a etapa de educación básica. Isto 
implica que o estudantado da educación 
secundaria debe mobilizarse para poder 
exercer o seu dereito fundamental á 
educación. Ás veces, eses 
desprazamentos poden implicar varios 
quilómetros de distancia, o que se une á 
escaseza de prazas nos institutos máis 
cercanos. 
 
En consecuencia, o Grupo municipal do 
BNG realiza o seguinte rogo: que o 
Goberno municipal lle inste á Xunta de 
Galiza a impulsar a creación dun instituto 
de educación secundaria que preste 
servizo aos barrios de Novo Mesoiro, 
Feáns e Mesoiro Vello. 
 
Grazas. 
 
Presidencia 
 
Ben. Moitas grazas ó BNG. 
 
Turno para os rogos do Partido Popular. 
 
 
Señor Lorenzo Torres 

hecho de que es un barrio de trabajadores 
jóvenes que trabajan durante el día. Por lo 
tanto, se hace necesaria la atención 
también en horario de tarde. 
 
En consecuencia, el Grupo municipal del 
BNG realiza el siguiente ruego: que el 
Gobierno municipal inste a la Xunta de 
Galicia a reforzar el servicio de pediatría 
y de atención primaria del centro de salud 
de Novo Mesoiro. 
 
Cuarto. Ruego oral respecto a la dotación 
de un instituto de educación secundaria 
en el barrio de Novo Mesoiro. 
 
En el barrio de Novo Mesoiro viven una 
gran cantidad de chicas y chicos en edad 
escolar. El 32 % de su vecindario tiene 
menos de 19 años. Con todo, el barrio tan 
solo cuenta con un CEIP, que da servicio 
tan sólo hasta la etapa de educación 
básica. Esto implica que el estudiantado de 
la educación secundaria debe movilizarse 
para poder ejercer su derecho fundamental 
a la educación. A veces, esos 
desplazamientos pueden implicar varios 
kilómetros de distancia, lo que se une a la 
escasez de plazas en los institutos más 
cercanos. 
 
En consecuencia, el Grupo municipal del 
BNG realiza el siguiente ruego: que el 
Gobierno municipal le inste a la Xunta de 
Galicia a impulsar la creación de un 
instituto de educación secundaria que 
preste servicio a los barrios de Novo 
Mesoiro, Feáns y Mesoiro Viejo. 
 
Gracias. 
 
Presidencia 
 
Bien. Muchas gracias al BNG. 
 
Turno para los ruegos del Partido 
Popular. 
 
Señor Lorenzo Torres 
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Perdón, alcaldesa. Unha cuestión de 
orde. A moción de sanidade, o Partido 
Popular votou en contra e parece ser que 
está a poñer que se votou abstención. Nós 
votamos en contra. 
 
Presidencia 
 
Pero está a poñerse, onde? 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Que están a dicir que consta que 
votamos..., que nos abstivemos á moción 
de sanidade e nós na moción de sanidade 
votamos en contra. Por iso pregunto se 
figura ao secretario que votamos en 
contra desa moción. 
 
Presidencia 
 
Pero. quen o di? 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Pois me pasaron esa información. 
 
Presidencia 
 
Non, non, a ver, espere, espere... 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Por iso pregunto se consta... 
 
Presidencia 
 
Espere un momento, espere un momento, 
señor Lorenzo. 
 
Acabamos de interrumpir o Pleno porque 
alguén di que o Partido Popular se abstivo 
no canto de votar en contra. Entón, eu lle 
pregunto: quen o di? É dicir, se é unha 
nota de prensa que sae do Concello, por 
exemplo, pois eu chamo ó Gabinete de 
Prensa. Pero, quen o di? Se é un señor que 
está no bar de abaixo, eu aí si que xa non 

 
Perdón, alcaldesa. Una cuestión de orden. 
La moción de sanidad, el Partido Popular 
votó en contra y parece ser que está 
poniendo que se votó abstención. Nosotros 
votamos en contra. 
 
Presidencia 
 
Pero se está poniendo ¿en dónde? 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Que están diciendo que consta que 
votamos..., que nos abstuvimos a la moción 
de sanidad y nosotros en la moción de 
sanidad hemos votado en contra. Por eso 
pregunto si figura al secretario que 
votamos en contra de esa moción. 
 
Presidencia 
 
Pero ¿quién lo dice? 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Pues me han pasado esa información. 
 
Presidencia 
 
No, no, a ver, espere, espere... 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Por eso pregunto si consta... 
 
Presidencia 
 
Espere un momento, espere un momento, 
señor Lorenzo. 
 
Acabamos de interrumpir el Pleno porque 
alguien dice que el Partido Popular se 
abstuvo en vez de votar en contra. 
Entonces, yo le pregunto: ¿quién lo dice? 
Es decir, si es una nota de prensa que sale 
del Ayuntamiento, por ejemplo, pues yo 
llamo al Gabinete de Prensa. Pero, ¿quién 
lo dice? Si es un señor que está en el bar 
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podo exercer a competencia. 
 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Perdoe. En medios informativos, como o 
vídeo induce a erro, parece ser que pon 
que estamos, que nos abstivemos, e 
votamos en contra. 
 
Por iso pregúntolle ao secretario ou a 
vostede... 
 
Presidencia 
 
Si, non, está ben, pero que... 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
...se pode informar se consta o voto en 
contra. 
 
Presidencia 
 
...que medio informativo? 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
A Ser, por exemplo, podo dicir. 
 
Presidencia 
 
Bueno, pero mire, é que se a Ser... 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Por iso lle pregunto no Pleno... 
 
Presidencia 
 
Non, pero mire, non mire... 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
...se pode verificalo. 
 
Presidencia 
 
...mire. Se vostede quere unha 

de abajo, yo ahí sí que ya no puedo ejercer 
la competencia. 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Perdone. En medios informativos, como el 
vídeo induce a error, parece ser que pone 
que estamos, que nos hemos abstenido, y 
hemos votado en contra. 
 
Por eso le pregunto al secretario o a usted... 
 
 
Presidencia 
 
Sí, no, está bien, pero ¿qué... 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
...si puede informar si consta el voto en 
contra. 
 
Presidencia 
 
...¿qué medio informativo? 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
La Ser, por ejemplo, puedo decir. 
 
Presidencia 
 
Bueno, pero mire, es que si la Ser... 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Por eso le pregunto en el Pleno... 
 
Presidencia 
 
No, pero mire, no, mire... 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
...si lo puede verificar. 
 
Presidencia 
 
...mire. Si usted quiere una certificación 
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certificación plenaria, a solicita por 
Rexistro á Secretaría Xeral. O que non 
vai facer o secretario xeral durante un 
pleno ordinario é corrixir unha 
información que está dando un medio de 
comunicación privado, que entendo que 
terá un xornalista que seguiu o Pleno por 
streaming e que está, pois contando a 
crónica do que pasou.  
 
Non... quero dicir, ás veces, pois 
probablemente por un erro involuntario 
os xornalistas non dan unha información 
exacta. Pasa con vostedes, pasa co 
Goberno e pasa en moitos sitios porque 
todos nos equivocamos, pero o Goberno 
municipal non vai a rectificar a un medio 
de comunicación privado. 
 
Entón, pode vostede chamar. Se quere 
saír e chamar á Cadena Ser, eu lle 
autorizo a que marche do Pleno e faga 
unha chamada a Radio Coruña, pero é 
que... 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Señora alcaldesa, eu a única pregunta 
que le hago... 
 
Presidencia 
 
...non imos aclarar... Mire, señor 
Lorenzo, o secretario non vai aclarar 
informacións que estea emitindo agora 
mesmo un medio de comunicación 
porque lles afecte a vostedes, nin a 
vostedes, nin ao Goberno, nin a ninguén. 
Laméntoo. 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Perdón, eu a única pregunta que lle fago 
é se me pode vostede certificar, o 
secretario, que consta o voto en contra do 
Partido Popular, que é o que votamos. 
Nada máis. 
 
Se non pode facelo... 

plenaria, la solicita por Registro a la 
Secretaría General. Lo que no va a hacer 
el secretario general durante un pleno 
ordinario es corregir una información que 
está dando un medio de comunicación 
privado, que entiendo que tendrá un 
periodista que siguió el Pleno en directo y 
que está, pues contando la crónica de lo 
que pasó.  
 
No... quiero decir, a veces, pues 
probablemente por un error involuntario 
los periodistas no dan una información 
exacta. Pasa con ustedes, pasa con el 
Gobierno y pasa en muchos sitios porque 
todos nos equivocamos, pero el Gobierno 
municipal no va a rectificar a un medio de 
comunicación privado. 
 
Entonces, puede usted llamar. Si quiere 
salir y llamar a la Cadena Ser, yo le 
autorizo a que se marche del Pleno y haga 
una llamada a Radio Coruña, pero es 
que... 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Señora alcaldesa, yo la única pregunta que 
le hago... 
 
Presidencia 
 
...no vamos a aclarar... Mire, señor 
Lorenzo, el secretario no va a aclarar 
informaciones que esté emitiendo ahora 
mismo un medio de comunicación porque 
les afecte a ustedes, ni a ustedes, ni al 
Gobierno, ni a nadie. Lo lamento. 
 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Perdón, yo la única pregunta que le hago es 
si me puede usted certificar, el secretario, 
que consta el voto en contra del Partido 
Popular, que es lo que votamos. Nada más. 
 
 
Si no puede hacerlo... 
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Presidencia 
 
Mire, e que iso non é unha cuestión de...  
 
Non, non se pode. 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
...si non ten vostede esa facultade, ou se 
non quere facelo, xa e cousa súa. 
 
Presidencia 
 
Que non se trata de que queira ou non 
queira, se trata de que iso non é unha 
cuestión... 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Quero saber... Xa. 
 
Presidencia 
 
...de orde. É que a acta non está rematada, 
señor Lorenzo. Cando estea a acta 
rematada están as funcionarias do servizo 
de Actas. Cando esa acta estea rematada, 
se envía a todos os membros da 
Corporación. Por iso nas Comunicacións 
da Alcaldía, cando empeza o pleno, 
facemos os minutos de silencio e despois 
se aproban os borradores das actas. Son 
os borradores das actas que se envían e 
normalmente non hai ningunha 
obxección. Daquela, os entendemos 
sempre aprobados por unanimidade. 
 
 
Entón, como a acta non está rematada 
porque aínda estamos no Pleno, e polo 
tanto, cando esa acta, as funcionarias que 
están aquí a rematen de transcribir e a 
firme o señor secretario e eu mesma dea 
fe de que esa é a acta e se remita ós 
concelleiros, poderán vostedes aí 
verificar se o voto está ben ou está mal. O 
que non imos facer é emitir neste 
momento ningunha certificación porque 

 
Presidencia 
 
Mire, es que eso no es una cuestión de... 
 
No, no se puede. 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
...si no tiene usted esa facultad, o si no 
quiere hacerlo, ya es una cosa suya. 
 
Presidencia 
 
Que no se trata de que quiera o no quiera, 
se trata de que eso no es una cuestión... 
 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Quiero saber... Ya. 
 
Presidencia 
 
...de orden. Es que el acta no está 
finalizada, señor Lorenzo. Cuando esté el 
acta finalizada están las funcionarias del 
servicio de Actas. Cuando esa acta esté 
finalizada, se envía a todos los miembros 
de la Corporación. Por eso en las 
Comunicaciones de la Alcaldía, cuando 
empieza el pleno, hacemos los minutos de 
silencio y después se aprueban los 
borradores de las actas. Son los 
borradores de las actas que se envían y 
normalmente no hay ninguna objeción. En 
consecuencia, los entendemos siempre 
aprobados por unanimidad. 
 
Entonces, como el acta no está finalizada 
porque aún estamos en el Pleno, y por lo 
tanto, cuando esa acta, las funcionarias 
que están aquí la finalicen de transcribir y 
la firme el señor secretario y yo misma dé 
fe de que esa es el acta y se remita a los 
concejales, podrán ustedes ahí verificar si 
el voto está bien o está mal. Lo que no 
vamos a hacer es emitir en este momento 
ninguna certificación porque Radio 



 
 

160 

 

Radio Coruña Cadena Ser dixera que 
vostedes se abstiveron en vez de dicir que 
votaron en contra.  
 
Pero por se a alguén non lle quedaba 
claro, levamos cinco minutos xa falando 
todos aquí de que o Partido Popular votou 
en contra dunha moción a favor da 
sanidade pública. Xa está. Máis 
certificación que esa non pode ter. 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Ben, pois que conste en acta que o noso 
voto foi en contra. 
 
Presidencia 
 
Que conste en acta que o Partido Popular 
da Coruña mostrou o seu rexeitamento 
profundo e convencido á moción sobre a 
sanidade pública, e lamentamos.... 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Non, non, non cambie as palabras. 
 
Presidencia 
 
..., mandamos un abrazo forte... 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Non cambie as palabras, dona Inés. 
 
Perdoe un momento. 
 
Presidencia 
 
...ós xornalistas da Cadena Ser. 
 
Ben, feita esta brincadeira, turno para os 
rogos... 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Perdoe un momento. Eu non dixen iso. 
 
Presidencia 

Coruña Cadena Ser dijera que ustedes se 
abstuvieron en vez de decir que votaron en 
contra.  
 
Pero por si a alguien no le quedaba claro, 
llevamos cinco minutos ya hablando todos 
aquí de que el Partido Popular votó en 
contra de una moción a favor de la sanidad 
pública. Ya está. Más certificación que esa 
no puede tener. 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Bueno, pues que conste en acta que nuestro 
voto fue en contra. 
 
Presidencia 
 
Que conste en acta que el Partido Popular 
de A Coruña mostró su rechazo profundo y 
convencido a la moción sobre la sanidad 
pública, y lamentamos.... 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
No, no, no cambie las palabras. 
 
Presidencia 
 
..., mandamos un abrazo fuerte... 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
No cambie las palabras, doña Inés. 
 
Perdone un momento. 
 
Presidencia 
 
...a los periodistas de la Cadena Ser. 
 
Bien, hecha esta broma, turno para los 
ruegos... 
 
Señor Lorenzo Torres 
 
Perdone un momento. Yo no dije eso. 
 
Presidencia 
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...do Partido Popular, turno para os rogos 
do Partido Popular. 
 
ROGOS ORAIS PRESENTADOS 
POLO GRUPO MUNICIPAL DO 
PARTIDO POPULAR 
 
Primeiro. Rogo oral relativo ó mal 
estado dos pasos de peóns. 
 
Señora Catalán Morcillo 
 
Rogo oral relativo ao mal estado dos 
pasos de peóns. 
 
En plenos anteriores e a través de 
diferentes formatos este grupo solicitou a 
reparación dalgunhas fochancas 
situadas en pasos de peóns. Non imos 
entrar en todos e cada un dos buracos 
que a día de hoxe colman as nosas 
beirarrúas e calzadas, pois 
estenderiamos o Pleno actual 
excesivamente. 
 
Nesta ocasión, falaremos da fochanca 
situada no acceso á rúa Manuel García 
Canzobre desde avenida de Navarra, 
onde tamén se está reparando unha 
focha, e do Paseo das Pontes, diante da 
entrada ao Colexio Franciscanos ou o da 
rúa San Xoán na súa confluencia coa rúa 
Atocha Baixa. Non son casos nin 
ocasionais nin illados. A cidade está 
asolagada de danos e imperfeccións, 
comprobadas a diario polos nosos 
concelleiros. 
 
Sendo conscientes do perigo que leva 
consigo a falta de mantemento desas 
fochancas para vehículos e sobre todo 
para peóns debido á escasa visibilidade 
tense deles, principalmente de noite, e 
tendo coñecemento de que se deu 
traslado de ámbolos casos á Policía 
Local así como ao propio Concello a 
través do Servizo 010 sen que se 

 
 
...del Partido Popular, turno para los 
ruegos del Partido Popular. 
 
RUEGOS ORALES PRESENTADOS 
POR EL GRUPO MUNICIPAL DEL 
PARTIDO POPULAR 
 
Primero. Ruego oral relativo al mal 
estado de los pasos de peatones. 
 
Señora Catalán Morcillo 
 
Ruego oral relativo al mal estado de los 
pasos de peatones. 
 
En plenos anteriores y a través de 
diferentes formatos este grupo ha 
solicitado la reparación de algunos baches 
situados en pasos de peatones. No vamos a 
entrar en todas y cada una de las oquedades 
que a día de hoy colman nuestras aceras y 
calzadas, pues extenderíamos el Pleno 
actual sobremanera. 
 
 
En esta ocasión, hablaremos del bache 
situado en el acceso a la calle Manuel 
García Canzobre desde avenida de 
Navarra, donde también se está reparando 
un socavón, y del Paseo de los Puentes, 
delante de a entrada al Colegio 
Franciscanos o el de la calle San Juan en su 
confluencia con calle Atocha Baja. No son 
casos ni ocasionales ni aislados. La ciudad 
está inundada de desperfectos e 
imperfecciones, comprobadas a diario por 
nuestros concejales. 
 
Siendo conscientes de la peligrosidad que 
conlleva la falta de mantenimiento de esos 
baches para vehículos y sobre todo para 
peatones debido a la escasa visibilidad se 
tiene de ellos, principalmente de noche, y 
habiendo tenido conocimiento de que se ha 
dado traslado de ambos casos a Policía 
Local así como al propio Concello a través 
del Servicio 010 sin que se hayan 
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corrixiran, rogo que pola seguridade 
destes usuarios das vías se arranxen as 
fochancas, fochas ou fendas do asfalto 
que se detecten nas vías da cidade; se dea 
traslado, como corresponde, das 
deficiencias renunciadas, sobre todo 
cando estas sexan máis graves, á área 
correspondente para a súa corrección 
inmediata; e, en terceiro lugar, se 
facilite, conforme ás normas de 
transparencia, a información concreta 
solicitada por este grupo ao respecto de 
poder coñecer o número exacto de 
informes policiais tramitados ao longo de 
2023 sobre as reclamacións por caídas 
en beirarrúas e calzadas debido ás súas 
deficiencias, xa que a resposta escrita foi 
vaga, imprecisa e, como era de esperar, 
non se axusta á realidade. 
 
Segundo. Rogo oral relativo ao estado 
do centro cívico de Elviña. 
 
Tras revisar o estado do centro cívico de 
Elviña, recentemente reformado, 
comprobouse que pese ao lavado de 
imaxe do edificio este ten algunhas 
deficiencias tales como táboas do chan 
de madeira do salón de actos levantadas 
baños públicos con xanelas translúcidas, 
o que fai que se tiveran que colocar 
cartóns para preservar a intimidade dos 
e das usuarias, zonas con filtracións de 
humidade en paredes que fan que se 
descascase a pintura nalgunhas zonas 
recentemente pintadas, baldosa en mal 
estado no acceso exterior ao edificio, 
polo cal rogo que pola seguridade dos 
usuarios e do propio edificio se emenden 
todas estas deficiencias reflectidas na 
maior brevidade posible. 
 
Terceiro. Rogo oral relativo ao acceso 
para persoas con mobilidade reducida 
no Cuartel da Policía Local. 
 
Finalmente, rogo oral relativo ao acceso 
para persoas con mobilidade reducida no 
Cuartel da Policía Local. 

corregido, ruego que por la seguridad de 
estos usuarios de las vías se arreglen los 
baches, socavones o hendiduras del asfalto 
que se detecten en las vías de la ciudad; se 
dé traslado, como corresponde, de las 
deficiencias renunciadas, sobre todo 
cuando éstas sean más graves, al área 
correspondiente para su subsanación 
inmediata; y, en tercer lugar, se facilite, 
conforme a las normas de transparencia, la 
información concreta solicitada por este 
grupo al respecto de poder conocer el 
número exacto de informes policiales 
tramitados a lo largo de 2023 sobre las 
reclamaciones por caídas en aceras y 
calzadas debido a sus deficiencias, ya que 
la respuesta escrita fue vaga, imprecisa y, 
como era de esperar, no se ajusta a la 
realidad. 
 
Segundo. Ruego oral relativo al estado del 
centro cívico de Elviña. 
 
Tras revisar el estado del centro cívico de 
Elviña, recientemente reformado, se ha 
comprobado que pese al lavado de imagen 
del edificio éste tiene algunas deficiencias 
tales como tablas del suelo de madera del 
salón de actos levantadas baños públicos 
con ventanas traslúcidas, lo que hace que 
se hayan tenido que colocar cartones para 
preservar la intimidad de los y las usuarias, 
zonas con filtraciones de humedad en 
paredes que hacen que se haya 
desconchado la pintura en algunas zonas 
recién pintadas, baldosa en mal estado en 
el acceso exterior al edificio, por lo cual 
ruego que por la seguridad de los usuarios 
y del propio edificio se subsanen todas 
estas deficiencias reflejadas en la mayor 
brevedad posible. 
 
Tercero. Ruego oral relativo al acceso 
para personas con movilidad reducida en 
el Cuartel de la Policía Local. 
 
Finalmente, ruego oral relativo al acceso 
para personas con movilidad reducida en el 
Cuartel de la Policía Local. 
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Como parte do compromiso deste 
concello coas persoas con mobilidade 
reducida ou con diversidade funcional en 
xeral, as instalacións públicas deberían 
cumprir as condicións mínimas de 
accesibilidade universal. 
 
O Cuartel da Policía Local, que xa se 
atopa obsoleto en moitos aspectos, 
carece tamén de zona de acceso ao 
edificio para persoas coas devanditas 
limitacións, polo que en caso de necesitar 
realizar algunha xestión nas súas 
dependencias administrativas non teñen 
zona de acceso practicable, véndose 
obrigado o axente de servizo a baixar á 
área de acceso para atender á persoa 
interesada.  
 
Por todo iso rogo que leven a cabo as 
obras oportunas destinadas a favorecer a 
accesibilidade universal das instalacións 
da Policía Local por parte de todas as 
persoas interesadas nalgunha xestión co 
fin de dar exemplo desde a nosa 
administración. 
 
Moitas grazas. 
 
Cuarto. Rogo oral relativo ao 
Consorcio de Turismo. 
 
Señor Mora do Campo 
 
Moitas grazas, boas tardes. 
 
A Gigafábrica 3 de Tesla é unha fábrica 
de baterías de ións de litio situada en 
Shangái, China. Conta cunha superficie 
de 864.885 m2 e foi construída en pouco 
máis de nove meses. 
 
A praza de touros de Vistalegre atópase 
en Bilbao. Trátase dunha praza de 
primeira categoría e unha das máis 
importantes de España. Ten un aforo de 
14.781 espectadores e construíuse en 
menos de nove meses. 

 
Como parte del compromiso de este 
concello con las personas con movilidad 
reducida o con diversidad funcional en 
general, las instalaciones públicas deberían 
cumplir las condiciones mínimas de 
accesibilidad universal. 
 
El Cuartel de la Policía Local, que ya se 
encuentra obsoleto en muchos aspectos, 
carece también de zona de acceso al 
edificio para personas con dichas 
limitaciones, por lo que en caso de 
necesitar realizar alguna gestión en sus 
dependencias administrativas no tienen 
zona de acceso practicable, viéndose 
obligado el agente de servicio a bajar al 
área de acceso para atender a la persona 
interesada.  
 
Por todo ello ruego que se lleven a cabo las 
obras oportunas destinadas a favorecer la 
accesibilidad universal de las instalaciones 
de la Policía Local por parte de todas las 
personas interesadas en alguna gestión con 
el fin de dar ejemplo desde nuestra 
administración. 
 
Muchas gracias. 
 
Cuarto. Ruego oral relativo al Consorcio 
de Turismo. 
 
Señor Mora do Campo 
 
Muchas gracias, buenas tardes. 
 
La Gigafábrica 3 de Tesla es una fábrica de 
baterías de iones de litio situada en 
Shangái, China. Cuenta con una superficie 
de 864.885 m2 y fue construida en poco 
más de nueve meses. 
 
La plaza de toros de Vistalegre se 
encuentra en Bilbao. Se trata de una plaza 
de primera categoría y una de las más 
importantes de España. Tiene un aforo de 
14.781 espectadores y se construyó en 
menos de nueve meses. 
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En 1991 o Partido Socialista promoveu a 
Lei Orgánica do servizo militar e nela 
establecía a duración do servizo en nove 
meses. 
 
Pois ben, o turismo é un dos principais 
motores económicos do noso país, así 
como de Galicia e da nosa cidade. Co fin 
de obter os mellores resultados posibles 
é importante planificar, coordinar e 
executar co tempo suficiente e en 
constante comunicación cos axentes 
implicados. Neste sentido, o papel do 
Consorcio de Turismo e Congresos é 
fundamental para canalizar todo o 
traballo e a oferta. 
 
Se para a construción da fábrica de 
Tesla, da praza de Vistalegre ou a 
instrución militar eran suficientes nove 
meses, parece ser que para a Presidencia 
do Consorcio non o son para convocar o 
seu padroado, que desde abril do ano 
pasado non se reúne, negando aos 
patróns a posibilidade de coñecer de 
primeira man os traballos que se están 
realizando e, así mesmo, a oportunidade 
de realizar achegas que vaian en 
beneficio dos obxectivos marcados. 
 
En consecuencia, o Grupo municipal do 
Partido Popular realiza roga que se 
convoque de maneira inmediata o 
Consorcio de Turismo e Congresos da 
nosa cidade co fin de coñecer a memoria 
do exercicio de 2023 así como a 
planificación prevista para 2024. 
 
Moitas grazas. 
 
Quinto. Rogo oral relativo á colocación 
de puntos de luz no cruzamento da 
Rolda de Monte Alto co Paseo 
Marítimo. 
 
Señor San Claudio Yáñez 
 
No cruce da Rolda de Monte Alto co 

 
En 1991 el Partido Socialista promovió la 
Ley Orgánica del servicio militar y en ella 
establecía la duración del servicio en nueve 
meses. 
 
Pues bien, el turismo es uno de los 
principales motores económicos de nuestro 
país, así como de Galicia y de nuestra 
ciudad. Con el fin de obtener los mejores 
resultados posibles es importante 
planificar, coordinar y ejecutar con el 
tiempo suficiente y en constante 
comunicación con los agentes implicados. 
En este sentido, el papel del Consorcio de 
Turismo y Congresos es fundamental para 
canalizar todo el trabajo y la oferta. 
 
Si para la construcción de la fábrica de 
Tesla, de la plaza de Vistalegre o la 
instrucción militar eran suficientes nueve 
meses, parece ser que para la Presidencia 
del Consorcio no lo son para convocar su 
patronato, que desde abril del año pasado 
no se reúne, negando a los patronos la 
posibilidad de conocer de primera mano los 
trabajos que se están realizando y, 
asimismo, la oportunidad de realizar 
aportaciones que vayan en beneficio de los 
objetivos marcados. 
 
En consecuencia, el Grupo municipal del 
Partido Popular realiza ruega que se 
convoque de manera inmediata el 
Consorcio de Turismo y Congresos de 
nuestra ciudad con el fin de conocer la 
memoria del ejercicio de 2023 así como la 
planificación prevista para 2024. 
 
Muchas gracias. 
 
Quinto. Ruego oral relativo a la 
colocación de puntos de luz en el cruce de 
la Ronda de Monte Alto con el Paseo 
Marítimo. 
 
Señor San Claudio Yáñez 
 
En el cruce de la Ronda de Monte Alto con 
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Paseo Marítimo veciños e comerciantes 
reclaman a colocación de novos puntos 
de luz ante a ausencia de visibilidade ao 
caer a noite, o que supón un claro risco de 
caídas. Ademais, a falta de iluminación 
crea tamén unha circunstancia agravante: 
a inseguridade que se está a sufrir na zona 
os últimos meses. 
 
 
En consecuencia, o Grupo municipal do 
Partido Popular realiza o seguinte rogo: 
que se proceda á colocación de manera 
urxente de novos puntos de luz nas 
devanditas rúas. 
 
Sexto. Rogo oral relativo á regulación 
da entrada de vehículos na praza das 
Atochas. 
 
Os veciños e comerciantes da praza das 
Atochas e da praza Fonte Seoane, aledaña 
ao colexio la Grande Obra de Atocha, 
levan cinco anos reclamando unha 
solución respecto ós problemas que se 
xeneran como consecuencia das entradas 
de vehículos na zona, onde a circulación 
está restrinxida, dando lugar á 
imposibilidade de acceso ós garaxes. A 
maiores diso, os sinais atópanse nun 
pésimo estado de conservación, así como 
os bolardos e bancos, que sufriron xa 
distintos golpes polos vehículos que 
circulan de forma irregular. 
 
En consecuencia, o Grupo municipal do 
Partido Popular roga que o Goberno 
municipal proceda a evaluar a presente 
situación, se reúna cos veciños da zona e 
aporte unha medida eficaz que restrinxa o 
acceso de vehículos non autorizados 
nesta zona. 
 
Moitas grazas. 
 
Sétimo. Rogo oral relativo aos bancos 
da praza de Lugo. 
 
Señora No Varela 

el Paseo Marítimo vecinos y comerciantes 
reclaman la colocación de nuevos puntos 
de luz ante la ausencia de visibilidad al 
caer la noche, lo que supone un claro 
riesgo de caídas. Además, la falta de 
iluminación crea también una 
circunstancia agravante: la inseguridad 
que se está sufriendo en la zona los últimos 
meses. 
 
En consecuencia, el Grupo municipal del 
Partido Popular realiza el siguiente ruego: 
que se proceda a la colocación de manera 
urgente de nuevos puntos de luz en dichas 
calles. 
 
Sexto. Ruego oral relativo a la regulación 
de la entrada de vehículos en la plaza de 
las Atochas. 
 
Los vecinos y comerciantes de la plaza de 
As Atochas y de la plaza Fonte Seoane, 
aledaña al colegio la Grande Obra de 
Atocha, llevan cinco años reclamando una 
solución respecto a los problemas que se 
generan a consecuencia de las entradas de 
vehículos en la zona, donde la circulación 
está restringida, dando lugar a la 
imposibilidad de acceso a los garajes. 
Además de eso, las señales se encuentran 
en un pésimo estado de conservación, así 
como los bolardos y bancos, que sufrieron 
ya distintos golpes por los vehículos que 
circulan de forma irregular. 
 
En consecuencia, el Grupo municipal del 
Partido Popular ruega que el Gobierno 
municipal proceda a evaluar la presente 
situación, se reúna con los vecinos de la 
zona y aporte una medida eficaz que 
restrinja el acceso de vehículos no 
autorizados en esta zona. 
 
Muchas gracias. 
 
Séptimo. Ruego oral relativo a los bancos 
de la plaza de Lugo. 
 
Señora No Varela 
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O Grupo municipal Popular formula o 
seguinte rogo oral relativo aos bancos da 
praza de Lugo. 
 
Pasaron escasos oito meses desde a 
pseudohumanización da zona da praza de 
Lugo na que a pesar das protestas dos 
vendedores do mercado e comerciantes 
pola supresión das prazas de 
aparcamento e eliminación de carrís ao 
tráfico, vostedes seguiron adiante co 
proxecto, un proxecto que parece máis de 
despacho que o que poida asemellarse ou 
necesitarse na vida real para traballar na 
zona e transitar por ela con axilidade, 
oito meses nos que cada vez os problemas 
de tráfico son máis recorrentes —dígallo, 
por exemplo, aos transportistas—, oito 
meses nos que acceder a esta zona 
comercial é cada vez máis caótico, caos 
como o que se formou varias veces este 
último Nadal polo colapso do túnel que 
enlaza co aparcadoiro subterráneo da 
praza, proxectos de despacho que poden 
resultar moi atractivos nunha pantalla ou 
nun papel, pero non na vida real, como 
son os bancos de pedra recubertos con 
finas táboas de madeira expostas ás 
inclemencias meteorolóxicas e que 
requiren un mantemento máis 
meticuloso, barrotes de madeira que a 
día de hoxe, tras soamente oito meses, xa 
están levantados ou desaparecidos 
deixando as puntas ao aire, xa oxidadas, 
co consecuente perigo que supón para as 
persoas que sentan neles ou mesmo nenos 
e nenas que xoguen pola zona, á parte de 
estar cubertos de ouriñes nos seus 
laterais e ademais usarse de papeleira os 
ocos que quedan entre os barrotes e a 
pedra. 
 
Por iso rogo que se proceda a substituír 
as madeiras destes bancos por outro 
material con outro acabado e sen ocos 
para que non xere tanta sucidade nin teña 
a facilidade de levantarse deixando á 
vista as puntas oxidadas co consecuente 

 
El Grupo municipal Popular formula el 
siguiente ruego oral relativo a los bancos 
de la plaza de Lugo. 
 
Han pasado escasos ocho meses desde la 
pseudohumanización de la zona de la plaza 
de Lugo en la que a pesar de las protestas 
de los placeros y comerciantes por la 
supresión de las plazas de aparcamiento y 
eliminación de carriles al tráfico, ustedes 
han seguido adelante con el proyecto, un 
proyecto que parece más de despacho que 
lo que pueda asemejarse o necesitarse en la 
vida real para trabajar en la zona y transitar 
por ella con agilidad, ocho meses en los 
que cada vez los problemas de tráfico son 
más recurrentes —dígaselo, por ejemplo, a 
los transportistas—, ocho meses en los que 
acceder a esta zona comercial es cada vez 
más caótico, caos como el que se formó 
varias veces estas últimas Navidades por el 
colapso del túnel que enlaza con el parking 
subterráneo de la plaza, proyectos de 
despacho que pueden resultar muy 
atractivos en una pantalla o en un papel, 
pero no en la vida real, como son los 
bancos de piedra recubiertos con finas 
tablas de madera expuestas a las 
inclemencias meteorológicas y que 
requieren un mantenimiento más 
concienzudo, barrotes de madera que a día 
de hoy, tras solamente ocho meses, ya 
están levantados o desaparecidos dejando 
las puntas al aire, ya oxidadas, con el 
consiguiente peligro que supone para las 
personas que se sientan en ellos o incluso 
niños y niñas que jueguen por la zona, 
aparte de estar cubiertos de orines en sus 
laterales y además usarse de papelera los 
huecos que quedan entre los barrotes y la 
piedra. 
 
Por ello ruego que se proceda a sustituir las 
maderas de estos bancos por otro material 
con otro acabado y sin huecos para que no 
genere tanta suciedad ni tenga la facilidad 
de levantarse dejando a la vista las puntas 
oxidadas con el consiguiente peligro que 
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perigo que xeran e, á parte, que se dote 
dun servizo de mantemento máis áxil e 
efectivo para vixiar e controlar con máis 
frecuencia calquera dano que poida 
xerarse, xa que é unha zona comercial e 
turística da cidade. 
 
Oitavo. Rogo oral relativo á ducha na 
praia de Santo Amaro. 
 
O Grupo municipal Popular formula o 
seguinte rogo oral relativo á ducha na 
praia de Santo Amaro. 
 
Na praia de Santo Amaro está cortada a 
auga nas duchas fixas e a marea rompeu 
a que quedaba no acceso de persoas con 
discapacidade fai un par de meses. Estas 
duchas eran utilizadas por quen 
practicaba a natación nesta zona durante 
todo o ano.  
 
Por tanto, rogo que o Goberno municipal 
instale unha ducha na praia de Santo 
Amaro que se poida utilizar por quen se 
baña durante todo o ano, xa que na 
actualidade leva dous meses sen poder 
facelo. 
 
Noveno. Rogo oral relativo ás lousas 
das beirarrúas da rúa San Antonio, 
zona de Monte Alto. 
 
O Grupo municipal Popular formula o 
seguinte rogo oral relativo ás lousas das 
beirarrúas da rúa San Antonio, zona de 
Monte Alto. 
 
Na zona de Monte alto, trasládannos os 
seus veciños que na rúa San Antonio 
están levantadas as lousas das beirarrúas 
nun tramo da rúa, dificultando o paso aos 
viandantes e sendo á vez un lugar de 
posibles caídas. 
 
Por todo iso, rogo que arranxen do xeito 
máis urxente posible as lousas destas 
beirarrúas debido a que é unha zona de 
paso de bastantes persoas maiores ás que 

generan y, aparte, que se dote de un 
servicio de mantenimiento más ágil y 
efectivo para vigilar y controlar con más 
frecuencia cualquier desperfecto que pueda 
generarse, ya que es una zona comercial y 
turística de la ciudad. 
 
Octavo. Ruego oral relativo a la ducha en 
la playa de San Amaro. 
 
El Grupo municipal Popular formula el 
siguiente ruego oral relativo a la ducha en 
la playa de San Amaro. 
 
En la playa de San Amaro está cortada el 
agua en las duchas fijas y la marea rompió 
la que quedaba en el acceso de 
minusválidos hace un par de meses. Estas 
duchas eran utilizadas por quienes 
practicaban la natación en esta zona 
durante todo el año.  
 
Por tanto, ruego que el Gobierno municipal 
instale una ducha en la playa de San Amaro 
que se pueda utilizar por quienes se bañan 
durante todo el año, ya que en la actualidad 
lleva dos meses sin poder hacerlo. 
 
 
Noveno. Ruego oral relativo a las losetas 
de las aceras de la calle San Antonio, zona 
de Monte Alto. 
 
El Grupo municipal Popular formula el 
siguiente ruego oral relativo a las losetas de 
las aceras de la calle San Antonio, zona de 
Monte Alto. 
 
En la zona de Monte alto, nos trasladan sus 
vecinos que en la calle San Antonio están 
levantadas las losetas de las aceras en un 
tramo de la calle, dificultando el paso a los 
viandantes y siendo a la vez un lugar de 
posibles caídas. 
 
Por todo ello, ruego que arreglen lo más 
urgentemente posible las losetas de estas 
aceras puesto que es una zona de paso de 
bastantes personas mayores a las que les es 
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lles é moi complicado camiñar pola súa 
propia rúa. 
 
Moitas grazas. 
 
Décimo. Rogo oral relativo á 
mobilidade. 
 
Señor García Fernández 
 
Grazas, señora alcaldesa. 
 
É un rogo oral relativo á mobilidade no 
barrio da Agra. 
 
Tendo en conta que dentro das 
competencias e obrigas que teñen os 
concellos en materia de mobilidade 
atópanse a de prestar un maior e mellor 
servizo ao cidadán en canto á ordenación 
e o control do tráfico ou o uso das súas 
vías urbanas. 
 
Por todo iso, rogo que este goberno 
municipal asuma as oportunas e 
necesarias decisións para que os veciños 
da rúa do alcalde Lens non se vexan 
afectados polas continuas retiradas de 
vehículos estando ben estacionados, 
debido a unha decisión deste concello de 
pintar as prazas de estacionamento en 
batería durante o mandato pasado, o que 
chega a producir que vehículos pesados 
como camións de lixo, bombeiros ou 
ambulancias, os cales non poidan 
atravesar a rúa porque o espazo de 
circulación entre os vehículos 
estacionados viuse reducido 
considerablemente e que non suceda 
como o pasado día 27 de decembro do 
2023, que un vehículo foi retirado por 
estar ben estacionado ao non poder 
atravesar un camión de grandes 
dimensións. Tamén se anexa a 
documentación gráfica do rogo. 
 
Moitas grazas. 
 
Décimo primeiro. Rogo oral relativo ao 

muy complicado caminar por su propia 
calle. 
 
Muchas gracias. 
 
Décimo. Ruego oral relativo a la 
movilidad. 
 
Señor García Fernández 
 
Gracias, señora alcaldesa. 
 
Es un ruego oral relativo a la movilidad en 
el barrio del Agra. 
 
Teniendo en cuenta que dentro de las 
competencias y obligaciones que tienen los 
ayuntamientos en materia de movilidad se 
encuentran la de prestar un mayor y mejor 
servicio al ciudadano en cuanto a la 
ordenación y el control del tráfico o el uso 
de sus vías urbanas. 
 
Por todo ello, ruego que este gobierno 
municipal asuma las oportunas y 
necesarias decisiones para que los vecinos 
de la calle del alcalde Lens no se vean 
afectados por las continuas retiradas de 
vehículos estando bien estacionados, 
debido a una decisión de este ayuntamiento 
de pintar las plazas de estacionamiento en 
batería durante el mandato pasado, lo que 
llega a producir que vehículos pesados 
como camiones de basura, bomberos o 
ambulancias, los cuales no puedan 
atravesar la calle porque el espacio de 
circulación entre los vehículos 
estacionados se ha visto reducido 
considerablemente y que no suceda como 
el pasado día 27 de diciembre del 2023, que 
un vehículo fue retirado por estar bien 
estacionado al no poder atravesar un 
camión de grandes dimensiones. También 
se anexa la documentación gráfica del 
ruego. 
 
Muchas gracias. 
 
Décimo primero. Ruego oral relativo al 
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aparcamento dos Mallos. 
 
Señor Deus Álvarez 
 
Hai xa máis dun mes que se produciu un 
incendio no aparcamento público dos 
Mallos no que se calcinaron algúns 
vehículos e case 200 resultaron moi 
afectados. Na actualidade o 
aparcamento desaloxouse e atópase 
pechado ao uso. 
 
Por iso rogamos que o Goberno 
municipal se implique e axude a axilizar 
os trámites legais necesarios para poder 
dar comezo á reparación deste 
aparcamento imprescindible para o 
barrio dos Mallos, tal e como se 
comprometeu a alcaldesa, debido a que 
máis de 500 vehículos quedaron sen 
praza de aparcamento, complicando a 
mobilidade nun barrio xa de seu 
complicado. 
 
Grazas. 
 
Décimo segundo. Rogo oral relativo ao 
reloxo do Obelisco. 
 
Señor Amado de la Fuente 
 
Son moitas as reclamacións que nos fan 
os veciños sobre o estado do reloxo do 
Obelisco que está parado desde hai 
unhas semanas.  
 
Por todo iso, rogamos que se proceda á 
reparación do reloxo do Obelisco da 
Coruña coa maior celeridade posible. 
 
Décimo terceiro. Rogo oral relativo aos 
floróns do cemiterio de Santo Amaro. 
 
Outro rogo. A porta de entrada do 
cemiterio de Santo Amaro tiña 
orixinalmente catro floróns pétreos 
enriba do frontón. Estes elementos 
esenciais na decoración da devandita 
portada proporcionan a simetría propia 

aparcamiento de Os Mallos. 
 
Señor Deus Álvarez 
 
Hace ya más de un mes que se produjo un 
incendio en el aparcamiento público de Os 
Mallos en el que se calcinaron algunos 
vehículos y casi 200 resultaron muy 
afectados. En la actualidad el aparcamiento 
se ha desalojado y se encuentra cerrado al 
uso. 
 
Por ello rogamos que el Gobierno 
municipal se implique y ayude a agilizar 
los trámites legales necesarios para poder 
dar comienzo a la reparación de este 
aparcamiento imprescindible para el barrio 
de Os Mallos, tal y como se comprometió 
la alcaldesa, puesto que más de 500 
vehículos se han quedado sin plaza de 
aparcamiento, complicando la movilidad 
en un barrio ya de por sí complicado. 
 
 
Gracias. 
 
Décimo segundo. Ruego oral relativo al 
reloj del Obelisco. 
 
Señor Amado de la Fuente 
 
Son muchas las reclamaciones que nos 
hacen los vecinos sobre el estado del reloj 
del Obelisco que está parado desde hace 
unas semanas.  
 
Por todo ello, rogamos que se proceda a la 
reparación del reloj del Obelisco de La 
Coruña con la mayor celeridad posible. 
 
Décimo tercero. Ruego oral relativo a los 
florones del cementerio de Santo Amaro. 
 
Otro ruego. La puerta de entrada del 
cementerio de San Amaro tenía 
originalmente cuatro florones pétreos 
encima del frontón. Estos elementos 
esenciales en la decoración de dicha 
portada proporcionan la simetría propia del 
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da arte neoclásica. 
 
Hai tres ou catro anos, con motivo da 
caída dunha árbore, caeron e foron 
almacenados en dependencias 
municipais. 
 
Por tanto, rogamos que o Concello 
proceda á restauración e reinstalación 
dos floróns pétreos da fachada do 
cemiterio municipal de Santo Amaro o 
máis axiña posible. 
 
Moitas grazas. 
 
Presidencia 
 
Ben, pois moitas grazas. 
 
Remata aquí o Pleno ordinario. 
 
 
Ó non haber máis asuntos que tratar, e ás 
catorce horas e vinte e un minutos, a 
Presidencia remata a sesión, e se redacta 
a presente acta que asinan e autorizan a 
Alcaldía Presidencia e o secretario xeral; 
todo elo consonte co disposto no artigo 
110.2 do Real decreto 2568/1986, de 28 
de novembro, polo que se aproba o 
Regulamento de organización, 
funcionamento e réxime xurídico das 
entidades locais. 
 
 

arte neoclásico. 
 
Hace tres o cuatro años, con motivo de la 
caída de un árbol, se cayeron y fueron 
almacenados en dependencias 
municipales. 
 
Por lo tanto, rogamos que el Ayuntamiento 
proceda a la restauración e reinstalación de 
los florones pétreos de la fachada del 
cementerio municipal de San Amaro a la 
mayor brevedad posible. 
 
Muchas gracias. 
 
Presidencia 
 
Bien, pues muchas gracias. 
 
Finaliza aquí el Pleno ordinario. 
 
 
No habiendo más asuntos que tratar, a las 
catorce horas y veintiún minutos, la 
Presidencia levanta la sesión, y se redacta 
la presente acta que firman y autorizan la 
Alcaldía Presidencia y el secretario 
general; todo ello de conformidad con lo 
dispuesto en el artículo 110.2 del Real 
Decreto 2568/1986, de 28 de noviembre, 
por el que se aprueba el Reglamento de 
organización, funcionamiento y régimen 
jurídico de las entidades locales. 
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CONVENIO DE EXECUCIÓN URBANÍSTICA PARA A REGULARIZACIÓN DO VIARIO, 

INSTALACIÓNS E SERVIZOS DO POLIGONO DE POCOMACO 

Na Coruña, a xx de xx de 2024 

REUNIDOS 

Dunha parte, dona INÉS REY GARCÍA, que actúa en calidade de alcaldesa do Concello da 

Coruña (en adiante, O CONCELLO), con CIF P1503000J, no exercicio das facultades de 

representación que ten atribuídas polo artigo 124.4.a) da Lei 7/1985, de 2 de abril, reguladora das 

bases do réxime local,  

Doutra parte, dona LUCÍA LÓPEZ TEIJEIRA, con NIF ***************, que actúa na súa calidade de 

presidenta da COMUNIDADE DE PROPIETARIOS DO POLÍGONO DE POCOMACO (en adiante, 

A COMUNIDADE), condición que acredita mediante *************. 

Ambas as partes recoñécense reciprocamente as súas respectivas capacidades para asinar este 

documento sen prexuízo das competencias dos órganos correspondentes segundo as normas 

aplicables e as normas de organización interna das entidades interesadas. 

Actúa Dª. María Esther Álvarez Martínez, oficial maior do Concello da Coruña, para dar fe do acto, 

de acordo coas facultades que lle son propias de conformidade co previsto no artigo 3.2 i) do Real 

Decreto 128/2018, do 16 de marzo, polo que se regula o réxime xurídico dos funcionarios de 

administración local con habilitación de carácter nacional, e Disposición adicional oitava, apartado 

d) da Lei 7/1985, de 2 de abril, reguladora das bases do réxime local. 

M A N I F E S T A N 

I. O ESTADO DA CUESTIÓN. 

Este documento está elaborado no contexto da problemática derivada da especial situación que 

presentan as vías, redes de servizos e elementos anexos do POLÍGONO DE POCOMACO, sobre 

os que a COMUNIDADE mantén un dereito de propiedade exclusivo. 
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II.  ANTECEDENTES NORMATIVOS E ADMINISTRATIVOS DO POLÍGONO 

1.-  SOBRE A ORIXE DO POLÍGONO DE POCOMACO: ORDENACIÓN  

A implantación do POLÍGONO DE POCOMACO (en adiante, O POLÍGONO) deriva do Plan Xeral 

de Ordenación Municipal aprobado por Orde Ministerial do 30 de novembro de 1966  (BOE nº 8 de 

10/1/1967), cuxo desenvolvemento se produciu por medio de Plan Parcial aprobado 

definitivamente por resolución do Ministerio de Vivenda de 2 de decembro de 1969, cuxas 

ordenanzas foron obxecto de modificación segundo Proxecto de Modificación de Ordenanzas do 

Polígono Comercial Emilio Fernández, aprobado definitivamente segundo acordo publicado no 

Boletín da Provincia de 28 de febreiro de 1978. 

Do contido da dita ordenación cabe destacar os seguintes particulares: 

A) No Plano P2.8 Zonificación do documento do PXOU/1967 parte dos terreos atopábanse 

clasificados como solo rústico e parte Z-13 “Zonas de Vivendas Pendentes de Plan 

Parcial”. 

B) A recondución do uso residencial cara o comercial produciuse mediante o Plan parcial do que 

destacaremos:  

•  A constitución dunha reserva para “zona verde” cunha superficie de 112.295 m2 (Sector 

“J”), cuxo emprazamento se referenciaba nas ordenanzas reguladoras do seguinte modo: 

“No artigo 4.1 da ordenanza que se acompañou ao Plan Parcial non está sinalada dunha 

forma precisa a superficie destinada a zona verde, pois se entende que a mesma vén 

determinada pola topografía do terreo que compón o polígono, no que se ve que existe un 

outeiro que non é posible o seu aproveitamento para naves comerciais, pois só na súa 

parte inferior podería dispoñerse dalgunha caseta de exposición, facéndose necesario no 

outeiro, sinalado polas curvas de nivel, na zona verde reservada a especie arbórea do 

país, etcétera”. 
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•  A cualificación para usos lucrativos dun total de 478.374 m2 divididos en varios sectores 

identificados como “A”, “B”, “C”, “D”, “E”, “F”, “G”, “H” e “I”. 

•  A reserva de espazos destinados ao sistema viario cunha superficie de 82.630 m2. 

•  A reserva de sendas bandas laterais ao viario, cunha superficie de 43.008 m2, coa 

cualificación de espazos libres destinados á implantación e trazado dos servizos.  

•  E a reserva á súa vez dunha superficie destinada a apeadeiro de ferrocarril cunha 

superficie de 11.503 m2. 

2. EN CANTO Á EXECUCIÓN DO POLÍGONO 

2.1.- A execución do POLÍGONO fíxose polo sistema de expropiación de conformidade co que 

dispoñían ao respecto os artigos 121 a 123 da Lei do Solo de 12 de maio de 1956, o cal foi 

asumido en concepto de beneficiario pola “AGRUPACIÓN SINDICAL DE POCOMACO” de cuxa 

xestión consta a adquisición de 641 fincas que estaban comprendidas no perímetro do Polígono, 

por “transacción amigable cos propietarios” quedando unicamente 10 parcelas que, por ignorado 

paradoiro dos seus propietarios, houbo que adquirir polo trámite de ocupación, previo depósito do 

seu importe na Caixa Xeral do Concello. 

2.2.- Con data 7 de marzo de 1973 obtívose a correspondente licenza municipal co obxecto de 

realizar “calicatas” e movemento de terras co fin de preparar o terreo para as obras de 

urbanización. 

2.3.- Consta a redacción dun proxecto de urbanización elaborado polo arquitecto J.M Iglesias 

Atocha e por V. Solórzano Galego, con entrada no rexistro municipal o 02/12/1974. O proxecto de 

urbanización foi aprobado definitivamente pola Comisión provincial de Urbanismo do Ministerio de 

Vivenda o 26 de abril de 1976, exclusivamente no que se refire ás obras de urbanización. 

2.4.- Á data actual, non consta que por parte da entidade beneficiaria do expediente de 

expropiación forzosa se realizara o cumprimento das obrigas previstas no artigo 123 da Lei do 

Solo de 1956, aplicable ratione temporis, que dispoñía que: “En todo caso, será a cargo do 



 

4 

 

beneficiario da expropiación a cesión dos terreos viais e dos dedicados a parques e xardíns e a 

execución de todas as obras de urbanización”.  

A efectos de regularizar a situación xurídica dos viais, procede recordar as obrigas establecidas na 

actual lexislación urbanística, que levan consigo non só os deberes de cesión, senón que inclúen 

os deberes de urbanización con todos os servizos urbanísticos ata que adquiran a condición de 

solar (artigos 20.b) e 21.c) da Lei 2/2016, de 10 de febreiro, do Solo de Galicia). 

III. O TRATAMENTO DO POLÍGONO NOS PLANEAMENTOS SUCESIVOS 

1.- O Plan Xeral de Ordenación Municipal de 1985 recoñece o Plan Parcial de Pocomaco, 

sinalando a disposición adicional primeira, no seu apartado 2º que: “A xestión e execución destes 

plans parciais desenvolverase, en todo caso, dentro do seu propio ámbito territorial, quedando 

afecto a totalidade do solo ao cumprimento das súas determinacións”. 

2.- No PXOM/1998 os terreos atopábanse clasificados como solo urbano consolidado, pero se 

inclúe como “solo urbano non consolidado” parte das parcelas do acceso desde Mesoiro que 

orixinalmente estaban no ámbito do Plan Parcial. 

3.- No vixente PXOM/2013 os terreos comprendidos no antigo Plan Parcial de Pocomaco, 

atópanse distribuídos con distintas categorías de solo: 

- Unha peza situada ao norte clasificada como solo urbano non consolidado (Polígono K.39) 

cunha superficie total de 104.873 m2, dos cales se destinan a espazo libre público 95.299 

m2, que se correspondería co Sector “J” da ordenación orixinal. 

A superficie edificable resultante deste ámbito quedaría limitada a 4.012,51 m2 que será 

obxecto de desenvolvemento independente segundo o disposto no PXOM. 

- A parte xa edificada do polígono, cos seus correspondentes viais, que se clasifica como 

solo urbano consolidado coa cualificación correspondente á Norma Zonal 6.4. 
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- E unha franxa que circunda polo norte e oeste a bolsa composta por ambas pezas, que 

ten a cualificación de RF (rede ferroviaria) e un viario lindeiro, onde se empraza o antes 

citado “apeadeiro”. 

4.- Adicionalmente, hai que ter en conta a determinación 3.2.1.g) das Directrices de Ordenación do 

Territorio, aprobadas por Decreto da Xunta de Galicia 19/2011, de 10 de febreiro, que dispoñen: “A 

planificación das áreas empresariais e dos espazos para actividades económicas, tanto por ser de 

nova construción como por reconversión dos existentes, deberá facerse desde a perspectiva da 

ecoloxía industrial co fin de buscar a eficiencia e contribuír ao desenvolvemento sostible”. Neste 

sentido resulta de interese a integración e relación co Polígono de Pocomaco, da obtención dos 

terreos identificados na acción identificada como EG-30 “Espazo Libre Mesoiro” no vixente 

PGOM/2013 como “solo urbano non consolidado”, coa cualificación de espazo libre público e 

situados ao suroeste do citado polígono. 

IV. A SITUACIÓN XURÍDICA-PATRIMONIAL: SITUACIÓNS ESPECIAIS.  

Cómpre sinalar que a día de hoxe, máis de cincuenta anos dende que se iniciou o 

desenvolvemento da zona, a cesión das vías e redes de servizos do polígono, cos seus elementos 

accesorios, aínda non foi formalizada a prol do Concello, asumindo a Comunidade de Propietarios 

de Pocomaco os gastos de mantemento como entidade administrativa de conservación. 

Outra situación xurídico-patrimonial digna de ser destacada para os efectos deste documento é a 

xa sinalada dunha parcela inicialmente clasificada como zona verde, entón incluída no polígono 

como sector “J”, que hoxe forma parte dunha zona de solo urbano non consolidado con 

clasificación de residencial e zona verde no ámbito do polígono K 39 do vixente PXOM, a executar 

polo sistema de compensación. 

E, para dar solución definitiva aos problemas que o polígono viña presentando en relación coas 

devanditas circunstancias, comparecen as partes no uso das súas respectivas facultades, e sen 

prexuízo dos acordos que houbera que adoptar por mor das regras de competencia tanto 

administrativas como civís, as partes asinantes veñen a FORMALIZAR o seguinte 
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CONVENIO DE EXECUCIÓN DE PLANEAMIENTO URBANÍSTICO 

Conforme ás seguintes CLÁUSULAS. 

PRIMEIRA.- DECLARACIÓN DE INTERESE PÚBLICO 

O CONCELLO da Coruña declara de interese público a demanialización das vías, redes e 

instalacións do POLÍGONO, a día de hoxe propiedade da COMUNIDADE, derivando o devandito 

interese público tanto do vixente PXOM/2013 como da actual integración na cidade do 

POLÍGONO, logrando así como a funcionalidade das súas instalacións e a súa conexión con 

ámbitos limítrofes.  

A firma do presente convenio non supón a renuncia a ningún dos instrumentos que a lexislación 

pon ao alcance do Concello para facer efectiva a formalización da demanialización no caso de que 

finalmente se produza a frustración deste convenio. 

A COMUNIDADE recoñece e acepta a necesidade de que a formalización desta demanialidade se 

realice nos termos aquí establecidos.  

SEGUNDA.- OBXECTO  

1.- O presente convenio ten por obxecto a integración definitiva no dominio público municipal das 

vías, redes de servizos e elementos accesorios, que terá lugar nos termos e condicións aquí 

regulados.  

A integración aquí pactada afectará á totalidade dos terreos situados fóra de aliñacións oficiais 

establecidas no vixente Plan Xeral de Ordenación Municipal de 2013, coas seguintes medicións 

segundo o plano de cesións de data novembro 2021, que se xunta como ANEXO I a este 

convenio. 

- Zona de camiños de servizo: 2.002 m2. 

- Viais: 88.711 m2. Esta superficie comprende as bandas rodantes coas súas cabeceiras e as 

súas beirarrúas/beiravías, cunha dimensión aproximada de 3,50+3,50 metros de calzada + 3,00 
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+3,00 de beiravía a cada lado. Non se inclúe entre estas o existente entre os terreos destinados 

ao sistema ferroviario e a superficie sinalada como apeadeiro no plano do Plan Parcial, 

identificada no plano que se xunta como anexo, como «zona de praia de descarga  apartadeiro 

ferroviario». 

- Zonas de servizos: Formadas por dúas bandas laterais que discorren entre as canalizacións de 

servizo cunha sección aproximada de entre 4,00, 4,20 e 4,70 metros contados desde a liña 

exterior do vial, que suman unha superficie de 43.008 m2. 

2.- A formalización da titularidade do CONCELLO sobre os ditos terreos e elementos accesorios, 

que se efectuará de forma gratuíta e libre de cargas e gravames, realizarase mediante acta de 

recepción, que se formalizará unha vez cumpridas as condicións estipuladas na CLAUSULA 

TERCEIRA, e con plenos efectos desde o cumprimento da última delas. O concello asumirá, a 

partir dese momento e sen prexuízo do dispositivo na CLÁUSULA SÉTIMA 1, plenos poderes 

sobre os bens e instalacións obxecto do convenio. 

TERCEIRA.- CONDICIÓNS PREVIAS PARA O DESPREGAMENTO DOS PLENOS EFECTOS 

DO CONVENIO E COMPROMISOS DA COMUNIDADE DE PROPIETARIOS DE POCOMACO 

1.- A integración no dominio público dos elementos a que se refire este CONVENIO producirase 

de dende a sinatura da acta de recepción dos bens, instalacións e servizos por parte do Concello, 

sen prexuízo da súa formalización segundo o recollido na CLÁUSULA SEGUNDA 2, co 

cumprimento efectivo por parte da COMUNIDADE das seguintes condicións: 

1.1.- O ingreso a favor do Concello pola COMUNIDADE DE PROPIETARIOS DE POCOMACO, ou 

a presentación de garantía equivalente nos termos previstos na Lei de Contratos do Sector 

Público, por un importe de 231.546,54 euros, cuxa disposición estará vinculada á execución da 

actuación expropiatoria EG.30 "Espazo Libre Mesoiro" do vixente PXOM/2013, identificada no 

plano G.1 de Xestión de Solo como EG.31 (excluídos os correspondentes ás instalacións 

existentes de REPSOL BUTANO, parcela catastral 6984901NH4968S0001UM), segundo a 

delimitación resultante do proxecto de expropiación a que se refire a CLÁUSULA CUARTA 1.1. O 

prazo máximo para cumprir esta condición será de TRES MESES  desde o perfeccionamento do 
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presente convenio, coas consecuencias previstas na CLÁUSULA SÉTIMA apartados 2º en caso 

de incumprimento. 

Achégase como ANEXO 2 a este convenio, unha copia da ficha do PXOM/2013 correspondente á  

acción expropiatoria EG-30. 

O anterior ingreso o efectúa a COMUNIDADE DE PROPIETARIOS DE POCOMACO para os 

efectos do sinalado na determinación 3.2.1.g) das Directrices de Ordenación do Territorio, 

aprobadas por Decreto da Xunta de Galicia 19/2011, de 10 de febreiro. 

1.2.- A presentación por parte da COMUNIDADE DE PROPIETARIOS DE POCOMACO da 

garantía  nos termos da lexislación de contratación pública polo importe que resulte do presuposto 

de execución material do proxecto, que se vinculará á execución das obras de acceso peonil e 

itinerario de tránsito  libre de obstáculos, segundo o plano indicativo adxunto. Esta garantía 

presentarase no prazo máximo de TRES MESES desde o perfeccionamento deste CONVENIO, 

procedendo a súa cancelación unha vez acreditada a execución das ditas obras. 

A execución das ditas obras será competencia exclusiva da COMUNIDADE, que deberá presentar 

ante o CONCELLO, no prazo máximo de TRES MESES dende o perfeccionamento do presente 

convenio, un PROXECTO asinado por técnico competente no que se incluirá un plan de etapas 

para a súa execución por fases, cun máximo de DOUS ANOS para o seu remate. Antes do inicio 

das obras o dito proxecto deberá contar coa conformidade municipal.  

As ditas obras serán obxecto de supervisión municipal e ata que estean rematadas e existan 

itinerarios seguros peonís non se poderá dotar ao polígono do servizo de transporte público de 

viaxeiros. 

Por outra banda, naqueles viais nos que sexa necesaria unha renovación do firme esta levarase a 

cabo de xeito gradual nos anos seguintes, dada a superficie viaria existente. 

1.3.- A presentación pola COMUNIDADE dunha garantía nos termos previstos na lexislación de 

contratación pública polo importe que resulte do presuposto de execución material do proxecto, 
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que se vinculará ás obras de mellora da rede de iluminación do POLÍGONO segundo se detalla na 

MEMORIA ANEXA cuxas determinacións se consideran como melloras respecto do que sería un 

mantemento óptimo das instalacións orixinais por parte da COMUNIDADE.  

A execución das ditas obras será competencia exclusiva da COMUNIDADE, que deberá presentar 

ante o CONCELLO, no prazo máximo de TRES MESES dende o perfeccionamento do presente 

convenio, un PROXECTO asinado por técnico competente no que se incluirá un plan de etapas 

para a súa execución por fases, cun prazo máximo de TRINTA E NOVE MESES para o seu 

remate. Antes do inicio das obras o dito proxecto deberá contar coa conformidade municipal. As 

ditas obras serán obxecto de supervisión municipal. A presentación do dito PROXECTO deberá ir 

acompañada da garantía anteriormente sinalada.  

En todo caso, os traballos a executar en materia de iluminación pública realizaranse conforme aos 

regulamentos vixentes e ás instrucións municipais, coa particularidade de que aos centros de 

mando da instalación só se lles esixirá o cumprimento do vixente regulamento electrotécnico de 

baixa tensión. Cada centro de mando de iluminación disporá do oportuno CIE conformado pola 

Consellería de Industria e certificados OCA que acrediten que a instalación se axusta ao vixente 

regulamento electrotécnico de baixa tensión. Ademais, para que o Concello poida facer o cambio 

de titularidade das subministracións de iluminación pública do polígono, achegaranse senllos 

xustificantes de aboamento da factura eléctrica de cada un dos centros de mando de iluminación 

do polígono. 

1.4. As ditas garantías depositadas serán susceptibles da súa devolución parcial, logo da 

recepción parcial polo Concello daquelas partes da obra susceptibles de ser executadas por fases, 

para os efectos de que poidan ser entregadas ao uso público, consonte ao previsto no artigo 231 

do Decreto 143/2016, do 22 de setembro, polo que foi aprobado o Regulamento da Lei do Solo. 

CUARTA.- COMPROMISOS DO CONCELLO DA CORUÑA 

1.- No ámbito deste convenio e do seu exacto cumprimento, o CONCELLO asume os seguintes 

compromisos de futuro: 
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1.1.- Incoar o expediente de expropiación correspondente á actuación EG.30 “Espazo Libre 

Mesoiro” do vixente PXOM/2013, identificado no plano G.1 de Xestión de Solo como EG.31 

(excluídas as correspondentes ás instalacións existentes de REPSOL BUTANO).   

A dita incoación producirase mediante a aprobación inicial do proxecto de expropiación que 

deberá acordarse no prazo de tres meses contados a partir do día seguinte ao depósito ou 

constitución de garantía segundo o disposto na CLÁUSULA TERCEIRA 1. 

No tratamento desa zona verde coidarase de garantir os accesos necesarios para a correcta 

funcionalidade do edificio social a construír e das naves e instalacións preexistentes. 

1.2.- Estudar e analizar a actual cualificación do solo, con respecto á existencia da afección do 

trazado da AC-14 e a posibilidade da creación de espazos de aparcamento na citada contorna, 

previa conformidade do titular da citada vía. 

1.3.- Realizar no prazo de catro anos, consonte ás dispoñibilidades orzamentarias, investimentos 

de modernización e actualización do polígono, executando obras de mellora do pavimento, do 

saneamento e a instalación de mobiliario urbano, en todo aquilo que non sexa de obrigación da 

Comunidade de Propietarios de Pocomaco segundo o disposto na cláusula terceira e na 

disposición transitoria. 

1.4.- Reordenar o sistema de aparcamentos co fin de optimizar un maior número destas dotacións 

e xerar unha maior seguridade viaria e peonil, estudando as distintas formas de mobilidade 

sostible. 

1.5.- Solicitar nas correspondentes convocatorias de subvencións todas aquelas que contribúan á 

modernización e actualización do Polígono e das súas instalacións e de forma singular todas as 

relativas á mellora da eficiencia enerxética. 

1.6.- Solicitar directamente ou a través das entidades determinadas na correspondente 

convocatoria de subvencións ou das Administracións Públicas correspondentes, as axudas 

correspondentes que permitan alcanzar melloras nas infraestruturas e dotacións do polígono, 
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incluído o soterramento de liñas eléctricas. A execución destas actuacións poderá coordinarse, no 

seu caso, mediante acordos ou convenios adicionais de execución co Concello. 

1.7.- Impulsar a tramitación das licenzas urbanísticas e de vaos dende o perfeccionamento do 

presente convenio, unha vez acreditado o cumprimento das obrigas da Comunidade de 

Propietarios de Pocomaco consonte ao previsto na cláusula terceira, con respecto ao ingreso 

previsto e á presentación dos proxectos e garantías sinaladas na dita cláusula. 

QUINTA.- COMPROMISOS ADICIONAIS DA COMUNIDADE DE PROPIETARIOS DE 

POCOMACO 

1.- Nos procesos de edificación, o propietario da parcela ou a Comunidade de Propietarios do 

Polígono en función da magnitude da actuación, comprométense a trasladar as redes de servizos 

que puidesen existir na parcela privada ao dominio público situado fóra das aliñacións oficiais e á 

súa conexión coa rede xeral pública. Mentres o citado traslado non se produza, de existir redes de 

servizos públicos no interior das parcelas, a propiedade mostra a súa expreso consentimento ao 

acceso para os labores de mantemento e reparación que sexan necesarias.  

Así mesmo, nos retranqueos correspondentes a aliñación oficial, poden implantarse servizos 

necesarios para o polígono. 

2.- Solicitar directamente ou a través das entidades determinadas na correspondente convocatoria 

de subvencións ou das Administracións Públicas correspondentes, as axudas correspondentes 

que permitan alcanzar melloras nas infraestruturas e dotacións do polígono, incluído o 

soterramento de liñas eléctricas. A execución destas actuacións poderá coordinarse, no seu caso, 

mediante acordos ou convenios adicionais de execución co Concello. 

SEXTA.- COMISIÓN DE SEGUIMENTO 

As discrepancias que xurdan na interpretación do presente convenio resolveranse por unha 

Comisión de Seguimento, que estará presidida polo concelleiro responsable da Área de Economía 

e Planificación Urbana do Concello da Coruña e completarana catro vogais, dous en 

representación do Concello da Coruña e dous en representación da Comunidade de Propietarios 

de Pocomaco.  
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Adicionalmente, actuará como secretario da Comisión un funcionario do Concello da Coruña 

designado polo concelleiro responsable da Área de Economía e Planificación Urbana, que deixará 

constancia mediante acta, das deliberacións e acordos que procedan. Así mesmo, os 

representantes das partes, poderán acudir asistidas de persoal técnico. 

O Concello da Coruña comprométese a informar á citada Comisión de Seguimento do contido dos 

acordos relativos aos asuntos referidos neste Convenio que vaian ser adoptados polos órganos de 

goberno municipais. 

SÉPTIMA.- EXTINCIÓN  

O convenio extinguirase polo cumprimento das actuacións que constitúen o seu obxecto o por 

incorrer en causa de resolución. 

1.-  Para os efectos anteriormente sinalados, o convenio entenderase definitivamente cumprido, en 

canto á formalización da demanialidade dos bens e elementos afectados, co cumprimento por 

parte da COMUNIDADE das obrigas recollidas na CLÁUSULA TERCEIRA. Non obstante, o 

mantemento e gastos de subministración correspondente á rede de iluminación correrá a cargo da 

COMUNIDADE ata que se executen as obras a que se refire a CLÁUSULA TERCEIRA 1.3 e 

sexan recibidas polo CONCELLO en condicións de plena autonomía que o fagan posible. O 

anterior, sen prexuízo das obrigas da entidade de conservación do polígono consonte á 

disposición transitoria. 

2.- Será causa de  resolución do presente convenio a non presentación por parte da 

COMUNIDADE de depósitos ou garantías conforme o disposto e nos termos previstos na 

CLÁUSULA TERCEIRA. A declaración de resolución por incumprimento será acordada polo 

CONCELLO, en expediente contraditorio e suporá a recuperación das súas plenas facultades 

para, se é o caso, a formalización da demanialización polo procedemento correspondente dos 

bens e elementos que considere vinculados ao interese xeral. 

Igualmente, serán causa de resolución do convenio: 
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a) O transcurso do prazo de vixencia do convenio sen terse acordado a prórroga do mesmo, 

cando non foran cumpridas todas as obrigas das partes. 

b) O acordo expreso das partes que subscriben o convenio. 

3.- Os incumprimentos a que se refiren as obrigas que se sinalan na CLÁUSULA TERCEIRA 1.2 e 

1.3 habilitarán ao CONCELLO para acordar, en expediente contraditorio, o embargo das garantías 

prestadas, e a posterior execución das obras a cargo da COMUNIDADE a quen se lle repercutirán 

os gastos adicionais que se poidan producir no proceso de contratación, que se satisfarán 

mediante cotas de urbanización liquidadas aos integrantes da Comunidade de Propietarios de 

Pocomaco. 

4.- O incumprimento por parte do CONCELLO do compromiso recollido na CLÁUSULA CUARTA 

1.1 determinará o dereito da COMUNIDADE a cancelación e a devolución da garantía constituída 

ou á devolución dos ingresos realizados. 

OITAVO.- VIXENCIA 

O presente convenio ten natureza administrativa e unha vixencia de catro anos contados a partir 

do día seguinte á data do seu perfeccionamento, pudendo acordar antes da citada expiración do 

prazo as partes de forma unánime a súa prórroga por un período de ata catro anos adicionais ou a 

súa extinción. 

NOVENA.- DISPOSICIÓN TRANSITORIA. 

A Comunidade de Propietarios do Polígono de Pocomaco actualmente constituída pasará a ter 

natureza de entidade urbanística de conservación, consonte ao previsto nos artigos 232.3º e 4º e 

233 do Decreto 143/2016, do 22 de setembro, polo que foi aprobado o Regulamento da Lei do 

Solo, regulándose polos seus vixentes Estatutos que se incorporan como anexo 3 a este convenio, 

sen prexuízo de que o Concello asumirá dende a acta de recepción prevista na Cláusula 2ª.2, a 

prestación dos seguintes servizos: 
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a) Limpeza viaria nas condicións sinaladas no Convenio asinado entre o Concello da Coruña 

e a Comunidade de Propietarios de Pocomaco o 28 de xullo de 2006, comprometéndose o 

Concello a aplicar, fixando como prazo máximo o 1 de setembro de 2024, os mesmos 

estándares de prestación do servizo que a outros polígonos de uso terciario/industrial. 

b) Recollida de residuos, consonte ao dito convenio asinado entre o Concello da Coruña e a 

Comunidade de Propietarios de Pocomaco o 28 de xullo de 2006. 

c) Abastecemento, saneamento e depuración de augas residuais. 

Para os efectos da regularización do sistema de reixas salvacunetas e da súa efectiva integración 

no sistema viario e para os efectos da súa correcta funcionalidade, como complemento a este 

convenio, tramitarase unha ADDENDA na que se determinen os compromisos e as achegas das 

partes. A dita ADDENDA conterá o correspondente cronograma dos traballos a realizar e a súa 

compatibilidade e coordinación coas demais obras e actuacións materiais previstas neste 

convenio.  

Asemade, o mantemento dos hidrantes será de competencia e responsabilidade da dita 

Comunidade de Propietarios mentres non se produza a súa recepción expresa polo Concello, para 

o cal asinarase a correspondente acta de recepción, fixándose como prazo máximo o 1 de 

setembro de 2024. 

A vixencia da dita entidade de conservación será indefinida, mentres non se produza a recepción 

da totalidade dos bens, servizos e infraestruturas polo Concello. 

E como proba de conformidade, asínase o presente convenio, por triplicado e a un só efecto, na 

Coruña, na data sinalada no encabezamento deste documento. 

A oficial maior 
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Dª María Esther Álvarez Martínez 

 

A alcaldesa 

 

Dª Inés Rey García 

A presidenta da Comunidade de Propietarios 
do Polígono de Pocomaco 
 

 

Dª. Lucía López Teijeira  
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SUPERFICIE TOTAL 20.628,48 m2

Superficie a obtener 20.628,48 m2

Techo principal 0,00 m2

Techo secundario 0,00 m2

Instrumento de planeamiento Plan General

Iniciativa del planeamiento Pública

Sistema de obtención Expropiación

Programación 12

Instrumento de ejecución Proyecto de Obra

Iniciativa proyecto Pública

Gestión del suelo M unicipal

Ejecución M unicipal

Coste del suelo 3.094.272,00 �

Coste proyecto y ejecución 215.567,62 �

Coste total 3.309.839,62 �

C o stes:

C o ndicio nes de gest ió n y ejecució n:

Obtener el suelo necesario  para sistema general de 

espacios libres.

Á mbito  (D istrito  2):

Objet ivo s:

Suelo URBANO NO CONSOLIDADO situado entre los 

núcleos de M esoiro-Feans y el po lígono industrial 

POCOM ACO.
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ESTATUTOS 
 

 

 

 

 

A) OBJETO. 
 

    A los efectos que se dirá se constituye una comunidad forzosa e indivisible 

sobre todas las parcelas que constituyen el Polígono, dividida en 490.000 partes ideales, 

por lo que cada parcela tendrá por dividendo su superficie en metros cuadrados y por 

divisor la mencionada cantidad. 

 

B) FINALIDAD. 
 

    La finalidad de esta comunidad forzosa es la de conservar para los fines a que 

están destinados los inmuebles o porciones de terreno que la integran; cuyos fines son 

imprescindibles para el uso y disfrute de las parcelas a cuya propiedad privativa se 

adscribe de modo inseparable la copropiedad sobre estos elementos comunes, al menos 

en tanto no se haga cargo de los servicios públicos correspondientes el Ayuntamiento de 

La Coruña u otra entidad urbanística de carácter público. 

 

Si al traspasar todos los servicios a dichas entidades urbanísticas resultaren 

vacantes por no traspasarse con dichos servicios alguno de los terrenos que hoy 

constituyen objeto de la comunidad forzosa, quedará ésta automáticamente convertida 

en lo que se refiere a esas porciones vacantes en una comunidad incidental sometida al 

régimen de los artículos 392 y siguientes del Código Civil. 

 

Los servicios que cuando menos y sin perjuicio de los demás que la junta de 

comuneros acuerde prestar en interés común, serán los siguientes: 

 

a)Conservación ordinaria y extraordinaria, incluida la reposición de elementos y 

pavimentación de puertas de entrada al Polígono; accesos; viales; jardinería de 

isletas; acometidas y distribuciones generales de suministros de agua, luz y demás 

energéticos que no estén a cargo de las sociedades suministradoras; báculos de 

alumbrado general; hidrantes o bocas de incendio; y, similares. Se exceptúan 

expresamente las rejillas salvacunetas de acceso y/o  servicio a las naves, cuya 

instalación, conservación y reposición es responsabilidad exclusiva de cada 

propietario en el tramo de cuneta correspondiente a su parcela. Cuando las rejillas 

den acceso a más de una nave la responsabilidad de su instalación, conservación o 

reposición será proporcional a la alícuota de participación de cada propietario en 

la comunidad. 

 

b) Saneamiento, alcantarillado y depuración de aguas residuales. 

 

C
O

P
IA

 A
U

T
É

N
T

IC
A

. 
E

l d
o
cu

m
e
n
to

 e
le

ct
ró

n
ic

o
 h

a
 s

id
o
 a

p
ro

b
a
d
o
. 
 E

st
e
 d

o
cu

m
e
n
to

 h
a
 s

id
o
 f
ir
m

a
d
o
 p

o
r 

S
e
cr

. 
X

e
ra

l (
M

A
N

U
E

L
 J

O
S

E
 D

ÍA
Z

 S
Á

N
C

H
E

Z
) 

a
 la

s 
1
4
:0

4
 d

e
l d

ía
 2

9
/0

1
/2

0
2
4
. 
 M

e
d
ia

n
te

 e
l c

ó
d
ig

o
 d

e
 v

e
ri
fic

a
ci

ó
n
  
6
J1

7
5
1
5
7
0
4
4
X

5
H

4
Z

1
2
4
N

 p
u
e
d
e
 c

o
m

p
ro

b
a
r 

la
 v

a
lid

e
z 

d
e
 la

 f
ir
m

a
 e

le
ct

ró
n
ic

a
 d

e
 lo

s
d
o
cu

m
e
n
to

s 
fir

m
a
d
o
s 

e
n
 la

 d
ir
e
cc

ió
n
 w

e
b
 h

tt
p
s:

//
se

d
e
.c

o
ru

n
a
.g

a
l/



 3

c) Vigilancia y guardería interior incluido el personal que realice estos servicios y 

los gastos del mismo. 

d) Alumbrado general de viales y elementos comunes, así como la limpieza de los 

mismos. 

 

e) Recogida y eliminación de basuras, no sólo las de los elementos comunes sino 

las producidas en las instalaciones existentes en las distintas parcelas integradas en 

el Polígono. 

 

C) REGIMEN DE ADMINISTRACIÓN Y ÓRGANOS DE REPRESENTACIÓN.
  

La gestión de los asuntos comunes, así como la administración de la comunidad 

corresponde a una junta general de comuneros, a sus órganos ejecutivos, que serán, a la 

vez, los de representación de la comunidad, y a una Comisión de Control o Vigilancia, 

que actuará como Comisión Delegada de la Junta General, con las facultades que ésta 

delegue en la misma; todo con arreglo a la siguiente ordenación: 

 

Artículo 1º. La Junta General estará integrada por todos los comuneros, o sea, por 

todos aquellos que en cada momento sean propietarios de alguna de las parcelas a las 

que, de modo inseparable, se ha atribuido la participación en la comunidad indivisible 

sobre dichos elementos comunes. Esta Junta tomará sus decisiones por medio de 

acuerdos adoptados, en régimen de mayorías, por el procedimiento que se establece en 

los siguientes artículos. 

 
Artículo 2º. Son competencia de la Junta General, sin perjuicio de posibles 

delegaciones que la misma haga o que por estas normas se consideren delegadas en la 

Comisión de Vigilancia y en la Junta Rectora, las siguientes: 

 

a) Determinación de otros servicios que, además de los considerados mínimos, ha 

de desarrollar la Comunidad. En cualquier caso han de ser de carácter general y 

susceptibles de traspasar a la Administración Municipal, a entidades urbanísticas 

de carácter general o a concesionarios de servicios públicos. 

 

b) Determinación de aquellos servicios cuya cantidad de uso pueda medirse, 

contarse o pesarse a los fines de fijar la distribución de gastos que causen, según el 

uso. Será imprescindible que al establecer tal determinación se fijen los 

procedimientos objetivos a través de los cuales se pueda determinar esa cantidad. 

 

c) Traspasar a la Administración Municipal, entes públicos urbanísticos o 

concesionarios de servicios públicos todos o cualesquiera de los servicios que 

estén a cargo de la comunidad. Cuando tales traspasos no lleven aparejadas más 

obligaciones para los comuneros que las que por Ordenanza general o normas 

legales de aplicación sean exigibles a todos los usuarios de tal servicio en el 

término municipal de La Coruña, se entenderá que esta facultad está delegada de 

modo permanente en la Junta Rectora. 

 

d) La aprobación de un reglamento de régimen interno de la comunidad que sea el 

desenvolvimiento de las normas contenidas en la presente ordenación; y su 

modificación.  
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La reglamentación de los servicios de guarda o vigilancia del Polígono y el 

régimen con el personal dedicado a ello se entenderá permanentemente delegada 

en el Presidente de la Comunidad, el cual podrá delegar a su vez facultades en el 

Administrador o Gerente ejecutivo. 

 

e) La aprobación y modificación, dentro de la autonomía que permitan las 

Ordenanzas municipales, de las normas urbanísticas y de destino del suelo 

comprendido en el Polígono. 

 

f) La aprobación de presupuestos ordinarios y extraordinarios, así como de 

directrices de gestión y de las cuentas que se rindan, memorias de gestión y 

balances. 

 

g)  La delegación de facultades para determinados asuntos de su competencia, que 

podrá ser permanente o temporal. En ningún caso podrá delegarse la facultad de 

aprobar los presupuestos y las cuentas. 

 
Artículo 3º. La Junta General se reunirá en sesiones ordinarias o extraordinarias. 

Todas ellas habrán de ser presididas por el Presidente de la Comunidad asistido por el 

Secretario de la Junta Rectora, los cuales en caso de ausencia serán sustituidos 

respectivamente por el Vicepresidente y el Vicesecretario de dicha Junta Rectora. 

 

Si a una Junta General, debidamente convocada, no asistiere el Presidente ni el 

Vicepresidente de dicha Junta Rectora, presidirá la reunión el comunero presente de 

mayor edad. En el caso de que no asista a tales reuniones el Secretario ni el 

Vicesecretario de la Junta Rectora, la misma Junta designará de su seno la persona  que 

ha de ejercer el cargo. 

 
Artículo 4º. La Junta General se habrá de reunir de modo forzoso, en sesión 

ordinaria, una vez al año, dentro de los cuatro meses siguientes al treinta y uno de 

Diciembre de cada año natural. Transcurrida, pues, la fecha de treinta de Abril en que 

finalizan tales cuatro meses, cualquier comunero, con gastos a cargo de la comunidad, 

podrá solicitar de Juez competente que convoque dicha Junta la que, inexcusablemente, 

suspenderá en el ejercicio de los cargos a todos los componentes de la Junta Rectora, y 

designará una Comisión gestora que abrirá el oportuno expediente para exigir las 

responsabilidades a que haya lugar por no haberse convocado la sesión ordinaria de la 

Junta General. 

 
Artículo 5º. A salvo lo que acaba de preverse la Junta General será convocada por 

la Junta Rectora, con veinte días de antelación cuando menos, mediante anuncios que se 

publicarán en el Boletín Oficial de la Provincia y en uno de los diarios de esta capital. 

En dicha convocatoria habrá de fijarse el lugar de la reunión que podrá ser cualquier 

local situado en términos de esta capital o de cualquiera de los municipios colindantes 

que no diste más de quince kilómetros del Polígono, la hora para que se convoca y el 

Orden del día o lista de los asuntos a tratar. 

 

Respecto de la hora se tendrá en cuenta que en toda convocatoria habrá de 

preverse la reunión de la Junta en segunda convocatoria para media hora después de la 

fijada para la primera. 
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En cuanto al Orden del día de las Juntas Ordinarias, en él habrá de figurar, cuando 

menos, todos y cada uno de los asuntos siguientes: 

1.- Presentación de la Memoria, balance y cuentas del ejercicio inmediato 

anterior para su aprobación, si procede. 

 

2.- Presentación del Presupuesto ordinario del ejercicio en curso, para su 

aprobación si procede. 

 

3.- Elección o reelección, en su caso, de las personas que han de ocupar los 

cargos de la Junta Rectora y en la Comisión de Vigilancia, cuya renovación 

corresponda. 

 

4.- Propuestas de gestión de los asuntos comunes que para el ejercicio en curso, 

haga la Junta Rectora a la General, y delegaciones que respecto de los mismos se haya 

de hacer en la Comisión de Vigilancia. 

 

5.- Ruegos y preguntas. 

 

6.- Aprobación del acta de la reunión o designación de interventores que junto 

con el Presidente de la Comunidad, el Presidente de la Comisión de Vigilancia y el que 

hubiere actuado como Secretario de la Junta, aprueben dicha acta dentro de los quince 

días siguientes a la fecha de la reunión. El número de interventores habrá de ser de dos, 

como mínimo, pero en el supuesto de que se agruparen socios asistentes para la 

designación de tales interventores, los grupos que representen al menos un veinticinco 

por ciento de los asistentes tendrán derecho a designar de entre ellos un interventor. Si 

por este procedimiento no designaran más de dos interventores, los no agrupados 

podrán designar, de entre ellos, por mayoría, un tercero. 

 

7.- También podrán figurar cualquiera otros asuntos que la Junta Rectora 

considere conveniente incluir, pero teniendo en cuenta que los enunciados 

precedentemente han de tener la precedencia en su tratamiento. 

 
Artículo 6º. La Junta General podrá ser convocada, además, en reunión 

extraordinaria cuando así lo decida la Junta Rectora que habrá de convocarla con los 

mismos requisitos de publicidad, lugar de celebración, antelación y expresión del orden 

del día que se señalan en el artículo anterior. 

 

Dicha Junta Rectora tendrá obligación de hacer tal convocatoria extraordinaria 

cuando así lo pida la Comisión de Vigilancia o lo soliciten por escrito comuneros que 

representen más de la vigésima parte de las participaciones en la comunidad. En 

cualquier supuesto será necesario que en la solicitud se indiquen los asuntos a tratar y 

que éstos sean materia de competencia de la Junta General, según lo antes previsto. 

 

Recibida la solicitud, la Junta Rectora habrá de reunirse dentro de término de 

cinco días y convocar la Junta General en el plazo más breve posible, sin que, en ningún 

caso pueda demorarse más de cuarenta días la celebración de tal Junta General, a partir 

de la recepción de la solicitud. Dicha Junta Rectora podrá añadir, a los propuestos por la 

Comisión de Vigilancia o comuneros solicitantes, otros que considere convenientes, 

pero con obligación de tratar en primer término los señalados por los solicitantes. 

 

C
O

P
IA

 A
U

T
É

N
T

IC
A

. 
E

l d
o
cu

m
e
n
to

 e
le

ct
ró

n
ic

o
 h

a
 s

id
o
 a

p
ro

b
a
d
o
. 
 E

st
e
 d

o
cu

m
e
n
to

 h
a
 s

id
o
 f
ir
m

a
d
o
 p

o
r 

S
e
cr

. 
X

e
ra

l (
M

A
N

U
E

L
 J

O
S

E
 D

ÍA
Z

 S
Á

N
C

H
E

Z
) 

a
 la

s 
1
4
:0

4
 d

e
l d

ía
 2

9
/0

1
/2

0
2
4
. 
 M

e
d
ia

n
te

 e
l c

ó
d
ig

o
 d

e
 v

e
ri
fic

a
ci

ó
n
  
6
J1

7
5
1
5
7
0
4
4
X

5
H

4
Z

1
2
4
N

 p
u
e
d
e
 c

o
m

p
ro

b
a
r 

la
 v

a
lid

e
z 

d
e
 la

 f
ir
m

a
 e

le
ct

ró
n
ic

a
 d

e
 lo

s
d
o
cu

m
e
n
to

s 
fir

m
a
d
o
s 

e
n
 la

 d
ir
e
cc

ió
n
 w

e
b
 h

tt
p
s:

//
se

d
e
.c

o
ru

n
a
.g

a
l/



 6

Si la Junta Rectora no accediere a convocar la reunión o dejará transcurrir plazo 

sin pronunciarse, de tal modo que ya no se pueda celebrar la Junta dentro del expresado 

término de cuarenta días, los solicitantes podrán acudir a Juez competente para que la 

convoque siendo de aplicación lo previsto en el artículo tercero de esta ordenación. 

  

Artículo 7º. En ningún caso serán válidos los acuerdos que se adopten que no 

estén referidos a asuntos comprendidos en el orden del día. No se entienden 

comprendidos en estos asuntos las mociones que surjan en la Sección de ruegos y 

preguntas, aunque puedan constituir base para la convocatoria de otras Juntas Generales 

en que tales mociones figuren como asuntos a tratar. 

  

Artículo 8º. Para que sea válida la constitución de la Juntas Generales, así 

ordinarias, como extraordinarias, en primera convocatoria, será necesario que a las 

mismas asistan mayoría de comuneros que representen mayoría de participaciones en la 

comunidad. 

  

En caso de que no puedan constituirse las Juntas, en primera convocatoria, se 

reunirán válidamente en segunda, cualquiera que sea el número de asistentes. 

  

Artículo 9º. A los efectos de lo previsto en el artículo precedente y cualesquiera 

otras disposiciones de esta ordenación o derivados de normas legales, cuando la 

propiedad privativa de una parcela a la que estén adscritas, de modo inseparable, 

participaciones en la comunidad, pertenezca a varias personas, en comunidad forzosa o 

incidental, los derechos inherentes a tales participaciones en esta comunidad habrán de 

ser ejercidos por una sola de ellas que al efecto designen y comuniquen de modo 

fehaciente a la Junta Rectora. Cualquier modificación en tal designación habrá de ser 

necesariamente comunicada del mismo modo fehaciente a dicha Junta Rectora. Esta 

suspenderá el ejercicio  de tales derechos en tanto no reciba la aludida comunicación 

fehaciente la misma persona designada para el ejercicio de los derechos se le exigirá el 

cumplimiento de las obligaciones derivadas de la comunidad, sin perjuicio del derecho 

que corresponde a ésta  para dirigirse contra los demás interesados, caso de 

incumplimiento por parte del designado o de que no se haga la designación en la forma 

dicha. 

  

Artículo 10º. La asistencia a las Juntas pueden realizarlas los comuneros, o las 

personas a ellos equiparados a que pasa a expresarse, por cualquiera de los 

procedimientos siguientes: 

 

1. Personalmente. A estos efectos, se equiparan a comuneros los siguientes: 

 

a) Los representantes de comunidades designados con arreglo a lo prevenido en 

el artículo anterior. 

 

b) Los representantes legales de menores o incapacitados cuya representación se 

haya acreditado ante la Junta Rectora con cinco días de antelación, cuando 

menos, a la celebración de la Junta General en que pretenda intervenir o del 

ejercicio del derecho que se pretenda ejercitar. 

 

c) Los representantes legales o estatutarios de personas jurídicas, cuya 

representación se hubiere acreditado ante la Junta Rectora con igual antelación. 
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Cuando la representación corresponda a un órgano colectivo, será necesario 

acreditar acuerdo del mismo por el que se delegue tal representación en una 

persona física concreta, la que será considerada a estos efectos, como única 

representante. 

 

d) Los titulares de derechos limitados a los que por ministerio de la Ley, como el 

usufructo o por decisión de autoridad judicial esté aparejado el derecho de uso o 

administración de la parcela a cuya propiedad privativa se halle unida de modo 

inseparable cuotas de participación en la comunidad, sin perjuicio de las 

consecuencias que procedan entre tales titulares y los del dominio que restrinjan. 

 

e) Los representantes voluntarios designados a medio de poder consignado en 

escritura pública, por cualquier comunero o persona a él equiparado 

comprendido en los cuatro incisos anteriores, cuya copia fehaciente se hubiera 

presentando a la Junta Rectora con antelación de cinco días. Tal representación 

sólo puede conferirse a una sola persona física y si se otorga a favor de varias 

para actuar de modo solidario, tendrá que expresarse cuál de ellas puede conferir 

la delegación a que se refiere el párrafo siguiente. Si no se hiciera constar este 

extremo se entenderá que ninguna de ellas puede hacer la delegación. A salvo la 

posibilidad de delegación dicha, ningún representante voluntario podrá hacer 

sustitución de poder con efectos válidos ante la comunidad. Una vez presentada 

la copia del poder ante la Junta Rectora, si ésta calificara la suficiencia de dicho 

poder, se tendrá por notificada de la designación de representante voluntario por 

lo que para que sea válida la revocación habrá de serle notificada de modo 

fehaciente. Aunque la existencia de estos representantes voluntarios no anula la 

posibilidad de actuación personal de los comuneros, la Junta Rectora no admitirá 

tal actuación para la delegación, a favor de otras personas, en tanto no sea 

revocado el poder, o para el ejercicio de derechos que ya hubiera empezado a 

ejercitar el apoderado, dentro de los límites de tal poder, sin perjuicio de que, sin 

responsabilidad por su parte, pueda adoptar las medidas precautorias que 

considere conveniente o le sean ordenadas por Autoridad o Juez competente. 

 

2. Por medio de delegación consignada en el correspondiente cuerpo de la tarjeta 

de asistencia a que se refiere el Artículo doce de esta ordenación. Esta delegación 

sólo puede recaer en otro comunero o en persona que sea cónyuge, hijo o padre de 

un comunero. Los equiparados a comuneros sólo podrán delegar en otra persona que 

sea comunero por su propio derecho. 

 

Artículo 11º. La Junta Rectora llevará un Libro-Registro de comuneros y los 

auxiliares del mismo, que considere preciso a los fines que se expresan en el Artículo 

siguiente. Tal Libro-Registro habrá de sujetarse a las siguientes normas: 

 

1. El Libro-Registro será encuadernado y estará diligenciado de apertura por 

Juzgado Municipal o por Notario. Puede constar de uno o varios tomos, todos 

ellos con páginas numeradas correlativamente. La diligencia de apertura se 

extenderá en cada tomo haciendo constar el número de páginas del tomo y el 

número de tomos que se diligencian en la misma fecha. En el caso de que se 

lleve como auxiliar otro por fichas móviles, los asientos en el principal podrán 

extenderse de modo conciso y con referencia a tales fichas con los datos 

esenciales para identificación de las que correspondan.  
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2. Tal Libro se llevará por folios Registrales, correspondiendo un folio a cada una 

de las parcelas del Polígono. Cada folio registral puede comprender varias 

páginas. El primer asiento de cada folio habrá de expresar la denominación de la 

parcela a que se refiere, la participación aneja en la comunidad y la numeración 

de las páginas del tomo correspondientes que se asignan al folio. En caso de 

agotarse las páginas inicialmente previstas para un folio, el último asiento en las 

mismas será el de referencia a la numeración de las páginas y tomo, en su caso, 

en que se continúa. Los asientos en el folio registral se extenderán unos a 

continuación de otros, sin dejar huecos intermedios, cada uno de ellos suscrito 

por el Secretario de la Junta Rectora o quien haga sus veces. Si se cerrara un 

folio registral sin agotarse las páginas para el mismo previstas, lo que reste sin 

utilizar de tales páginas se anulará por medio de rayado en tinta destacada. 

 

3. En el caso de que una parcela se subdivida, se cerrará el folio registral por medio 

de un asiento en que consten las parcelas formadas en la subdivisión, la 

denominación que se da a cada una de ellas, la participación fijada a cada una en 

la comunidad y el folio registral que se da a la respectiva subparcela. No surtirá 

efecto la subdivisión que no lleve aparejada la distribución de toda la 

participación aneja en la comunidad indivisible. 

 

4. Mediante oportunos asientos, en los aludidos folios registrales se hará constar, el 

nombre del propietario de la parcela, su domicilio, la designación y 

modificación de las personas equiparadas a comuneros, conforme a lo prevenido 

en los apartados a), b), c), d) y e), del número 1) del Artículo diez de esta 

ordenación; y cualquier otra circunstancia relevante en las relaciones del 

comunero con la comunidad. 

 

5. En virtud de la presente escritura todas las parcelas quedan automáticamente 

inscritas a nombre de POCOMACO en el correspondiente folio registral. La 

primera transmisión se hará, también forzosamente, a favor de la persona o 

personas que adquieran de POCOMACO, en virtud de la copia de la escritura 

pública de transmisión que dicha Asociación Empresarial presentará a tal fin. 

Las sucesivas transmisiones, para ser anotadas, requerirán que se presente a la 

Junta Rectora copia auténtica del documento transmisivo, debidamente inscrito 

en el Registro de la propiedad con sólo las siguientes excepciones: 

 

a ) Las trasmisiones hereditarias.- Sin perjuicio de que se anote en su día 

la adjudicación concreta a favor de heredero o herederos determinados o 

la entrega de legados, a solicitud de los interesados se anotará la 

transmisión a favor de los herederos que resulten de testamento o 

declaración judicial de herederos, acompañados de los justificantes 

complementarios correspondientes y de un acta notarial por la que todos 

ellos, caso de ser varios, designen a uno para el ejercicio de los derechos 

con arreglo a lo prevenido en el Artículo noveno de esta Ordenación. 

 

b ) Serán objeto de anotación, con el alcance que corresponda, las 

designaciones de las personas equiparadas a comuneros a que hacen 

referencia los distintos apartados del número 1) del Artículo décimo de 

esta Ordenación, mediante la presentación de los documentos que allí se 
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prevén, aún cuando no consten inscritos o no sean inscribibles en el 

Registro de la Propiedad. 

 

En relación con dichos supuestos de excepción, cuando los 

oportunos documentos no consten inscritos en el Registro de la 

Propiedad, la Junta Rectora podrá exigir el bastanteo extendido por el 

Jefe de su Asesoría Jurídica, si lo tuviera o de un abogado en ejercicio en 

esta capital, en otro caso, con cargo al solicitante de la anotación. 

 

6. Ninguna persona podrá pretender el ejercicio de derechos sin que conste anotada 

como comunero o asimilado en el asiento correspondiente; y, no decaerá de sus 

obligaciones respecto de la comunidad, sin que se anote, a su vez, la transmisión 

de titularidad o el motivo o causa por el que deja de estar equiparado a 

comunero. 

 

7. El domicilio del comunero o persona asimilada que será el que ha de tenerse en 

cuenta, a todos los efectos de las relaciones entre la comunidad y dicha persona, 

será el que resulte de la escritura o documento en virtud de que se hace la 

anotación de titularidad o asimilación y, si de tal documento no resultare, el que 

conste en escrito que ha de acompañar haciendo constar tal domicilio. Para 

modificar tal domicilio será necesario una notificación fehaciente a la 

Comunidad que causará el oportuno asiento. 

 

8. Las demás circunstancias se anotarán por procedimiento similar. Entre ellas se 

hará expresa mención del número de votos que corresponden a las 

participaciones que son asignadas a la parcela, de acuerdo con lo que luego se 

establece. 

 
Artículo 12º. Con el fin de controlar y facilitar el ejercicio de los derechos de los 

comuneros en el seno de las Juntas Generales, la Junta Rectora pondrá a disposición de 

cada uno de dichos comuneros o personas a ellos equiparados, desde cinco días antes 

hasta media hora antes de la señalada para cada reunión en la que, por lo que resulte del 

Libro-Registro a que se refiere el artículo anterior, habrá de constar: el nombre de la 

persona a cuyo favor se expide, la referencia al número de parcelas en virtud de cuya 

titularidad o asimilación actúa, el número de votos de que dispone, según la norma del 

Artículo catorce; y la referencia concreta de la reunión para que se expide. 

 

Estas tarjetas irán firmadas por un miembro de la Junta Rectora y constarán de dos 

cuerpos iguales, llevando el dorso de uno de ellos una diligencia impresa por la que la 

persona a favor de quien se expida puede delegar su representación para aquella reunión 

concreta a favor de alguna de las personas que se ha previsto en el artículo décimo, 

número 2) de esta Ordenación. 

 

Cada comunero o persona asimilada podrá recoger dicha tarjeta, previa 

identificación, en la Secretaría de la Comunidad; y será documento inexcusable para 

acceder al local en donde la reunión se celebre. 

 

En el momento de entrar a dicho local la persona titular de la tarjeta o aquella que 

resulte delegada para la asistencia, previa identificación, entregará el cuerpo de la tarjeta 

en que consta la diligencia de delegación, aun en el supuesto de que ésta no se utilice, al 
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personal de control que pasará ese cuerpo a la presidencia; y, retendrá el otro cuerpo 

cuya exhibición podrá serle exigido en el momento en que haga uso de cualquier 

derecho. 

 
Artículo 13º. Constituidas las Juntas, se someterán a la misma, por su orden, los 

asuntos que consten en el Orden del día y se adoptarán acuerdos por mayoría de los 

votos presentes o representados, salvo los siguientes asuntos en que será necesario el 

quórum que se indica: 

 

a) Modificación de estas normas estatutarias. Será necesario que voten a favor del 

acuerdo de modificación mayoría de los comuneros que integren la comunidad 

que reúnan, cuando menos, las dos terceras partes de las participaciones 

comunitarias. 

 

b) Los asuntos comprendidos en los párrafos a) y b) del Artículo segundo de esta 

ordenación, así como la modificación del Reglamento de régimen interno de la 

comunidad, una vez que se haya aprobado por el quórum ordinario el primer 

Reglamento. Estos asuntos requerirán que voten a favor de los pertinentes 

acuerdos comuneros que reúnan más del cincuenta por ciento de las cuotas 

comunitarias. 

 

 Esto, no obstante, si la Junta Rectora estimara la conveniencia de tales 

decisiones, podrá convocar una Junta General Extraordinaria para reconsiderar 

las propuestas con la advertencia de que no fueron aprobadas por falta de 

quórum; y si a esta Junta General Extraordinaria acudieren comuneros que 

reúnan más del sesenta por ciento de las cuotas comunitarias será válido el 

acuerdo que se adoptare por mayoría de los asistentes. 

 

c) La remoción de personas que ostenten cargos en la Junta Rectora o en el 

Consejo de Vigilancia fuera del supuesto de renovación ordinaria, requerirá el 

quórum de comuneros que reúnan mas del cincuenta por ciento de las cuotas 

comunitarias. 

 
Artículo 14º. A los efectos de la adopción de acuerdos los comuneros asistentes a 

las Juntas Generales dispondrán de un voto por cada cien participaciones en la 

comunidad de que sean titulares más uno por las fracciones que sean superiores a 

cincuenta computadas todas las anejas a la propiedad privativa de las parcelas de que 

sean propietarios. Ningún comunero podrá disponer de menos de un voto aunque sus 

participantes no lleguen a esa fracción. 

 
Artículo 15º. La Junta Rectora es el órgano colegiado al que corresponden las 

facultades de gestión de los asuntos de la comunidad no expresamente reservados a la 

competencia de la Junta General, todos los que ésta delegue en ella y las facultades de 

interpretación de estas normas estatutarias y la decisión en los asuntos urgentes, sin 

perjuicio de dar cuenta, en su caso, a la Junta General Extraordinaria que debe convocar 

al efecto. Le corresponden así bien las facultades previstas en las presentes normas 

estatutarias y la plenitud de facultades de representación de la Comunidad ante terceros. 
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Artículo 16º. La Junta Rectora estará integrada por un Presidente, un 

Vicepresidente, un Secretario, un Vicesecretario, un Contador, y un número de vocales 

que fijará la Junta General no inferior a cinco ni superior a diez. 

       

Todos ellos habrán de ser elegidos por la Junta General mediante renovaciones 

trienales, con el fin de lograr una continuidad en las perspectivas de gestión cada año, 

en la Junta General ordinaria se elegirá una tercera parte de los componentes de la Junta 

Rectora correspondiendo la primera renovación a los cargos de Vicepresidente, 

Vicesecretario y el número de Vocales que sea necesario para completar la tercera parte 

de la Junta, correspondiendo el cese a los que sean más jóvenes. La segunda renovación 

afectará a los cargos de Secretario, Contador y otra tercera parte de los Vocales, siendo 

éstos los que sigan en edad. La tercera y sucesiva afectará a los que cumplan el tercer 

año en el ejercicio del cargo. 

      

En todo caso serán reelegibles los cesantes. 

 
Artículo 17º. Si antes de la renovación ordinaria cesare algún componente de la 

Junta Rectora por fallecimiento o renuncia, la misma Junta Rectora podrá designar con 

carácter provisional al que ocupe el cargo, pero en ese supuesto tal vacante habrá de 

proveerse en la primera renovación ordinaria aunque no le hubiere correspondido cesar 

al sustituido. 

 
Artículo 18º. La Junta Rectora celebrará reuniones ordinarias una vez cada 

trimestre y además las extraordinarias que considere necesario su Presidente el cual 

estará obligado a convocarlas cuando lo solicite la Comisión de Vigilancia o 

componentes de la Junta Rectora que sean como mínimo la tercera parte de los que la 

integran. 

 
Artículo 19º. Las convocatorias se harán por el mismo Presidente o por el 

Secretario de orden del mismo, por escrito dirigido al domicilio de los componentes de 

la Junta Rectora o entregados personalmente a los mismos, con cinco días de antelación 

cuando menos a la fecha de la reunión, expresándose en la comunicación el Orden del 

día. No obstante, podrá constituirse dicha Junta Rectora sin previa convocatoria cuando 

se hallen reunidos todos los componentes de la misma y decidan constituirse en Junta. 

 
Artículo 20º. Los componentes de la Junta Rectora podrán delegar su asistencia 

en cualquier otro componente de dicha Junta mediante carta dirigida al Presidente, que 

se archivará. 

 
Artículo 21º. Para ser miembro de la Junta Rectora se necesita ser comunero, 

excepción hecha del cargo de Vicesecretario, que podrá recaer en quien ostente relación 

de empleo con la Comunidad. 

 
Artículo 22º. Para que sea válida la constitución de la Junta Rectora, es necesario, 

además de la convocatoria en su caso, que se hallen presentes o representados, más de la 

mitad de sus componentes. Presidirá el Presidente y en su defecto el Vicepresidente y si 

ninguno de ellos concurriere el Vocal presente de más edad. Actuará de Secretario el 

que lo sea de la Junta, sustituido, en su caso, por el Vicesecretario. Si ninguno de los 

dos se hallare presente la Junta resolverá sobre quién debe sustituirles. 
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Artículo 23º. La Junta adoptará sus decisiones por acuerdos tomados por mayoría 

de los asistentes a cada reunión. De cada una de éstas se levantará acta por el Secretario, 

que habrá de ser leída y aprobada antes de levantarse la sesión, firmándola el que actúe 

de Presidente y el que actúe de Secretario, después de extenderla en el Libro 

correspondiente. Podrán firmarla además los asistentes a la reunión; y el Presidente 

podrá exigir dichas firmas cuando considere que los asuntos tratados o los acuerdos 

adoptados merezcan tal formalidad. 

 
Artículo 24º. El Presidente de la Junta Rectora lo es además de la comunidad de 

propietarios y en él se consideran permanentemente delegadas las facultades que 

resulten de otros preceptos estatutarios y además las siguientes: 

 

1. La representación en juicio de la comunidad de propietarios con facultades 

plenas para otorgar poderes para pleitos a favor de Procuradores y Abogados, 

confiriéndoles las facultades que estimen oportunas, incluidas las de interponer 

recursos extraordinarios de casación, revisión, injusticia notoria o cualquier otro 

que requiera consignación expresa. 

 

2.  La representación permanente de la comunidad ante Autoridades y funcionarios 

de cualquier clase, con facultad para recurrir contra acuerdos o decisiones de las 

mismas, para presentar toda clase de escritos y alegaciones.  

 

3. La inspección constante de todos los servicios de la comunidad y del personal 

adscrito a los mismos, de modo especial la inspección y jefatura del personal 

encargado de vigilancia y guarda y de los servicios de policía y de orden dentro 

del recinto del Polígono con facultad para recabar el auxilio de Autoridad y 

Agentes del Orden Público. En cuanto a la Jefatura y control del personal 

armado estará sometido solamente a las normas legales de carácter general y a 

las que dimanen de Autoridad competente, como si se tratara del propietario del 

recinto del Polígono. 

 

4. La ordenación de pagos y gastos ajustándose a los presupuestos y a las 

previsiones de Tesorería, así como a las normas que en el capítulo 

correspondiente se establecen. 

 

5. La de delegar de sus facultades las que considere oportuno, temporal o 

permanente, en el Vicepresidente. 

 
Artículo 25º. Corresponde al Vicepresidente: 

 

1. Sustituir al Presidente en las juntas en que éste no se halle presente. 

 

2. Autorizar con el Visto Bueno certificación de documentos en casos de ausencia 

o imposibilidad del Presidente sin necesidad de demostrar tal ausencia o 

imposibilidad. 

 

3. Convocar las Juntas Generales o Rectora en los casos en que sea obligatoria tal 

convocatoria y no la haga el Presidente por cualquier motivo. 

 

4. Las facultades que en él haya delegado el Presidente. 
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Artículo 26º. Corresponde al Secretario: 

 

1. Extender y autorizar las actas de las Juntas Generales y Rectora a que asista. 

 

2. Custodiar todos los documentos y libros de la comunidad, excepto aquellos que 

estén a cargo del Contador; y certificar de su contenido, así como del contenido 

de los libros a cargo del Contador cuando la certificación haya de surtir efectos 

fuera del ámbito de la comunidad. En todo caso dichas certificaciones han de 

llevar el Visto Bueno del Presidente o del Vicepresidente. 

 

3. Extender y autorizar los asientos del Libro-Registro previo el cumplimiento de 

las formalidades que en cada caso se exijan. 

 

4. Delegar de modo permanente o temporal las facultades que consideren 

conveniente en el Vicesecretario. 

 
Artículo 27º. Corresponde al Contador: 

 

1. Formar parte con carácter de Vicepresidente de la Comisión de Control o 

Vigilancia y ser el enlace de ésta con la Junta Rectora. 

 

2. Llevar los libros de contabilidad de la Comunidad. 

 

3. Autorizar con su firma los pagos que ordene el Presidente. 

 

4. Realizar las funciones de Interventor en el supuesto de que la Comisión de 

Control no designe persona específica con esta misión. 

 

5. Custodiar los libros de contabilidad y los documentos bancarios para las 

funciones de tesorería. 

 

6. Llevar la jefatura del personal que esté empleado en la Caja de la comunidad, sin 

perjuicio de las facultades que se hayan conferido al Gerente o Gerentes en su 

caso. 

 
Artículo 28º. La Comisión de Control es un órgano colectivo de gestión y 

vigilancia cuyas finalidades son las siguientes: 

 

1. Ostentar la representación permanente de la Junta General en aquellos asuntos 

de la competencia de ésta que expresamente le delegue. Salvo acuerdo en 

contrario se entenderán delegadas de modo permanente, además de las que en 

cada caso se acuerde, las siguientes: 

 

a) La autorización de transferencias de créditos dentro de los oportunos 

presupuestos y las habilitaciones de crédito con cargo a superavits de 

liquidación de presupuestos cerrados. 

 

b) La adopción de acuerdos que siendo de la competencia de la Junta 

General, por su urgencia no puedan dilatarse hasta la convocatoria de una 

Junta General. En ningún caso tales acuerdos podrán ser motivadores de 
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gastos que excedan de las consignaciones presupuestarias en más de un 

diez por ciento del presupuesto ordinario. 

 

2. La censura e informe de todas las cuentas que la Junta Rectora tiene que 

presentar a la Junta General. Para que le sirva de base a su decisión en esta 

materia podrá solicitar el dictamen de un Censor Jurado de Cuentas. Pero no 

estará obligada a hacerlo salvo que por disposición legal sea obligatoria. 

 

3. El derecho a designar un interventor de Cuentas que tendrá la facultad de 

supervisar la contabilidad y de intervenir todos los pagos que se realicen. 

Designado este interventor la actuación del mismo será condicionante de la del 

Contador en la ordenación de pagos y gastos. 

 
Artículo 29º. La Comisión de Control estará constituida por cinco comuneros 

elegidos por la Junta General con duración bianual renovándose en la junta ordinaria de 

mil novecientos setenta y ocho los dos más jóvenes y luego alternativamente los que 

vayan cumpliendo los dos años de ejercicio. De entre ellos designarán uno como 

Presidente y otro como Secretario. 

 

Forma parte también de esta Comisión con el carácter de Vicepresidente el que en 

cada momento sea Contador de la Junta Rectora. 

 

En el supuesto de que la Comisión de Vigilancia designe Interventor tal 

nombramiento habrá de recaer en un licenciado en Ciencias Económicas o 

Empresariales, o un Titulado de Profesor Mercantil; y en su caso recaerá en él el cargo 

de Secretario con voz pero sin voto en el seno de la Comisión. 

 
Artículo 30º. Los ejercicios económicos coincidirán exactamente con el año 

natural pero los presupuestos correspondientes se entienden automáticamente 

prorrogados hasta que la Junta General ordinaria aprueba el del ejercicio en curso, en 

cuyo momento se formalizarán dentro de él todas las actividades económicas realizadas 

dentro del ejercicio. 

 
Artículo 31º. La contabilidad, ordenación de pagos y gastos se ajustará a las 

normas que rigen la actividad presupuestaria siendo de aplicación en su caso, las que 

rijan en las Haciendas locales. 

 
Artículos 32º. La ordenación de pagos y gastos corresponde al Presidente, 

habiendo de ser autorizadas por el Contador una vez comprobado que se ajustan a los 

presupuestos; sin perjuicio, en su caso, de la actuación del interventor según lo antes 

dicho. 

 
Artículo 33º. Las cuentas bancarias a través de las cuales se hará el movimiento 

de tesorería estarán abiertas a nombre de “Comunidad Pocomaco”, con firmas 

autorizadas para movilizar fondos del Presidente, el Vicepresidente, el Contador y el 

Vicesecretario, que podrá sustituir al Contador, pero con la limitación de que los 

documentos correspondientes para que causen tal movilización han de llevar 

conjuntamente la firma de uno de los dos primeros y de otro de los dos últimos. 
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Artículo 34º. Si la Junta Rectora considerase oportuno que exista una Caja en las 

Oficinas para atender pagos menudos, determinará la cantidad máxima que puede 

hallarse en dicha Caja en concepto de “a justificar”. 

 
Artículo 35º. La recaudación se hará en lo posible a través de recibos girados por 

medio de Banco para ingreso en las aludidas cuentas de la Comunidad. 

 

Si se estimara imprescindible la existencia de Recaudador éste dependerá de la 

Caja y tendrá obligación de rendir cuenta diaria a la misma. 
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